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SADRÆAJUVODNIK UREDNIKA

Predstoji godina joπ
intenzivnijeg rada
Sabora

GGooddiinnaa  22000011..  zzaabbiilljjeeææiillaa  jjee  uuddvvoossttrruuËËeennii  iinntteennzziitteett  rraaddaa  HHrrvvaattsskkooggaa  ssaabboorraa
uu  ooddnnoossuu  nnaa  pprreetthhooddnnuu,,  aa  uu  oovvoojj  22000022..  ggooddiinnii,,  uu  kkoojjuu  ssmmoo  zzaakkoorraaËËiillii,,  mmooææee
ssee  ooËËeekkiivvaattii  ddaalljjnnjjee  ppoojjaaËËaannjjee  ddjjeelloovvaannjjaa  SSaabboorraa..  OOssnnoovvnnii  rraazzlloogg  ttoommee  jjee  tteeæænnjjaa
HHrrvvaattsskkee  ddaa  ππttoo  pprriijjee  oossttvvaarrii  uuvvjjeettee  zzaa  uullaazzaakk  uu  EEuurrooppsskkuu  uunniijjuu  ii  vveelliikkaa
mmnnooææiinnaa  zzaakkoonnaa  kkoojjee  ttrreebbaa  uusskkllaaddiittii  ssaa  zzaakkoonnooddaavvssttvvoomm  ËËllaanniiccaa  ttee
oorrggaanniizzaacciijjee..  SSttooggaa  ÊÊee  ssee  ii  bbrroojj  hhiittnniihh  ppoossttuuppaakkaa  uu  zzaakkoonnooddaavvnnoojj  pprroocceedduurrii  ii
ddaalljjee  ppoovveeÊÊaavvaattii  ii  oonnii  ssvvee  vviiππee  ppoossttaajjuu  pprraavviilloo,,  aa  nnee  iizznniimmkkaa..

MMeeuuttiimm,,  vvaalljjaa  iimmaattii  nnaa  uummuu  ddaa  ssee  oodd  HHrrvvaattsskkee  nnee  ooËËeekkuujjuu  ssaammoo  ffoorrmmaallnnee
pprroommjjeennee  pprrooppiissaa,,  vveeÊÊ  ddaa  jjee  bbiittnnoo  pprriimmiijjeenniittii  nnoovvoo  zzaakkoonnooddaavvssttvvoo,,  ssttvvoorriittii
mmooddiiffiicciirraannii  ppoolliittiiËËkkii,,  ffiinnaanncciijjsskkii  ii  pprraavvnnii  ssuussttaavv,,  ssttaabbiilliizziirraattii  ggoossppooddaarrssttvvoo..
TTii  pprroocceessii  ttrraaææee  vveelliikkaa  ssrreeddssttvvaa,,  ppaa  ii  ddoossttaa  vvrreemmeennaa..

KKaakkoo,,  ddaakkllee,,  ddoonnooππeennjjee  nnoovviihh  zzaakkoonnsskkiihh  rrjjeeππeennjjaa  nniijjee  ssaammoo  sseebbii  ssvvrrhhaa,,  nnee
ttrreebbaa  nniittii  ss  nnjjiimmaa  pprreettjjeerraannoo  hhiittaattii..  ““ÆÆuurriittii  ppoollaakkoo””  ssttaarraa  jjee  llaattiinnsskkaa  ppoosslloovviiccaa..
SSaabboorrsskkee  zzaassttuuppnniikkee  ËËeekkaa  vveelliikkii  ppoossaaoo  nnoo  nnjjeeggoovv  iinntteennzziitteett  nnee  ssmmiijjee  uuggrroozziittii
tteemmeelljjiittoosstt  ii  kkvvaalliitteettuu  zzaakkoonnooddaavvnnoogg  rraaddaa..  VVaalljjaa  ppaazziittii  ddaa  pprreettjjeerraannaa  ææuurrbbaa
nnee  ddoovveeddee  ddoo  mmeehhaanniiËËkkoogg  ddjjeelloovvaannjjaa  SSaabboorraa  ii  ddaa  nnee  ppoossttaannee  uuppiittnnaa
vvjjeerrooddoossttoojjnnoosstt  nnaaππeegg  nnaajjvviiππeegg  pprreeddssttaavvnniiËËkkoogg  ttiijjeellaa..

ÆÆ..SS..

- Uvodnik urednika

- Prijedlog Dræavnog
proraËuna Republike
Hrvatske za 2002. godinu (s
prateÊim materijalima);
Prijedlog Dræavnog
proraËuna Republike
Hrvatske za 2002. godinu
po razdjelima i glavama, po
programima i projektima;
Prijedlog Dræavnog
proraËuna Republike
Hrvatske za 2002. godinu
po programima
aktivnostima i projektima
(saæeti dio); Prijedlog plana
prihoda i rashoda fonda za
razvoj i zapoπljavanje;
Prijedlog plana prihoda i
rashoda fonda za regionalni
razvoj Republike Hrvatske;
Prijedlog plana prihoda i
rashoda Hrvatskog zavoda
za mirovinsko osiguranje;
Prijedlog plana prihoda i
rashoda Hrvatskog zavoda
za zdravstveno osiguranje;
Prijedlog plana prihoda i
rashoda Hrvatskog zavoda
za zapoπljavanje; Prijedlog
plana prihoda i rashoda
Hrvatskih voda; Prijedlog
odluka o davanju
suglasnosti na financijske
planove izvanproraËunskih
fondova; Prijedlog dræavnog
proraËuna Republike
Hrvatske za 2002. godinu-
konsolidirani prijedlog;
Prijedlog plana prihoda i
izdataka Dræavnog
proraËuna i
izvanproraËunskih fondova
za 2002. godinu -
nekonsolidirani prijedlog;
razvojni prioriteti Republike
Hrvatske 2002 - 2004.
godine s pregledom
amandmana

- KonaËni prijedlog zakona o
izvrπenju Dræavnog
proraËuna Republike
Hrvatske za 2002. godinu
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PRIKAZ RADA :

- 18. SJEDNICE HRVATSKOG SABORA ODRÆANE 14, 15, 16, 21, 22, 23, 27, 28, 29. I 30.

STUDENOGA TE 4, 5, 6, 7, 11, 12, 13. I 14. PROSINCA 2001.

ZZaassttuuppnniiccii  HHrrvvaattsskkoogg  ssaabboorraa
rraasspprraavviillii  ssuu  ii  vveeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa
pprriihhvvaattiillii  DDrrææaavvnnii  pprroorraaËËuunn  RReeppuu--
bblliikkee  HHrrvvaattsskkee  zzaa  22000022..  ggooddiinnuu,,
zzaajjeeddnnoo  ss  pprriippaaddaajjuuÊÊiimm  zzaakkoonnsskkiimm
pprriijjeeddlloozziimmaa..  PPrroorraaËËuunn  zzaa  sslliijjeeddeeÊÊuu
ggooddiinnuu  iizznnoossii  7711..009922..665533..339911  kkuunnuu,,
aa  nnaajjvveeÊÊii  ddiioo  oossttvvaarriitt  ÊÊee  ssee  ppoorreezznniimm
ssttaavvkkaammaa..  ZZaassttuuppnniiccii  ssuu  ss  ggoottoovvoo  445500
ppooddnneesseenniihh  aammaannddmmaannaa,,  kkoojjii  uu
pprraavviilluu  nniissuu  pprriihhvvaaÊÊeennii,,  ppookkuuππaallii
ppoottaakknnuuttii  pprreeddllaaggaatteelljjaa,,  VVllaadduu  RReeppuu--
bblliikkee  HHrrvvaattsskkee  nnaa  ddooddaattnnee  pprroojjeekkttee  ii
iinnvveessttiicciijjee..  DDaa  bbii  ssee  sspprriijjeeËËiilloo  pprroobbii--
jjaannjjee  pprroorraaËËuunnsskkiihh  lliimmiittaa,,  VVllaaddaa  jjee
bbiillaa  pprriissiilljjeennaa  ooddbbiittii  ppooddnniijjeettee
pprriijjeeddllooggee,,  aallii  iihh  jjee  uu  ookkvviirruu  vvllaassttiittiihh
aammaannddmmaannaa  ddjjeelloommiiËËnnoo  oobbuuhhvvaattiillaa  ii
uuvvaaææiillaa..

UU  ppooddnniijjeettoomm  oobbrraazzllooææeennjjuu,,  VVllaaddaa  jjee
pprreeddssttaavviillaa  mmaakkrrooeekkoonnoommsskkee  pprrooccjjee--
nnee  uu  kkoojjiimmaa  ssuu  rreezziimmiirraannaa  ggoossppoo--
ddaarrsskkaa  kkrreettaannjjaa,,  aallii  ii  ppoojjeeddiinnii  ssvvjjeettsskkii
ttrreennddoovvii..  UUppoozzoorriillaa  jjee  nnaa  mmoogguuÊÊnnoosstt
ppooggoorrππaavvaannjjaa  gglloobbaallnnee  ggoossppooddaarrsskkee
ssiittuuaacciijjee  zzbboogg  ssvviihh  ppootteezzaa  kkoojjii  ssuu
uusslliijjeeddiillii  nnaakkoonn  tteerroorriissttiiËËkkiihh  nnaappaaddaa
nnaa  SSAADD..  II  uu  ttaakkoo  ssllooææeenniimm  uuvvjjeettiimmaa
nnaavvooddii  ssee  ddaa  RReeppuubblliikkaa  HHrrvvaattsskkaa
oossttvvaarruujjee  zzaaddoovvoolljjaavvaajjuuÊÊuu  ssttooppuu  rraassttaa
oodd  44%%,,  uuzz  iinnffllaacciijjuu  oodd  ookkoo  55,,55%%..
VViissookkaa  nneezzaappoosslleennoosstt  ii  ddaalljjee  ssee  ssmmaattrraa
nneeggaattiivvnnoomm  zznnaaËËaajjkkoomm  pprriivvrreeddnnee
ssiittuuaacciijjee,,  aa  zzaahhvvaalljjuujjuuÊÊii  ssmmaannjjeennjjuu
pprroorraaËËuunnsskkoogg  ddeeffiicciittaa  ii  uurreeddnnoomm
ppllaaÊÊaannjjuu  ddrrææaavvnniihh  dduuggoovvaannjjaa,,  ppoobboolljj--

ππaavvaa  ssee  ffiinnaanncciijjsskkoo  ssttaannjjee  pprriivvrreeddee  ii
uukkuuppnnaa  lliikkvviiddnnoosstt..

ZZaa  sslliijjeeddeeÊÊuu  ggooddiinnuu  ppllaanniirraa  ssee
rreeaallnnii  ppoorraasstt  BBDDPP--aa,,  oodd  ookkoo  33,,55%%,,  uuzz
ddaalljjnnjjee  ssmmaannjjeennjjee  ssttooppee  iinnffllaacciijjee  nnaa
ookkoo  44,,33%%..  PPrreeddllaaggaatteelljj  jjee  uuppoozzoorriioo  ddaa
ÊÊee  ffiisskkaallnnaa  ppoolliittiikkaa  ii  uu  sslliijjeeddeeÊÊoojj
ggooddiinnii  bbiittii  rreessttrriikkttiivvnnaa  uu  ppoogglleedduu
jjaavvnnee  ppoottrrooππnnjjee,,  aa  oobbiilljjeeææiitt  ÊÊee  jjee  ii
bbrroojjnnee  rreeffoorrmmee..  TTaakkoo  ssee  pprriimmjjeerriiccee
ppllaanniirraa  ppooËËeettaakk  rreeffoorrmmee  zzddrraavvssttvveennoogg
ssuussttaavvaa,,  aallii  ii  kkoorrjjeenniittee  pprroommjjeennee
vveezzaannee  uuzz  ssuussttaavv  jjaavvnniihh  ffiinnaanncciijjaa,,
uussttrroojjssttvvaa  vvoojjsskkee  ii  ppoottiiccaajjee  uu  ppoolljjoo--
pprriivvrreeddii..  UU  ooppsseeæænnoomm  rreeppeerrttooaarruu
ddookkuummeennaattaa  vveezzaanniihh  uuzz  DDrrææaavvnnii
pprroorraaËËuunn,,  ppoosseebbaann  jjee  nnaaggllaassaakk  ssttaavv--
lljjeenn  nnaa  iinniicciijjaattiivvuu  oossnniivvaannjjaa::  FFoonnddaa  zzaa
rraazzvvoojj  ii  zzaappooππlljjaavvaannjjee  ii  FFoonnddaa  zzaa
rreeggiioonnaallnnii  rraazzvvoojj  RReeppuubblliikkee  HHrrvvaattsskkee..
PPrreeddllaaggaatteelljj,,  aallii  ii  vveeÊÊiinnaa  zzaassttuuppnniikkaa,,
oocciijjeenniillaa  jjee  ddaa  ssee  ttiimmee  uubbrrzzaavvaa  ii
pprroovvooddii  tteemmeelljjnnaa  oorriijjeennttaacciijjaa  VVllaaddee
kkoojjaa  ssee  kkoonncceennttrriirraa  nnaa  nnaajjvvaaæænniijjee
cciilljjeevvee::  ppoottiiccaannjjee  ggoossppooddaarrsskkoogg
rraazzvvoojjaa  ii  zzaappooππlljjaavvaannjjaa  uu  pprreeddssttoojjeeÊÊoojj
ggooddiinnii..

O PRIJEDLOGU

Opseæan repertoar dokumenata
vezanih uz Prijedlog ProraËuna koji
broji nekoliko stotina stranica, a
ilustriran je preciznim statistiËkim

podacima, tabelarnim prikazima,
grafikonima i obrazloæenjima, pod-
nijela je Vlada Republike Hrvatske. U
podnijetom obrazloæenju, uvodno se
predstavljaju osnovne makroekonom-
ske procjene u kojima se navodi da je
tijekom 2001. godine doπlo do
pogorπavanja svjetskih trendova,
posebice nakon teroristiËkih napada
na SAD. U tako sloæenim uvjetima
Hrvatska ostvaruje zadovoljavajuÊu
stopu rasta od 4% uz inflaciju od oko
5,5%. Visoka nezaposlenost i dalje je
negativna znaËajka privredne situ-
acije. ZahvaljujuÊi smanjenju prora-
Ëunskog deficita i urednom plaÊanju
dræavnih dugovanja, poboljπano je
financijsko stanje privrede i likvid-
nost. Poboljπan je i financijski poloæaj
sektora stanovniπtva Ëiji su devizni
depoziti poveÊani u mjesecu kolovozu
na blizu 50 mlrd kuna u usporedbi sa
41 mlrd. kuna u prosincu 2000.
godine. PoveÊan je izvoz roba i usluga,
posebice zbog poveÊanih turistiËkih
prihoda, dok robni izvoz ostvaruje
nedovoljan porast radi nekonku-
rentnosti.

ZnaËajno je porastao robni uvoz,
posebice osobnih automobila, a u
porastu je i uvoz opreme. Realne
investicije u gospodarstvu u blagom
su porastu, a sukladno tome æivlja je i
graevinska aktivnost. Radi izostan-

Javna potroπnja i dalje restriktivna

PRIJEDLOG DRÆAVNOG PRORA»UNA REPUBLIKE HRVATSKE ZA 2002. GODINU /S PRATE-

∆IM MATERIJALIMA/; Prijedlog Dræavnog proraËuna Republike Hrvatske za 2002. godinu po

razdjelima i glavama, po programima i projektima; Prijedlog Dræavnog proraËuna Republike Hrvatske za

2002. godinu po programima aktivnostima i projektima /saæeti dio/; Prijedlog plana prihoda i rashoda

fonda za razvoj i zapoπljavanje; Prijedlog plana prihoda i rashoda fonda za regionalni razvoj Republike

Hrvatske; Prijedlog plana prihoda i rashoda Hrvatskog zavoda za mirovinsko osiguranje; Prijedlog plana

prihoda i rashoda Hrvatskog zavoda za zdravstveno osiguranje; Prijedlog plana prihoda i rashoda

Hrvatskog zavoda za zapoπljavanje; Prijedlog plana prihoda i rashoda Hrvatskih voda; Prijedlog odluka o

davanju suglasnosti na financijske planove izvanproraËunskih fondova; Prijedlog dræavnog proraËuna

Republike Hrvatske za 2002. godinu- konsolidirani prijedlog; Prijedlog plana prihoda i izdataka Dræavnog

proraËuna i izvanproraËunskih fondova za 2002. godinu - nekonsolidirani prijedlog; razvojni prioriteti

Republike Hrvatske 2002 - 2004. godine
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ka planiranih privatizacijskih priho-
da u iznosu od 8,5 mlrd kuna od Ëega
se oËekuje da Êe biti realizirano svega
5,4 mlrd kuna, doπlo je do poveÊanja
zaduæenosti dræave. Inozemni dug
dræave u srpnju 2001. godine nara-
stao je na 40,6 mlrd. kuna u uspo-
redbi sa 36,6 mlrd kuna u prosincu
2000. godine.

Za 2002. godinu planira se realni
rast bruto domaÊeg proizvoda od oko
3,5% uz inflaciju od oko 4,3%. Ta
projekcija moæe doæivjeti promjene na
niæe pod utjecajem sve negativnijih
svjetskih trendova. Projekcija prihoda
temelji se na takvoj stopi rasta i
specifiËnim uvjetima realiziranja poje-
dinih poreznih i neporeznih prihoda.
Radi usklaivanja proraËuna pojaËat
Êe se porezna disciplina, odluËno
suzbijati siva ekonomija i privredni
kriminal, te znaËajno poboljπati napla-
ta starih poreznih potraæivanja i
doprinosa. U odlomku u kojem se
govori o znaËajkama ostvarivanja
fiskalne politike u 2001. godini,
navodi se da je temeljno obiljeæje ove
politike za 2000. i 2001. godinu
obiljeæavala restriktivnost. Orijen-
tacija ekonomske politike bila je - ne
poveÊati optereÊenje gospodarstva, uz
istodobno smanjivanje optereÊenja i
dugova dræave prema gospodarstvu.
To nije bilo moguÊe bez privremenog
poveÊanja zaduæenosti. Istodobno su
veoma ograniËeni svi troπkovi (plaÊe,
tekuÊi izdaci, kapitalni izdaci) sredi-
πnje dræave. Posebice su ograniËeni
troπkovi plaÊa, uz to πto je u 2001.
godini promijenjen i sustav obraËuna
plaÊa. UnatoË napetosti koja se u
takvim okolnostima stvarala u dræav-
nom proraËunu, javne su financije
pod kontrolom i uredno su izvrπene
sve domaÊe i inozemne obveze. U
uvjetima u kojima se moæe zakljuËiti
da je postignuta znatna konsolidacija
gospodarstva, ukljuËujuÊi i finan-
cijsku konsolidaciju i kada se postiæu
kljuËni Ëimbenici promjena, tekuÊa
politika koja je osigurala visoki
meunarodni rejting, ne smije se i ne
moæe se mijenjati. Stoga, fiskalna
politika u 2002. godini i dalje ostaje
restriktivna u smislu potroπnje.

U slijedeÊem odlomku govori se i o
specifiËnim uvjetima pripreme Prora-
Ëuna za 2002. godinu, Ëiji Êe poËetak
biti obiljeæen s viπe vaænih reformi.
Jedna od najvaænijih odnosi se na
reformu zdravstvenog sustava. Teme-
ljem tranzicijskog troπka ali i drugih
troπkova mirovinskog i zdravstvenog
sustava (nepodmirenih obveza, stalno
prisutnog deficita) poËetni novi teret

ProraËuna iznosi oko 4 mlrd kuna. Uz
ovu oËekuju se i druge reforme, a novi
strateπki potezi u poljoprivredi dovode
do toga da se mora zadræati odreena
razina subvencija. Reforma koja mora
uslijediti u podruËju obrane i koja se
mora ubrzati, neÊe u kratkom roku
poluËiti rezultat. Veliki problem
predstavlja i ovisnost proraËuna o
privatizacijskim prihodima, a potre-
bno je i smanjenje zaduæivanja.
ZapoËeti proces decentralizacije
zahtijeva specifiËne napore i nosi
financijski teret koji se i dalje
poveÊava. Istodobno se u prethodne
dvije godine, a s time se ubrzano
nastavlja, provode reforme javnih
financija. Promijenjena je porezna
politika, brzo se mijenja uloga i znaËaj
Riznice, vrπi se promjena prora-
Ëunske politike i metodologije, Ëime
se Hrvatska svrstava u malobrojne
zemlje koje imaju takve napredne
sustave.

Sve navedeno su aktualni momenti
o kojima se moralo voditi raËuna pri
izradi proraËuna. 

NavodeÊi temeljnu orijentaciju i
glavne znaËajke ProraËuna 2002.
godine, predlagatelj je istaknuo da se
ovaj dokument koncentrira na
poticanje razvoja i zapoπljavanja.
Slijedom toga, osnivaju se dva
izvanproraËunska fonda: Fond za
razvoj i zapoπljavanje i Fond za
regionalni razvoj Republike Hrvatske. 

U proraËunu se prvi put razvrstava
privatizacijski prihod izvan prora-
Ëuna i usmjerava izravno u razvoj.
Ocijenjeno je da Êe takva politika
imati dva uËinka: stabilan proraËun i
znaËajnije angaæiranje Republike
Hrvatske u poticanju razvoja i zapo-
πljavanja. ProraËun je naglaπeno
stabilizacijski, ocijenio je predlagatelj,
dodajuÊi da sa stajaliπta rashoda i
prihoda, pridonosi nastavku politike
makroekonomske stabilnosti i jaËanju
meunarodnog rejtinga Hrvatske.

ProraËun za 2002. godinu slijedi
kontinuitet smanjivanja ukupnog
deficita konsolidirane srediπnje dræa-
ve. Deficit je u 1999. godini iznosio
7,4%, 2000. - 6,4 %, 2001. - 5,3%, a
novi proraËun za slijedeÊu godinu
smanjuje deficit na 4,25%. Posebice je
vaæna znaËajka proraËuna, smanjenje
tekuÊeg deficita, a kao rezultat takvih
trendova usporava se daljnje zadu-
æivanje. U prethodnim godinama
zaduæivanje je bilo na razini 11 - 12
mlrd, a u proraËunu za 2002. godinu
predvieno je zaduæivanje 8,9 mlrd.
Sve to zajedno promatrano vodi
usporavanju prirasta javnog duga i to

znatno od 4,5 mlrd 2001. na 2,7 mlrd
2002. godine. Servisiranje javnog
duga takoer se smanjuje πto je s
obzirom na njegovu veliËinu kljuËno
pitanje. ProraËun za 2002. godinu je
izrazito πtedljiv, a plaÊe zaposlenih u
javnom sektoru neÊe se dodatno
smanjivati iako se zahtijeva daljnja
racionalizacija zaposlenih kao i
πtednja i racionalizacija u ostaloj
potroπnji (tekuÊi izdaci, odræavanje,
kapitalni izdaci).

ProraËunom 2002. godine zapoËinje
vaæan proces u kome se zavodi,
dræavne upravne organizacije, institu-
ti i agencije na novi naËin pozici-
oniraju u dræavnoj potroπnji. Mini-
starstva nadleæna za zavode, dræavne
upravne organizacije, institute i
agencije obvezne su prijeÊi na ugo-
vorne odnose u financiranju prema
programima i projektima navedenih
institucija. U glavnim znaËajkama
proraËuna treba istaÊi i to da se u
njega ukljuËuju i u njemu jasno
iskazuju vlastiti prihodi korisnika
proraËuna i rashodi financirani iz
ostvarenih vlastitih prihoda. 

Bez obzira na naglaπeno razvojnu
znaËajku novog proraËuna treba
istaÊi da je on i socijalno osjetljiv i da
se na podruËju socijalne politike i
dalje Ëine veliki napori u zado-
voljavanju potreba svim primateljima
naknada iz proraËuna (umiro-
vljenicima, primateljima socijalnih
naknada, porodiljama i primateljima
djeËjeg doplatka).

U nastavku dokumenta u kojemu se
obrazlaæe predloæeni zakonski tekst,
priloæeni su tabelarni podaci rashoda
proraËuna po razdjelima i glavama za
2002. godinu za; Hrvatski sabor, Ured
Predsjednika Republike Hrvatske;
Ured za nacionalnu sigurnost; Ustav-
ni sud Republike Hrvatske, Vladu
Republike Hrvatske, sa svim
ministarstvima i uredima, te svim
ostalim korisnicima proraËuna. Kod
veÊine korisnika proraËuna, ipak se
primjeÊuje odreeni porast sredstava
planiranih za 2002. godinu u odnosu
na rebalansirane stavke iz 2001.
godine. Za potrebe Hrvatskog sabora
planirano je neπto manje sredstava
nego prethodne godine, a planirana
su sredstva i za Komisiju za utvri-
vanje ratnih i poratnih ærtava.

SliËna je situacija i oko planiranih
proraËunskih sredstava za rad Ureda
Predsjednika Republike Hrvatske i
Ureda za nacionalnu sigurnost.

Ured za nacionalne manjine morat
Êe se zadovoljiti s otprilike desetak
posto manjim sredstvima u odnosu na
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prethodnu godinu. Usprkos tome πto
su ukupne stavke pojedinih mini-
starstava poveÊane, u raspodjeli je
predvieno smanjenje pojedinih
troπkova. To se primjerice vidi u
Planu proraËuna za Ministarstvo
obrane koje Êe moÊi raËunati na
ukupno veÊu masu sredstava, ali
treba ujedno pristupiti smanjenju
izdataka za kopnenu vojsku. UoËljivo
je da su planirani veÊi izdaci za
Maticu hrvatsku i Crveni kriæ, a
znaËajno su porasli proraËunski
planovi za potrebe Ureda za suzbijanje
korupcije i organiziranog kriminala.
Sve to ukazuje da Êe se borba za
pravnu dræavu voditi nesmanjenim
æarom i slijedeÊe godine, a djela-
tnicima toga ureda bit Êe na
raspolaganju i znaËajna sredstva koja
su ipak nezamjenjiv oslonac svake
organizirane i sloæene djelatnosti.
ProraËunom su predviena veÊa
sredstva i za veÊinu ministarstava kao
i za rad Hrvatske akademije znanosti
i umjetnosti. Dræavni zavodi, uredi,
uprave, komisije, inspektorati i
instituti navedeni su na zaËelju ovoga
priloga, a iz priloæenih podataka
uoËljivo je da i oni u pravilu, od
slijedeÊe godine mogu raËunati na
neπto veÊa sredstva. BuduÊi da je
veliki broj ovih tijela izravno vezan za
razvoj ili nadzor gospodarskih
potencijala Republike Hrvatske,
brojke potkrepljuju kasnije izreËene
stavove predstavnika predlagatelja. U
uvodnim obrazloæenjima isticana je
socijalna komponenta, ali i Ëinjenica
da je proraËun razvojno koncipiran, a
prihodi od privatizacije usmjereni
upravo za razvojno-tehnoloπke potre-
be, a ne kao do sada, za tekuÊu i javnu
potroπnju.

OËi nezaposlenih vjerojatno Êe
potraæiti saæeti Prijedlog plana priho-
da i rashoda Fonda za razvoj i
zapoπljavanje. Iz priloæenih je
podataka vidljivo da Êe se podupirati
projekti cestogradnje, obnova
stambenih jedinica, druπtveno poti-
cana stanogradnja, a subvencije su
predviene za provoenje aktivne
industrijske politike, trgovaËkim
druπtvima u javnom sektoru,
odræavanju æeljezniËkih postrojenja i
upravljanju prometom, linijskoj
plovidbi, brodogradnji, organizi-
ranom turistiËkom prometu, poti-
canju programa obrta i malog
poduzetniπtva, kao i za rad nadleænih
tijela koja potiËu zapoπljavanje. Kao
πto je veÊ naznaËeno priliv sredstava
za ove potrebe planiran je iz priva-
tizacijskih prihoda, ali i iz prihoda

proraËuna. Kao prilog temeljnom
dokumentu, priloæen je i saæeti dio
Prijedloga dræavnog proraËuna
Republike Hrvatske za 2002. godinu,
po programima, aktivnostima i
projektima. ©iroki spektar navedenih
podataka, odnosno projekata, potvr-
uje rijeπenost predlagatelja da ovaj
dokument bude potpuno transpa-
rentan.

RazdvajajuÊi pojedine projekte u
zasebne cjeline, Vlada Republike
Hrvatske kao predlagatelj ProraËuna
i ostalih komplementarnih doku-
menata, oËigledno je teæila jasnijem
pozicioniranju pojedinih vaænih
aktivnosti. To je vidljivo i iz
dokumenta u kojem se govori o
razvojnim prioritetima Republike
Hrvatske od 2002. do 2004. godine. O
vaænosti ovog dokumenta svjedoËi i
Ëinjenica da je premijer IIvviiccaa  RRaaËËaann,,
obraÊajuÊi se uvodno zastupnicima
Hrvatskog sabora, govorio upravo o
razvoju Republike Hrvatske u
planiranom razdoblju. Kako bi
izbjegli ponavljanje, te obuhvatili
veÊinu istaknutih prioriteta, Ëitatelje
upuÊujemo i na izlaganja uvodniËara,
koja slijede i dodatno upotpunjuju
predloæeni pisani zakonski tekst.

RADNA TIJELA

O predloæenom zakonskom tekstu
oËitovala su se i radna tijela
Hrvatskog sabora. OOddbboorr  zzaa
zzaakkoonnooddaavvssttvvoo u odnosu na svoj
djelokrug dao je potporu Prijedlogu
Dræavnog proraËuna Republike
Hrvatske za 2002. godinu, predlaæuÊi
da Hrvatski sabor dade i suglasnost
na financijske planove izvan-
proraËunskih fondova.

OOddbboorr  zzaa  ffiinnaanncciijjee  ii  DDrrææaavvnnii
pprroorraaËËuunn raspravio je predloæeni
zakonski tekst u svojstvu matiËnog
radnog tijela. U raspravi koja je
voena nakon izlaganja predstavnika
predlagatelja, iznijeto je viπe
miπljenja, prijedloga i primjedbi.
Prema miπljenju jednog Ëlana Odbora,
podruËje istoËne Hrvatske, odnosno
Slavonija i Baranja, nije na adekvatan
naËin zastupljeno u ProraËunu tako
da predviena sredstva za razvoj tog
podruËja u pojedinim ministarstvima
neÊe biti dostatna. Sredstva predvi-
ena novim izvanproraËunskim fon-
dovima bit Êe uvjetovana uspjehom
provedene privatizacije. Iz navedenog
proizlazi da bi Vlada Republike
Hrvatske trebala voditi viπe raËuna o

jednakomjernosti razvoja svih
podruËja. Istaknuto je i da se nasta-
vlja tendencija smanjenja sredstava za
nacionalne manjine. Naime, od 3.
sijeËnja 2000. godine ta sredstva do
ovog Prijedloga proraËuna smanjena
su za oko 30%. Meutim, Vlada
Republike Hrvatske istovremeno
poveÊava sredstva Uredu za nacio-
nalne manjine koji Êe prema svom
nahoenju ta sredstva rasporeivati
nacionalnim manjinama. Ukazano je
da se pojedine nevladine organizacije
i humanitarne udruge, poput Crvenog
kriæa favoriziraju. Iz navedenog
proizlazi da se ta humanitarna
organizacija bazira na profesio-
nalizmu, a ne na dobrovoljnom radu.

Nejasno je zaπto se planiraju
prihodi od carina sa 15-postotnim
poveÊanjem, ako istovremeno uvo-
dimo posebni porez na automobile
zbog toga πto se ukidaju carine na
uvoz vozila. Ako su zbog transpa-
rentnosti, zbog jedinstvenosti voenja
dræavnih financija fondovi miro-
vinskog i zdravstvenog osiguranja
ukljuËeni u Dræavni proraËun, onda
je nejasno zaπto se osnivaju novi
fondovi za razvoj i zapoπljavanje, te
regionalni razvoj Republike Hrvatske.
Takoer treba, naglaπeno je na
raspravi u Odboru, voditi raËuna i o
troπenju sredstava koja su dobivena
izdvajanjem dijela troπarine, a dire-
ktan su prihod Hrvatskih cesta i
Hrvatskih autocesta. 

Istaknuto je da su meunarodni
kreditori zemlje okupljene u
Pariπkom klubu otpisale 2/3 starih
dugova SR Jugoslaviji, πto je krajnje
rijedak presedan u svjetskoj finan-
cijskoj povijesti i praksi. Ta Ëinjenica,
prema miπljenju Ëlana Odbora,
iziskuje pokretanje inicijative od
Vlade Republike Hrvatske da
preispita moguÊnost otvaranja novih
razgovora o hrvatskom dijelu
jugoslavenskih dugova vezanih uz
Pariπki klub. Vlada Republike
Hrvatske trebala bi izvijestiti Hrvatski
sabor o stvarnom meunarodnom
poloæaju Republike Hrvatske i
moguÊnosti da takoer zatraæimo
redefiniranje obveza vezanih uz
Pariπki klub.

Ocijenjeno je zabrinjavajuÊim i
smanjenje sredstava u Ministarstvu
prosvjete i πporta kao i u Ministarstvu
znanosti i tehnologije. Usprkos stalno
najavljivanoj πtednji konstatirano je
da je stavka materijalnih rashoda
gotovo u svim ministarstvima u
porastu. Posebno se to odnosi na rast
troπkova reprezentacije, sluæbenih
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putovanja, struËnog usavrπavanja, a
rastu i troπkovi komunalnih, telefon-
skih i intelektualnih usluga. Anali-
zirani su zatim i obavljeni poslovi u
Hrvatskom fondu za privatizaciju, te
je upozoreno da pojedina poduzeÊa
uzimaju kratkoroËne kredite πto
poveÊava riziËnost poslovanja svih
sudionika. Sanacija PIK-ova koja
predstavlja veliki troπak dræave, nije
nigdje u proraËunskim stavkama
iskazana kao troπak, pa se postavlja
pitanje radi li se samo o fiktivnim
ekonomskim sanacijama. Prilikom
sanacija PIK-ova koja se uglavnom
obavlja po politiËkim, a ne ekonom-
skim kriterijima, osim πto Êe
nastradati zaposlenici koji Êe u veÊem
broju ostati bez posla, stradat Êe i
lokalna samouprava. Naime, dræava je
pretvaranjem potraæivanja s osnova
poreza na dobit i poreza na dohodak u
vlasniËki udio, oπtetila lokalnu samo-
upravu. Lokalna samouprava nije
uπla u vlasniËki dio PIK-ova, niti je
dræava obeπtetila lokalnu upravu u
tom dijelu, pa je u dræavnom
proraËunu trebalo planirati sredstva
za tu namjenu.

Nakon provedene rasprave Odbor
za financije i Dræavni proraËun
odluËio je veÊinom glasova predloæiti
Hrvatskom saboru da donese Dræavni
proraËun Republike Hrvatske za
2002. godinu, kao i slijedeÊe Odluke:
Odluku o davanju suglasnosti na
Financijski plan za 2002. godinu
Hrvatskog zavoda za mirovinsko
osiguranje, Odluku o davanju
suglasnosti na Financijski plan za
2002. godinu Hrvatskog zavoda za
zdravstveno osiguranje, Odluku o
davanju suglasnosti na Financijski
plan za 2002. godinu Hrvatskog
zavoda za zapoπljavanje te Odluku o
davanju suglasnosti na Financijski
plan za 2002. godinu Hrvatskih voda.

OOddbboorr  zzaa  ggoossppooddaarrssttvvoo,,  rraazzvvoojj  ii
oobbnnoovvuu razmotrio je predloæeni zakon-
ski tekst s pripadajuÊim prijedlozima,
i proveo raspravu u svojstvu
zainteresiranog radnog tijela. Nakon
uvodnog obrazloæenja predstavnika
predlagatelja, Ëlanovi Odbora su
konstatirali da Prijedlog proraËuna
vodi smanjenju ukupnog deficita
konsolidirane srediπnje dræave i
smanjenju zaduæivanja. Ukazano je da
se usmjeravanjem privatizacijskih
prihoda u razvoj i zapoπljavanje, a ne
u potroπnju, Ëini znaËajan pozitivni
pomak u odnosu na proteklo
razdoblje. Na Prijedlog Dræavnog
proraËuna Republike Hrvatske za
2002. godinu zajedno s pripadajuÊim

prijedlozima, Ëlanovi Odbora nisu
iznijeli primjedbe. Nakon provedene
rasprave veÊinom su glasova odluËili
Hrvatskom saboru predloæiti dono-
πenje Dræavnog proraËuna Republike
Hrvatske za 2002. godinu te: Odluke
o davanju suglasnosti na financijske
planove za 2002. godinu Hrvatskog
zavoda za mirovinsko osiguranje,
Hrvatskog zavoda za zdravstveno
osiguranje, Hrvatskog zavoda za
zapoπljavanje te Hrvatskih voda.

OOddbboorr  zzaa  pprraavvoossuuee o predloæenom
je tekstu proveo raspravu u svojstvu
zainteresiranog radnog tijela, a u
raspravi koja je uslijedila iznijeto je
viπe razliËitih naËelnih, ali i
konkretnih ocjena i miπljenja. Tako je
izraæeno razumijevanje za ukupnu
koncepciju Prijedloga proraËuna koji
iz objektivnih razloga ne moæe biti
dovoljno “optimistiËan”. Ova se vrlina
ne moæe oËekivati jer se ne moæe
oËekivati veÊi prihodi od privatizacije,
do potrebe smanjivanja dræavne
potroπnje i preusmjeravanja sredstava
za poticanje razvoja i zapoπljavanja. U
tim zadanim okvirima te sukladno
raspoloæivim sredstvima, kretat Êe se
i Ministarstvo pravosua i sudbena
tijela koja trebaju ispuniti mnoga
oËekivanja. Naime, konstatirano je da
nema pravog razvoja, kao ni prospe-
ritetnog gospodarstva i stranih
ulaganja, bez ureenog pravosua.
Nadalje, pojedinim zakonima predvi-
eni su novi organizacijski oblici u
pravosudnom sustavu, predvien je
poveÊani opseg zapoπljavanja u
pojedinim strukturama, a javljaju se i
vrlo ozbiljne inicijative o sreivanju i
rjeπavanju mnogih zaostalih predme-
ta na sudovima. Postavljeno je i
pitanje kapitalnih ulaganja, u smislu
dovrπenja radova na pojedinim
sudskim i ostalim zgradama, ili bar
moguÊnost konzerviranja tih radova
dok se ne steknu uvjeti za njihovo
dovrπenje. Istovremeno, postoje i
sudovi koji su pred viπe godina
osnovani zakonom, ali koji zbog
nedostatka materijalnih uvjeta (zgra-
de, oprema itd.) nikada nisu poËeli s
radom. Ova Ëinjenica ne pridonosi
racionalizaciji mreæe sudova i
poveÊava troπkove stranaka i ostalih
sudionika u sudskim postupcima.
IzreËeno je i stajaliπte prema kojem
treba drugaËije pozicionirati Vrhovni
sud Republike Hrvatske i kako
Ëelnom tijelu sudbenog sustava
omoguÊiti da kao predstavnik “treÊe”,
sudbene vlasti sudjeluje u kreiranju i
predlaganju proraËuna u dijelu koji
se odnosi na sudbenu vlast. Zavrπno

je konstatirano da je nuæno, a s
obzirom na postojeÊa ograniËenja i
raspoloæiva sredstva, identificirati
prioritete i izdvojiti najznaËajnije
aktivnosti u pravosuu i sukladno
tome usmjeriti proraËunska sredstva
u njihovu realizaciju.

Nakon provedene rasprave Odbor
za pravosue veÊinom je glasova
odluËio predloæiti Hrvatskom saboru
donoπenje Dræavnog proraËuna Repu-
blike Hrvatske za 2002. godinu.

OOddbboorr  zzaa  uunnuuttaarrnnjjuu  ppoolliittiikkuu  ii
nnaacciioonnaallnnuu  ssiigguurrnnoosstt razmotrio je
predloæeni zakonski tekst, te proveo
naËelnu, kao i posebnu raspravu po
razdjelima proraËunskih sredstava za
Ured za nacionalnu sigurnost, Mini-
starstvo obrane, Ministarstvo unutar-
njih poslova, Hrvatsku vatrogasnu
zajednicu, Dræavni ured za reviziju i
Hrvatski centar za razminiranje, za
koje je Odbor matiËno radno tijelo. U
raspravi su podræana osnovna
restriktivna opredjeljenja u Vladinom
programu, prvenstveno u smislu
ograniËavanja potroπnje, kako bi se
raspoloæiva sredstva πto racionalnije
koristila, uz istodobno uvaæavanje
aktualnih momenata o kojima se
moralo voditi raËuna pri izradi
Prijedloga Dræavnog proraËuna.
Podræano je opredjeljenje Vlade Repu-
blike Hrvatske da se plaÊe zaposlenih
u javnom sektoru neÊe dodatno
smanjivati, ali je istodobno ukazano
da takav pristup pretpostavlja maksi-
malnu πtednju i racionalizaciju u
ostaloj potroπnji. U raspravi je
razmatran i materijal Vlade: Razvojni
prioriteti Republike Hrvatske od 2002
- 2004. godine, koji je sastavni dio
Prijedloga Dræavnog proraËuna za
2002. godinu. 

S posebnom je pozornoπÊu u Odboru
razmatran dio koji se odnosi na
korisnike proraËunskih sredstva za
koje je Odbor matiËno radno tijelo. U
raspravi su sasluπana miπljenja
ministra obrane, predstavnika Mini-
starstva unutarnjih poslova, UNS-a,
Dræavnog ureda za reviziju i
Hrvatskog centra za razminiranje u
pogledu predloæenih proraËunskih
sredstava za 2002. godinu i to po
njihovim programima, aktivnostima i
projektima. Predstavnik Ureda za
nacionalnu sigurnost je upozorio na
predstojeÊu aktivnost Republike
Hrvatske u sklopu meunarodne
antiteroristiËke koalicije, a koja Êe
zasigurno imati odreene troπkove.
Predloæio je da se razmotri moguÊnost
osiguravanja dodatnih sredstava. U
pogledu Ministarstva obrane ista-
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knuto je da se ProraËun tog Mini-
starstva znaËajno smanjuje veÊ drugu
godinu, pa je bez obzira na ciljeve
takvog smanjenja izraæena odreena
rezerva u pogledu normalnog obavlja-
nja redovnih duænosti. BuduÊi da
ovom Ministarstvu predstoji i reorga-
nizacija, te pribliæavanje standardima
NATO-a, ocijenjeno je da je u
narednom razdoblju nuæno osigurati
sredstva u visini od 2,2% bruto
nacionalnog proizvoda Republike
Hrvatske. Kako plaÊe djelatnih osoba
nisu rasle veÊ duæe razdoblje, to je
istaknuto kao prisutan problem koji
treba rijeπiti, kako bi se izbjegla
negativna selekcija kadrova. U vezi s
tim potrebno je rijeπiti pitanja vezana
uz poboljπanje opÊih uvjeta æivota i
rada profesionalne vojske. Odbor je, s
tim u svezi, zakljuËio da se ProraËun
Ministarstva obrane ne smije viπe
smanjivati, jer bi se time moglo
ugroziti uËinkovito funkcioniranje
Ministarstva. Nakon rasprave, Odbor
je veÊinom glasova odluËio predloæiti
Hrvatskom saboru donoπenje Dræav-
nog proraËuna Republike Hrvatske za
2002. godinu.

OOddbboorr  zzaa  ppoommoorrssttvvoo,,  pprroommeett  ii  vveezzee
razmotrio je predloæeni tekst kao
zainteresirano radno tijelo u dijelu
koji spada u njegovu nadleænost. U
raspravi je istaknuto da se dio
programa koji je do sada financiran
iz Dræavnog proraËuna na temelju
novih zakona sada financira iz drugih
izvora. Stoga je teπko usporediti
dosadaπnje iznose i iznose koji se sada
predlaæu za te programe. Zato je
potrebno od nadleænih ministarstava
zatraæiti precizne podatke o svim
investicijama u podruËju pomorstva,
prometa i veza i njihovim izvorima
financiranja, te planovima za
slijedeÊu godinu. S tim u svezi Odbor
je zaduæio Ministarstvo pomorstva,
prometa i veza te Ministarstvo za
javne radove, obnovu i graditeljstvo,
da do konca studenoga ove godine
dostave izvjeπÊa o financiranju svih
programa izvan Dræavnog proraËuna,
njihovim izvorima financiranja, te
planovima za slijedeÊu godinu. Nakon
provedene rasprave Odbor je jedno-
glasno predloæio Hrvatskom saboru
da donese zakljuËak kojim se prihvaÊa
Prijedlog Dræavnog proraËuna Repu-
blike Hrvatske za 2002. godinu.

OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu sasluπao je uvodno izlaganje
predstavnika predlagatelja, nakon
Ëega su Ëlanovi Odbora, kao i
predstavnici institucija s podruËja
obrazovanja, znanosti, tehnologije i

kulture, sudjelovali u raspravi. Odbor
je podræao polaziπta, sadræaj i ciljeve
ovog dokumenta i podupro naglaπeni
stav predlagatelja da su temeljni
Ëimbenici perspektive Hrvatske, πko-
lovani ljudski potencijal, te ekonomija
utemeljena na znanju i novim
tehnologijama. Podræani su i stavovi
da se privatizacijski prihodi u cjelini
usmjere na razvoj, te da se pristupi
stvaranju znanstvenih i inovacijskih
inkubatora, te razvije komplementar-
nost izmeu sustava obrazovanja,
znanosti i zapoπljavanja, sukladno
europskim standardima. Odbor je u
potpunosti podræao sve spomenute
stavove, ali je konstatirao da Prijedlog
Dræavnog proraËuna za 2002. godinu
naæalost nije usklaen s navedenim
proklamacijama. BuduÊi da su
znanstveno - istraæivaËka i obrazovna
djelatnost temelj i pokretaË gospo-
darskog i regionalnog razvoja, Odbor
je istaknuo nekoliko teza prema
kojima je:

1. neophodno poveÊati proraËunska
sredstva za Ministarstvo znanosti i
tehnologije za barem 200 milijuna
kuna.

2. neophodno poveÊati uËeπÊe za
znanstveno-istraæivaËku djelatnost u
Fondu za razvoj i zapoπljavanje.

3. neophodno predvidjeti i u Fondu
za regionalni razvoj, stavke za
znanstveno - istraæivaËku i visoko-
obrazovnu djelatnost.

U obrazloæenju se izmeu ostalog
upozorava da su predviena sredstva
za plaÊe za 40 milijuna kuna niæe od
nuænih i uzrokovat Êe veliki “odljev
mozgova” i to upravo onih koji su
uspjeπno doktorirali. Realiziranje
tehnoloπkih projekata, sredstava za
znanstvene novake, te primjereni rad
studentskog zbora, traæe minimalno
dodatnih 110 milijuna kuna. 

Odbor je s velikim odobravanjem
prihvatio znaËajan porast sredstava
za informatizaciju πkolstva, nastavlja
se u podnijetom izvjeπÊu, ali se pita
tko Êe s tom novom informatiËkom
opremom raditi, osobito ako se πkola
otvara πiroj zajednici radi ostva-
rivanja programa informatiËkog opi-
smenjavanja i drugih graana.
Odobreno je i izdvajanje sredstva za
prevenciju nasilja i ovisnosti, no
pitanje je tko Êe te programe
realizirati, ako se u πkolama ne
zaposle struËnjaci - psiholozi i
defektolozi. Prema tome nuæno je
pronaÊi dodatna sredstva za πirenje
djelatnosti u osnovnim i srednjim
πkolama. Istovremeno je upozoreno da
su smanjena sredstva za πkolski sport

i za djelatnost HOO, suprotno
intencijama da se jaËim razvojem nae
prostor mlaim osobama za kreativno
koriπtenje slobodnog radnog vre-
mena. Odbor je podupro inicijativu
privatnog πkolstva, te predloæio da se
u okviru razdjela 055 Ministarstva
kulture, glava 10 - Programska
djelatnost kulture uvrsti pozicija: -
potpora za investicijsko odræavanje
kulturnih ustanova, s iznosom od 40
milijuna kuna. U skladu sa Zakonom
o financiranju javnih potreba u
kulturi predviaju se i sredstva za
investicijsko odræavanje ustanova u
kulturi za koje je Ministarstvo
kulture izmeu ostalog raspisalo
odgovarajuÊi natjeËaj. Stoga se uz
zadræavanje pozicije u Fondu za razvoj
i zapoπljavanje, predlaæe uvrπtavanje
ove pozicije u okvir programske
djelatnosti Ministarstva kulture kako
bi se u skladu sa zakonom osigurala
sredstva za investicijsko odræavanje i
opremanje arhiva, muzeja i galerija,
narodnih knjiænica, te centara za
kulturu po gradovima i opÊinama. Pri
kraju izvjeπÊa Odbora, navodi se da Êe
amandmani biti naknadno dosta-
vljeni, te se veÊinom glasova donosi
zakljuËak kojim se Hrvatskom saboru
predlaæe prihvaÊanje predloæenog
zakonskog teksta.

OOddbboorr  zzaa  ppoolljjoopprriivvrreedduu  ii  ππuummaarrssttvvoo
razmotrio je Prijedlog Dræavnog
proraËuna Republike Hrvatske za
2002. godinu s pripadajuÊim sastav-
nim dijelovima, obuhvaÊajuÊi onaj dio
koji se odnosi na Ministarstvo
poljoprivrede i πumarstva i Dræavnu
upravu za vode. Nakon uvodnog
obrazloæenja predstavnika Ministar-
stva financija, Odbor je sa æaljenjem
konstatirao da pri raspravi nije bilo
predstavnika Ministarstva poljopriv-
rede i πumarstva. Utvreno je da nije
doπlo do smanjenja iznosa sredstava
namijenjenih poljoprivredi u odnosu
na 2001. godinu, ali i da predloæeni
iznos ne zadovoljava potrebe za
poticanje ove gospodarske grane.
Upozoreno je da distribucija sredstava
koji su namijenjeni za poticaje pati od
zloporaba, te bi trebalo potraæiti nove
modele koji bi stimulirali poljo-
privrednu djelatnost i ribarstvo.
Ocijenjeno je da su sadaπnje stimu-
lacije viπe socijalnog nego razvojnog
karaktera, pa bi trebalo razmotriti
iznose novËanih poticaja po
kulturama uzimajuÊi u obzir
bilanciranje poljoprivredne proi-
zvodnje i rajonizaciju. U raspravi o
Prijedlogu Financijskog plana za
2002. godinu Hrvatskih voda,

BROJ

316

7



IHS
8. I. 2002.

HRVATSKI SABOR

iznesena je dvojba glede opravdanosti
preusmjeravanja sredstva namije-
njenih za obavljanje vodnih graevina
za zaπtitu od poplava, u Fond za
regionalni razvoj Republike Hrvatske.

Na temelju provedene rasprave
Odbor za poljoprivredu i πumarstvo
veÊinom je glasova prihvatio slijedeÊe
zakljuËke: 

1. Prijedlog Dræavnog proraËuna
Republike Hrvatske za 2002. godinu,
u onom dijelu koji se odnosi na
poljoprivredu i πumarstvo ne
odraæava od Vlade najavljenu uspo-
stavu neophodnih mehanizama zaπtite
hrvatske poljoprivrede u uvjetima
njezine drastiËno poveÊane izloæenosti
nelojalnoj konkurenciji, πto se
dogodilo nakon prijema Hrvatske u
Svjetsku trgovinsku organizaciju
(WTO), a πto Êe se dogoditi nakon
oËekivane skore primjene Sporazuma
o stabilizaciji i pridruæivanju.

2. Raspravi o Prijedlogu Dræavnog
proraËuna Republike Hrvatske za
2002. godinu, u dijelu koji se odnosi
na poljoprivredu i πumarstvo, trebala
bi prethoditi rasprava i prihvaÊanje
Strategije razvitka hrvatske poljo-
privrede i novog modela poticaja i
subvencija u poljoprivredi, πto se
naæalost nije dogodilo, zato jer Vlada
prijedloge spomenutih dokumenata
nije uputila u saborsku proceduru.

OËekujuÊi da Êe Vlada πto prije u
saborsku proceduru dostaviti prijed-
loge gore spomenutih dokumenata,
Odbor je podræao donoπenje Dræavnog
proraËuna Republike Hrvatske za
2002. godinu.

OOddbboorr  zzaa  ttuurriizzaamm raspravio je
predloæeni zakonski tekst zajedno s
prateÊim dokumentima, a u raspravi
koja je uslijedila, razmotrio je pred-
loæene veliËine sredstava sadræane u
razdjelu Ministarstva turizma, kao i
one aktivnosti koje se odnose na
financiranje turistiËke promidæbe.
Ocijenjeno je da Êe trebati poveÊati
aktivnosti promocije na postojeÊim,
ali i na novim turistiËkim træiπtima,
uz predstavljanje novih turistiËkih
proizvoda. PolazeÊi od ovih ocjena,
Odbor za turizam jednoglasno je
odluËio predloæiti predlagatelju da
razmotri moguÊnost dodjele dodatnih
5 milijuna kuna. Ova sredstva iz
TekuÊe zalihe ProraËuna, trebala bi se
izdvojiti za promociju novih turi-
stiËkih proizvoda u selektivnim
oblicima turizma, posebno onih u
kontinentalnom podruËju Republike
Hrvatske. 

Odbor je razmotrio i Prijedlog plana
prihoda i rashoda Fonda za razvoj i

zapoπljavanje, Prijedlog plana prihoda
i rashoda Fonda za regionalni razvoj
Republike Hrvatske i Razvojne prio-
ritete Republike Hrvatske od 2002. do
2004. godine, na koje nije imao
primjedaba. Meutim, u raspravi je
naglaπeno da se sredstva Fonda za
razvoj i zapoπljavanje namijenjene za
subvenciju i potpore za organizirani
turistiËki promet, poveÊanje konku-
rentnosti turistiËkog gospodarstva i
poticanje malog poduzetniπtva,
trebaju usmjeravati krajnjim kori-
snicima na temelju jasnih kriterija i
sukladno odgovarajuÊem programu.

Na temelju provedene rasprave
Odbor za turizam jednoglasno je
odluËio predloæiti Hrvatskom saboru
donoπenje Dræavnog proraËuna za
2002. godinu s prateÊim doku-
mentima.

OOddbboorr  zzaa  oobbiitteelljj,,  mmllaaddeeææ  ii  ππppoorrtt
proveo je naËelnu raspravu po razdje-
lima, a radi formuliranja amandmana
Odbor Êe se joπ jednom sastati. Nakon
izlaganja predlagatelja u raspravi je
izraæeno nezadovoljstvo smanjenjem
predvienih sredstava za Ministarstvo
prosvjete i πporta, posebno za HOO za
koji je predvieno 6 milijuna kuna
manje nego πto je dobiveno proπlo-
godiπnjim proraËunom. U raspravi je
istaknuto miπljenje da se πport ne bi
smio tretirati kao potroπnja, a
ulaganja su potrebna radi prospe-
riteta druπtva. Posebno je istaknut
problem πto nisu predviena sredstva
za pomoÊ pri izgradnji ili zavrπetku
nekih kapitalnih objekata u Hrvat-
skoj. Istaknut je primjer bazena u
Dubrovniku. ZapoËela je obnova
objekta od iznimnog znaËaja za Grad
Dubrovnik i okolicu koji je od velikog
znaËaja za cijelu dræavu, a za
dovrπenje je potrebno izdvojiti joπ 6
milijuna kuna. Upozoreno je i na
Ëinjenicu da se u velikom broju
ministarstava predvia porast sred-
stava za plaÊe, reprezentaciju,
putovanja i troπkove telefoniranja, a
navedeni su i izdaci za ostale troπkove,
ne navodeÊi na πto se toËno odnose.
»lanovi Odbora svjesni financijskih
moguÊnosti dræave, zauzeli su
stajaliπte da je preraspodjelom poje-
dinih stavki moguÊe financirati neki
kapitalni objekt. Nakon provedene
rasprave Odbor je jednoglasno usvojio
zakljuËke kojim se sve primjedbe
iznesene u raspravi upuÊuju predla-
gatelju kako bi razmotrio moguÊnost
usvajanja istih putem amandmana.

OOddbboorr  zzaa  rraattnnee  vveetteerraannee proveo je
raspravu u svojstvu zainteresiranog
radnog tijela u dijelu u kojem se

planiraju sredstva namijenjena ostva-
rivanju prava hrvatskih branitelja iz
Domovinskog rata, vojnih i civilnih
invalida Domovinskog i II. svjetskog
rata. U raspravi su iznijeti podaci o
planiranim sredstvima u razdjelu
Ministarstva hrvatskih branitelja, te
je naglaπeno da je nominalno pove-
Êanje od 580 milijuna kuna u odnosu
na ovogodiπnja planirana sredstva,
rezultat uvrπtavanja sredstava izvan-
proraËunskog fonda (HZMO) u
poziciju izdataka za mirovinske i
invalidske mirovine. Od pojedinaËnih
pozicija poveÊana su planirana sred-
stva za isplatu jednokratnih prava, te
izdaci za pomoÊ obiteljima i
kuÊanstvima. Smanjeni su pojedini
izdaci, a izvrπena je i preraspodjela i
umanjenje sredstava namijenjenih
stradalnicima u Federaciji BiH koja
su proraËunom za iduÊu godinu
planirana u razdjelu Ministarstva
financija. Sredstva za stambeno
zbrinjavanje hrvatskih branitelja i
stradalnika planirana su u razdjelu
Ministarstva za javne radove, obnovu
i graditeljstvo u visini od 208 milijuna
kuna. Iako su ona manja od dosa-
daπnjih, prema obrazloæenju pred-
stavnika Ministarstva za javne
radove, obnovu i graditeljstvo ocje-
njuju se dostatnim za planirani opseg
stambenog zbrinjavanja u iduÊoj
godini. TekuÊi i kapitalni izdaci
poslovanja samog Ministarstva brani-
telja su smanjeni, πto su Ëlanovi Odbo-
ra pozdravili. Rasprava je voena i o
sredstvima za ekshumaciju i
identifikaciju, plaÊama i autorskim
honorarima. Postavljeno je pitanje da
li se, s obzirom na znaËajno poveÊanje
sredstava namijenjenih za plaÊe,
planira zapoπljavanje novih radnika
ili poveÊanje plaÊa veÊ zaposlenih.
Nakon provedene rasprave, Odbor je
jednoglasno odluËio predloæiti Hrvat-
skom saboru donoπenje Dræavnog
proraËuna Republike Hrvatske za
2002. godinu, te slijedeÊih odluka:
Odluka o davanju suglasnosti na
financijske planove za 2002. godinu
Hrvatskog zavoda za: mirovinsko
osiguranje, zdravstveno osiguranje,
zapoπljavanje, te za Hrvatske vode.

OOddbboorr  zzaa  lljjuuddsskkaa  pprraavvaa  ii  pprraavvaa
nnaacciioonnaallnniihh  mmaannjjiinnaa proveo je
raspravu u onom dijelu koji se odnosi
na njihovu nadleænost. Konstatirano
je da je predvieno smanjivanje
sredstava za transfere etniËkim i
nacionalnim zajednicama i manji-
nama, te za potporu nacionalnim
manjinama - Hrvatima u europskim
zemljama koje se daju putem Mini-
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starstva vanjskih poslova. Utvreno je
da Dræavni proraËun na prati zakone
kojima su ureena prava nacionalnih
manjina, a upozoreno je i na
nedosljednost provoenja odgo-
varajuÊih zakonskih akata osobito u
pogledu kulturnih aktivnosti, izda-
vaπtvu i elektronskim medijima.
Lokalni mediji ne mogu financirati
manjinske programe, a problemi se
javljaju i zbog nedostatka prostora za
obavljanje aktivnosti manjine. Kon-
statirano je i da sredstva namijenjena
Hrvatima u europskim zemljama nisu
dostatna za obavljanje minimuma
njihovih aktivnosti. Posebno je bilo
pitanje opravdanosti Dræavne riznice,
te je zatraæen odgovor na pitanje
postoje li uπtede i u koje su svrhe
usmjerene. Odbor je predloæio dva
amandmana. U prvom se predlaæe da
se u Razdjelu 020. Glavi 25. poziciji
1001. - aktivnosti: Transferi etniËkim
i nacionalnim zajednicama i manji-
nama, plan za 2002. iznos od
15.300.000 mijenja i glasi:
“19.738.000”.

Drugim amandmanom se predlaæe
da se u Razdjelu 045. Ministarstvo
vanjskih poslova Glava 05. pozicija
1010. - Aktivnost - Potpore naci-
onalnim manjinama - Hrvatima u
europskim zemljama, plan za 2002.
iznos “700.000” mijenja se i glasi:
“1.200.000”.

Odbor je veÊinom glasova odluËio
predloæiti Hrvatskom saboru dono-
πenje zakljuËka kojim ne prihvaÊa
Prijedlog Dræavnog proraËuna
Republike Hrvatske za 2002. godinu. 

OOddbboorr  zzaa  rraavvnnoopprraavvnnoosstt  ssppoolloovvaa
razmotrio je Prijedlog proraËuna kao
zainteresirano radno tijelo u svom
djelokrugu i to razdjel 020. - Vlada
RH, glava 87. - Ured za ljudska prava,
te glava 10. Ured Vlade RH za udruge.
S obzirom na to da se KonaËni
prijedlog nacionalne politike za
promicanje ravnopravnosti spolova
nalazi istovremeno u saborskoj
proceduri i pred donoπenjem je, Odbor
je miπljenja da su sredstva predviena
za Povjerenstvo za ravnopravnost
spolova nedostatna za provedbu same
nacionalne politike u 2002. godini.
Stoga Odbor obvezuje Vladu
Republike Hrvatske da prera-
spodjelom sredstava predvienih za
Ured za ljudska prava osigura dosta-
tna sredstva za provedbu Nacionalne
politike za promicanje ravnopravnosti
spolova, kako projekti planirani za
slijedeÊu godinu ne bi doπli u pitanje.
Odbor je jednoglasno predloæio Hrvat-
skom saboru donoπenje Dræavnog

proraËuna Republike Hrvatske za
2002. godinu.

RASPRAVA

Zastupnik IIvvaann  ©©uukkeerr  javio se za
rijeË, kako bi u ime Kluba zastupnika
HDZ-a upozorio nazoËne da je u
predloæenoj toËki dnevnoga reda
predloæena i rasprava o Prijedlogu
plana prihoda i rashoda Fonda za
razvoj i zapoπljavanje te Prijedlog
plana prihoda i rashoda Fonda za
regionalni razvoj Republike Hrvatske.
Upozorio je da ovaj Sabor nije donio
odluku o osnivanju navedenih fon-
dova, pa ocjenjuje predloæenu
raspravu suviπnom. Smatra da je
prethodno trebalo donijeti odluku o
osnivanju fondova, a tek nakon toga
moglo bi se pristupiti raspravi o
financijskim planovima tih tijela.
Predloæio je da se dva navedena
prijedloga o planu prihoda i rashoda
fondova izuzme iz zapoËete rasprave.
PredsjedavajuÊi je podsjetio da je
primjedba trebala biti podnesena za
vrijeme utvrivanja dnevnoga reda.
Smatra ujedno da rasprava o planu
prihoda i rashoda ova dva fonda moæe
pomoÊi i prilikom odluËivanja. Javlja-
juÊi se ponovno za rijeË, zastupnik
©uker upozorio je da se u ovom
sluËaju odluËuje o znaËajnim
sredstvima, o gotovo 3,7 milijardi
kuna koja su do sada bila raspo-
reivana u okviru proraËunskih
stavki 5-6 ministarstava. Ponovno je
upozorio na nelogiËnost, da se prije
odluke o osnivanju, donosi plan o
financiranju. 

PredsjedavajuÊi je zatim naveo da se
neÊe donositi nikakva odluka prije
usvajanja zakona, te podsjetio na
juËeraπnje detaljne obavijesti vezane
uz plan donoπenja proraËuna.
Istaknuo je da treba okonËati raspra-
vu i predati amandmane o kojima Êe
se odluËivati 11. prosinca, a do tada
Êe, po programu rada Sabora, biti
usvojeni i zakoni o navedenim
fondovima.

Utvreni razvojni prioriteti 

Nakon te obavijesti, pozvao je
predsjednika Vlade Republike
Hrvatske IIvviiccuu  RRaaËËaannaa da iznese
uvodno obrazloæenje. ObraÊajuÊi se
zastupnicima Hrvatskog sabora,
premijer je ocijenio da predloæeni
dokumenti ne predstavljaju samo
nepregledan niz brojki i popis prihoda

i rashoda dræave, veÊ je to kljuËni
dokument koji odraæava razvojne
prioritete ove Vlade. Temeljni cilj
predloæenoga dokumenta odnosi se na
nastavak reforme cjelokupnog dru-
πtvenog i gospodarskog æivota Repu-
blike Hrvatske. Osvrnuo se zatim na
dokumente u kojima se razrauju

razvojni prioriteti Republike Hrvatske
u vremenskom rasponu od 2002. do
2004. godine. U tom su dokumentu
zabiljeæeni rezultati i izazovi koji se
nalaze pred nama. Uz stvoreno
druπtveno bogatstvo nekoliko je
kljuËnih Ëinitelja na kojima Hrvatska
gradi vlastitu perspektivu. To su,
nastavio je premijer, Ëuvanje okoliπa,
Ëistoga tla, voda, poloæaja i ljepote
krajolika, autohtone kulturne baπtine
i znaËajnih ljudskih potencijala. Ovi
elementi, uz ekonomiju koja se mora
temeljiti na znanju i novim tehno-
logijama, trebaju odrediti Hrvatsku
kao prestiænu turistiËku destinaciju i
zemlju proizvoaËa ekoloπki zdrave
hrane i tradicionalnih proizvoda,
poput brodogradnje, oplemenjenog
drveta i modnog tekstila. Naglasio je
da Êe se posebno inzistirati na
poticanju zapoπljavanja te komple-
mentarnosti obrazovanja i zapo-
πljavanja kao vaænog razvojnog prio-
riteta. 

Ni ostali zadaci, poput jaËanja
izvoza, poticanje malog i srednjeg
poduzetniπtva nisu manje vaæni. Ovi
razvojni prioriteti predstavljaju
strateπko opredjeljenje Vlade u drugoj
polovici mandata, na temelju kojih je
definiran i predloæeni proraËun. 

U nekoliko slijedeÊih reËenica opi-
sao je i temeljne znaËajke predloæenog
dokumenta, navodeÊi da se moæe
ocijeniti kao razvojan, transparentan
i realan. Ova se posljednja znaËajka
odnosi na Ëinjenicu da je rijeË o
druπtveno pravednom i socijalnom
dokumentu. Ipak, smatra da je
najsnaænije obiljeæje Ëinjenica da se
njime potiËe cjelokupan razvoj
Republike Hrvatske. Istaknuo je da Êe
se prihodi od privatizacije koristiti
iskljuËivo za potrebe razvoja, a ne za
tekuÊu i javnu potroπnju. Jedino se
razvojem moæe potaknuti rast
proizvodnje i ubrzano zapoπljavanje.
Osnivanjem veÊ opisanih fondova,
Vlada je dala jasan prioritet razvoju
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poduzetniπtva, novom zapoπljavanju i
smanjivanju nezaposlenih, kao i
obnovi podruËja opustoπenih ratom.
Vodit Êe se raËuna i o ujednaËavanju
regionalnog razvoja, osobito u
podruËjima od posebne dræavne skrbi,
graniËnim i pograniËnim prostorima,
kao i o otocima.

ProraËunom su predviene i
subvencije za poljoprivredu, turizam,
brodogradnju, te obrt, malo i srednje
poduzetniπtvo u ukupnom iznosu od
2,7 milijardi kuna. Poduprijet Êe se i
novi projekti usmjereni izvozu i
podizanju konkurentnosti hrvatskog
gospodarstva. Pri tome se osobito
raËuna na proizvodnju organski
zdrave hrane, posebne oblike turizma,
drvno - preraivaËku proizvodnju,
kvalitetnu pitku vodu i sliËne
projekte.

Za ostvarivanje razvojnih ciljeva,
Vlada nudi suradnju ne samo
poslodavcima i sindikatima, nego i
svim strankama i nevladinim udru-
gama, jer je oporavak gospo-darstva i
pokretanje poduzetniπtva nacionalni
interes oko kojega valja postiÊi
suglasje. Osobito je izdvojio Ëinjenicu
da je predloæeni prora-Ëunski doku-
ment izuzetno transparentan jer
prikazuje cijelu javnu potroπnju,
ukljuËujuÊi zdravstveni i mirovinski
fond, kao i Zavod za zapoπljavanje.
Ocijenio je ujedno da nova
klasifikacija omoguÊuje puno bolji
nadzor, a srediπnje upravljanje putem
Dræavne riznice omoguÊuje djelo-
tvornu kontrolu troπenja prora-
Ëunskih izdataka. Govorio je zatim i o
komponenti πtedljivosti i πtednje,
ukazujuÊi da je Vlada imala hrabrosti
pristupiti smanjivanju javne potro-
πnje. Ocijenio je da je dræavni aparat
postao manje rastroπan, a pristupilo
se i smanjenju ukupnog deficita.
Smatra ujedno da je predloæeni
dokument realan i ostvariv, te u
skladu s gospodarskim mogu-
Ênostima Republike Hrvatske. Pono-
vio je rijeπenost da Vlada energiËno
odbija prihvatiti moguÊnost da
rashode proraËuna financira novim
zaduæenjima ili inflacijom. Ukoliko se
troπi viπe od zaraenoga, zaduæuju se
slijedeÊa pokoljenja, πto nije
prihvatljivo.

ZakljuËio je izlaganje sumarnim
podsjeÊanjem na postotke koji se
odvajaju za druπtvene troπkove,
navodeÊi konkretne stavke predvi-
ene za zdravstvenu zaπtitu, za potre-
be hrvatskih branitelja i ratnih
invalida, djeËje doplatke i porodiljne
naknade, za socijalnu pomoÊ, izbje-

glice i prognanike. Podsjetio je zatim
i na potroπnju javnog sektora,
naglaπavajuÊi da se plaÊe dræavnih
sluæbenika neÊe smanjivati. Ocijenio
je da Êe realizacija ovoga dokumenta
pridonijeti da se u slijedeÊoj godini
nastavi provedba kvalitetnih pro-
mjena i zapoËeti gospodarski opo-
ravak.

Potaknuti poduzetniπtvo i

smanjiti nezaposlenost

Nakon toga rijeË je dobio ministar
financija dr. MMaattoo CCrrkkvveennaacc koji je
obrazloæio predloæeni zakonski tekst
sluæeÊi se vizualnim pomagalima i
slajdovima s vaænim podacima. Ista-
knuo je da je industrijska proizvodnja
u listopadu porasla za 8,3%, a
graevinarstvo izmeu 2 i 3%. Porast
u oblasti trgovine je znatno veÊi i
iznosi 11%, jednako kao i rast u
oblasti turistiËkih djelatnosti. Vezano
uz ovu posljednju granu gospo-
darstva, ministar je istaknuo da su
veÊ sada zapoËele rezervacije za
slijedeÊu godinu, πto svakako pred-
stavlja dodatno ohrabrenje. Isto-

vremeno se biljeæi stalni lagani pad
stope inflacije, koja se mjerene
cijenama na malo kreÊe u visini od
4,5%. Osvrnuo se zatim i na strukturu
deficita i vanjskoga duga, ocjenjujuÊi
da Hrvatska bez poteπkoÊa izvrπava
prispjele otplate, dok je bankarski
sektor u potpunosti konsolidiran i
ozdravljen. Porastao je i kreditni
potencijal, a stalno raste i razina
πtednje, kao i krediti na podruËju
privatnog poduzetniπtva.

Prokomentirao je zatim i tabelu
koja pokazuje ocjenu ekonomske
politike Hrvatske mjerenu prema
kriterijima Europske unije. I tu su
uoËljivi podaci o gospodarskom rastu,
stranim ulaganjima, te o stopi
nezaposlenosti mjerenoj prema stan-
dardima Meunarodne svjetske
organizacije rada. 

Osvrnuo se zatim i na probleme koji
optereÊuju postojeÊu ekonomsku
situaciju, stavljajuÊi na prvo mjesto
problem nezaposlenosti. Uz to, zamje-
tan je nedostatak poduzetniËkog
ambijenta, manjak novih proizvoda,
niska konkurentnost, te nedovoljno

djelotvorna uprava i pravosue.
Govorio je zatim i o temeljnim
elementima makroekonomske politi-
ke, ocjenjujuÊi da dræava mora
osigurati stabilnost i odgovarajuÊu
fiskalnu politiku. BuduÊa proizvodnja
mora poËivati na suvremenim tehno-
logijama, proizvodnji zdrave hrane i
turizmu, ali i na tradicionalnim
djelatnostima poput brodogradnje,
drvne i tekstilne industrije. Rezimi-
rajuÊi prioritete Vladine politike,
ministar Crkvenac naglasio je vaænost
provoenja reformi, bræeg zapo-
πljavanja, rastereÊenja gospodarstva i
smanjivanje deficita. Naveo je zatim i
zakonsku infrastrukturu koja Êe se
morati usvojiti, podsjeÊajuÊi da je
planirani porast proizvodnje realno
postavljen, usprkos globalnim rece-
sijskim kretanjima. Podsjetio je da Êe
Hrvatska u slijedeÊem periodu moÊi
raËunati na træiπte CEFTE i EFTE, a
elektroprivreda, naftna industrija,
cestogradnja i graevinarstvo naja-
vljuju porast proizvodnje. Vlada
Republike Hrvatske namjerava isto-
vremeno ohrabriti razvoj poduzet-
niπtva i nastaviti privatizaciju, a
pokrenut Êe i dodatne razvojne mjere.
Stranim investitorima omoguÊit Êe se
pribavljanje cjelokupne potrebne
dokumentacije na jednom mjestu, u
Ministarstvu gospodarstva. I on je
zatim govorio o novim fondovima koji
Êe se iskljuËivo orijentirati poticanju
razvoja novih projekata zapoπljavanja.
Zatim je objasnio pojedinosti i
vremenske rokove oko aktiviranja
pojedinih stranih kreditnih linija,
ocjenjujuÊi da Êe Europska inve-
sticijska banka poduprijeti ukupnu
aktivnost u infrastrukturi. Napome-
nuo je da Êe se neiskoriπteni vojni
objekti davati u najam pod povoljnim
uvjetima ili Ëak badava, onim
poduzetnicima koji dostave atraktivne
poslovne projekte. Vlada Êe ujedno
poticati ravnomjernu gospodarsku
politiku razvoja. Upozorio je zatim i
na pojedine razvojne prioritete,
najavljujuÊi da Êe se istovremeno
rasteretiti pravosue, pojednostaviti
sudski poslovi i ubrzano sreivati
zemljiπne knjige.

Govorio je zatim i o trendovima
smanjenja dræavnog deficita, uspore-
ujuÊi naπu situaciju s pojedinim
dræavama u Europskoj uniji. Istaknuo
je da ukupni izdaci srediπnje dræave
pokazuju pad, πto znaËi da se
smanjuje dræavna potroπnja, a potiËe
se πtedljivost. Istovremeno rastu
transferi mirovinskom i zdrav-
stvenom osiguranju. Smatra ujedno
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da ovi pozitivni pokazatelji neÊe
pokrenuti dodatno porezno optere-
Êenje. Izuzetak se odnosi na veÊu
cijenu piva, te porast kod osiguranja
motornih vozila. I on je zatim naveo
nekoliko temeljnih podataka o Fondu
za razvoj i Fondu za zapoπljavanje,
napominjuÊi da Êe se privatizacijska
sredstva usmjeriti u ova nova
efikasna tijela. Istovremeno se
utemeljuje i povjerenstvo na razini
vlade koje Êe se baviti oblikovanjem
politike i programa aktivnosti na
regionalnoj razini. Upozorio je zatim
da Êe postojati samo jedan bankovni
raËun za svakog korisnika proraËuna,
a zakonitost rada i troπenja sredstava
rigorozno Êe nadgledati Ministarstvo
financija. Na kraju je napomenuo da
Êe Vlada Republike Hrvatske uz
cestogradnju, pokrenuti joπ dva
konkretna projekta koji Êe potaknuti
dodatno zapoπljavanje. Pozvao je
ujedno poduzetnike da koncipiraju i
viπu stopu rasta, oslanjajuÊi se pri
tome na vlastite napore, dodajuÊi da
Êe u tom sluËaju moÊi naiÊi i na
razumijevanje Vlade Republike
Hrvatske.

Za ispravak netoËnog navoda javio
se zastupnik LLjjuubboo ∆eessiiÊÊ--RRoojjss  ((HHDDZZ)),
ocjenjujuÊi da se mogu uπtedjeti
znaËajna sredstva na podruËju cesto-
gradnje, koja je iskazala previsoke
troπkove planirajuÊi izgradnju novih
prometnica i tunela.

Voditi raËuna o ravnomjernom

regionalnom razvoju

U nastavku su govorili predstavnici
radnih tijela, a prvi se za rijeË javio
predsjednik Odbora za financije i
Dræavni proraËun, zastupnik JJaaddrraann--
kkoo  MMiijjaalliiÊÊ. On je ukratko obrazloæio
veÊ opisana stajaliπta Odbora, kojima
se predlaæe prihvaÊanje Dræavnog
proraËuna i dodatnih odluka.
Istaknuo je da je prvi put predloæen
proraËun na tzv. petoj razini, znaËi
puno detaljnije razraen nego pret-
hodnih godina. Podaci po razdjelima,
glavama i programima prezentirani
su na jasan i transparentan naËin.
Podsjetio je zatim na stavove Ëlanova
Odbora koji su istaknuli teπko stanje
u gospodarstvu na podruËju Slavonije
i Baranje. Napomenuo je i da se
favoriziraju pojedine nevladine i
humanitarne udruge, istiËuÊi primjer
Crvenog kriæa. Upozorio je ujedno da
Êe se teπko realizirati prihodi od
planiranih poreza, a zapitao je i za
razloge osnivanja novih fondova.

Treba podræati predloæeni proraËun,
ali planirana stopa rasta bruto
domaÊeg proizvoda od oko 3,5% neÊe
biti dostatna za rjeπavanje velikog
problema nezaposlenosti u Republici
Hrvatskoj. Prenio je na kraju i
razmiπljanja Ëlanova Odbora prema
kojima bi Vlada trebala preispitati
moguÊnost novih dogovora o
hrvatskom dijelu starih jugoslaven-
skih dugova povezanih s Pariπkim
klubom.

Ministar Crkvenac osvrnuo se na
iznijete ocjene oko opraπtanja dugova
Srbiji od meunarodnih financijskih
krugova. Smatra da Hrvatska ne
treba pokretati bilo kakvu reviziju u
tom pogledu, jer uredno ispunjava
preuzete obveze i istovremeno zadræa-
va visoki rejting, na kojega ne mogu
raËunati zemlje koje traæe otpis
dugova.

Na ispravak navoda odluËio se
zatim zastupnik Ivan ©uker koji je
ocijenio da bi pozicija Hrvatske bila
znatno lakπa da u svom proraËunu ne
mora podmirivati i nastale ratne πtete.
Dodao je da je bivπa vlast naslijedila
nepovoljni gospodarski omjer koji se
sastojao od 27% obveza, uz 23%
imovine. Smatra da Êe se realna
situacija moÊi analizirati tek slijedeÊe
godine kada budu mjerljivi i
transparentni rezultati rasta i razvoja
Hrvatske u odnosu na Srbiju. Iznio je
pretpostavku da Êe meunarodna
zajednica nakon ulaganja svojih
novaca u gospodarstvo Srbije, omo-
guÊiti poveÊanje kreditnog rejtinga te
zemlje. Nastavljeno je s ispravcima, a
zastupnik dr. ZZddeennkkoo  FFrraanniiÊÊ  ((SSDDPP))
javio se zbog netoËnog navoda
zastupnika ©ukera. Smatra da je HDZ-
ova vlada naslijedila i prihvatila
postojeÊi omjer izmeu dugova i
obveza. Zastupnici ©uker i mr. ZZllaattkkoo
MMaatteeππaa  ((HHDDZZ)) nisu prihvatili ovakva
objaπnjenja, nazivajuÊi ih netoËnim i
tendencioznim. Zastupnik Mateπa je
ujedno istaknuo da Êe se prava pitanja
moÊi otvoriti tek prilikom sukcesije.
Zatim je u ime Odbora za pravosue
govorio predsjednik tog radnog tijela,
zastupnik dr. LLuukkaa TTrrccoonniiÊÊ. On je
istaknuo da je na Odboru izraæeno
razumijevanje za ukupnu koncepciju
Prijedloga proraËuna. Ocijenjeno je
ujedno da nema razloga za preveliki
optimizam jer se neÊe moÊi realizirati
svi prihodi od privatizacije, a
konstatirano je i da bez ureenja
pravosua nema niti prosperitetnog
gospodarstva. Istaknuo je da su
pojedinim zakonima predvieni novi
oblici rada u pravosudnom sustavu,

podsjeÊajuÊi ujedno i na inicijative
kojima bi se pristupilo rjeπavanju
nagomilanih pravosudnih predmeta.
Osim toga, potrebno je urediti i
informatizirati zemljiπno-knjiæne
odjele, dovrπiti ureenje pojedinih
sudskih zgrada, a iznijeto je i
stajaliπte o potrebi drugaËijeg pozici-
oniranja Vrhovnog suda RH. Na
kraju je prenio i ocjenu Odbora o
potrebi usvajanja odreenih prioriteta
koji se odnose na aktivnost pravo-
sua, s obzirom na postojeÊa sredstva
i ograniËenja.

ProraËun dobrih æelja

Nakon uvodnog izlaganja slijedila
su izvjeπÊa predsjednika radnih tijela
- ddrr..  FFuurriiaa  RRaaddiinnaa (Odbor za ljudska
prava i prava nacionalnih manjina),
ddrr..  JJuurree  RRaaddiiÊÊaa (Odbor za pomorstvo,
promet i veze), ddrr..  AAnnttee  SSiimmoonniiÊÊaa
(Odbor za obrazovanje, znanost i
kulturu), VVaalltteerraa  DDrraannddiiÊÊaa (Odbor za
turizam), ––uurree  DDeeËËaakkaa (Odbor za
ratne veterane), DDrraaggee  KKrrppiinnee (Odbor
za poljoprivredu i πumarstvo), ––uurree
AAddlleeππiiÊÊ (Odbor za unutarnju politiku
i nacionalnu sigurnost), te DDuubbrraavvkkee
©©uuiiccee (Odbor za obitelj, mladeæ i
πport).

U nastavku sjednice govorili su
predstavnici klubova zastupnika. U
pogledu predloæenog proraËuna KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  HHDDZZ--aa ne dijeli optimizam
premijera i ministra financija, kazao
je IIvvaann  ©©uukkeerr. Klub smatra da se radi
o proraËunu dobrih æelja, pa bi
najzgodnije bilo donijeti ga pred BoæiÊ
i Novu Godinu. Mali ekonomski rast

od 3,5 do 4 posto nije dovoljan za
rjeπavanje odreenih ekonomskih
problema, a svi pokazatelji ukazuju
na stagnaciju izvoza. Isto tako
prisutan je veliki uvoz koji se iz
godine u godinu poveÊava, a u ovom
trenutku tekuÊi deficit iznosi oko 5
milijardi kuna iako poËetkom ove
godine gotovo da nije niti bio
planiran. A kada je rijeË o
zaduæivanju zastupnik spominje 13.
prosinca 1999. kada je ono iznosilo 46
milijardi kuna, a iz izlaganja ministra
financija evidentno je da se aktualna
Vlada u proteklih dvadeset mjeseci
zaduæila 24 milijarde kuna, pa je tako
u godinu i pol dana za 50 posto
poveÊano naπe zaduæivanje. To je
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Ëinjenica koju nitko ne moæe osporiti.
Ne moæe se, dakle, govoriti o
smanjenju zaduæenja u odnosu na
prethodne godine, i kada se zna da je
u zaduæenje bivπe Vlade ulazila stara
devizna πtednja, sanacija banaka i
poduzeÊa iz 1991. godine itd.

Zastupnik napominje da je
konsolidirani proraËun 1999. iznosio
70 milijardi kuna, ove godine 74,7
milijardi, a dogodine Êe biti 76,8
milijardi, πto je za 2,1 milijardu kuna
viπe nego ove godine. Ako se uzme u
obzir Ëinjenica da Êe se ceste
financirati izvan proraËuna, te da je
dio novca prebaËen na lokalnu
samoupravu tada ispada da Êe ukupni
rashodi iznositi oko 80 milijardi
kuna, πto je 9,5 milijardi viπe nego
1999. godine. 

Osim smanjenja dræavnog prora-
Ëuna u predizborna je obeÊanja ulazilo
i smanjenje poreznog optereÊenja.
Ako se paralelno s donoπenjem
proraËuna raspravlja o poveÊanju
pojedinih poreza i istovremeno uvode
novi porezi ne moæe se govoriti o
smanjenju poreznog optereÊenja,
nastavlja ©uker. Kroz porez na dobit
najbolje se oËitavaju odreeni makro-
ekonomski pokazatelji. U prora-
Ëunskim prihodima planirani su i
prihodi od poreza na dodanu
vrijednost (24 milijarde kuna). Ako se
prihod s osnova tog poreza poveÊava,
a predizborno je obeÊanje bilo da Êe se
smanjiti, zar se nisu stekli uvjeti za
smanjenje PDV-a na razini na kojoj je
bio 1999. godine. Meutim, oËigledno
je da se radi o najizdaπnijem prihodu,
i da ga se niti jedna Vlada ne moæe
odreÊi, a obeÊanje o njegovom sma-
njenju bio je tek jedan od pred-
izbornih πtoseva, podvlaËi ©uker.
Pitanje je je li u postojeÊim uvjetima
naπa dræava mogla sebi dozvoliti
uvoenje nulte stope PDV-a u
turizmu. S tim u vezi zastupnik
upozorava na obrazloæenje zakona
kojim se predlaæe poveÊanje posebnog
poreza na pivo, gdje se taj prijedlog
pravda smanjenjem prihoda s osnova
nulte stope PDV-a. Zar moæemo sebi
dozvoliti da opteretimo graane kako
bismo nadomjestili neπto πto su trebali
platiti stranci koji su ljetovali u RH.
Zastupnik misli da to nismo smjeli
dozvoliti. 

Ista je priËa i s troπarinama. Tako
su 1999. godine troπarine iznosile 6,1
milijardu kuna, a za sljedeÊu godinu
bile bi 7,9 milijardi kuna ili 1,8
milijardi viπe. Jednako tako planira se
poveÊanje prihoda od carine i
carinskih pristojbi, i to za 500

milijuna viπe nego lani. Kod toga je
bitno reÊi da se viπe od 65 posto
sredstava PDV-a naplaÊuje na granici
πto je najoËitiji i najzorniji pokazatelj
stanja hrvatskog gospodarstva. Kada
situacija bude obrnuta tj. kada Êe se
65 posto sredstava prikupljenih od
PDV-e naplaÊivati unutar granica RH,
a ostatak od 35 posto na granici tek
tada moæemo reÊi da je hrvatsko
gospodarstvo u ekspanziji. Najspor-
niji su, meutim, prihodi koji se
planiraju ubrati od doprinosa (25
milijardi kuna), a zastupnik nagla-
πava kako taj maksimum godiπnje
moæe biti tek 20,5 milijardi kuna.
Doda li se tome podatak da Êe se
slijedeÊe godine zbog mirovinske
reforme za 5 postotnih poena smanjiti
stope mirovinskog osiguranja, i s te
osnove barem za 20-tak posto prihodi,
tada nije jasno kako je onda moguÊe
u proraËunu predvidjeti Ëak za 5
milijardi kuna veÊi prihodi s te osnove
u odnosu na lanjski. Ako se to dogodi
s mirovinskim i zdravstvenim osigu-
ranjem tada deficit neÊe biti 2,9 nego
8 milijardi kuna, a zaduæenje 17, a ne
11 milijardi kuna, i ostaje netoËna
priËa kako je u ovoj godini deficit
dræavnog proraËuna manji u odnosu
na proπlu godinu. U toj situaciji
pitanje je kako nadomjestiti 6
odnosno 7 milijardi kuna koliko se
planira viπe prihoda za mirovinsko
osiguranje, kategoriËan je zastupnik
©uker. Smanjenje stope mirovinskog
i zdravstvenog osiguranja nije ispu-
nilo cilj i smanjilo nezaposlenost, ali
je zato u proraËunu 2,5 milijardi kuna
manje, odnosno 3 milijarde kuna
uzme li se u obzir uvoenje nulte
stope PDV-a u turizmu.

Kroz raspravu Êe se sigurno
postavljati dva kljuËna pitanja, a to je
da li je ovaj proraËun razvojan i
socijalan. OdgovarajuÊi na prvo pita-
nje zastupnik ©uker se poziva na
proraËunsku stavku iz 1999. kada su
kapitalne investicije iznosile 9,5
milijardi kuna, ove godine samo 3,5
milijardi kuna, koliko se planira i
slijedeÊe godine. I tu je kljuË odgovora
na pitanje moæe li se viπe razvijati sa
9 ili 3,5 milijardi kuna. Zastupnik se
ne slaæe niti s konstatacijom da je
ovogodiπnji proraËun socijalan kada
se zna da su lani skresana sva
socijalna prava u RH.

”Ako smo proπlih godina uz
proraËun dobivali financijske planove
mirovinskog i zdravstvenog osigu-
ranja, i tvrdili da zbog transparen-
tnosti proraËuna to treba uvrstiti u
dræavnu riznicu, tada nije jasno zaπto

sada sredstva koja nisu unaprijed
raspodijeljena izvlaËimo iz proraËuna
tj. izvan kontrole Sabora i Vlade i
guramo u nekakve fondove”, primije-
tio je ©uker. I to sve u situaciji kada
je evidentno da su sredstva tih
fondova veÊ rasporeena kroz posto-
jeÊa ministarstva i agencije. Zastu-
pnik se boji da se ne ponovi priËa iz
veljaËe 2001. kada je, kaæe,
glamurozno najavljeno da Êe se kroz
javna poduzeÊa INA, HEP i HÆ
investirati 10 milijardi kuna u
hrvatsko gospodarstvo, a oni biti
gerenatori razvoja. Naæalost, niπta se
nije dogodilo, kazao je ©uker, i joπ
jedanput ponovio da Klub zastupnika
HDZ-a moæe samo sa æaljenjem
ustvrditi kako je predloæeni proraËun
samo proraËun dobrih æelja i da ga ne
moæe podræati.

U nastavku rasprave ministar
financija, ddrr..  MMaattoo  CCrrkkvveennaacc osvrnuo
se na nekoliko navoda iz rasprave.
Planirani doprinosi za zdravstveno
osiguranje u slijedeÊoj godini (oko
11,5 milijardi kuna) definitivno su
ostvarivi i uopÊe nisu upitni, kazao je
ministar. ProraËunska stavka uku-
pnih doprinosa za mirovinsko i
zdravstveno osiguranje te zapo-
πljavanje penje se na oko 25 milijardi
kuna. A 2,5 milijarde za pokrivanje
tranzicijskog troπka nadoknadit Êe se
poveÊanim aktivnostima na podruËju
zapoπljavanja pa i na drugim podru-
Ëjima i boljom naplatom doprinosa.
Osim toga ministar Crkvenac pod-
sjeÊa i na dolazeÊi Zakon o osnovici za
obvezne doprinose. UzimajuÊi sve to u
obzir dræi kako su sasvim realne
projekcije prihoda s osnova dopri-
nosa.

Glede sumnji u vezi s novo-
predvienim fondovima za razvoj i
zapoπljavanje odnosno regionalni
razvoj Ëudi se kako se tu ne uvia
jedna sasvim nova kvaliteta. PodsjeÊa
da su se zastupnici zauzimali da se
novac od privatizacije ne utapa u
proraËun, nego da se jasno vidi kuda
i zaπto novac ide. Sada se ta sredstva
usmjeravaju u razvoj pa je teπko
sluπati kako Êe ti fondovi biti bez
kontrole i kako Êe opet netko tu
krËmiti. Financijske planove kao i sve
drugo utvruje Sabor, a fondovi su
dio ovog dræavnog proraËuna, pod-
sjeÊa Crkvenac i pod punom su
kontrolom. Ako takvo rjeπenje nije
dobro zaπto ga imaju sve zemlje EU-a,
pita ministar. A kroz te fondove
napravit Êe se razvojna strategija za,
primjerice Liku i Æumberak. KonaËno
zaπto ne podræati neπto πto dræavi
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omoguÊuje da se aktivnije postavi u
podruËju razvoja.

Tihi izvoz

Na neke primjedbe o zaduæivanju
dræave ministar je odgovorio
konstatacijom da je ukupan unutarnji
dug u prosincu 1999. iznosio 16,7
milijardi kuna, a sada iznosi 22,8
milijardi kuna, dok je vanjski dug bio
29,9 milijardi kuna, a danas iznosi
43,9 milijardi kuna. Tako je ukupan
unutarnji dug poveÊan za oko 6
milijardi kuna, a vanjski za 14
milijardi, ili 20 milijardi kuna
ukupno, podvukao je ministar te
dodao da je takvo poveÊanje uslijedilo
zbog toga πto proraËun nije poveÊavao
prihode i poreznu presiju, Ëak πtoviπe
smanjivani su neki porezi i neke
stope. Istodobno dræavni je proraËun
izvrπavao poveÊane obveze koje u
takvoj situaciji nisu mogle biti
namirene bez poveÊanja duga. S tim u
vezi ministar je podsjetio na sanaciju
Hrvatskog zavoda za zdravstveno i
mirovinsko osiguranje, na naslijeene
dugove prema πtediπama u bankama
koje su propale, na sanaciju brodo-
gradnje, poljoprivrede, Hrvatske
poπtanske banke itd. U svemu tome
najvaænije je kuda ta zaduæenost ide,
a otiπla je, kaæe, u restrukturiranje i
jaËanje gospodarstva, kategoriËan je
ministar. Ako se hrvatska dræava ikad
treba zaduæivati treba to Ëiniti sada iza
rata kada je razorena i u najveÊim
teπkoÊama, i mora pokrenuti razvoj.
Iako visoka ta zaduæenost joπ uvijek
nije previsoka, a Hrvatska joπ uvijek
nije prezaduæena zemlja. Valja,
meutim, dobro paziti kako Êe se ta
zaduæenost dalje razvijati. Na opasku
zastupnika ©ukera da je proraËun za
iduÊu godinu 9 milijardi veÊi nego πto
je bio 1999. godine, ministar odgo-
vara da je samo na transferima
ostvareno to poveÊanje, ali i nad
mnogim drugim stvarima. 

Interesantno je da se sva sredstva iz
fondova predviaju plasirati kroz
ministarstva, pa ako je to tako zaπto
ta sredstva ne bi mogla ostati u
proraËunu, upitao je IIvvaann  ©©uukkeerr
((HHDDZZ)) u ponovnom javljanju. Za
osnivanje fonda za regionalni razvoj
dræi da je u suprotnosti sa sadaπnjim
regionalnim ustrojem RH. A πto se
tiËe zaduæivanja, kaæe, kako ne treba
zaboraviti Ëinjenicu da je 46 milijardi
duga iz 1999. posljedica nasljea iz
proπlosti tj. “onoga πto je ostalo od
bivπe Jugoslavije”.

Osim uvoenja nulte stope PDV-a u
turizmu Vlada je povukla joπ jedan loπ
potez - smanjila je stope doprinosa u
mirovinskom i zdravstvenom osigu-
ranju, a da to nije uËinila u proraËun
bi se slile joπ tri milijarde kuna.

Neosporna je Ëinjenica da je
ovogodiπnji proraËun bitno drugaËiji
po svojoj formi i sadræaju od svih
dosadaπnjih koji su uglavnom bili
potroπaËki i nisu imali stabilizacijski
i razvojni karakter, kazao je AAnnttee
MMaarrkkoovv istupajuÊi u ime Kluba
zastupnika HSS-a. ShvaÊajuÊi sada-
πnju krizu koja je rezultat dugo-

godiπnjih ekonomskih zaostajanja
Markov je iznio tri bitna aspekta
presudna za ocjenu koju Klub ima o
dræavnom proraËunu. Ponajprije
fiskalna politika mora biti tran-
sparentna kako bi javne financije bile
pod demokratskom kontrolom, a u
skladu s pravilima demokracije. To
konkretno znaËi da sva stavka javnih
prihoda i rashoda treba biti iskazana
u dræavnom proraËunu, a ne izvuËena
u izvanproraËunske fondove ili
drugdje, i na neki naËin stavljena
iznad kontrole Sabora odnosno
javnosti. Osnivanje izvanproraËun-
skih fondova i financijskih orga-
nizacija naËelno je potpuno opravdano
i dobro doπlo, ali tehniËki
neprilagoeno. Smanjena je trans-
parentnost i usporedivost javnih
financija te oteæana ocjena karaktera
fiskalne politike u 2002. godini.

Predloæeni je proraËun donekle dat
u formi koja nije usporediva i samim
time nije podobna za potpuno
odluËivanje zastupnika, a tome je uz
nove fondove i organizacije prido-
nijelo i ukljuËivanje u proraËun
dosadaπnjih izvanproraËunskih fon-
dova bez jasnih odrednica prera-
spodjele, naËina kontrole i odlu-
Ëivanja, kaæe Markov. Nadalje,
zamagljen je iskaz tekuÊeg
primarnog i ukupnog deficita, kao i
primici, odnosno izdaci pojedinih
proraËunskih korisnika. Nisu
prikazane niti ostale izvanprora-
Ëunske organizacije koje imaju
parafiskalni karakter, pa stoga nije

moguÊe steÊi uvid u ukupno stanje
prihoda, rashoda, deficita i zaduæenja
sektora srediπnje dræave. Stoga nije
moguÊe ocijeniti niti karakter fiskal-
ne politike u 2002. godini, odnosno
eventualnu promjenu prema 2001.
godini.

U predloæenom proraËunu nedo-
staje obrazloæenje svake stavke
prihoda, a napose pretpostavke u
kretanju poreznih osnovica, promjena
porezne politike itd. kako bi se mogla
ocijeniti realistiËnost predloæenog
proraËuna kada su u pitanju prihodi.
Time bi se npr. omoguÊilo da se shvati
zaπto se oËekuje pad prihoda od
poreza na dohodak ili od troπarina na
naftne derivate, odnosno rast prihoda
od carina itd. Kod rashoda manjka
obrazloæenje za te proraËunske stavke
koje bi trebale objasniti vezu izmeu
ciljeva koji se æele postiÊi tim
izdacima, i kako bi se mogla ocijeniti
realnost proraËuna na njegovoj
rashodovnoj strani. Stoga bi se trebalo
potruditi i do drugog Ëitanja napraviti
barem kao analitiËki dodatak uspo-
rediv prikaz proraËunskih prihoda i
rashoda te raËun financiranja
srediπnje dræave u kojem bi se
konsolidirali svi izvanproraËunski
fondovi na detaljniju razinu od
ponuene.

U nastavku zastupnik je ukratko
upozorio na neke prijedloge Kluba
koji Êe ujedno predstavljati buduÊe
amandmane Kluba na proraËun.
ProraËun ne slijedi u potpunosti neka
od osnovnih naËela i odluka koje je
Vlada provela u ovoj godini, a napose
naËelo decentralizacije. Kroz predlo-
æeni se proraËun ne prate potrebe
lokalne i regionalne samouprave, a
Klub smatra da proraËun to mora
striktno pratiti kroz usklaene
potrebe lokalne samouprave, Ëak i po
cijenu manjih proraËuna pojedinih
ministarstava.

Obveza je da zapoËete reforme i
programe jednom nastavimo, a drugi
put podræimo kao npr. reformu u
Ministarstvu poljoprivrede i πumar-
stva koje Êe se najagresivnije veÊ 1.
sijeËnja susresti s potpisnim
ugovorima i naπim Ëlanstvom u WTO-
u. »injenica je da viπe od milijun ljudi
u Hrvatskoj æivi od poljoprivrede, pa
Klub dræi da su bitna sredstva za
strukturalne promjene koje su nuæan
preduvjet da se stanje u poljoprivredi
promijeni, a ne da se zadræava
postojeÊi odnos koji je uvijek jednako
negativan. Bez strukturalnih promje-
na sve pozicije vezane uz subvencije i
pozitivne mjere u poljoprivredi neÊe
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Ovaj je proraËun po svojoj
formi i sadræaju bitno
drugaËiji od svih dosadaπnjih
proraËuna koji su uglavnom
bili potroπaËki i nisu imali
stabilizacijski i razvojni
karakter.



IHS
8. I. 2002.

HRVATSKI SABOR

dati oËekivani rezultat, a to je da se
naπa osnaæena poljoprivreda moæe na
odgovarajuÊi naËin suprotstaviti
proizvoaËima na svjetskom træiπtu.

Klub je miπljenja da je privatizacija
nuæna, pa i javnog sektora, ali pri
tome polazi od politiËke nuænosti
odreivanja jasnog sadræaja priva-
tizacije tj. πto i kada privatizirati.
Kritika koju Klub upuÊuje proraËunu
prvenstveno leæi u Ëinjenici da manjka
inovacija i pronalaæenje naËina kako
provesti pojedina strateπka opredje-
ljenja. S tim u svezi Markov je
objasnio promiπljanja ali i zahtjev
Kluba kako u slijedeÊoj godini kroz
turizam maksimalizirati pojavnost
domaÊeg proizvoda. Zbog aktualnih
dogaanja u svijetu Hrvatska postaje
najprivlaËnije odrediπte na Medite-
ranu, kao πto je istina da nam najveÊi
broj gostiju dolazi iz kruga zemalja
dohvatljivih osobnim automobilom do
1000 km. Klub upozorava da prora-
Ëun mora bolje poπtovati sustav mjera
kojim bi se domaÊoj poljoprivredi
omoguÊilo da se suprotstavi stranim
proizvodima nakon liberalizacije
træiπta. Stoga predlaæe osnivanje
agencije za posredovanje izmeu
poljoprivrede, prehrambene industrije
i turizma koja Êe sustavom poticaja
podræati svaku turistiËku aktivnost
koja afirmira hrvatski proizvod.
PojaπnjavajuÊi tu zamisao podsjetio je
na podatak da je lani u Hrvatsku
uvezeno poljoprivredno-prehram-

benih proizvoda u vrijednosti koja
premaπuje 700 milijuna dolara, a ove
Êe godine ta brojka zasigurno
premaπiti milijardu dolara, kaæe
Markov. Ako se artiklima koja se
statistiËki uzimaju za analizu (24
artikla) pridoda i Ëitav niz drugih
artikala koji se u turizmu troπe, a
uvoze, onda je sasvim jasno da se gubi
tzv. dvostruki efekt turizma (efekt
tihog i nevidljivog izvoza tj. prodaje
robe strancima na naπem domaÊem
terenu). Evidentno je da se glavnina
robe za potrebe turistiËkog træiπta i
dalje uvozi, pa je stoga nuæno ojaËati
segment domaÊe proizvodnje. Glaso-
vanje Kluba zastupnika HSS-a ovisit

Êe, kaæe, o tome koliko Êe njihovi
prijedlozi biti sadræani u drugom
Ëitanju dræavnog proraËuna.

Relacija poljoprivreda - turizam vrlo
je vaæna tema i Vlada je takvom i dræi,
pojasnio je ministar financija ddrr..  MMaattoo
CCrrkkvveennaacc. Meutim, Vlada neÊe
poslovati ni ugovarati poslove izmeu
poljoprivrede i turizma, jer to ne
smije, niti treba niti zna, dodao je
ministar financija. Osvrnuo se i na
opasku glede fondova kako Êe se oni
jako zaduæivati iz Ëega moæe svaπta
proizaÊi te rekao kako je Vlada strogo
vodila raËuna o tome da fondovi ne
mogu stvarati obveze koje neÊe moÊi
izvrπavati.

NetoËni navod ispravio je AAnnttee
MMaarrkkoovv  ((HHSSSS)). Konstatirao je da nije
nakana Kluba zastupnika HSS-a da
Agencija obavlja poslove namijenjene
træiπtu. Smatramo, rekao je, da je
nakana osnivanja Agencije regulativa
javnih financija i onih odnosa u
dræavi koje su u nadleænosti Vlade.

ProraËunsku ravnoteæu

nemoguÊe je postiÊi

U ime Kluba zastupnika LS-a ddrr..
ZZllaattkkoo  KKrraammaarriiÊÊ obratio se ministru
financija rekavπi kako se on veÊ dvije
godine muËi oko rjeπavanja neËega
πto je nemoguÊe, a to je pitanje
proraËunske ravnoteæe. Smatra da je
ovaj ProraËun stisnut izmeu
zahtjeva za πtednjom s jedne strane i

zahtjeva za odræivom potroπnjom s
druge. Naglasio je da ministar u
uvodnom izlaganju nije izrekao niti
jednu netoËnu informaciju, ali, kaæe,
kao i obiËno sve je pitanje konteksta i
ovaj ProraËun treba kontekstu-
alizirati. Osvrnuo se potom na
podatak da πtednja graana iznosi
otprilike 50 milijardi kuna, ali ona
nije uloæena u gospodarstvo veÊ je

deponirana u inozemstvu. Time se,
kaæe, s jedne strane gomila slobodni
kapital koji se ulaæe u kamatnu stopu,
dok se na drugoj strani gomila
nezaposleni rad. Stoga je predloæio da
se raspravi o tome kako se taj raskol
izmeu rada i kapitala treba πto
hitnije prevladati. Dræi da se mora
shvatiti jedna stvarnost, a to je 380
tisuÊa nezaposlenih, koja zahtijeva
vrlo brzu reakciju i rjeπenje. Miπljenja
je dalje kako uz postojeÊi rast
druπtvenog bruto proizvoda Hrvatska
nikako neÊe imati viπe od 10 do 15
tisuÊa novih radnih mjesta na godinu.
Nezaposlenost je najviπa upravo za
ove Vlade i ona to zajedno sa
zastupnicima Hrvatskog sabora mora
rjeπavati, konstatirao je dalje. Dodao
je kako Klub zastupnika LS-a za to
stanje ne optuæuje Vladu, ali to ne
umanjuje odgovornost vlasti u
Hrvatskoj da se ti trendovi nisu
promijenili nabolje. Smatra da su
prije svega potrebni krupni zaokreti
u gospodarskoj politici, koje nije
moguÊe oËekivati s predloæenim
ProraËunom, buduÊi da je sve veÊ
rasprodano. Predloæio je stoga da se
preispitaju svi ciljevi ove dræave i
podredi ih se samo jednom cilju a to
je zaposlenost s osloncem na vlastite
snage. Dræi da se, ipak, predloæeni
ProraËun treba usvojiti uz preispi-
tivanje odluke o realnosti iskljuËenja
iz ProraËuna sredstava za mirovinsku
reformu i prihoda od prodaje imovine,
te prije svega provesti reformu træiπta
rada, mirovinskog i zdravstvenog
sustava s ciljem smanjenja troπkova
koji su povezani sa zapoπljavanjem.
To bi, kaæe, bilo moguÊe ukoliko bi se
iz dræavnih deviznih rezervi podmirio
dio dospjelih obveza ProraËuna prema
inozemstvu. Istovremeno se zaloæio za
osnivanje meustranaËke saborske
komisije koja bi izradila teze za
gospodarsku reformu. Misli da bi to
bilo u skladu s inicijativom premijera
o πirokoj koaliciji za gospodarski
razvoj kako bi se πto je moguÊe viπe
na jedan elegantan naËin izbjegli
moguÊi opasni socijalni konflikti.
Iznio je potom neke primjedbe vezane
uz odnos Dræavnog proraËuna prema
proraËunima jedinica lokalne samo-
uprave. Tvrdi da Zakon o izvrπenju
Dræavnog proraËuna kao dodatno
ograniËenje za zaduæivanje jedinica
lokalne samouprave uvodi da se u
opseg jamstva zaduæenosti pored
otplate kredita i izdanih jamstava
uraËunavaju i dospjele a neizvrπene
obveze iz prethodne godine. Ovakav
stav Klub zastupnika LS-a dræi
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Agencija za posredovanje
izmeu poljoprivrede,
prehrambene industrije i
turizma sustavom bi poticaja
trebala podræati svaku
turistiËku aktivnost koja
afirmira hrvatski proizvod.

Predloæeni ProraËun treba
ipak usvojiti uz preispitivanje
odluke o realnosti iskljuËenja
iz ProraËuna sredstava za
mirovinsku reformu i prihoda
od prodaje imovine, te prije
svega provesti reformu træiπta
rada, mirovinskog i
zdravstvenog sustava s ciljem
smanjenja troπkova koji su
povezani sa zapoπljavanjem.
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neprihvatljivim jer jedinice lokalne
samouprave neÊe moÊi uravnoteæiti
svoje proraËune za narednu godinu s
tekuÊim priljevom, pojasnio je
zastupnik dodavπi kako jedinice
lokalne samouprave nisu imale
spoznaje prilikom planiranja svojih
proraËuna o takvim stavovima Mini-
starstva financija. Ukazao je potom na
Ëlanak 42. Zakona o izvrπavanju
Dræavnog proraËuna koji propisuje da
Êe Fond za razvoj i zapoπljavanje, kao
i Fond za regionalni razvoj ostvariti
prihode od dræavne imovine i
privatizacije. Nije siguran da mini-
starstva mogu biti zdravi nositelji
razvoja i boji se da Êe se potvrditi
Marxova teza o tome kako vlada
proπirenom reprodukcijom vlada i
druπtvom. Istaknuo je kako se ne
moæe ni pomiriti s Ëinjenicom da se
izgradnja autoceste na koridoru 50 od
maarsko-hrvatske do hrvatsko-BiH
granice te izgradnja zaobilaznice oko
Osijeka prolongira za neku loπiju
buduÊnost. ZakljuËio je da Fond za
regionalni razvoj te odnose mora
uravnoteæiti.

Prelazak obraËuna kod jedinica
lokalne samouprave stvara vrlo teπku
situaciju i izvrπit Êemo promjene koje
Êe omoguÊiti da one nesmetano
zapoËnu novu obraËunsku godinu,
pojasnio je ministar financija ddrr..  MMaattoo
CCrrkkvveennaacc. Osvrnuo se i na primjedbu
da kapital odlazi iz Hrvatske. Dræi
ipak da je najveÊi problem taj πto je
ponuda kvalitetnih programa koji bi
nosili relativno sigurno prihvatljivu
kamatu ipak slaba i tek Êe oæivljavanje
gospodarstva ukupnih investicija
dovesti do toga da kapital bude doista
uloæen u Hrvatsku. Drugo na πto je
ukazao je to da rast druπtvenog bruto
proizvoda od 3 do 4 posto nikako ne
zadovoljava ovu Vladu, ali on je
realnost i ipak, kaæe, omoguÊuje veÊe
zapoπljavanje nego πto je to iskazao
gospodin KramariÊ.

DDrr..  ZZllaattkkoo  KKrraammaarriiÊÊ je pohvalio
namjeru ministra da se rijeπe
navedeni problemi jedinica lokalne
samouprave dodavπi kako je bitno da
se s time upozna i dræavna revizija
kako poslije ne bi bilo problema oko
njenih izvjeπÊa. 

Ovo je najveÊi ProraËun do

sada

VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC)) je u ime
Kluba zastupnika DC-a rekla kako se
ProraËun za 2001. godinu pokazuje
kao najveÊi do sada i uvodi novost u

odnosu na proπle kroz unoπenje stavki
prihoda i rashoda triju izvanprora-
Ëunskih fondova. Smatra da se situ-
acija joπ viπe zakomplicirala osni-
vanjem novih fondova koji Êe se
uglavnom financirati iz prihoda od
privatizacije. Osnivanje tih fondova je

priznanje da nije moguÊe financirati
projekte razvojnog karaktera kroz
postojeÊe proraËunske institucije -
ministarstva i agencije, pojaπnjava
zastupnica i dodaje kako njihovo
osnivanje nije ni u skladu s prepo-
rukama MMF-a koji se zalaæe da se svi
dosadaπnji izvanproraËunski fondovi
ukljuËe u ProraËun. Dræi da osnivanje
novih fondova potkopava transpa-
rentnost ProraËuna koja omoguÊava
jasno utvrivanje transfera izmeu
Dræavnog proraËuna i brojnih
dræavnih institucija te izvanprora-
Ëunskih fondova. Ukazala je potom na
to da se prvi put unosi i praÊenje
izdataka po vlastitim prihodima, a
takvo odreenje je suprotno osno-
vnom naËelu jedinstvenosti i
integriteta ProraËuna. Dræi dalje,
kako osim, kako kaæe, nejasnoÊa i
matematiËkih igara ovaj ProraËun ne
donosi niπta novo, jer nije razvojan a
niti socijalan πto je bilo i za oËekivati
nakon donoπenja svih onih restri-
ktivnih zakona. ZakljuËila je na kraju
izlaganja da Klub zastupnika DC-a
ovaj ProraËun neÊe prihvatiti.

ProraËun u kvalitativnom

smislu zadovoljava

Dræavni proraËun za 2002. godinu
temelji se na zapoËetim reformama
izvanproraËunskih fondova i ulazu
Hrvatske u neke od europskih i
svjetskih gospodarskih trgovinskih
asocijacija, rekla je u ime Kluba
zastupnika SDP-a DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc
((SSDDPP)). Istaknula je kako prvi put u
ProraËunu pokrivamo sva prava jer je
u meuvremenu doπlo do promjena
zakona o onim pravima koja nisu
mogla biti financijski praÊena kroz
Dræavni proraËun, dok ujedno prihodi
od privatizacije ne ulaze u tekuÊi
Dræavni proraËun. Ipak, rekla je,
predloæeni ProraËun pregledniji je od
dosadaπnje prakse prikaza i
planiranja dræavnih izdataka. Smatra

da ProraËun u kvalitativnom smislu
zadovoljava, jer obuhvaÊa pregled
svih prihoda, a rashode planira
uglavnom na temelju pojedinaËnih
aktivnosti. Meutim, miπljenja je da
od toga ima i nekih odstupanja te je
predloæila Vladi da analizira stavke po
pojedinim korisnicima koje se odnose
na pozicije nazvane Ostali izdaci, s
namjerom da se i takve pozicije
pobliæe definiraju. Naglasila je i kako
je Vlada prezentirala razmjerne
prioritete do 2004. te je stoga ukazala
na vaænost daljnje privatizacije i
restrukturiranja postojeÊeg gospo-
darskog potencijala, na poticanje
poduzetniπtva i stranih ulaganja.
Iznijela je i neke primjedbe na
osnivanje fondova za regionalni
razvoj te za razvoj i zapoπljavanje, ali
ne njihovu intenciju i funkciju veÊ da
se ukaæe na bolje zakonske regulative
kako bi se sprijeËila birokratizacija tih
fondova te da se sprijeËi koriπtenje
sredstava fondova mimo programa

koji dobiju gospodarsku i financijsku
verifikaciju. Naglasila je i da
financiranje reforme mirovinskog i
zdravstvenog osiguranja znaËajno
utjeËe na koncept ovog ProraËuna te
u tom dijelu postoje poveÊanja trans-
fera u dvostrukom iznosu. ZakljuËila
je kako je predloæeni ProraËun ipak u
realnoj mjeri uravnoteæio razvojnu i
socijalnu komponentu potroπnje u
2002. godini. Kao bitnu znaËajku
istaknula je ukljuËivanje dosadaπnjih
izvanproraËunskih fondova u jedin-
stveni proraËun Ëime Êe financiranje
ovih potreba biti preglednije i
racionalnije. Predloæila je da se u
mandatu postojeÊe vlasti ne troπe
sredstva na izgradnju novih ili veÊe
rekonstrukcije starih zgrada za
potrebe administracije, nabave novog
namjeπtaja, automobila i sliËno izuzev
nuænih zamjena tih sredstava.
Eventualne uπtede na tim pozicijama
treba koristiti za programe u lokalnoj
i regionalnoj samoupravi gdje Êe se
zajedniËkim sredstvima iz Dræavnog
proraËuna i proraËuna jedinica
lokalne samouprave podizati standard
u πkolstvu, zdravstvu i ustanovama
socijalne skrbi.
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Osim nejasnoÊa i
matematiËkih igara ovaj
ProraËun ne donosi niπta novo
jer nije razvojan a niti
socijalan.

Vlada bi trebala analizirati
stavke po pojedinim
korisnicima koje se odnose na
pozicije nazvane Ostali izdaci,
s namjerom da se i takve
pozicije pobliæe definiraju.
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Tu se niπta ne razumije

U ime Kluba zastupnika HSP-
HKDU-a TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ  ((HHSSPP)) naglasio je
kako je jedan ugledni hrvatski
ekonomist komentirao predloæeni
ProraËun rekavπi kako niπta ne
razumije. To je upravo najbolji
komentar predloæenog materijala,
smatra zastupnik. Dræi da je
prezentacija ovog ProraËuna kao i
lani bila na europskoj razini, ali sam
ProraËun je daleko od te razine. Rekao
je da ukoliko æelimo ostvariti u
Hrvatskoj europske uvjete poslovanja

trebamo ispuniti uvjete iz
Maastrichta, a to je inflacija ne veÊa
od 1,5 posto, kamata najviπe 2 posto,
proraËunski deficit manji od 3 posto
bruto nacionalnog dohotka, stabilnost
Vlade i zakonsko jamstvo neovisnosti
Hrvatske narodne banke. To, kaæe,
odbija odnosno privlaËi strane
ulagaËe, a ne stand by aranæman s
MMF-om. Radi poticanja gospo-
darstva i privlaËenja stranog ulaganja
Vlada treba stvoriti ozraËje sigurnosti
u Hrvatskoj bez podlijeganja opÊoj
histeriji i podhitno prekinuti ekspe-
rimente s poreznim sustavom i
situacijama dva rebalansa koje smo
imali ove godine, konstatirao je
gospodin TadiÊ te dodao kako treba
konaËno postiÊi pakt sa sindikatima i
poslodavcima. Smatra da zemlju iz
krize ne mogu izvuÊi genijalni potezi
Vlade, nego u prvom redu hrvatski
poduzetnici. Istaknuo je da su izvan
ProraËuna ostala dva fantomska
fonda, Fond za regionalni razvoj i
Fond za razvoj i zapoπljavanje πto je
nejasno, kao πto je nejasan i izvor
njihova financiranja. Dræi kako je vrlo
ciniËno govoriti o smanjenju Prora-
Ëuna i javne potroπnje, a istodobno
uvoditi sve novije i maπtovitije poreze.
ZabrinjavajuÊim je ocijenio smanjenje
sredstava za pojedina ministarstva u
odnosu na ovu godinu. Naveo je
potom konkretno da taj manjak za
Ministarstvo turizma iznosi 0,2 posto,
za Ministarstvo znanosti 8,73 posto,
za Ministarstvo prosvjete i πporta 10,3
posto, Ministarstvo prometa, pomor-
stva i veza 10,7 posto, dok Mini-
starstvo poljoprivrede i πumarstva
ima rast sredstava za samo 5,7 posto.
Dræi kako je naivno oËekivati da Êe se

iskazana razlika namaknuti od
gospodarstva. Osvrnuo se potom na
svaku pojedinu primjedbu rekavπi da
navedeno uzrokuje to da Êe cijele
generacije mladih znanstvenika otiÊi
iz ove dræave koja πkoluje svoje
najbolje kadrove za gospodarstvo
SAD-a i Europske unije πto je viπe
nego apsurdno. Taj gubitak, zakljuËio
je, neÊemo moÊi nadoknaditi niti za 20
godina. O smanjenju sredstava za
prosvjetu napomenuo je da Êe
uzrokovati smanjenje plaÊa i nitko
”blesav” neÊe htjeti raditi za te novce
tako odgovoran posao. ©to se
Ministarstva poljoprivrede i πumar-
stva tiËe smatra da je porast sredstava
premali uzme li se u obzir Ëinjenica da
smo uπli u WTO i da naπu poljo-
privredu oËekuje i tranzicijski troπak
radi prikljuËenja Europskoj uniji.
Svako izdvajanje za poljoprivredu Êe
biti uËinkovitije ako se dræava prema
poduzetnicima u toj gospodarskoj
grani poËne odnositi na isti naËin kao
i prema ostalim svojim podu-
zetnicima, tvrdi zastupnik i predlaæe
da bi se poljoprivredi trebala plasirati
sredstva putem dugoroËnih kredita
kroz HBOR, a ne kao do sada kroz
neizvjesne sezonske poticaje koji Ëine
optereÊenje na ProraËun. Posebno ga
zaprepaπÊuje Ëinjenica πto je za
izdatke u svrhu odræavanja objekata
zaπtite od poplava i obnovu i razvitak
predvieno nula kuna. Iz navedenih
razloga, Klub zastupnika HSP-a i
HKDU-a ne moæe podræati ovaj
ProraËun, zakljuËio je gospodin
TadiÊ. 

Kvalitetna baza za suradnju na

meunarodnom planu

Stavove Kluba zastupnika HSLS-a
iznio je u ime Kluba JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ
((HHSSLLSS)). Rekao je kako HSLS smatra

da je Dræavni proraËun za 2002.
godinu odraz postojeÊeg stanja u
gospodarstvu, smanjenja javne
potroπnje i poticanja rasta i razvoja
gospodarstva s naglaskom na rast

proizvodnje i ubrzano zapoπljavanje.
Miπljenja je kako je u protekle dvije
godine zapoËet: rast investicija,
plaÊanje starih dræavnih dugova,
poveÊanje likvidnosti, πtednja, pad
kamata i bolji meunarodni rejting
Republike Hrvatske. Istaknuo je kako
je prihvaÊanjem Hrvatske u
meunarodne organizacije i aso-
cijacije stvoren dobar temelj za daljnje
dinamiziranje gospodarskog rasta i
stabilnost javnih financija. Ukazao je
potom na transparentnost proizaπlu
iz proraËunskih rashoda po progra-
mima, aktivnostima i projektima na
razini svih proraËunskih korisnika.
Ovakav prikaz predstavlja kvalitetnu
bazu za suradnju naπe dræave, kako s
meunarodnim financijskim orga-
nizacijama tako i s bankama,
zakljuËuje zastupnik. Posebno pozitiv-
nim ocijenio je zavrπetak procesa
integracije izvanproraËunskih fon-
dova u Dræavni proraËun. Kao novinu
istaknuo je jasno iskazivanje vlastitih
prihoda korisnika ProraËuna i
rashoda financiranih iz ostvarenih
vlastitih prihoda πto Êe, kaæe,
znaËajno pridonijeti cjelovitosti sagle-
davanja javne potroπnje. Pozitivnim
dræi i usporavanje daljnjeg zadu-
æivanja te usmjerenost prema
poticanju razvoja i zapoπljavanja.
Osvrnuo se i na osnivanje Fonda za
razvoj i zapoπljavanje i Fonda za
regionalni razvoj te iskazao miπljenje
kako je u poËetku ipak trebalo
osnovati samo jedan takav izvan-
proraËunski fond. Smatra da
argumenti za osnivanjem tih fondova
ne opravdavaju Ëinjenicu porasta
troπkova koji Êe tu nastati. Upravo
zbog znaËenja navedenih fondova i
sredstava koji se za njih izdvajaju
Hrvatski sabor trebao bi imati uvid u
njihove troπkove, kaæe zastupnik te
predlaæe da se Saboru, koji donosi
financijski plan tih fondova, podnose
izvjeπÊa o izvrπenju tog plana. Ujedno
je stajaliπta da bi u Upravnom odboru
navedenih fondova Hrvatski sabor
trebao imati svoje predstavnike.
Ukazao je i na smanjenje prihoda od
troπarina na naftne derivate kojih se
dræava, kako kaæe, uvjetno odrekla
kako bi se sredstva upotrijebila za
cestogradnju. Dræi da bi Hrvatski
sabor trebao imati uvid i u troπenje tih
sredstava. Naglasio je tada kako bi
predloæenim ProraËunom trebalo
regulirati potraæivanje jedinica lokal-
ne samouprave prema dræavi teme-
ljem poreza na dohodak koji je
sanacijom poduzeÊa pretvoren u
vlasniËki udio dræave. Potom je
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Prezentacija ovog ProraËuna
kao i lani na europskoj je
razini, ali sam ProraËun je
daleko od Europe.

Dræavni proraËun za 2002.
godinu odraz je postojeÊeg
stanja u gospodarstvu,
smanjenja javne potroπnje i
poticanja rasta i razvoja
gospodarstva s naglaskom na
rast proizvodnje i ubrzanom
zapoπljavanju.
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ukazao na ukupne planirane mate-
rijalne rashode koji su umanjeni za
3,6 posto u odnosu na 2001. godinu
πto je u skladu sa πtednjom i
racionalizacijom, ali je miπljenja da se
ipak na nekim drugim stavkama koje
su poveÊane, kao sluæbena putovanja,
promidæbe informiranja ili repre-
zentacija, moglo takoer naÊi
prostora za uπtedu i racionalizaciju.
ProraËun je, kaæe, dalje gospodin
MijaliÊ, odraz usmjerenosti gospodar-
ske politike prema poticanju rasta i
zapoπljavanja i u tom smislu pozitivno
je ocijenio usmjerenje Vlade da se u
periodu od 2002. do 2004. izradi
program unapreenja konkurentske
sposobnosti hrvatskog gospodarstva
s njegovim nositeljima. Podræao je i
planirano uvoenje godiπnjih planova
za zapoπljavanje te reformiranje
ustroja i funkcija Zavoda za zapo-
πljavanje uz njegovo postupno
transformiranje u samofinancirajuÊu
ustanovu. Na kraju izlaganja u ime
Kluba zastupnika HSLS-a podræao je
predloæeni Dræavni proraËun te
istaknuo nuænost daljnjeg smanjenja
javne potroπnje, rastereÊenja gospo-
darstva, poticanje poduzetniπtva i
rasta zaposlenosti kao temeljne
orijentacije aktualne vlasti. 

Neka pitanja ostala su otvorena

Klub nacionalnih manjina smatra
da su oko predloæenog ProraËuna
ostala otvorena neka pitanja, rekla je
u ime Kluba mmrr..  ZZddeennkkaa  »»uuhhnniill  ((HHSSSS;;
zzaassttuuppnniiccaa  pprriippaaddnniikkaa  ËËeeππkkee  ii  sslloovvaa--
ËËkkee  nnaacciioonnaallnnee  mmaannjjiinnee)). Stoga je
upitala, koliko ovaj ProraËun moæe
osigurati rast i razvoj uz istodobnu
viπu razinu socijalne nepravde, je li
planirani rast bruto druπtvenog

proizvoda od oko 3,5 posto dovoljan s
obzirom na inflaciju od 4,3 posto,
moæe li neπto popraviti porezna
disciplina suzbijanja sive ekonomije i
privrednog kapitala te moæe li
osnivanje Fonda za regionalni razvoj
i Fonda za razvoj i zapoπljavanje
pokrenuti zamaπnjak zapoπljavanja?
Dominantnom temom svog Kluba
glede proraËuna nazvala je finan-

ciranje Ureda za nacionalne manjine
kroz koji se financiraju udruge
nacionalnih manjina. Smanjenje u te
svrhe u odnosu na 1999. godinu
iznosi viπe od 30 posto, naglasila je
zastupnica. Dodala je kako su u
svibnju 2000. doneseni zakoni vezani
uz nacionalne manjine i bilo je, kaæe,
za oËekivati da odreena financijska
sredstva prate realizaciju tih prava. Iz
tog razloga Klub zastupnika nacio-
nalnih manjina podræat Êe aman-
dmane Odbora za ljudska prava i
nacionalnih manjina, a sudbina tih
amandmana utjecat Êe na podrπku
Kluba ProraËunu prilikom glaso-
vanja, zakljuËila je zastupnica.

Bitne strukturne inovacije

U ime Kluba zastupnika HNS-a,
PGS-a, SBHS-a dr. VVeessnnaa  PPuussiiÊÊ je
rekla da ProraËun za 2002. godinu
sadræi dvije bitne strukturne inovacije
koje konkretiziraju razvojne ciljeve
ove Vlade. 

Prva je novost - ukljuËivanje Fonda
mirovinskog i Fonda zdravstvenog
osiguranja, s Ëijim ukupnim
sredstvima dræava raspolaæe. Omogu-
Êava se bolji uvid u to kako je dræava
ukljuËena u raspodjelu nacionalnog
bogatstva. 

Naime, proraËun je slika naËina
kako dræava sudjeluje ili utjeËe na
raspodjelu nacionalnog bogatstva. U
sluËaju ovog proraËuna jasnija je
slika fondova nego kada se nalaze
izvan proraËuna. To se tiËe i
interveniranja dræave u sluËaju
raspodjele razliËitih oblika poreznih
davanja, koja dræava prikuplja od
graana i gospodarskih subjekata. 

Drugi novi strukturni element je
uvoenje novih fondova - za razvoj i
zapoπljavanje te za regionalni razvoj.
Oni zapravo odraæavaju razvojne
ciljeve Vlade, a to su - bræi rast,
zapoπljavanje i Ëinjenicu da je
Hrvatska zemlja jasnih i prepo-
znatljivih regija, πto su za hrvatsku
dræavu komparativne prednosti a ne
nedostaci.

Naglasila je da fondovi tek
djelomiËno “vuku” prihode iz prora-
Ëuna πto je jasno definirano direktnim
prenoπenjem pojedinih stavki ili
dijelova iz odreenih ministarstava.
Samom Ëinjenicom da je moguÊe
pratiti prenoπenje sredstava u
fondove, otvara se izuzetno povoljna
situacija, koja je primjerena trenutku
u kojem izvori prihoda mogu biti
djelomiËno i donacije. Naime, otvara
se daljnja moguÊnost prikljuËivanja k
veÊ postojeÊim fondovima Europske
unije, πto je veÊ stvoreno potpi-
sivanjem Sporazuma o stabilizaciji i
pridruæivanju. Odnosno, pruæa se
prilika da naπi fondovi (za razvoj i
zapoπljavanje, za regionalni razvoj)
budu djelomiËno financirani i iz
fondova koji su im potpisivanjem
sporazuma postali dostupni.

Osim ovih razmatranja zastupnica
PusiÊ je obratila paænju na strukturu
proraËuna, odnosno iskazane stavke
u pojedinim resornim ministarstvima.
Primjerice, Ministarstvo obrane ima
stavke s neπto poveÊanim ukupnim
proraËunom u odnosu na rebalans iz
2001. godine, ali nisu usmjerena kao
πto je trebalo na obrazovanje i
prekvalifikaciju viπka ljudi. Ne
razabire postojanje jasnog plana
prestrukturiranja vojske u skladu s
postavljenim ciljevima o smanjivanju
broja i provoenju profesionalizacije,
skraÊivanju vojnog roka ili njegovog
ukidanja. S druge strane, umjesto da
se poveÊa stavka za struËno usavrπa-
vanje, smanjuje se za viπe od 30 posto
i ne vidi se da se ulaæe u obrazovanje,
profesionalizaciju i smanjenje broja
ljudi.

Za pohvaliti je πto Ministarstvo
unutarnjih poslova smanjuje ukupni
iznos za oko 6 posto, ali se takva
pohvala ne moæe uputiti Ministarstvu
prosvjete i Ministarstvu znanosti. Ona
smanjuju plaÊe zaposlenima u
osnovnim i srednjim πkolama, viso-
kom obrazovanju, i znanstveno-
istraæivaËkom radu, πto je u
suprotnosti s razvojnim ciljevima
Republike Hrvatske, utvrenim u
dokumentu - Razvojni prioriteti Repu-
blike Hrvatske.

BuduÊi da je to podruËje usko
povezano s gospodarskim razvojem
dræave, smatra da bi bilo nuæno iznaÊi
projekte koji bi bili financirani, uz
istovremeno iznalaæenje novih naËina
financiranja. Takav njezin stav
proizlazi iz Ëinjenice da su obra-
zovanje i znanost intelektualna i
ljudska infrastruktura svakog
druπtva. 
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Bilo je za oËekivati da
odreena financijska sredstva
prate realizaciju prava
sadræanih u donesenim
zakonima vezanim uz
nacionalne manjine.

Samom Ëinjenicom da je
moguÊe pratiti prenoπenje
sredstava u fondove, otvara se
izuzetno povoljna situacija,
koja je primjerena trenutku u
kojem izvori prihoda mogu biti
djelomiËno i donacije.
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Ako je bilo moguÊe pronaÊi modele
dodatnog izvanproraËunskog finan-
ciranja za gradnju cesta, to ne bi
trebao biti problem za financiranje
obrazovanja, odnosno visoke
naobrazbe i znanosti.

©to se tiËe stavki Ministarstva
turizma, za koje je utvren prioritet,
smatra da bi bilo dobro kada bi se
prenio dio iz neke od stavki u Fond za
razvoj i zapoπljavanje, radi ostva-
rivanja pretpostavke za obnovu
turistiËkih kapaciteta i stvorila
moguÊnost da se privuku strani
investitori.

Stopa rasta bruto domaÊeg proizvo-
da, miπljenja je, ne moæe se temeljiti
iskljuËivo na ekstrapolaciji iz
sadaπnjeg stanja nego mora ukljuËiti
i viziju prema viπoj stopi rasta. 

Jedina moguÊa strategija za
ostvarivanje takve veÊe stope rasta
jest provoenje porezne reforme,
odnosno iznalaæenje moguÊnosti da se
smanji ukupni porez, primjenom
irskog modela. U toj je zemlji pri-
mijenjen u razdoblju izmeu 80-tih i
90-tih godina i ubrzao je rast i
punjenje proraËuna za viπe od 3 puta,
a istovremeno smanjio sve vrste
poreza koje je Irska imala.

Prebacivanje tereta

U ime Kluba zastupnika IDS-a
DDaammiirr  KKaajjiinn je izrazio zabrinutost
zbog ocjene Kluba da Êe se ubuduÊe
kroz nove poreze prebacivati teret s
gospodarstva na stanovniπtvo.

Graani Êe morati plaÊati troπarine
na automobile, pivo, a morat Êe plaÊati
i viπe za osiguranje. Prema napisima
u novinama slijedi oporezivanje
kotlova za rakiju πto u narodu potiËe
zlobne primjedbe jer se time nije
nadao. 

Nadalje, uslijedit Êe poveÊanje
prireza lokalne samouprave jer ona na
drugi naËin neÊe provesti “toboænju”
decentralizaciju, a i to Êe opet
negativno utjecati na standard
graana. Uz viπe novca u æupa-
nijskom proraËunu moglo bi se
utjecati na intenzivni gospodarski
razvoj, rekao je, u πto sumnja s

obzirom na proraËun kakav imaju
Primorsko-goranska, Dalmatinska i
Istarska æupanija koji tek πto
premaπuje stotinu milijuna kuna.
Stoga, teπko da je moguÊ bilo kakav
znaËajan pomak.

Bruto druπtveni proizvod, rekao je,
najvjerojatnije u narednoj godini neÊe
biti veÊi od 3,2 posto, usporeujuÊi ga
s ovogodiπnjim u kojoj je iznosio 4,1
posto. Da planira drugaËije Vlada ne
bi imala rezervnu varijantu prora-
Ëuna.

UnatoË takvim predvianjima
oËekuje da Êe 2002. godina biti
prijelomna, upravo zbog sporazuma o
pridruæivanju. Nakon toga oËekuje da
Êe se potaknuti izvoz, premda misli da
Êe biti znatno veÊi uvoz, a to opet moæe
utjecati na naπu preraivaËku indu-
striju. 

Valja se podsjetiti, rekao je Kajin,
da na ime vanjskog duga treba
otplatiti 2,2 milijarde US dolara (samo
za kamate 650 milijuna) πto je ravno
predvienom rastu BDP u slijedeÊoj
godini. Ocjenjuje da bi nas takva
zaduæenost mogla “uguπiti” pa smatra
da u narednoj godini treba planirati
manja zaduæenja. No, buduÊi da je to
teπko za oËekivati, pretpostavlja da bi
se mogao dogoditi joπ neki rebalans
proraËuna.

Razlog takvu predvianju je u
Ëinjenici da su ukupni izdaci srediπnje
dræave za 2002. godinu planirani u
iznosu 76,9 milijardi kuna, πto je 3
milijarde kuna viπe nego ove godine.
Istovremeno, proraËunski primici u
narednoj godini trebaju biti 73,9
milijardi kuna, u πto ne vjeruje.
Takoer treba znati da iduÊe godine
treba otplatiti veÊi dug nego ove
godine a k tome, upitan je i prihod od
privatizacije. Nadalje, valja podmiriti
i 2,7 milijardi kuna mirovinske
tranzicije pa je stoga moguÊe
oËekivati Ëak dva rebalansa dræavnog
proraËuna.

©to se moæe privatizirati?

Osim toga sumnja da Êe prihodi od
uπtede na smanjenju socijalnih prava
proraËunu biti dostatni. Od priva-
tizacije se oËekuje uprihodovati 2,5
milijardi kuna πto na prvi pogled i
nije previπe, meutim smatra da treba
znati πto je zapravo moguÊe
privatizirati. U svezi s potonjim
pitanjem, dræi da je ovu temu trebalo
vezati uz raspravu o proraËunu. 

Ima naznaka da Êe se privatizirati
Croatia osiguranje (spominje se stoti-
nu milijuna eura) zatim provesti treÊa

faza privatizacije Hrvatskih telekomu-
nikacija, Jadranski naftovod, Pliva,
moæda i dalmatinski hoteli, te poπtan-
ska banka. ©to se nje tiËe ona je
sanirana samo u 2001. godini sa
gotovo 800 milijuna kuna, a za nju se
zapravo moæe dobiti koliko i za
RijeËku ili DuborvaËku banku, tj. oko
40 milijuna US dolara. Klub podræava
sanaciju i smatra da je to trebalo
uËiniti i s drugim bankama, primje-
rice, Gluminom, OsjeËkom ili Komer-
cijalnom bankom, a ne podmirivati
osiguranu πtednju. Takav je postupak
rezultirao gubitkom milijuna kuna i
viπe tisuÊa zatvorenih radnih mjesta.
Uz privatizaciju stoga vezuje pitanje
hoÊe li se privatizirati INA, elektro-
sustavi, i kada Êe se to dogoditi. Osim
toga, misli da 2,5 milijardi kuna nije
nedostiæno.

Nadalje, dræava namjerava od
naplate dugova dospjelih a nena-
plaÊenih potraæivanja koje premaπuje
23,5 milijardi kuna, naplatiti 2,5
milijardi kuna, od oko 300 tisuÊa
poreznih obveznika. Smatra da
izdræljivost proraËuna gotovo ovisi o
toj stavci. Ona bi trebala donijeti
proraËunu isto toliko prihoda koliko
donosi mirovinska reforma. 

ImajuÊi spoznaja o tome da su
duænici uvijek pobjeivali dræavu,
izrazio je sumnju u drugaËiji ishod te
smatra da se predloæenim zakonom
neÊe naplatiti “bog zna koliko
prihoda”. 

Naime, postavlja se pitanje tko Êe
natjerati PIK-ove, brodogradiliπta,
posrnulu industriju, da plati kada se
zna da je veÊina u steËaju i joπ u
dræavnom vlasniπtvu. 

Od ukupnog dugovanja, u iznosu
23 milijarde kuna, 2 treÊine je
dræavnih. Najviπe se duguje za
doprinose, a Ëak je 2,6 milijardi kuna
doprinosa reprogramirano. 

Stoga, smatra zastupnik, ima malo
nade za opstanak tako ambicioznog
pothvata, pogotovo ako se ima u vidu
“brzina” naπih sudova. 

Posebni problem zastupnik vidi u
“kvazi fondovima” za gradnju cesta,
jer baca novo svjetlo na proraËun koji
postoje veÊi u odnosu na onaj iz 2001.
godine. Smatra da Êe nove fondove biti
teπko kontrolirati ili Êe biti
kontrolirani mimo Sabora. 

Uπtede bi se trebale ostvariti
otpuπtanjem radnika, πto poveÊava
broj nezaposlenih. U svim podruËjima
osim u Istri situacija je tragiËna.
Naime, u razdoblju od 1990. do 2000.
godine, πto zbog rata ili gubitka
træiπta na istoku, izgubljeno je viπe od
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500 tisuÊa radnih mjesta. Podaci
govore da je nezaposlenost u 2000.
godini iznosila 21,5 posto, u 2001.
godini 22,3 posto, a u narednoj godini
oËekuje se da Êe se kretati oko 22
posto. Meutim, rekao je, æeli
vjerovati da se neÊe naÊi na ulici nego
da Êe im biti osiguran drugi posao.

Dræavu Êe koπtati i produæetak
misije OSCE u Hrvatskoj, za joπ
najmanje godinu dana, zbog problema
s povratkom izbjeglica i rjeπavanja
stanarskog pitanja.

Upozorio je da Êe potencijalni dug
dræave po osnovi izdanih jamstava,
plus nepodmirene beskamatne glav-
nice u iznosu 15,5 milijardi kuna
najveÊim dijelom dospijevati u 2003. i
2006. godini.

UoËava se da revizija pretvorbe neÊe
ostvariti prihod a to je potvrda da
projekt, koliko god nuæan, neÊe dati
rezultate. Slijedi zakljuËak da Êe
Hrvatska morati proÊi joπ dvije teπke
godine - prosjeËni graanin u nared-
noj godini æivjet Êe joπ teæe pa im treba
iskreno reÊi πto ih oËekuje. Oni pak u
tom smislu oËekuju solidarnost. 

Negativna tendencija

IIvvaann  JJaarrnnjjaakk ((HHDDZZ)) polazi od
konstatacije da je domaÊi bruto proi-
zvod temelj iz kojeg se izraËunavaju
moguÊnosti jedne dræave. U proπloj
godini je rastao po stopi od 3,7 posto
a ove godine 4,2 posto. Imamo
negativnu tendenciju, Ëija je poslje-
dica rast nezaposlenosti, poveÊanje
zaduæenosti, odnosno ukupni pad
æivotnog standarda. S planiranim
rastom od 3,5 posto, πto je manje u
usporedbi s prethodne dvije godine,
teπko je da Êe doÊi do porasta
zapoπljavanja i smanjivanja zadu-
æenosti. Stav koji iznosi proizlazi iz
ministrove procjene da je razvojni
proraËun moguÊ uz rast bruto
domaÊeg proizvoda po stopi od 7
posto.

©to se tiËe fondova za regionalni
razvoj i zapoπljavanje, dolazi do
centraliziranja sredstava, nakon Ëega
Vlada donosi odluku o financiranju
programa i to putem ministarstava,
πto je neshvatljivo, rekao je zastupnik
Jarnjak. 

Prigovorio je da se skromno planira
i za razminiranje - predvia se samo
221 milijun kuna, Ëime se ne moæe
ostvariti zacrtani program da se
zemlja razminira u narednih 10
godina. Za takav plan potrebno je oko
850 milijuna kuna. Istovremeno se,
prigovorio je, za intelektualne i

osobne usluge planira izdvojiti 325
milijuna kuna. Bit Êe nedovoljna
sredstva koja se planiraju za
vatrogastvo, a pogotovo treba voditi
raËuna o domaÊoj proizvodnji, a ne
uvoziti.

Uputivπi pohvale pozitivnom plani-
ranju da se zavrπi gradnja gimnazija
u Krapini, Zaboku i srednja πkola u
Pregradi, miπljenja je da treba rijeπiti
pitanje bolnice u Krapinsko-zagorskoj
æupaniji kao jedine æupanije koja
nema svoju bolnicu.

Nadalje, smatra da bi trebalo
zaustaviti od daljnjeg propadanja, ili
barem konzervirati, zgradu Æupa-
nijskog suda u Zlataru jer je πteta
pustiti je da sasvim propadne. 

KritiËki se osvrnuvπi na oslabljenu
moguÊnost utjecaja zastupnika na
prioritete u cestovnoj izgradnji,
spomenuo je postojeÊe probleme -
cestovni pravac Krapina-Macelj,
BrezniËki Hum-Varaædin te cestu
Krapinske toplice-Pregrada, i ceste
koje horizontalno povezuju te dvije
autoceste, koje su u oËajnom stanju.

IIvvaann  NNiinniiÊÊ ((SSDDPP)) je u ispravku
netoËnog navoda rekao da je Odbor za
unutarnju politiku, kao matiËno
tijelo, raspravljao o sredstvima za
vatrogasnu zajednicu i da je iskazano
zadovoljstvo. Ima 42 milijuna za novu
opremu i 3 milijuna i 600 tisuÊa za
popravak kanadera i stare opreme.

IIvvaann  JJaarrnnjjaakk je uzvratio da 42
milijuna jest veliki novac ali s obzirom
na cijenu samo jednog vozila za
potrebe vatrogastva, odræavanje
zrakoplova raznih tipova, ta sredstva
ni pribliæno nisu dostatna.

Netransparentan proraËun 

U ispravku netoËnog navoda MMiirroo--
ssllaavv  KKoorreenniikkaa ((SSDDPP)) je osporio toËnost
Jarnjakovih navoda glede Varaædin-
ske autoceste jer je, kaæe, za nju
proveden javni natjeËaj, ishoena
graevinska dozvola i na proljeÊe se
nastavlja s gradnjom. Osim toga,
zastupnici su na Odboru za pomor-
stvo, promet i veze traæili da se dostavi
program izgradnje ceste i autoceste
jer je zakonom donesen drugaËiji
naËin financiranja.

IIvvaann  JJaarrnnjjaakk je uzvratio da je baπ na
to upozorio tj. da se to ne vidi iz
proraËuna, πto smatra da nije dobro.

JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr se osvrnula na
odreene stavke u ProraËunu odno-
sno, po njezinoj ocjeni, na neke
zapostavljene prioritete, prigovorivπi
πto je proraËun u mnogo dijelova
netransparentan. No, primijetila je da

se unatoË tome πto se stalno govori da
je socijalan to uistinu iz njegovih
stavki ne vidi (misli na djecu i mlade). 

»udi naime da i naredne godine
rodiljne naknade ostaju na ovogo-
diπnjoj razini tj. smanjene iako se
tome suprotstavila cjelokupna hrvat-
ska javnost. Isto je s doplatkom za
djecu, smanjenje se vidi u predvienoj
stavci koja je smanjena sa 2 milijarde
i 400 milijuna na 1 milijardu i 700
tisuÊa. U svezi s tim podsjetila je na
raspravu i ukidanje doplatka za treÊe
i svako slijedeÊe dijete kada je reËeno
da Êe se “rupa” nastala ukidanjem
doplatka za starije od 19 godina,
nadomjestiti stipendijom. Ta se
preraspodjela ne vidi u stavkama
proraËuna, niti je donijet zakon koji
Êe to urediti, kao πto se obeÊalo, do
kraja godine.

Nije dobro πto se smanjuju sredstva
u Ministarstvu znanosti i prosvjete i
πporta za Ëasopise i knjige sa 349
tisuÊa 955 kuna na 118 tisuÊa kuna,
a istovremeno se u Uredu za
strategiju razvitka Republike Hrvat-
ske za usluge promidæbe, infor-
miranja planira izdvojiti 50 tisuÊa
kuna.

Uslijedila je primjedba na izdatke
Ureda za odnose s javnoπÊu kod kojeg
se, primjerice, ne planiraju izdaci za
telefonske raËune kao da toga neÊe
biti, dok se za ostale usluge promidæbe
i informiranja predvia potroπiti
milijun i 12 tisuÊa kuna. Ukupni
izdatak za taj ured iznosi 5 milijuna
kuna. Istovremeno se PuËkom
pravobranitelju ne planira poveÊanje
sredstava, premda je Sabor nakon
rasprave o njegovu IzvjeπÊu obvezao
Vladu da pronae sredstva i osigura
adekvatan prostor za primanja, jer ga
posjeÊuje velik broj graana.

Primjerice, za PuËkog pravo-
branitelja se predvia iznos od 2
milijuna 981 tisuÊu kuna, a za
troπkove reprezentacije 889 kuna. 

Da predloæeni proraËun nije trans-
parentan, kao πto se tvrdi u uvodnom
izlaganju potkrijepila je dvama
primjerima - osniva se novi Ured za
socijalno partnerstvo i nova direkcija
za koriπtenje sluæbenim zrako-
plovima. Za njihov uredski materijal
predvia se potroπiti 35 tisuÊa kuna a
ukupno za direkciju izdvojilo bi se 10
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milijuna 709 tisuÊa i 434 kune. Uredu
za strategiju razvitka Republike
Hrvatske predvia se gotovo dvost-
ruko poveÊanje plaÊa.

Prema tome, zakljuËuje da su
materijalni troπkovi u porastu, pa
tako primjerice, rastu troπkovi
reprezentacije, troπkovi za intelek-
tualne usluge, telefoniranja, puto-
vanja, komunalne usluge, dimnja-
Ëarske usluge, ËiπÊenje, deratizaciju.
Podatak govori da se stavka za
ËiπÊenje i pranje u Uredu Pred-
sjednika poveÊava za 20 tisuÊa kuna
a isto je s Ministarstvom financija.
Naime, te stavke u rebalansu za 2001.
godinu nije bilo, a sada iznosi milijun
i 100 tisuÊa kuna. Isto je πto se tiËe
dimnjaËarskih usluga u Ministarstvu
financija koja se poveÊavaju na 200
tisuÊa kuna. SliËno je u Ministarstvu
pravosua gdje je sa 50 tisuÊa kuna
poveÊana stavka za ËiπÊenje, na 100
tisuÊa kuna ili iznoπenje i odvoz
smeÊa sa 35 tisuÊa na 50 tisuÊa kuna,
a za deratizaciju i dezinfekciju sa 5
tisuÊa na 10 tisuÊa kuna. 

U stavkama ovog Ministarstva
ostale intelektualne usluge pove-
Êavaju se sa 40 tisuÊa kuna na 4
milijuna i 900 tisuÊa kuna.

Planirana sredstva za razminiranje
gotovo da nisu poveÊana, a s
predvienim se jedino moæe razmi-
nirati hrvatski prostor u narednih 20
a ne 10 godina. Naime, utvreno je da
bi za zacrtanih 10 godina bilo
potrebno gotovo milijardu kuna. 

Zadovoljstvo predvienim 

ÆÆeelljjkkoo  PPaavvlliicc ((HHSSLLSS)) se osvrnuo na
konkretne projekte vezane uz Mei-
mursku æupaniju za koje misli da su
kvalitetni.

Izrazio je zadovoljstvo prvenstveno
zbog ulaganja u nekoliko sportskih
dvorana i πkola u kojima se radovi
izvode veÊ nekoliko godina i pred
zavrπetkom su. Napomenuo je da je
æupanija zasluæila da projekti budu
pokriveni i iz proraËuna jer se ona
dijelom financira iz sredstava jedinica
lokalne samouprave, πto je nepisano
pravilo i to u omjeru 50 prema 50.

Meutim, sa æaljenjem je konstati-
rao da u stavkama Ministarstva
znanosti nisu predviena sredstva
koja bi se kasnije uputila Mini-
starstvu prosvjete i πporta za
izgradnju nove osnovne πkole a ova bi
oslobodila dio prostora stare zgrade
koji dijeli s Visokom uËiteljskom
πkolom.

SlijedeÊi projekt u koji treba
investirati je srednja πkola Prelog
koja se nalazi u staroj πkolskoj zgradi,
a takva ne ispunjava potrebne
pretpostavke za odvijanje nastave
potrebne za gospodarsku πkolu.

Za pohvalu je da se dræava ukljuËila
u investicije u ©trigovi jer je izgra-
divπi novu πkolu prepoznala svoje
interese ali ipak joπ uvijek nedostaje
πportska dvorana. Izostalo je i
financiranje u okviru Ministarstva
zdravstva, za odreena kapitalna
ulaganja u Æupanijsku bolnicu »ako-
vec u iznosu od milijun kuna i izradu
projekta za adaptaciju paviljona
internog odjela, te za izradu projektne
i natjeËajne dokumentacije za poËetak
radova na ureenju operacijskog
trakta i centralne sterilizacije.

Mr. ZZllaattkkoo  MMaatteeππaa ((HHDDZZ))  se osvrnuo
na osnovni princip na kojem se
temelji ovaj proraËun. Prigovorio je
da je primijenjena nova metodologija
koja je moæda i bolja, ali ne daje
transparentnost, u smislu moguÊeg
usporeivanja predloæenih stavki s
onim prethodnima.

PrimjeÊuje takoer da tekuÊi
prihodi ne pokrivaju tekuÊe rashode,
πto je suprotno od polaziπta fiskalne
politike.

Nadalje, ne vidi se da Êe rasti
kapitalna ulaganja, primjerice obno-
va, za koju ocjenjuje da neÊe biti
zavrπena ove godine, pogotovo ako se
za nju predvia oko 300 milijuna
kuna. 

Taj je iznos, πtoviπe, izjednaËen s
iznosom za povratak ostalih, a
financiran je iz raznih izvora.

Istovremeno, ne smanjuju se tekuÊi
rashodi i ne izdvaja za osnovno i
srednje πkolstvo, znanstveno-
istraæivaËki rad, odnosno vezano uz
“ostvarivanje strateπkih ciljeva
vezanih uz razvoj”, nego se ona joπ i
smanjuju.

Vezano uz opÊi cilj, napomenuo je
da se ne smanjuju ni porezna
optereÊenja, nego da rastu za 7 posto.
NaroËito iznenauje podatak vezan uz
porast dobiti, i Ëak oËekuje 21 posto.

U svezi s potonjim nameÊe se pita-
nje, rekao je - ili je hrvatsko gospo-
darstvo u fantastiËnom stanju, pa
oËekuje ekstra dobit ili je predvieno
veÊe porezno optereÊenje.

©to se tiËe fondova smatra da nema
razloga za njihovo osnivanje, osim da
se udovolji zahtjevu MMF-a koji traæi
da se prihodi od privatizacije ne
prikazuju na prihodovnoj strani
dræavnog proraËuna nego se moraju
tretirati kao jednokratni primici. 

»ak ni u tom sluËaju nisu potrebni
fondovi, smatra mr. Mateπa pogotovo
ako postoji HBOR koji ima potrebna
znanja za obavljanje te vrste djela-
tnosti. Naime, dodatno zabrinjava da
bi se mogle formirati paradræavne
fondovske strukture, koje bi bile izvan
kontrole Sabora.

Upozorio je na postojanje mogu-
Ênosti da se pojavi izvjestan dug koji
bi nastao na temelju zaduæivanja
temeljem izvjesnog prihoda od
privatizacije, koji moæe i izostati.

Na takav zakljuËak upuÊuje Ëinje-
nica da Hrvatski fond za privatizaciju
i sam ima “rupu”, odnosno dubiozu u
svome proraËunu. Preporuka je
zastupnika da se u sklopu rasprave o
fondovima ovo pitanje ozbiljnije
razmotri.

HHrrvvoojjee  VVoojjvvooddaa  ((HHDDZZ))  istiËe da i uz
ovaj proraËun predlagatelj ponovno
navodi da je razvojni, socijalni,
πtedljiv i transparentan te kako baπ od
iduÊe godine poËinje gospodarski
rast, kreÊu ekonomske reforme i
dolazi do restrukturiranja. Svi podaci
o rastu industrijske proizvodnje,
graevinarstva itd. vjerojatno imaju
samo jedan cilj - ukazati narodu da ide
nabolje nego πto je bilo ranije samo
igrom sluËaja mi toga danas nismo
svjesni, rekao je.

Posebno Ëudnim smatra, iako se,
kaæe, davno prestao Ëuditi, da je ova
hrvatska Vlada o proraËunu raspra-
vljala na izvanrednoj i zatvorenoj
sjednici za javnost, a radi se o
normalnom i uobiËajenom postupku.
“Krema” svega je izjava premijera
RaËana nakon te sjednice u kojoj
govori kako dijeli zabrinutost
graana zbog toga πto promjene ne
idu dovoljno velikom brzinom. Da je
gospodin RaËan na Ëelu oporbe to bi
se joπ moglo razumjeti, rekao je
zastupnik.

Glavna odlika ove Vlade je promje-
na metodologije i sve se mora
mijenjati ili na brzinu iznova donositi
pa je pozicija hitnog postupka
dovedena do apsurda, smatra, rekavπi
provokativno da nam proraËun moæda
uopÊe ne treba ako se rebalans mora
donositi dva, tri puta godiπnje (u
zapadnim zemljama ministar finan-
cija u tom sluËaju pada) veÊ neka
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TekuÊi prihodi ne pokrivaju
tekuÊe rashode, πto je
suprotno polaziπtu fiskalne
politike.



IHS
8. I. 2002.

PRORA»UN ZA 2002. GODINU

Ministarstvo financija vodi javne
financije.

U proraËunu se uopÊe ne govori da
je Hrvatska, tvrdi zastupnik, preza-
duæena zemlja. U posljednje dvije
godine dug dræave izrazito brzo raste
i to Êe dræava jedno vrijeme moÊi
pokrivati prodajom imovine iz
vlastitog portfelja no nakon toga
dolazi traæenje reprograma duga πto
vjerojatno donosi i druga pravila
ponaπanja koja Êe nam ograniËavati
ekonomski suverenitet a time i onaj
politiËki i padanje svih onih brana
koje moæemo imati prema aso-
cijacijama poput Balkana i sliËno,
smatra zastupnik.

U takvoj situaciji ostaje predloæiti
Vladi da moæda ipak malo manje
paænje potroπi na kresanje socijalnih
prava razliËitih druπtvenih skupina a
puno viπe uvoenju jedne gospo-
darske politike, rekao je upozo-
ravajuÊi i na potrebu reguliranja
crnog træiπta.

U takvoj situaciji nedostaje nam
zajedniπtvo i svjetlom toËkom zastu-
pnik ocjenjuje izjavu premijera
RaËana o potrebnom nacionalnom
konsenzusu, premda ne zna koliko je
ona moæda doπla prekasno jer se
danas joπ uvijek bavimo gonjenjima,
revizijama, skidanjem imuniteta
zastupnicima.

RazliËiti podaci u razliËitim

trenucima

DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ))  se pita kako u
predloæenom proraËunu proËitati ono
πto ne piπe kako bi trebalo jer Ëistija
slika bi se dobila kada bi se napravio
konsolidirani proraËun opÊe dræave i
obuhvatio dio troπkova za decentra-
lizirane funkcije koji se procjenjuju
na dvije milijarde kuna a i kad bi se
konsolidirali fondovi za regionalni
razvoj te za razvoj i zapoπljavanje s

oko 3,5 milijarde kuna. Onda bi se
mogao komparirati proraËun s
proπlogodiπnjim, rekao je.

U dosadaπnjim raspravama bilo je
puno razliËitih podataka koje koristi
ministar financija u razliËitim
trenucima pa tako kad se govori o
deficitu podaci iz materijala ne
odgovaraju onima koji je ministar
Crkvenac potpisao u Godiπnjem
izvjeπÊu Ministarstva financija za
1999. i 2000. godinu iz kojeg je
razvidno da je deficit 1999. bio 2,5
milijardi kuna a u 2000. 6,1 milijardu
dok je ove godine deficit planiran u
iznosu od 9 milijardi. UsporeujuÊi
deficit bez prihoda od privatizacije
proizlazi da je on poveÊan za viπe od
6,5 milijardi u ove dvije godine.
Toliko o uspjeπnosti ili neuspjeπnosti
rada pojedine Vlade πto govore brojke,
a ne politiËka privræenost, zakljuËio
je. Rezimirao je i podatke o javnom
dugu (krajem 1999. iznosio 46
milijardi kuna) i naveo da se je dræava
zaduæila od tada za dodatnih 25
milijardi jer Êe u 2001. godini dug biti
viπe od 72 milijardi, a svjedoci smo da
se to daje u potroπnju premda se
govori o smanjivanju javne potroπnje
(smanjuju se kapitalni izdaci).

TekuÊi deficit je za πest mjeseci ove
godine bio na razini od 2,6 milijardi
kuna, nastavio je s iznoπenjem
podataka zastupnik upozoravajuÊi da
u 1995, od kada se poËeo proraËun
voditi po metodologiji poznatoj u
ovom Saboru nije bilo tekuÊeg deficita
i da se prvi put pojavio 1999. godine
u iznosu od 423 milijuna kuna. Sve to
govori, smatra, o vrlo loπoj politici
voenja javnih financija i da je stanje
puno drugaËije nego πto se politiËkim
igrokazima æeli prikazati hrvatskome
narodu. Osvrnuo se i na pitanja
kamata te subvencija za koje
smatramo kaæe, da su neπto πto ne
treba i ovim se Prijedlogom one
smanjuju u svim vidovima sa 3,3 na
2,6 milijardi πto iznosi Ëetiri posto
proraËuna dok je taj postotak u
zemljama EU i deset posto i time se
(posebno SAD) stvaraju motori
razvoja.

Mi sami sebi reæemo moguÊnosti
razvoja primjenjujuÊi oπtrije kriterije
od razvijenih zemalja koje su
desetljeÊima subvencionirale svoju
proizvodnju, promet i sve ostalo i
danas su neusporedivo u tehnoloπki
boljoj situaciji od hrvatske industrije,
prometa i infrastrukture, rekao je te
se u nastavku osvrnuo i na nove
fondove smatrajuÊi da njihovo
formiranje tehniËki nije moguÊe (s

obzirom na riznicu) i to puno govori o
tome koliko se zna o onome o Ëemu se
radi.

Posebno je zatraæio da se hrvatskoj
javnosti prenese da se Sabor, saborske
zastupnike, neopravdano proziva kao
teret za porezne obveznike i da je
Sabor neπto rastroπno. Svjedoci smo
da se u javnosti Sabor æeli omalovaæiti
sa svih strana, posebice od ljudi u
Vladi, rekao je te naveo da su troπkovi
Sabora planirani za sljedeÊu godinu u
iznosu od 113 milijuna kuna a
troπkovi Vlade, bez ministarstava, 221
milijun kuna. Prema tome Vlada troπi
dvostruko viπe novca od Sabora, rekao
je te kao zanimljiv podatak ocijenio
smanjivanje sredstava Dræavnom
zavodu za statistiku za 52,8 milijuna
kuna πto znaËi, kaæe, da ukidamo taj
Zavod i da Êemo ubuduÊe dobivati
brojke koje se neÊe moÊi nigdje
provjeriti.

©tedi se, ali na porodiljnim

naknadama, plaÊama 

Dr. JJuurree  RRaaddiiÊÊ  ((HHDDZZ))  smatra da je
iznesene osnovne karakteristike ovog
proraËuna - πtedljiv, razvojan, trans-
parentan - moguÊe definirati ali u
jednom malom segmentu. Procje-
njuje, a i u nastavku razlaæe, da je
puno viπe elemenata koji govore
suprotno. Je li πtedljivost porast
troπkova od 125 posto za uredski
materijal (456 milijuna) u odnosu na

proπlu godinu, 154 posto za
promidæbu i informiranje, za repre-
zentaciju 115 posto itd. ©tedi se na
porodiljnim naknadama, djeËjim
doplacima, plaÊama, znanosti.
ProraËun nije ni transparentan jer bi
trebao biti usporediv s prijaπnjima,
πto nije, rekao je, meu, ostalim
posebno upozoravajuÊi da drastiËno
rastu troπkovi - za 42 posto - za Vladin
Ured za odnose s javnoπÊu. To valjda
stoga da bi se uvjerilo ljude da im je
dobro, rekao je.
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U proraËunu se uopÊe ne
govori da je Hrvatska
prezaduæena zemlja. U
posljednje dvije godine dug
dræave izrazito brzo raste i to
Êe dræava jedno vrijeme moÊi
pokrivati prodajom imovine iz
vlastitog portfelja no nakon
toga dolazi traæenje
reprograma duga.

Ovo je joπ jedan proraËun koji
Hrvatsku vodi jednom
tapkanju po mjestu, koji ne
znaËi razvoj veÊ pridonosi
daljnjem otvaranju raznih
ureda i komisija, a staro je
pravilo ako hoÊeπ da se neπto
ne rijeπi otvori neki ured,
povjerenstvo.
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Zbog svih razloga koje je naveo
tvrdi da je ovo joπ jedan proraËun koji
Hrvatsku vodi jednom tapkanju po
mjestu, koji ne znaËi razvoj veÊ
pridonosi daljnjem otvaranju raznih
ureda i komisija, a staro je pravilo ako
hoÊeπ da se neπto ne rijeπi otvori neki
ured, povjerenstvo. Ni jedno naËelo
πtedljivosti u ovom proraËunu nije
provedeno, rekao je i najavio niz
amandmana u vezi s tim.

Zamjenik ministra financija mr.
DDaammiirr  KKuuππttrraakk objasnio je da je
razdjel za Dræavni zavod za statistiku
bio za 2001. godinu znatno veÊi zbog
provoenja popisa stanovniπtva.
Odbio je i primjedbu da se πtedi na
osnovnom i srednjem πkolstvu jer se i
za sljedeÊu godinu (decentralizacija
poËela od 1. srpnja 2001. godine)
predlaæe tzv. pozicija za potporu i nije
komplicirana matematika i vidjeti da
potroπnja u osnovnom i srednjem
πkolstvu raste. 

ProraËun nije razvojan

Zatim je govorio dr. AAnnttee  SSiimmoonniiÊÊ
((HHSSSS))  napominjuÊi da se nastavlja na
izlaganje zastupnika Markova koji je
izlagao u ime Kluba zastupnika HSS-
a i da Êe govoriti o problemima u
kulturi, obrazovanju, znanosti i
tehnologiji. Æivimo u doba kulture, ali
naæalost, nekulturno, æivimo u doba
znanja, ali znanje malo cijenimo. Ovaj
je proraËun nerazvojan, osobni je stav
zastupnika ali i HSS-a, kazao je
potkrepljujuÊi to i podacima o
izdvojenim sredstvima za Mini-
starstvo kulture koje je dobilo i niz
novih obveza te dolazi u pitanje
ostvarivanje njegovog redovitog
programa (investicijske potrebe 14
dræavnih arhiva u zemlji, adaptacija
15 muzeja i galerija na razini RH).
Prioritetni programi Ministarstva
kulture su i programi adaptacije
domova kulture i knjiænica na
podruËjima od posebne dræavne skrbi
odnosno investicijski programi usta-
nova kulture na otocima i sve su to
razlozi da zastupnik podræi inicijativu
da se ovom Ministarstvu dodijeli
dodatnih 40 milijuna kuna.

Ministarstvu prosvjete i πporta
nedostaje 50 milijuna kuna za
kapitalna ulaganja u πkolstvu iz
dræavnog proraËuna πto znaËi da Êe se
sporije zavrπavati mnogi kapitalni
objekti. Nedostaje i 248,5 milijuna
kuna za namirenje utuæenih isplata (u
tom okviru i jubilarne nagrade) koje
Ministarstvo mora izvrπiti a nedostaje
i 153,8 milijuna za minimalni peda-

goπki standard (sredstva decentra-
lizacije) rekao je, meu ostalim
zastupnik, te u vezi s ovim potonjem
zatraæio informaciju o tome po kojim
Êe se kriterijima, prioritetima dijeliti
sredstva iz Fonda za poravnanje.

Obrazovanje nije uπlo u Fond za
razvoj, a mora naÊi tu svoje mjesto.
Neprihvatljivo je da je u tom Fondu
namijenjeno znanosti samo 250
milijuna jer razvoj ovisi o znanosti,
tehnologiji i znanju, naglasio je. Kao
koalicijska vlast opredijelili smo se da
Êe se u obrazovanje ulagati 5,6 do 6
posto bruto nacionalnog dohotka a s
ovim predloæenim mjerama smo
daleko od poæeljnog, rekao je upozo-
ravajuÊi i da su potrebna golema
sredstva i za prekvalifikaciju, odno-
sno struËno usavrπavanje viπe od
360.000 nezaposlenih (branitelji,
nezaposleni na poruπenim podru-
Ëjima) a i to je primjer razvojne
politike koja se temelji na
obrazovanju.

©to je s investicijama

MMaarriinnaa  MMaattuulloovviiÊÊ--DDrrooppuulliiÊÊ  ((HHDDZZ)
govorila je o investicijama, πto je,
kako smatra, u dosadaπnjoj raspravi
premalo naglaπeno a trebalo bi
ozbiljno razgovarati pa i do drugog
Ëitanja unijeti u proraËun odreene
promjene. Podsjetila je da su uz
donoπenje proraËuna za 2001. godinu
potpredsjednik Vlade i ministar
financija u Saboru izjavljivali da Êe se
dogoditi bum s investicijama i da Êe
se investirati viπe od 10 milijardi
kuna, govorilo se o velikim stranim
ulaganjima i koncesijama no od toga
se vrlo malo ostvarilo. Nije ni toËno da
je rast graevinarstva od dva do tri
posto jer svi znamo u kakvoj su
situaciji graevinari, kolike su firme
likvidirane i koliko je ljudi na
Ëekanju.

Dræave koje æele razvitak predviaju
u svom proraËunu sredstva za
izgradnju magistralnih infrastru-
ktura, naglasila je zastupnica te
primijetila da u ovom proraËunu za
2002. tih investicija opet nema,
dapaËe, kapitalna ulaganja su sma-
njena na samo 1,6 milijardi kuna.

Dobro je da se ceste grade ali nije
dobro da se o prioritetima i realizaciji
tog programa ne moæe u Saboru
razgovarati, rekla je zastupnica i
podræala prijedlog Odbora za
pomorstvo, promet i veze da se taj
program dostavi Saboru do drugog
Ëitanje proraËuna. Zatraæila je i da se
svim zastupnicima dostave programi

investicija koji se predviaju putem
fondova, jer zastupnici HDZ-a ih nisu
dobili a neki zastupnici navodno
imaju detaljno razraene sve te
programe, kazala je, uz ostale
primjedbe, zbog kojih se, kaæe, teπko
moæe tvrditi da je ovaj proraËun
razvojan, transparentan i socijalno
osjetljiv.

PostiÊi konsenzus 

LLuukkaa  BBeebbiiÊÊ  ((HHDDZZ))  smatra da se bez
sudjelovanja oporbe i njenog dopri-
nosa teπko mogu ozbiljno i odgovorno
donositi zakljuËci o dræavnom prora-
Ëunu i uopÊe o razvojnoj politici
dræave. To je podruËje (i nacionalna
sigurnost, obrana, vanjska politika)
gdje je potrebno postiÊi konsenzus,
naglasio je. S obzirom na to da
autoritativni ljudi argumentirano
osporavaju optimizam uz ovaj prora-
Ëun a tu su i pokazatelji o
nezaposlenosti, velikoj zaduæenosti
itd, ovo je trenutak kada svi trebamo
stati i vidjeti u Ëemu je problem i kako
rijeπiti te osnovne probleme i to je
minimum gdje moramo imati jedin-
stvenu dræavnu politiku, naglasio je. 

Zaπto ne bismo bili kadri, sada
nakon desetak godina samostalnosti
ukljuËiti sve svoje potencijale (Putin
je pozvao sve tajkune koji su iznijeli
milijarde dolara iz Rusije da vrate taj
novac i ukljuËe u program razvoja i
prosperiteta i da se bogate u svojoj
zemlji), i one iz vladajuÊih i oporbenih
struktura kako bi razrijeπili temeljna
pitanja, pitao je upozoravajuÊi da je
krajnje vrijeme da se o tome ozbiljno
politiËki razmisli. 

©to se tiËe predloæenog proraËuna
komentirao je neke stavke te zakljuËio
da ne pokazuje da ozbiljno shvaÊamo
problem nacionalne sigurnosti, da se
kod Hrvatskih voda ne predvia ni
kuna za obranu od poplava te da
Ministarstvo poljoprivrede s pove-
Êanim sredstvima za 102 milijuna ni
pribliæno ne moæe zaπtititi naπu
poljoprivredu i osigurati joj prijelazno
razdoblje i postizanje konkurentnosti
s obzirom na træiπte koje se otvorilo
(na πtetu naπeg proizvoaËa).

ZZddeennkkaa  PPeettrriiËËeevviiÊÊ--BBaabbiiÊÊ  ((HHDDZZ))
najavila je svoje amandmane na ovako
predloæeni proraËun jer je, meu
ostalim, smanjena potpora Hrvatima
u europskim zemljama za 500.000
kuna a za Osnovnu πkolu “Stjepan
RadiÊ” iz Imotskoga predvieno
500.000 kuna a treba joπ toliko te da
predvienih 3,5 milijuna nije dostatno
za KliniËki bolniËki centar u Splitu.
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Osvrnula se i na napise u tisku da
dræavni proraËun (Hrvatska matica
iseljenika) financira i Ëasopis “Cvitak”
iz »itluka no on je, kao i “Hrvatska
misao” iz Sarajeva, “Klasje naπih
ravnih” iz Subotica i “Motriπta” iz
Mostara opravdao svoju svrhu i cilj,
rekla je zastupnica. No zaπto nitko ne
govori da se iz dræavnog proraËuna
financira i tjednik “Novosti”. Radi se
o samostalnim srpskim novinama
koje izlaze u Zagrebu, a raspaËavaju
diljem Hrvatske, izdavaË je Srpsko
narodno veÊe Zagreb i ZajedniËko veÊe
opπtine Vukovar (za izdavaËa Milorad
Pupovac i Miloπ VojnoviÊ), rekla je
zastupnica i proËitala dio Ëlanka iz
tog lista od 17. kolovoza koji govori o
Haaπkom sudu i pok. predsjedniku
Tumanu i da je “πteta πto taj
nalogodavac neÊe moÊi odgovarati
pred svjetskim sudom u Haagu.”
Pitala je opravdava li to financiranje
iz dræavnog proraËuna.

DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt  ((SSDDPP)) podsjetila je
da je Zakonom o obrani od tuËe
odreeno da se mora provoditi
cjeloviti operativni program za
obranu od tuËe, a ne reducirani. Kako
su u ovom proraËunu sredstva sma-
njena odnosno zadræana na istoj
razini na pozicijama iz kojih se
financira i obrana od tuËe logiËno je
da su smanjena sredstva i za taj pro-
gram. DapaËe, kako na istoj razini
ostaju sredstva za plan nabavke
protutuËnih raketa dovodi se u pitanje
provedba i ovako reduciranog pro-
grama obrane od tuËe, naglasila je
zastupnica najavljujuÊi da Êe zbog
toga amandmanom zatraæiti prera-
spodjelu poveÊanih sredstava za
Hidrometeoroloπki zavod. Zaloæila se,
najavljujuÊi i druge amandmane koji
se odnose na Poæeπko-slavonsku i
Vukovarsko-srijemsku æupaniju, za
izdvajanje osam milijuna kuna za
prvu etapu magistralnoga vodovoda
iz opÊine Davor prema Vrbju, Reπe-
tarima, Novoj Gradiπki i Starom
Petrovom Selu (proπirenje sustava
Davor).

Bez sredstava poljoprivreda na

marginama

IIvvaann  KKoollaarr  ((HHSSSS)) najprije je naËelno
postavio pitanje ima li Vlada kriterije
po kojima neka lokalna, regionalna
zajednica, uopÊe opÊi interes ulazi u
dræavni proraËun prioritetno, i
uvaæava li se pri tome odricanje
lokalne zajednice za realizaciju nekog
projekta ili se opet budu na kraju
donoπenja proraËuna zbrajali bodovi
po nekakvom kljuËu podobnosti.

U nastavku je govorio o poljo-
privredi i upozorio, da premda su usta
puna prilagodbe zbog WTO-a i EZ-a,
to se ne vidi u ovom proraËunu. Jer
ako se misli da je dovoljno samo
potpisivati sporazume i imati naËelo
da se odreuje za Europu “onda ste,
gospodo draga, prevarili najprije
sebe, nas i sve skupa”, kazao je
zastupnik.

Bez sredstava za restrukturiranje i
prilagodbu za WTO i EZ poljoprivredu
guramo na margine ili bolje reËeno,
odriËemo je se, naglasio je zastupnik
upozoravajuÊi na velik uvoz hrane (a
mogli bismo zaposliti nezaposlene i
imati zdravu hranu). Rekli smo, kaæe,
i da oËekujemo prijedlog i sredstva za
restrukturiranje i preustroj sela, da
imamo obiteljska gospodarstva koja
Êe biti nositelji poljoprivredne proi-
zvodnje uz potporu u svakoj prilici. To
do danas nije rijeπeno i nemamo
status obiteljskog gospodarstva i
nismo napravili ni taj prvi korak
prilagodbe za Europu. Zato ako netko
tko vodi ovaj naπ brod, Lijepu naπu,
ozbiljno razmiπlja mora iznaÊi sred-
stva u ovom dræavnom proraËunu za
to a procjene govore da se radi o 700
do 750 milijuna. A ta sredstava nismo
naπli jer smo olako mrtvacima, koji ni
danas bolje ne diπu, upuhivali ove
godine sredstva ili bolje reÊi otpisivali
dugove, opravdao je zastupnik svoje
ogorËenje.

Na kraju je, meu ostalim, upozorio
da moraju biti osigurana sredstva za
protugradnu obranu.

LLjjiilljjaannaa  KKuuhhttaa  ((SSDDPP)) govorila je o
dijelu proraËuna koji se odnosi na
sport, koji se po svojoj naravi, kazala
je, u Ëitavom svijetu smatra dru-
πtvenim fenomenom od posebnoga
interesa za narod i dræavu. »injenica
je da i sport dijeli sudbinu druπtva pa
u situaciji gospodarskih poteπkoÊa
mora pronaÊi naËine preæivljavanja i
unapreenja djelatnosti. Isto tako je
Ëinjenica da se za sport izdvaja
godinama iz dræavnog proraËuna sve
manje novca, rekla je zastupnica
analizirajuÊi pojedine “sportske”
pozicije proraËuna.

Hrvatskom olimpijskom odboru,
koji skrbi o 56 nacionalnih saveza,

smanjena su sredstva za 6 milijuna
kuna πto je za taj Odbor znaËajan
iznos. Premda je Odbor usvojio
koncepciju razvoja hrvatskog sporta
koja ukljuËuje financiranje sve viπe iz
vlastitih izvora a sve manje iz
dræavnog proraËuna i proraËuna
lokalnih zajednica, i podrazumijeva
znaËajnije prihode od Hrvatske
lutrije, u vezi s ovim potonjim moglo
bi biti problema, kaæe zastupnica.

Govorila je i o znaËenju bavljenja
sportom invalidnih osoba, πkolskom
sportu te u vezi s tim pohvalila πto
Ministarstvo prosvjete i πporta
planira za 2002. godinu 106,8
milijuna kuna za izgradnju, adap-
taciju i saniranje sportskih dvorana
pri osnovnim i srednjim πkolama πto
ne moæe reÊi, kaæe, za sveuËiliπni
sport (razdjel Ministarstva znanosti i
tehnologije). Navela je i primjer
nemarnosti odræavanja sportskih
dvorana (Martinovka u Zagrebu) te na
kraju izrazila zabrinutost statusom
sporta na svim razinama u naπem
druπtvu.

IIvvaann  PPeenniiÊÊ  ((HHDDZZ))  izjavio je da
predloæeni proraËun nije trans-
parentan - niti u jednom od dvanaest
priloæenih dokumenata ne vidi se koja
su sredstva za to bila izdvojena ranijih
godina. Upitao je zatim jesu li

sredstva za mirovine u proraËunu
zato da bi se moglo politiËkim
odlukama arbitrirati πto je prioritet a
πto ne.

Da bi potkrijepio tvrdnju kako
ProraËun nije, kako tvrdi pred-
lagatelj, razvojni, zastupnik je podsje-
tio da su kapitalni izdaci 1990.
iznosili 8,9 milijardi kuna, dok su u
2000. godini pali na 5,3 milijarde, a
2001. na 2,4 milijarde kuna. S tim da
bi, korigirao se, tome valjalo dodati
ono πto je izaπlo iz ProraËuna
(sredstva za ceste i decentralizirana).

Povodom tvrdnje iz obrazloæenja
ProraËuna kako je apsolutni prioritet
zapoπljavanje, posebice mladih,
zastupnik je upozorio da ta teza “ne
ide” s onom o smanjivanju stavaka za
osnovno i srednjoπkolsko obrazo-
vanje. 
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Bez sredstava za
restrukturiranje i prilagodbu
za WTO i EZ poljoprivredu
guramo na margine ili bolje
reËeno, odriËemo je se.

Teza o apsolutnom prioritetu
zapoπljavanja, posebice
mladih, “ne ide” s onom o
smanjivanju stavaka za
osnovno i srednjoπkolsko
obrazovanje.
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U nastavku izlaganja zastupnik se
osvrnuo na, po njegovim rijeËima,
upitne izvore sredstava iz priva-
tizacije. Iako nisu “preveliko” plani-
rana ako se ne izvrπi ProraËun
vjerojatno neÊe se ni taj dio, a da se i
izvrπi pitanje je, naglasio je, nisu li ta
sredstva veÊ rasporeena za projekt
autocesta Rijeka-Zagreb. Napo-
menuvπi da je u nekoliko navrata Ëuo
da je financijska konstrukcija za tu
cestu zatvorena, upitao je zaπto se
onda predviaju u iduÊoj godini.

Daljnja je primjedba zastupnika da
sredstva osigurana kroz Fond za
zapoπljavanje za predviene projekte
neÊe dati onakve rezultate kakvi bi bili
da se nau gospodarstvenici s dobrim
programima, osobito izvoznim. Valja
imati na umu i to da je Hrvatska bez
znaËajnog poticaja izvoza, npr. kroz
subvencioniranje kamata upozorio je
zastupnik, predloæivπi da se to naziva
“pripremnim kreditima za izvoz”, kao
i nekad. Kad je rijeË o regionalnom
Fondu, po njegovoj ocjeni, sredstva bi
se trebala u narednom razdoblju
rasporediti mnogo pravilnije.

Zaustavlja se mukotrpan proces

reforme u poljoprivredi

LLjjuubbiiccaa  LLaalliiÊÊ  ((HHSSSS))  izjavila je da
predlagatelj nije savjesno izabrao
prioritete, a niti vodio raËuna o tome
da oni moraju biti sukladni Strategiji
razvitka Republike Hrvatske. VeÊ u
smanjenju - rebalansom - iznosa
sredstava namijenjenog poljoprivredi
zastupnica je vidjela otklon Vlade RH
u odnosu na poljoprivredu kao
strateπku granu. Poljoprivredi na-
mijenjenih milijardu 998 milijuna
kuna mnogo je manje od realnih
potreba Ministarstva poljoprivrede da
bi se nastavilo sa zapoËetim refor-
mama i pripremanjem hrvatske poljo-
privrede u vezi s ulaskom u WTO i
Europsku uniju. Napomenuvπi da ju
je strah i prognozirati πto Êe se
dogoditi s milijun i pol graana koji,
direktno ili indirektno æive od
poljoprivrede, zastupnica je upitala
tko je od zastupnika spreman podiÊi
ruku za egzistencijalno uniπtavanje
tih ljudi.

Predloæenim se, po ocjeni
zastupnice, zaustavlja dug i muko-
trpan proces reforme. Sustav poticaja,
mada je bio socijalan - πto je
nedopustivo - dao je odreene pozi-
tivne rezultate, ali ga valja
reformirati, rekla je.

Zastupnica je, nadalje, ukazala na
zabrinjavajuÊe poveÊan uvoz
poljoprivrednih proizvoda, koji su,
kako reËe, jeftiniji ali su “smeÊe”.
PotroπaËu je kljuËna cijena i zbog toga
je obveza Vlade da provedbenim
mjerama agrarne politike cijenu
domaÊeg prehrambenog proizvoda
uËini konkurentnom, kako bi moglo
doÊi do premoÊi izvoza nad uvozom.
Liberalizacija uvoza i izvoza, u skladu
s ugovorima o slobodnoj trgovini i
Sporazumom o stabilizaciji i pridru-
æivanju, izlaæu hrvatsku poljo-
privredu nizu udara, koji Êe biti
posebno intenzivni u 2001. godini,
upozorila je zastupnica, rekavπi da je
obveza Vlade da poljoprivredu
osposobi kako bi te udare izdræala i
zauzela pristojno mjesto u svjetskoj
konkurenciji.

Osim izrade nacionalnog programa
za poljoprivredu i seoska podruËja,
nuæno je omoguÊiti rad ravnateljstva
za træiπnu i strukturnu potporu,
uspostaviti upisnik poljoprivrednih
gospodarstva, utemeljiti vijeÊe za
istraæivanja u poljoprivredi i seoskom
podruËju, omoguÊiti rad poljo-
privrednoga informacijskog centra,
utemeljiti hrvatsku poljoprivrednu
komoru, osnovati nacionalna vijeÊa za
poljoprivredu i seoska podruËja.
Vaæan dio reforme je utvrivanje
razlika izmeu komercijalnih i neko-
mercijalnih gospodarstava (uglavnom
staraËka, kojima treba dati potporu
bez obzira na opseg proizvodnje).
Podsjetivπi da je Vlada zaduæena za
izradu Nacionalnog programa zbri-
njavanja malih neprofitnih gospo-
darstava, zastupnica LaliÊ upitala je
zar Êe parlamenti donositi zakone i
zakljuËke za koje zna da neÊe biti
provedivi.

Ne osiguravajuÊi potrebna sredstva
za strukturne promjene te time
prilagodbu poljoprivrede novim
izazovima i uvjetima osudili smo na
propast cijelu jednu gospodarsku
(strateπku) granu i jednu regiju koja
je bila simbol bogatstva i sitosti -
ustvrdila je na kraju zastupnica HSS-
a, rekavπi kako ne moæe podræati ono
πto joπ jaËe siromaπi ono πto joj je
“sveto i srcu drago”. Izrazila je na
kraju uvjerenje da Êe Vlada shvatiti
osnovanost i opravdanost izloæenih
zahtjeva.

DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc  ((SSDDPP))  zapoËela je
izlaganje tvrdnjom kako je za neke
projekte u kojima Êe znaËajniji udio
imati lokalna ili regionalna samo-
uprava moguÊe dodatno naÊi sredstva
u Dræavnom proraËunu kako bi se

zatvorila njihova konstrukcija. S tim
u svezi, zatraæila je da u Meimurskoj
æupaniji, u kojoj su svi projekti u
punoj mjeri isfinancirani do dogo-
vorene razine u opÊinama, gradovima
ili samoj æupaniji, dræava sufinancira
dva projekta - rekonstrukciju srednje
πkole u Prelogu (u programu
Ministarstva prosvjete od 1999.) te
nadogradnju i dogradnju dijela OpÊe
bolnice u »akovcu (takoer projekt, u
Ministarstvu zdravstva, od 1990.).

Predvidjeti sredstva za pomoÊ i

obranu hrvatskih branitelja u

Haagu 

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))  rekao je da
Prijedlog proraËuna ne udovoljava
udæbeniËkoj definiciji prema kojoj bi
on trebao biti konzistentan odraz svih
vladinih politika - da bi se iz njega
jasno iπËitalo kakva je ona na svim
podruËjima. Da tako nije pokazuje,
rekao je i to πto sami koalicijski
partneri imaju razliËite, pa i opreËne,

procjene. Procjena je predsjednika
dræave da je Hrvatska u dubokoj
ekonomskoj krizi, dok ministar
financija tvrdi da je Hrvatska na putu
ubrzanog prosperiteta. A nema nijed-
ne druπtvene skupine, naglasio je
zastupnik HDZ-a, koja svakodnevno
ne osjeÊa na vlastitom dæepu da je
Hrvatska na ozbiljnoj, oπtroj
socijalno-ekonomskoj nizbrdici.
Izlazak iz krize, ne moæe, kako je
naglasio, meutim, osigurati Prora-
Ëun koji nije odraz konzistentne
Vladine politike.

Ustvrdivπi zatim da ProraËun neÊe
ni doæivjeti ozbiljne promjene niti Êe
se na njemu Koalicija raspasti veÊ Êe
joπ jednom uslijediti dizanje ruku za
neπto πto se u raspravi oπtro kritizira,
Drago Krpina rekao je da to odraæava
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Izlazak iz krize moæe osigurati
ProraËun koji je odraz
konzistentne Vladine politike.
Da tako nije pokazuje i to πto
sami koalicijski partneri imaju
razliËite, pa i opreËne,
procjene. Procjena je
predsjednika dræave da je
Hrvatska u dubokoj
ekonomskoj krizi, dok ministar
financija tvrdi da je Hrvatska
na putu ubrzanog prosperiteta.
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stvarni poloæaj Hrvatskog sabora u
odnosu na Vladu.

Zamjerivπi zatim Vladi zbog onoga
πto (ne)nudi poljoprivredi, zastupnik
je podsjetio kako je ona prije godinu
dana obeÊala, ali nije ponudila,
uËinkovite mjere za zaπtitu hrvatske
poljoprivrede od nelojalne inozemne
konkurencije (po prijemu u WTO).
Kao πto nije ni Odboru za poljo-
privredu i πumarstvo, pak, dostavila
traæeno izvjeπÊe o stanju uvoza i
izvoza te cijene poljoprivrednih
proizvoda po prijemu u Svjetsku
trgovaËku organizaciju. 

ProraËun ne nudi niti jedan od
najuËinkovitijih zaπtitnih mehani-
zama - znatno veÊe subvencije, upozo-
rio je zastupnik, dometnuvπi kako je
drugi vaæni zaπtitni mehanizam u
novim uvjetima trebao biti novi model
poticaja, ali da ga nema (kakva korist
od njega stigne li nakon πto ProraËun
veÊ bude u primjeni).

Drago Krpina joπ je: rekao da je
dodatni atak na poljoprivredu
primjena privremenog Sporazuma o
stabilizaciji i pridruæivanju; ukazao
da u ProraËunu nisu predviena
sredstva za ekoloπku proizvodnju, u
Ëemu je Hrvatska konkurentna (zato
je i donesen Zakon o ekoloπkoj proi-
zvodnji); zaloæio se za saniranje
kroviπta benkovaËke srednje πkole
(gdje se nastava odræava pod kiπo-
branima); predloæio da se predvide
sredstva za pomoÊ i obranu hrvatskih
branitelja u Haagu, jer nisu
osumnjiËeni zbog privatnih poslova
nego zbog sudjelovanja u obrani
domovine.

©to Êe biti s demografskom

slikom Hrvatske?

O poloæaju socijalne komponente u
ProraËunu govorila je VVeessnnaa  ©©kkaarree--
OOææbboolltt. Najprije je ustvrdila da
predloæeni ProraËun nije ni socijalni
ni razvojni te da, ne rjeπava ono
najvaænije od svega - pitanje neza-

poslenosti. Kad je rijeË o planiranim
izdacima zavoda za mirovinsko i za
zdravstveno osiguranje nema pozitiv-
nih promjena u odnosu na korisnike.
Razlike u izdacima Zavoda za miro-
vinsko osiguranje su jedino u dijelu

smanjenja izdataka za transfer (radi
smanjenja stope doprinosa izvrπenja
za 2001.), pokriÊa manjka u ovoj
godini te poveÊanja izdataka za
provedbu 2. stupa mirovinske refor-
me.

Vesna ©kare-Oæbolt i ovom prilikom
ukazala na protivljenje DC-a ovogo-
diπnjem smanjenju porodnih nakna-
da. ©to Êe biti s demografskom slikom
Hrvatske i postoji li uopÊe politiËka
volja da se katastrofalni demografski
pad zaustavi, upitala je zastupnica,
upozorivπi da se za 2002. sredstva
smanjuju za dodatnih 160 milijuna
kuna (a veÊ u ovoj su bili smanjeni za
180 milijuna). Ona je zatim podsjetila
da se ta stranka protivila i promje-
nama u Zakonu o djeËjem doplatku
(smatrajuÊi da je to udar na
buduÊnost Hrvatske), ustvrdivπi da je
oËekivano smanjenje na toj poziciji.

Zastupnica DC-a je zatim rekla kako
nije vidljivo gdje su sadræani rashodi
obeÊani za stipendije (koje bi inaËe
trebalo poveÊati) redovitim studen-
tima (kao nadomjestak za ukinute
djeËje doplatke) te prigovorila zbog
smanjivanja trajnih prava branitelja -
osobnih i obiteljskih mirovina i
invalidnina - te smanjivanja plaÊa (s
obzirom na zadræavanje osnovice na
ovoj razini (realno smanjenje za stopu
inflacije, od 4 do 4,5 posto). NiËim se,
po njenim rijeËima, ne moæe opravdati
daljnje smanjenje plaÊa u znanosti,
obrazovanju i kulturi (“ulaganje u
ljudski kapital joπ je viπe razvojno
pitanje od ulaganja u kapitalnu
strukturu”), a niti smanjenje ulaganja
u projekte, znanstveno-istraæivaËku i
obrazovnu djelatnost. U tom smislu
Vesna ©kare-Oæbolt podræala je
zahtjeve Odbora za obrazovanje,
znanost i kulturu.

Iz preostalih primjedbi i prijedloga
ove zastupnice izdvajamo: podrπku
amandmanima kojima se traæi
poveÊanje rashoda odgoja, predπkol-
skog te osnovnog i srednjeπkolskog
obrazovanja, kojima treba osigurati
barem sadaπnji standard uËiteljima,
nastavnicima i profesorima te ulaga-
nje u obrazovne projekte; upozorenje
na (veÊ u ProraËunu predviene)
daljnje restrikcije prava bivπih
zatvorenika (izmjenom Zakona o
pravima politiËkih zatvorenika hitnim
postupkom); ocjenu kako unatoË
restrikcijama u svemu spomenutom
nema veÊeg pomaka kojim bi se
potaknuo razvoj - doπlo je samo do
prestrukturiranja pojedinih stavaka
u ProraËunu, u kombinaciji sa
stavkama u novim fondovima za

razvoj i za zapoπljavanje te za
regionalni razvoj.

NeujednaËen pristup

MMrr..  ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS)) upozorio
je na neujednaËen pristup u izradi
ProraËuna. Namjera Vlade bila je da
smanji deficit, konsolidira ProraËun
te da javne financije postanu trans-
parentne, ali zastupnici su zbunjeni
novim klasificiranjem stavki, odnosno
neujednaËenim pristupom. Pridru-
æivπi se kolegama u izraæavanju
skepse povodom tvrdnje predlagatelja
da Êe se prihodi ostvariti baπ kako su
planirani, zastupnik je rekao da je
upitna i sama teza da se smanjuju
javni prihodi, uzme li se u obzir da je
oko 4 milijarde kuna izbaËeno iz
klasiËnog proraËuna za ceste. Smeta,
rekao je zastupnik, πto dva poduzeÊa
koja brinu o cestama nisu obvezna
Saboru predoËiti detaljan financijski
plan za koje Êe ceste troπiti novac.

Zastupnik HSLS-a prigovorio je πto
se krivo izraËunalo koliko treba za
decentralizirane funkcije gradovima i
opÊinama pa se hitnim postupkom
mijenja Zakon o ustupanju dijela
prihoda lokalnoj samoupravi, a mno-
ge jedinice lokalne samouprave veÊ su
odmakle u planiranju svog
proraËuna.

Iz njegova izlaganja joπ izdvajamo -
upit zaπto niπta nije predvieno za
studentske organizacije (studentski
zbor) i upozorenje da su preπturi
planovi novih fondova.

Pred zastupnike - kasno

DDrr..  ––uurroo  NNjjaavvrroo  ((nneezzaavviissnnii))  zapoËeo
je izlaganje napomenom kako Êe
Hrvatska, nastavi li se ovakav
gospodarski rast (2-4 posto godiπnje),
za tridesetak godina imati treÊinu
bruto druπtvenog proizvoda Europske
unije te da je stoga temeljno pitanje -
vodi li predloæeno Hrvatsku prema
prosjeku Unije ili je od tog udaljava.

Zastupnik je za drugaËiju meto-
dologiju pripreme i izrade proraËuna,
koji je, kaæe, preozbiljna stvar da bi
pred Hrvatski sabor doπao dva tjedna
prije oËekivanog prihvaÊanja, odno-
sno pet prije poËetka primjene.

Ponueni podaci, osim toga, nisu
dovoljni da bi se dobila slika o
stvarnom stanju hrvatskog gospo-
darstva i javnih financija, rekao je,
predloæivπi da se zastupnicima i
hrvatskoj javnosti na uvid daju oni
materijali koji se izrauju za potrebe
meunarodnih institucija (stanje
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Predloæeni ProraËun nije ni
socijalni ni razvojni i ne
rjeπava ono najvaænije od
svega - pitanje nezaposlenosti.
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dospjelih neplaÊenih obveza dræave i
financijsko stanje u fondovima).

Dr. Njavro upozorio je da je rijeË o
proraËunu s vrlo malo kapitalnih
izdataka (1990. je ta komponenta
iznosila oko 9 milijardi kuna, a 2000.

5,3 milijuna, a u ovom je na razini
neπto veÊoj od 2 milijarde kuna. ToËno
je da ima neπto viπe investicija u
ukupnom javnom sektoru, ali su
pomaknute, kako reËe, izvan oka
javnosti i parlamenta. A gdje nema
kapitalnih izdataka veoma je teπko
govoriti o razvoju. On se moæe
oËekivati iz privatnih investicija, a
one su opet ugroæene klimom
nesigurnosti, odnosno “antipo-
duzetniËkom klimom” - rekao je ovaj
nezavisni zastupnik.

Uz ocjenu da je ovaj proraËun
nazadak u sustavu hrvatskih javnih
financija, on je ustvrdio da hrvatska
Vlada predlaæe dva proturjeËna
poteza. S jedne strane Mirovinski i
Zdravstveni fond ukljuËeni su u
Dræavni proraËun pa se, u biti, ne vidi
koji dio prihoda dolazi od doprinosa,
a koji od transfera. UËinjeno je to, po
ocjeni dr. Njavre, da bi se zamaglio pa
onda isfinancirao tzv. tranzicijski
troπak mirovinske reforme za koju

Hrvatska i Dræavni proraËun nisu
pripremljeni. Napomenuvπi kako mu
nije poznato da je netko u svijetu uπao
u takav projekt dok je imao tekuÊi

deficit, zastupnik je joπ dometnuo da
se Ëini da deficit nije prevelik (1990.
iznosio je 7, a sada 5,6 posto), ali da
je problem u tome πto on nije nastao
zato πto se gradi previπe cesta veÊ zato
πto se iz tekuÊih prihoda ne mogu dati
mirovine i plaÊe.

Zastupnik je zatim upozorio kako je
veÊ cijela izgradnja cesta izvan oka
javnosti (ProraËuna), a sad se - kao
psiholoπki potez, da se umiri javnost -
formiraju joπ dva fonda (za razvoj i
zapoπljavanje), gdje takoer neÊe do
kraja biti ukljuËen ProraËun, dakle ne
niti Hrvatski sabor ni javnost. Na
kraju se osvrnuo na hrvatski dio duga
bivπe dræave, predloæivπi da Hrvatska
pokrene nove pregovore kako bi se on
uloæio, na povoljan naËin i za
kreditore, u infrastrukturu u Hrvat-
skoj, primjerice u autocestu izmeu
sjevera i juga.

Iz ProraËuna se oËitava odnos

prema poljoprivredi

Nakon napomene, kako se upravo
iz ProraËuna moæe iπËitati odnos
prema nekoj djelatnosti, ZZddeennkkaa
»»uuhhnniill  ((zzaassttuuppnniiccaa  pprriippaaddnniikkaa  ËËeeππkkee  ii
sslloovvaaËËkkee  nnaacciioonnaallnnee  mmaannjjiinnee)),,  osvrnu-
la se na odnos prema poljoprivredi.
Iako su sredstva Ministarstva poljo-
privrede 5,7 posto veÊa to je gotovo
400 milijuna manje od planiranih za
2001, kada je naglaπen kakav-takav
iskorak u rjeπavanju nagomilane
problematike u poljoprivredi - povo-
dom ulaska Hrvatske u WTO i
potpisivanja Sporazuma o poËetku
pridruæivanja Europskoj uniji (bilo je
naglaπeno da, oËito, najteæa prila-
godba predstoji upravo poljoprivredi).

Poticaji i naknade u poljoprivredi i
ribarstvu nisu smanjeni, ali se iz njih
ne vidi koji je dio namijenjen upravo
poticanju træiπno orijentiranih dije-
lova gospodarstva, odnosno onih koji
Êe moÊi uÊi u utakmicu s europskim i
svjetskim træiπtem. Iz tih sredstava
takoer se ne vidi koji dio odlazi za
socijalu (za staraËka domaÊinstva), a
nema plana niti za prehrambenu
proizvodnju usmjerenu za proi-
zvodnju bioenergije (Europa je
preuzela obvezu da svaka zemlja do
2005. mora imati 12 posto obnovljivih
resursa takve energije), a i nema ni
poticanja izdvajanja poljoprivrednih
povrπina u ugar (neproizvodnju).

Zastupnica je, nadalje, prigovorila
zbog smanjenja sredstava poljo-
privrednim institucijama (kako onda
poticati proizvodnju zdrave hrane).

Zavodu za zaπtitu bilja sredstva su
smanjena sa milijun i 200 tisuÊa na
650 tisuÊa kuna. A πto znaËi,
dometnula je, govoriti o tome, a ne
istraæivati πto su to npr. (u nas
najËeπÊe upotrebljavan) atrazini u tlu
(ovu grupu pesticida Europa je
prestala upotrebljavati joπ 1992).

Jednako su smanjena sredstva
Zavodu za sjemenarstvo i rasad-
niËarstvo (uniπteno tijekom rata i
kasnije), sa dva na milijun kuna, a
sjemenarstvo je ranije bilo izvozni
artikl Hrvatske. Zavodu za vinarstvo i
vinogradarstvo sredstva su prepo-
lovljena - s milijun i 500 na 750 tisuÊa
kuna, a vino postaje jedan od uvoznih
artikala.

Iz ovog izlaganja joπ izdvajamo:
upozorenje da su prepolovljeni izdaci
za strukovne poljoprivredne organi-
zacije (koje svugdje u svijetu nose
kooperantske odnose); ocjenu kako se
poljoprivredna strategija iz 1995.
oËito ne provodi, a nove nema;
zamjerku πto opet nisu predviena
sredstva za Centar za pomoÊ u kuÊi i
stacionar u Daruvaru (unatoË tome
πto je rijeË dijelom o podruËju od
posebne dræavne skrbi i πto 50
kilometara u krugu nema staraËkog
doma), a niti za osnovnu πkolu (djeca
πkolu pohaaju u dvorcu, koji se kao
spomenik nulte kategorije ne moæe
adaptirati).

Zamagljeno

MMaarriijjaann  MMaarrππiiÊÊ  ((HHSSSS))  govorio je
najprije naËelno o Prijedlogu, zatim o
razvojnim prioritetima 2002-2004, o
poljoprivredi, vodoprivredi te stanju
u Vukovarsko-srijemskoj æupaniji. Po
njegovoj ocjeni, dosta toga nije
dovoljno razvidno (dosta stavki javnih
prihoda i rashoda izvuËeno je u razne
izvanproraËunske fondove i time je
izvan kontrole parlamenta odnosno
javnosti. Kako reËe, æeli li saznati
neπto o planu mora se obratiti ljudima
u resornim ministarstvima, a tu je
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Zastupnicima i hrvatskoj
javnosti na uvid dati one
materijale koji se izrauju za
potrebe meunarodnih
institucija (stanje dospjelih
neplaÊenih obveza dræave i
financijsko stanje u
fondovima).

Mirovinski i zdravstveni fond
ukljuËeni su u Dræavni
proraËun pa se, u biti, ne vidi
koji dio prihoda dolazi od
doprinosa, a koji od transfera.
UËinjeno je to da bi se
zamaglio pa onda isfinancirao
tzv. tranzicijski troπak
mirovinske reforme za koju
Hrvatska i Dræavni proraËun
nisu pripremljeni.

Poticaji i naknade u
poljoprivredi i ribarstvu nisu
smanjeni, ali se iz njih ne vidi
koji je dio namijenjen upravo
poticanju træiπno orijentiranih
dijelova gospodarstva,
odnosno onih koji Êe moÊi uÊi
u utakmicu s europskim i
svjetskim træiπtem.
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Ëesto upitno kakvu Êe informaciju
dobiti. Zbog preraspodjela raznih
subvencija zamagljen je iskaz tekuÊeg
primarnog i ukupnog deficita, kao i
primici odnosno izdaci proraËunskih
korisnika. Najteæe se, napomenuo je,
snaÊi s Hrvatskim cestama i Hrvat-
skim autocestama, a ceste bi se, kao
kapitalne investicije trebale naÊi u
ProraËunu, kao i IzvjeπÊa o Hrvatskoj
banci za obnovu i razvoj i Hrvatskom
fondu za privatizaciju.

GovoreÊi o razvojnim prioritetima,
zastupnik MarπiÊ je prigovorio zbog
smanjenja sredstava obrazovanju,
prosvjeti i znanosti.

Iz primjedbi i prijedloga kad je rijeË
o poljoprivredi izdvajamo: ocjenu o
nedostatnom poveÊanju za poljo-
privredu s obzirom na predstojeÊu
beskompromisnu træiπnu borbu za
opstanak obiteljskih gospodarstva, a i
drugih subjekata u poljoprivredi;
sugestiju da se razradi transparentna
i kvalitetna kreditna politika na tom
planu, uz veÊi angaæman Hrvatske
banke za obnovu i razvoj; ocjenu da se
dræava ne bi smjela tako olako odreÊi
moguÊnosti da pomogne organi-
ziranoj poljoprivrednoj proizvodnji i
obiteljskim gospodarstvima pri
plasmanu roba.

Marijan MarπiÊ joπ je: zatraæio da se
viπe predvidi za regionalni vodovod
istoËne Slavonije (spomenuvπi kao
argument i oboljenja s tim u svezi na
nekim podruËjima); upozorio da je
nuæno izgraditi hidromelioracijske
objekte i sustave povrπinske odvodnje
radi sprjeËavanja moguÊih ekoloπkih
katastrofa u sluËaju velikih kiπa i
poplava; ukazao da je nuæno finan-
cirati kapitalna ulaganja u Vuko-
varsko-srijemskoj æupaniji (koja je u
teπkom financijskom stanju), posebno
kad je rijeË o obnovi gospodarstava i
obiteljskih kuÊa, razminiravanju,
povratku te obnovi Grada Vukovara.
Tu su joπ - zahtjevi da se omoguÊi
nastavak izgradnje obilaznica oko

Vinkovaca i Æupanje, te izgradnja
Doma za djecu s teπkoÊama u razvoju
te planira rekonstrukcija pruge
Osijek-Gaboπ-Vinkovci. Na kraju
zastupnik je izrazio nadu da Êe se
vodstvu Vukovarsko-srijemske æupa-
nije omoguÊiti da ravnopravno
konkurira sa svojim projektima kroz
dva novonastala fonda.

Zabrinjava odnos prema

mediteranskoj poljoprivredi

AAnnttee  GGrraabboovvaacc  ((HHSSLLSS))  izjavio je
najprije da je predloæeni proraËun
takav kakav u ovakvom trenutku
moæe biti, kao odraz stanja gospo-
darstva. Dobro je da je doπlo do
smanjenja javnih rashoda i na tome
treba raditi i dalje, posebno ako se zna
da se znatno poveÊavaju materijalni
ostali troπkovi u veÊini ministarstava,
u Vladi i Uredu Predsjednika.

Da bi Hrvatska dostigla razvijenije
zemlje nuæno je dodatno rasteretiti
gospodarstvo, stimulirati izvoz i
zapoπljavanje te viπe ulagati u infra-
strukturu, obrazovanje i znanost.

Uz podrπku osnivanju novih
fondova, zastupnik je upozorio da ga
Fond za regionalni razvoj podsjeÊa na
nekadaπnji Fond za nerazvijene, kad
su se, kako reËe, opÊine natjecale koja
je nerazvijenija da bi dobile πto viπe
sredstava i na kraju postajale joπ
nerazvijenije.

Problem je fondova πto Hrvatski
sabor nema kontrolu nad njihovom
potroπnjom i upravljanjem, tako da
moæe biti dosta voluntarizma u
ministarstvima koja sredstva raspo-
reuju - upozorio je zastupnik,
ustvrdivπi kako Hrvatske ceste nisu
uspjele potroπiti ni ono malo
sredstava πto je bilo namijenjeno cesti
D-1. Ministarstvo prometa, pomorstva
i veza nije zadovoljno time kako je
Druπtvo Hrvatske ceste realiziralo
kapitalne projekte, osobito vezu Split-
Zagreb i zahtijevat Êe pokretanje
utvrivanja uzroka i odgovornosti
zbog neizvrπavanja kapitalnih proje-
kata na proraËunskoj poziciji.

NastavljajuÊi o poljoprivredi,
zastupnik je rekao da se za subvencije
izdvajaju znaËajna sredstva, ali da se
ne vidi njihov raspored po stavkama.
Uz to, one (viπe socijalna nego
razvojna kategorija) sluæe samo za
preæivljavanje onih koji ih dobiju, a ne
utjeËu na njihovo restrukturiranje i
razvoj.

Zastupnika Grabovca posebno
zabrinjava odnos prema medi-
teranskoj poljoprivredi. Uprava
formirana prije dvije godine veoma
brzo je ukinuta, iako prihod po nekim
kulturama po hektaru mediteranske
poljoprivrede iznosi nekoliko dese-
taka puta viπe nego na kontinentu.

Imao je i primjedbu zbog
prepolovljenih sredstava Zavodu za
vinarstvo, te smanjenja sredstava za
istraæivanje Institutu za jadranske
kulture u Splitu. Upozorenje da iz
sredstava novih fondova u Imotsku
krajinu neÊe biti uloæeno gotovo niπta,
iako je rijeË o izrazito migracijskom
podruËju, s visokom stopom nezapo-
slenosti, zastupnik Grabovac popratio
je napomenom kako to ne zaËuuje s
obzirom na to da u protekle dvije
godine nijedan duænosnik Vlade nije
bio na tom podruËju (bio je, dometnuo
je, gospodin ArloviÊ - kad su njegove
kolege najavile promjenu urednika
“Slobodne Dalmacije”). Zastupnik je
predloæio da se izdvoje sredstva za
zavrπetak zapoËetoga (cesta LovreË-
Imotski; vodonatapni sustav) te za
projekte bitne za nastavak æivota u
tom kraju (da se obustavi iseljavanje).

Dobre strane

MMrr..  ZZoorrkkoo  VViiddiiËËeekk  ((SSDDPP))  rekao je
najprije kako je dobra strana
predloæenog proraËuna to πto je
njegova izrada prilagoena meto-
dologiji Europske unije, odnosno
metodologiji tzv. staklenog stola
(ispod kojeg se vidi sve). Promijenjena
metodologija otvara, meutim, πiroke
moguÊnosti manipuliranja (u tuma-
Ëenju), zbog neusporedivosti ovih i
prethodnih podataka, upozorio je,
ustvrdivπi kako se u raspravi Ëulo
bezbroj “iskonstruiranih krivih poda-
taka koji dezinformiraju javnost i
zamagljuju istinu”.

Po njegovim rijeËima, rijeË je o
proraËunu kontinuiteta u smanjenju
javne potroπnje i joπ jednom koraku u
stvaranju uvjeta za ubrzani gospo-
darski razvitak Hrvatske koji je, kao
izraz nove Vladine razvojne politike,
otvoren prema razvoju, πtednji, racio-
nalizaciji, smanjenju deficita, sma-
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Razraditi transparentnu i
kvalitetnu kreditnu politiku na
tom planu, uz veÊi angaæman
Hrvatske banke za obnovu i
razvoj. Dræava se ne bi smjela
tako olako odreÊi moguÊnosti
da pomogne organiziranoj
poljoprivrednoj proizvodnji i
obiteljskim gospodarstvima pri
plasmanu roba.

Da bi Hrvatska dostigla
razvijenije zemlje nuæno je
dodatno rasteretiti
gospodarstvo, stimulirati izvoz
i zapoπljavanje te viπe ulagati
u infrastrukturu, obrazovanje
i znanost.
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njenju zaduæivanja, ubrzanju reformi
javnog sektora i definitivnom raskidu
s potroπnjom bez pokriÊa.

Zastupnik SDP-a imao je i primjedbi
na Prijedlog proraËuna. Izuzetno
vaænim propustom smatra izostanak
adekvatne stimulacije i potpore
izvoznicima u preraivaËkoj industriji
(koja ostvaruje 17 posto druπtvenog
proizvoda Hrvatske, a njezini izvo-
znici 96 posto hrvatskog izvoza) te
velikim poduzeÊima, s viπe od 350
zaposlenih, bez kojih ne moæe
funkcionirati najveÊi broj malih i
srednjih poduzeÊa.

Napomenuvπi kako je teza da je
Sporazumom o pridruæivanju Euro-
pskoj uniji izvoznicima otvoreno
træiπte od 300 milijuna toËna, nagla-
sio je kako je toËno i to da je veÊ sada
80 posto hrvatskih izvoznika prisutno
na tom træiπtu te da su ga oni sami i
otvorili. Dodao je zatim kako to ima i
svoje naliËje - da je hrvatsko træiπte
otvoreno gospodarstvu EU-a ukida-
njem ili smanjenjem carinske zaπtite
hrvatskog træiπta. Ovaj dio izlaganja
zastupnik je zavrπio upitom - moæe li
se gospodarstvo, iako je izlazak
nuæan, istjerati na vjetrometinu
meunarodne konkurencije bez
direktne potpore dræave.

Iz ovog izlaganja joπ izdvajamo
ocjenu da viπestruko treba poveÊati
potporu (u Fondu za razvoj i) za
aktivnu industrijsku politiku, jer nije
logiËno da gospodarska grana koja
ostvaruje 30 milijardi kuna bruto
druπtvenog proizvoda ili 96 posto
hrvatskog izvoza uæiva potporu od
svega 0,044 posto Dræavnog prora-
Ëuna. Potrebno je to tim viπe πto su
ukidanjem carine prema EU izvoznici
izgubili moguÊnost koriπtenja carin-

ske povlastice u stavci potpore za
industrijski razvoj.

Osvrnuvπi se zatim na “zagorske
probleme”, zastupnik VidiËek upozo-
rio je da je zagorska æupanijska
bolnica smjeπtena u barakama iz 2.
svjetskog rata i da dvije godine ni
kuna nije uloæena u zgradu zagor-
skog æupanijskog suda.

OdgovarajuÊi na dvije “teze” iz
rasprave, zastupnik je najprije
ustvrdio da je porez na dobit manji
nego 1998. I 1999, pa da ukidanje
zaπtitne kamate oËito nije djelovalo na
poveÊanje tereÊenog gospodarstva.
Nije toËna, po njegovoj tvrdnji, ni teza
kako se porezno optereÊenje poveÊalo
stoga πto je uveden porez na premije
osiguranja, jer uvoenje jednog
poreza ne znaËi poveÊanje poreznog
tereta. Istovremeno Vlada predlaæe
smanjenje poreza na dohodak sa 2
milijarde 700 na 2 milijarde 500
milijuna, πto je daleko vaænije za

gospodarstvo. Izlaganje je zastupnik
zavrπio napomenom da je i nulta stopa
u turizmu za organizirane posjete
stranih turista pogodila cilj (16,8
posto veÊi promet u tom segmentu).

Ima prostora za korekcije 

MMaarriioo  KKoovvaaËË  ((HHSSLLSS)) je upozorio na
Ëinjenicu da Êe poËetni novi teret
ProraËuna, temeljem tranzicijskog i
drugih troπkova reforme mirovinskog
i zdravstvenog osiguranja iznositi oko
4 mlrd. kuna. ©to se, pak, tiËe
najavljene reforme u poljoprivredi
uoËava samo poveÊanu razinu
subvencija koje kod nas, naæalost,
egzistiraju u sferi socijalne politike,
te neuspjeπnu sanaciju PIK-ova.
Pozdravlja, inaËe, nastojanja dræave
da smanji tekuÊi i ukupni prora-
Ëunski deficit, ali dræi da bi Vlada
trebala zatraæiti od Pariπkog kluba
dræavnih vjerovnika da redefiniraju
naπe ugovorne obveze po osnovi
dugova naslijeenih od bivπe SFRJ.
Uostalom, nedavno je taj klub SR
Jugoslaviji otpisao dvije treÊine
njenih dugova iz ostavπtine bivπe
SFRJ. Zastupnik ne vidi razloga zbog
Ëega se na isti naËin ne bi moglo izaÊi
ususret i Hrvatskoj, koja se od 3.

sijeËnja 2000. ponaπa izuzetno koope-
rativno u odnosu na zahtjeve Meu-
narodne zajednice. To bi, kaæe,
zasigurno bio znaËajan doprinos
stimuliranju gospodarskog razvitka
naπe zemlje.

Kako reËe, podræava ideju koju je u
medijima izloæio dr. –uro Njavro.
RijeË je o modelu temeljem kojeg bi
dræavni vjerovnici svoja potraæivanja
pretvorili u vlasniËke udjele ili
koncesije u novim infrastrukturnim
projektima (npr. autoput Zagreb -
Split). Isto tako pozdravlja uvoenje
dvaju novih fondova - za regionalni
razvoj te za razvoj i zapoπljavanje, ali
izraæava bojazan da bi zbog nepre-
glednosti odnosno netransparentnosti
utroπka sredstava koja Êe se
prikupljati u tim fondovima (rijeË je o
iznosu od oko 3 mlrd. 600 mln. kuna)
moglo doÊi do njihova nenamjenskog
troπenja. Brine ga i to πto su kao
osnovni prihodi tih fondova predvi-
eni nesigurni prihodi od priva-
tizacije te oni od Hrvatskog fonda za
privatizaciju. Pitanje je, kaæe, hoÊe li
ta institucija moÊi transferirati
sredstva novoformiranim fondovima,
s obzirom na to da je optereÊen
velikim potraæivanjima mirovinskog
osiguranja za viπe prenesene dionice
(viπe od 820 mln. kuna), a ima i
riziËna potraæivanja po osnovi
kratkoroËnih kredita koje temeljem
odluke Vlade RH daje trgovaËkim
druπtvima ”u poteπkoÊama” (oko 310
mln. kn.). SliËna je, kaæe, situacija i s
Hrvatskim autocestama i Hrvatskim
cestama koje se financiraju iz dijela
troπarina na gorivo. Na taj naËin je
relativno velika masa sredstava
poreznih obveznika izmjeπtena iz
Dræavnog proraËuna, Ëime je
automatski oslabljena moguÊnost
kontrole njihova utroπka. 

Po rijeËima zastupnika tendencija
πtednje uoËava se u smanjenju
rashoda za zaposlene, odnosno sma-
njenju iznosa plaÊa (najveÊe uπtede
predviaju se na stavci Hrvatskog
sabora, gdje su rashodi skresani za 5
a plaÊe Ëak za 13,35 posto). Za razliku
od toga, u Uredu Predsjednika
Republike troπkovi reprezentacije
rastu za 59 posto, u odnosu na proπlu
godinu, i nabavlja se kompjuterska
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RijeË je o proraËunu
kontinuiteta u smanjenju
javne potroπnje i joπ jednom
koraku u stvaranju uvjeta za
ubrzani gospodarski razvitak
Hrvatske koji je, kao izraz
nove Vladine razvojne politike,
otvoren prema razvoju,
πtednji, racionalizaciji,
smanjenju deficita, smanjenju
zaduæivanja, ubrzanju reformi
javnog sektora i definitivnom
raskidu s potroπnjom bez
pokriÊa.

Moæe li se gospodarstvo, iako
je izlazak nuæan, istjerati na
vjetrometinu meunarodne
konkurencije bez direktne
potpore dræave?

Vlada bi trebala zatraæiti od
Pariπkog kluba dræavnih
vjerovnika da otpiπu naπe
ugovorne obveze iz ostavπtine
bivπe SFRJ.
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oprema u vrijednosti od milijun 398
tisuÊa kuna. PoveÊavaju se i troπkovi
Vlade (za 31,14 posto) pri kojoj se
formiraju brojni novi uredi (za
protokol, za unutarnji nadzor, direk-
cija za koriπtenje sluæbenim zrako-
plovom, itd). Doduπe, neznatno rastu
i rashodi za zaposlene, πto bi moglo
znaËiti da Êe Vlada zapoπljavati nove
ljude. Jednom rijeËju, u ProraËunu
ima dosta prostora za korekcije,
zakljuËio je zastupnik.

ProraËun kontinuiteta

Po rijeËima ddrr..  ZZddeennkkaa  FFrraanniiÊÊaa
((SSDDPP)) predloæeni ProraËun je neka
vrsta katarze nakon dvogodiπnjeg
pospremanja ove koalicijske Vlade. U
nastavku se osvrnuo na domete onog
prvog proraËuna donesenog samo
nekoliko mjeseci nakon konstitu-
iranja ovog saziva Sabora. Spomenuo
je, meu ostalim, da je u protekle dvije
godine ostvaren rast bruto druπtve-
nog proizvoda (s minus o,4 u 99.
poveÊao se na 3,7 u 2000. godini) te
da je javna potroπnja svedena u realne
okvire. Osim toga, osjetno je
smanjena nelikvidnost, inflacija je
niska a bankarski sustav stabiliziran.
TeËaj kune je stabilan iako se kreira
prema træiπnim mehanizmima, ka-
mate su pale sa 15 na 8 do 9 posto,
ostvaren je rast industrijske proizvod-
nje od oko 6 posto godiπnje i znatno
je poboljπan investicijski i kreditni
rejting Republike Hrvatske u
meunarodnim organizacijama. Po

rijeËima zastupnika i plaÊe su u
legalnom porastu, posebice u privat-
nom sektoru, poslovni optimizam
nikada od stvaranja hrvatske dræave
nije bio veÊi, a træiπna kapitalizacija
hrvatskog gospodarstva je od dolaska
ove vlasti poveÊana Ëak 100 posto, πto
se ogleda u kretanju indeksa
ZagrebaËke burze. Na temelju toga
moæe se zakljuËiti da je ova Vlada
postigla izuzetne uspjehe, kaæe
zastupnik. BuduÊi da je ovo ProraËun
kontinuiteta, nema sumnje da Êe i on
ostvariti sliËne uËinke.

S obzirom na to da se ProraËun
donosi istodobno s reformom miro-
vinskog sustava u razdjelu Hrvatskog
zavoda za mirovinsko osiguranje
osigurano je oko 2,6 mlrd. kuna za

obvezno osiguranje na temelju
individualne kapitalizirane πtednje,
podsjeÊa zastupnik (to je onih 5 posto
sredstava koja Êe se odvajati u drugi
mirovinski stup). Meutim, upravo
reformom mirovinskog i socijalnog
sustava ta Êe sredstva preko finan-
cijskog træiπta ulaziti u hrvatsko
gospodarstvo, pa Êe se na taj naËin
ostvariti multiplikativni uËinci. Po
njegovom miπljenju ovaj dokument je
razvojan, poπten i socijalno pravedan,
s projiciranim rastom od najmanje 3,5
posto. Dosadaπnja praksa i uspjesi
Vlade jamËe da Êe i on biti uspjeπno
realiziran te da Êe poluËiti rezultate,
barem na razini ovogodiπnjeg.

Nova koncepcija javnih

financija

Svaki proraËun, pa tako i ovaj, treba
promatrati u njegovu okruæenju,
napominje TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa  ((SSDDPP)). Nema
sumnje, kaæe, da Hrvatsku danas
optereÊuju brojni problemi, poËevπi od
visoke stope nezaposlenosti te sive
ekonomije, pa do nedovoljnog funkci-
oniranja pravne dræave i nedostatka
razvojnih programa, posebno onih
koji bi svojom efikasnoπÊu i
konkurentnoπÊu bili prepoznati kao
izvozni proizvod. No, to ne znaËi da
nema i pozitivnih tendencija (npr. rast
BDP-a).

Po rijeËima zastupnika ovaj
ProraËun odraæava æelju Vlade da se
napokon zaustavi poveÊanje javnih
rashoda te da se istodobno, putem
novih fondova, potakne razvoj.
Uvjeren je, kaæe, da Êe ovaj dokument,
kojim se na nov naËin koncipiraju
javne financije (npr. prvi put se
iskazuju vlastiti prihodi ministar-
stava) zajedno s realizacijom
programa Vlade na izgradnji cestovne
infrastrukture, poluËiti oËekivane
rezultate.

Iz predloæenih stavki stjeËe se
dojam da je dræava napokon shvatila
da je Dalmacija, odnosno jadranska
obala, jedna od najveÊih vrijednosti
ove dræave. Ostvari li se predvieno,
rijeπit Êemo se dijela problema
graniËnih prijelaza s Crnom Gorom,
πto je izuzetno vaæno za podruËje
DubrovaËko-neretvanske æupanije,
naglaπava zastupnik. »injenica da je
ove godine osigurano viπe novca za
aktivnosti HBOR-a, svjedoËi o tome da
ovaj ProraËun ipak ima razvojne
elemente, smatra Æuvela. PoveÊavaju
se i subvencije za brodogradnju, a
uoËava se i odreeni rast sredstava za

aktivnosti Ministarstva obrta, malog i
srednjeg poduzetniπtva πto se moæe
pozitivno odraziti na turizam i
programe koji bi se mogli pojaviti na
otocima. Smatra pozitivnim da su u
stavkama Ministarstva pomorstva,
prometa i veza i dalje predviena
sredstva za podrπku programima
razvoja brzih brodskih linija koje
povezuju otoke s kopnom, u
kombinaciji s trajektnim prijevozom
(to Êe zacijelo obradovati njegove
KorËulane) te za poticanje gradnje
brodova u domaÊim brodo-
gradiliπtima. »injenica da projekt
zraËne luke na KorËuli i dalje ostaje u
ProraËunu kao posebna stavka
odraæava interes ove Vlade da se
razvijaju projekti regionalnih zraËnih
luka, istiËe zastupnik.

Smatra da bi pored projekata
planiranih u okviru Ministarstva
prosvjete i πporta, koji su znaËajni za
DubrovaËko-neretvansku æupaniju,
proraËunskim sredstvima trebalo
pomoÊi Gradu Dubrovniku u izgra-
dnji bazena (koristili bi ga graani, ali
i europski prvaci u vaterpolu). U tom
kontekstu spomenuo je i nastavak
programa zdravstvene zaπtite na
otocima te izgradnju i dovrπenje
Doma zdravlja u PloËama.

Na kraju je izjavio da od novog
Fonda za regionalni razvoj oËekuje da
pridonese realizaciji programa koji su
za otoke izuzetno vaæni. To su u
prvom redu projekti vodoopskrbe
(npr. regionalni vodovod Neretva -
Peljeπac - KorËula - Lastovo) te
izgradnja kanalizacijskih sustava
Vela Luke i KorËule). Nada se i
zavrπetku Doma umirovljenika u
Blatu.

ProraËun s peËatom MMF-a

Iz izlaganja premijera i ministra
financija stjeËe se dojam da je
Prijedlog proraËuna u toj mjeri realan
da nema manevarskog prostora za
bilo kakve promjene, primijetio je
VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss  ((HHDDZZ)). Ako je taj
dokument svojevrsni saldo dosada-
πnje politike izvrπne vlasti, posebno
odgovornih za gospodarsku i
socijalnu politiku, moæe se zakljuËiti
da svjedoËi o neuspjehu Vladine
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Dosadaπnja praksa i uspjesi
Vlade jamËe da Êe i ProraËun
za 2002. godinu biti uspjeπno
realiziran.

Ovaj dokument odraæava æelju
Vlade da se napokon zaustavi
poveÊanje javnih rashoda te
da se istodobno, putem novih
fondova, potakne razvoj.
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politike. To se ponajprije ogleda u
osjetnom poveÊanju stope nezapo-
slenosti i neuspjelom rjeπavanju
goruÊih socijalno-gospodarskih pro-
blema. Kako reËe, duboko je uvjeren
da predloæeni ProraËun ima snaæni
peËat MMF-a, odnosno niza prihva-
Êenih smjernica i zahtjeva te
institucije. 

I on se zalaæe za smanjenje
pojedinih stavki u okviru Vlade i
Ureda Predsjednika Republike koje
nisu u funkciji πtednje te prebacivanje
dijela sredstava na druge pozicije gdje
su potrebnija. U tom kontekstu
upozorio je na enormno poveÊanje
troπkova i prihoda Vladinog Ureda za
odnose s javnoπÊu te izrazio miπljenje
da bi predviene troπkove Ureda
Predsjednika Republike trebalo svesti
na razinu koja odgovara ustavnoj
ulozi Predsjednika dræave.

Na kraju je najavio da Êe uloæiti viπe
amandmana kojima Êe predloæiti
preraspodjelu odreenih proraËun-
skih pozicija u korist slavonskih
æupanija, kako bi im se pomoglo u
rjeπavanju goruÊih pitanja razvoja i
zapoπljavanja. Smatra, naime, da pri
koncipiranju proraËunskih bilanci
predlagatelj nije vodio dovoljno
raËuna o socijalnoj, gospodarskoj i
demografskoj situaciji u tom dijelu
Hrvatske.

Viπe sredstava nacionalnim

manjinama

BBoorriissllaavv  GGrraalljjuukk  ((zzaasstt..  pprriippaaddnniikkaa
aauussttrriijjsskkee,,  nnjjeemmaaËËkkee,,  rruussiinnsskkee,,  uukkrraa--
jjiinnsskkee  ii  ææiiddoovvsskkee  nnaacc..  mmaannjjiinnee)) iznio
je neslaganje sa smanjenjem
sredstava namijenjenih nacionalnim
manjinama. Primijetio je da tekuÊe
dotacije nacionalnim zajednicama ili
manjinama ne iznose 15,3 tisuÊe nego
13,8 tisuÊa kuna (to treba podijeliti na
22 nacionalne manjine navedene u
Ustavu, Ustavnom zakonu i drugim
pravnim dokumentima). Istodobno se
troπkovi za administrativni dio Ureda
za nacionalne manjine poveÊavaju,
negoduje zastupnik. Primjerice,
izdaci za reprezentaciju predvieni su
na tri mjesta - u jednoj stavci 245
tisuÊa, u drugoj 45 tisuÊa a u treÊoj 5
tisuÊa kuna). Najavio je da Êe Ëlanovi

Kluba zastupnika nacionalnih manji-
na traæiti da se ta stavka briπe te da Êe
dovesti u pitanje i druge izdatke za
administraciju predviene u okviru
Ureda (ukupno iznose 1,4 mln. kuna.
Ne postoji manjina radi administrcije
nego administracija radi manjine,
naglaπava zastupnik. Umjesto tro-
πenja na administraciju treba pronaÊi
naËin da se ubuduÊe sprijeËe propusti
poput onog proπlogodiπnjeg kada
jedna njemaËka udruga u Osijeku
koja je za vrijeme Domovinskog rata
puno pomogla ne samo Slavoniji nego
cijeloj Hrvatskoj nije dobila niti kune
iz ProraËuna.

Umjesto pravednije raspodjele

smanjuju se stavke

MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) je rekla da je
svjesna raskoraka izmeu æelja i
financijskih moguÊnosti dræave, ali da
ne moæemo ostati ravnoduπni kad su
u pitanju osnovna prava hrvatskih
graana (πtedi se na rodiljama
odnosno majkama, djeci, studentima,
invalidima, braniteljima, te nemoÊnim
i bolesnim graanima). Umjesto
traæenja novog, pravednijeg modela
raspodjele, Vlada se ograniËila na
smanjivanje proraËunskih stavki za
navedene namjene, prvo u Rebalansu
ovogodiπnjeg ProraËuna a sada i u
Prijedlogu proraËuna za iduÊu
godinu, πto nas udaljava od socijalne
dræave, negoduje zastupnica. Primije-
tila je, nadalje, da Hrvatska premalo
ulaæe u obrazovanje, kako u osnovno i
srednje πkolstvo, tako i u visoko

πkolstvo i znanost. Neshvatljivo je,
kaæe, da u Fondu za razvoj i
zapoπljavanje nisu predviena sred-
stva za obrazovanje (iako je veÊina
nezaposlenih nisko obrazovana) dok
su u Ministarstvu prosvjete i πporta,
uzevπi u obzir decentralizirane funk-
cije, sredstva za osnovne i srednje
πkole smanjena za oko 11 posto
(nedostaje i oko 180 mln. kuna za
plaÊe zaposlenih). Zastupnica, inaËe,
podræava predvieno izdvajanje za
informatizaciju πkola (indeks 214)
kao i pokuπaj poπtivanja ugovora o

kapitalnoj izgradnji. U tom kontekstu
izdvojila je poæeπku gimnaziju te
πportske dvorane u Pakracu i Lipiku
u Poæeπko-slavonskoj æupaniji.

PoveÊati sredstva za

znanstvenoistraæivaËke projekte 

U nastavku je ukazala na potrebu
poveÊanja iznosa predvienog u
okviru Ministarstva znanosti i
tehnologije za znanstvenoistraæivaËke
projekte, te za znanstvene novake, za
stipendije studentima, za rad student-
skog zbora i osiguranja nedostajuÊih
sredstava za plaÊe (oko 40 mln. kuna).
Primijetila je, takoer, da se zbog
nove metodologije izrade proraËuna u
Ministarstvu znanosti izgubila
prepoznatljivost dosad transpa-
rentnih stavki za Nacionalnu i

sveuËiliπnu knjiænicu i Leksiko-
grafski zavod. Meu ostalim,
pohvalila je izdvojene stavke za
hrvatska sveuËiliπta, ali zahtijeva isti
princip i za hrvatska veleuËiliπta i
visoke πkole. Nije joj jasno,
primjerice, koliko sredstava otpada na
poæeπko veleuËiliπte ni kako to da za
izgradnju studentskog centra u
Osijeku nisu osigurana ni poËetna
sredstva.

Zalaæe se, nadalje, za financijsku
potporu investicijskom odræavanju
ustanova u kulturi i to kao program-
skoj djelatnosti Ministarstva kulture,
a ne samo u okviru Fonda za razvoj.
Ulaganja u prosvjetu, znanost i
kulturu su naπa kapitalna ulaganja
jer je to temelj buduÊnosti hrvatskog
naroda, podsjeÊa zastupnica. I ona je
pobornik πtedljivosti u proraËunu, ali
na stavkama reprezentacije, intelek-
tualnih usluga, telefoniranja, ured-
skog materijala te promidæbe, itd.
Naglaπava, meu ostalim, da Vlada
mora voditi raËuna o jednako-
mjernom razvoju svih hrvatskih
krajeva. U tu svrhu dræava mora
proraËunskim sredstvima znatnije
podupirati podruËja od posebne
dræavne skrbi, pogotovo nakon
ukidanja dijela povlastica za ta
podruËja. Posebno se zaloæila za veÊu
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Predloæeni ProraËun ima
snaæni peËat MMF-a, odnosno
niz prihvaÊenih smjernica i
zahtjeva te institucije.

Umjesto traæenja novog,
pravednijeg modela
raspodjele, Vlada πtedi na
rodiljama, djeci, invalidima,
braniteljima i dr. πto nas
udaljava od socijalne dræave.

Radi jednakomjernog razvoja
svih hrvatskih krajeva dræava
mora proraËunskim
sredstvima znatnije podupirati
podruËja od posebne dræavne
skrbi.
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potporu Poæeπko-slavonskoj, Vuko-
varsko - srijemskoj i Brodsko-
posavskoj æupaniji. Da bi ProraËun za
iduÊu godinu doista bio razvojan i
socijalan treba osigurati bolje uvjete
æivota naπim graanima, kaæe
zastupnica. U dræavnoj blagajni ima
novaca, samo ih treba pravednije i
πtedljivije rasporediti, na πto Êe
zastupnici nastojati utjecati svojim
amandmanima, zakljuËila je.

ProraËunska naËela usmjerena

razvoju

Akademik IIvvoo  ©©llaauuss  ((SSDDPP))
konstatirao je da je iz ekspozea
premijera i ministra financija vidljivo
da su proraËunska naËela usmjerena
razvoju, utemeljenom na znanju,
znanstvenom istraæivanju, itd. On ne
misli da je ovaj ProraËun hermetiËki
zatvoren veÊ smatra da je on odraz
uspjeπne politike Vlade koja ne samo
da rjeπava probleme, nego i πiri
moguÊnosti. Uostalom, 1 ili najviπe 2

posto izdvajanja za znanost i
obrazovanje od 70-tak mlrd. prora-
Ëunskih kuna nisu mala sredstva a
zadatak je zastupnika da zahtijevaju
amandmanske korekcije pojedinih
stavki, pod uvjetom da se ne premaπi
ukupni iznos sredstava predvienih
za tu namjenu. Po njegovu miπljenju i
u toj oblasti treba napraviti znaËajne
zaokrete prema izvozu. Kad Australija
moæe zaraivati viπe od milijun dolara
na izvozu obrazovanja zaπto to ne bi
mogla i Hrvatska, pita zastupnik.
Dakako, to obrazovanje doista mora
odgovarati potrebama 21. stoljeÊa. U
tom kontekstu zalaæe se za to da se
braniteljima omoguÊi vrhunsko
obrazovanje kako bi im se osigurale
veÊe πanse kod zapoπljavanja.

Po rijeËima Marka BariËeviÊa
(HSLS) autori ovog dokumenta, na
Ëelu s ministrom financija, dobili su
zadatak da od malo materijala
naprave krasnu orehnjaËu, πto je
nemoguÊe. Od toga se moæe umijesiti
samo dobar kruh a zadatak je
saborskih zastupnika pobrinuti se za
to da se taj kruh dobro i rasporedi
(svima pomalo). Smatra da bi iz
predloæenih proraËunskih stavki
trebalo biti vidljivo πto Êe se graditi ili
obnavljati na pojedinom podruËju, u
πto Êe se utroπiti milijardu 400 mln.

kuna predvienih za poticaje u
poljoprivredi i dr. a ne koliko Êe koje
ministarstvo potroπiti na Internet, za
toalet-papir i sl. Zbog toga bi o svemu
πto dosad nisu uspjeli saznati iz ove
debele knjige ProraËuna zastupnici
trebali biti informirani do kraja
mjeseca, kada istjeËe rok za
podnoπenje amandmana, kako bi
mogli s time upoznati biraËe.
Primjerice, oni Êe ih zasigurno
propitkivati o podruËjima od posebne
dræavne skrbi, buduÊi da je veÊ iz
stavki ministarstava prosvjete,
zdravstva i djelomiËno Ministarstva
obrane vidljivo da podruËja koja nisu
stradala u ratu dobivaju jednaku, a
moæda Ëak i veÊu potporu iz dræavne
kase. Ne mogu se Pakrac, Lipik,
Vukovar ili Baranja izjednaËavati s
ostalim krajevima, napominje Bari-
ËeviÊ. 

Sredstva za znanost poveÊati na

raËun reprezentacije 

Smanjenje planiranih sredstava za
znanstvene projekte dramatiËno Êe se
odraziti na situaciju u znanosti u
Hrvatskoj, upozorava ddrr..  IIvviiccaa  KKoossttoo--
vviiÊÊ  ((HHDDZZ)). Ilustracije radi spomenuo
je da trenutno oko 8 tisuÊa ljudi
prima plaÊu znanstvenika, od kojih su
neki zaposleni puno radno vrijeme, te
da imamo viπe od 1500 znanstvenih
novaka. Ne osiguraju li se potrebna
sredstva oni neÊe imati πto raditi. Za
razliku od drugih europskih parla-
menata koji izglasavaju koliËinu
novaca koji se usmjerava u pojedina
podruËja znanosti, kod nas bi sve
trebalo zavrπiti u ”crnoj rupi” zvanoj
Fond za razvoj (u njemu je za znanost
predvieno svega 250 tisuÊa kn.).
PoveÊanje sredstava za znan-
stvenoistraæivaËke projekte jedini je
naËin da sprijeËimo ”odljev mozgova”,
napominje zastupnik. Zalaæe se i za
poveÊanje stavke za stipendiranje
znanstvenih novaka te za tehnoloπke
centre. Kada bi se samo 10 posto
sredstava predvienih za troπkove
protokola i reprezentacije preu-
smjerilo za znanost to bi bio isto takav
uspjeh kao izgradnja autoputa Zagreb
- Split, kaæe KostoviÊ. U ime
zastupnika s podruËja Jasenovca
zamolio je predstavnike Vlade da
pojasne jesu li u ProraËunu pred-
viena sredstva za obnovu mosta na
Savi u Jasenovcu. U prilog tome
napomenuo je da je to jedini
nedovrπeni objekt iz Ëetverogodiπnjeg
plana, te da je BiH veÊ osigurala
polovinu potrebnih sredstava za tu
namjenu. 

RijeË predlagatelja

U zavrπnoj rijeËi ministar CCrrkkvveennaacc
je obeÊao da Êe Vlada slijedom
primjedbi iz rasprave joπ jednom
temeljito ”proËeπljati” proraËunske
stavke. Naime, zastupnici su s pravom
ukazali na to da u ProraËunu ima joπ
prostora za uπtede i poveÊanje pozicija
za prioritetne namjene. Obrazloæio je
da se masa sredstava za plaÊe zapo-
slenih u Hrvatskom saboru smanjuje
13 posto zato πto viπe nema
Æupanijskog doma. Po njegovim
rijeËima sredstva predviena za
Direkciju za koriπtenje sluæbenih
zrakoplova (10,7 mln. kn.) namije-
njena su otplati kredita za te avione i
njihovom odræavanju, te za plaÊe i
materijalne troπkove nekoliko
zaposlenika. Smatra da svakako treba
uvaæiti argumente za poveÊanje
dotacija nacionalnim manjinama i
vratiti planirani iznos barem na
razinu proπlogodiπnjeg. Dræi, takoer,
da je u raspravi s pravom upozoreno
na potrebu da se proanalizira kako se
koriste sredstva od subvencija u
poljoprivredi i razmisli o tome kako
ubrzati najavljene promjene i reforme
u tom sektoru.

Po njegovoj ocjeni znanost je ovim
ProraËunom ostala prikraÊena pa bi
trebalo pronaÊi naËina za osiguranje
dodatnih sredstava da se popravi
pozicija te djelatnosti. Naime, kod
obrazovanja stanje je neπto bolje,
napose imaju li se u vidu
proπlogodiπnje poveÊanje i rast plaÊa
te decentralizirana sredstva (ponovno
se biljeæi rast). Po miπljenju ministra
Crkvenca bit Êe potrebna sveo-
buhvatnija reforma tih djelatnosti
kako bi se prilagodile potrebama 21.
stoljeÊa i viπe pridonosile gospo-
darstvu, odnosno nacionalnoj ekono-
miji. Smatra, inaËe, da je danas u
najteæoj situaciji u Hrvatskoj, izuzmu
li se podruËja od posebne dræavne
skrbi, Slavonija gdje ima najmanje
programa i najmanje investicija, ali i
najviπe problema. Stoga su, kaæe,
dobrodoπli svi prijedlozi za repro-
gramiranje proraËunskih stavki koji
bi pridonijeli rjeπavanju tih problema.
Napomenuo je da Êe dio proraËunskih
sredstava dospjeti na ta podruËja i
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drugim kanalima (npr. putem
Ministarstva poljoprivrede i dr.).
Opravdane su, kaæe, primjedbe
zastupnika da treba dodatno razraditi
mehanizam novih fondova i razvijati
ih do konkretnih programa. Slaæe se i
sa sugestijom da se razmotre
moguÊnosti joπ aktivnije orijentacije
prema izvozu. 

Deficit se ne moæe poveÊavati

Potaknut upozorenjima sudionika
u raspravi na to da su prihodi ovog
ProraËuna precijenjeni napomenuo je
da se deficit ne moæe poveÊavati jer se
dræava viπe ne smije zaduæivati. To
znaËi da se ne mogu poveÊavati ni
rashodi. Stoga je apelirao na
zastupnike da u pripremi amandmana
vode raËuna o tome da se novi izdaci
mogu planirati samo ako se redu-
ciraju neki drugi rashodi.

ZakljuËivπi raspravu mr. Mato
ArloviÊ, potpredsjednik Hrvatskog
sabora informirao je zastupnike da
amandmane na Prijedlog dræavnog
proraËuna mogu podnositi do 19.
studenoga. Zamolio ih je da se
pridræavaju tog roka kako bi
predlagatelju ostalo dovoljno vremena
za oËitovanje o njihovim prijedlozima.
NNaaiimmee,,  ppllaanniirraannoo  jjee  ddaa  ssee  rraasspprraavvaa  ii
ggllaassoovvaannjjee  oo  aammaannddmmaanniimmaa  ii  KKoonnaaËË--
nnoomm  pprriijjeeddlloogguu  DDrrææaavvnnoogg  pprroorraaËËuunnaa
pprroovveedduu  1111..  ii  1122..  pprroossiinnccaa..

AMANDMANI

Vlada Êe odluËivati o glavnini

proraËunskog novca

Prije prelaska na izjaπnjavanje o
podnesenim amandmanima VVllaaddiimmiirr
©©eekkss je, u ime Kluba zastupnika HDZ-
a, prigovorio da zastupnici nisu imali
dovoljno vremena da prouËe brojne i
opseæne amandmane koje je Vlada
dostavila naknadno, a koji bitno
mijenjaju kocepciju Dræavnog
proraËuna. Zatraæio je, stoga, pol-
satnu stanku kako bi Klub zastupnika
HDZ-a mogao zauzeti politiËko
stajaliπte s tim u svezi. Predsjednik
TomËiÊ jjee  ttoo  ooddoobbrriioo, uz napomenu da
su svi amandmani zastupnicima
dostavljeni prije tri dana, tako da su
se klubovi zastupnika mogli izjasniti
o njima.

U nastavku sjednice, nakon stanke,
VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss je konstatirao da su
zastupnici ove godine suoËeni s
novom praksom donoπenja Dræavnog

proraËuna koja nije utemeljena na
Poslovniku Hrvatskog sabora. Naime,
prema Ëlanku 180. tog akta pri
donoπenju ProraËuna primjenjuju se
odredbe Poslovnika koje se odnose na
postupak donoπenja zakona. To znaËi
da se najprije provodi jedinstvena
rasprava u naËelu, po razdjelima i o
podnesenim amandmanima. Stavak 3.
tog Ëlanka propisuje da se o
podnesenim amandmanima i
ProraËunu u cjelini moæe glasovati
tek nakon πto proteku 3 dana od
navedene rasprave, upozorava
zastupnik. 

Napomenuo je da su (u petak
naveËer) dijelu zastupnika podijeljeni
amandmani, meu njima i opseæne
amandmanske korekcije Vlade kojima
se mijenjaju razliËite pozicije izmeu
pojedinih ministarstava. U formi
amandmana Vlada je, zapravo ponu-
dila prijedlog potpuno novog Dræav-
nog proraËuna za sljedeÊu godinu,
tvrdi zastupnik. Ima li se u vidu
planirano prebacivanje 570 mln. kuna
za zapoπljavanje iz Ministarstva rada
i socijalne skrbi u Ministarstvo
financija i Ëinjenica da Êe to
Ministarstvo odluËivati bez kontrole
Sabora o dodatnih 100 mln. kuna u
Fondu za regionalni razvoj, te da oko
7 do 8 mlrd. kuna za ceste i za
hrvatske vode odlazi izvan proraËuna
(o njima Êe diskrecijski odluËivati
Ministarstvo obnove) proizlazi da
Hrvatski sabor neÊe biti stvarni
ustavni Ëimbenik koji odluËuje o
koriπtenju proraËunskog novca,
upozorava ©eks. Napomenuo je, meu
ostalim, da se kod donoπenja Prora-
Ëuna primjenjuju odredbe Poslovnika
koje vrijede za donoπenje zakona, a
Prijedlog proraËuna ne moæe iÊi
hitnim postupkom. To znaËi da
najprije treba provesti temeljitu
raspravu o svim amandmanima,
napose predlagatelja, te o Prijedlogu
proraËuna u drugom Ëitanju. U
protivnom Êe Hrvatski sabor samo
formalno izglasovati najvaæniji finan-
cijski dokument dræave, a Vlada Êe
moÊi odluËivati o lavovskom dijelu
proraËunskog novca. UnatoË
prebacivanju odgovornosti i ovlasti na
Vladu i pojedina ministarstva u
konaËnici Êe ipak biti politiËki
odgovoran Hrvatski sabor koji donosi
i ProraËun i Zakon o njegovu
izvrπenju, zakljuËio je ©eks. 

Predsjednik TToommËËiiÊÊ je primijetio da
se u proceduri donoπenja ProraËuna
za 2002.godinu nije ni u jednom
detalju odstupilo ni od Poslovnika ni
od dosadaπnje prakse. ©to se, pak, tiËe

Vladinih amandmana na njih se
primjenjuje Ëlanak 171. koji
dozvoljava da iznimno, ako se veÊina
nazoËnih zastupnika s tim sloæi,
predlagatelj moæe uloæiti (u pisanom
obliku i uz potrebo obrazloæenje)
amandman na konaËni prijedlog
zakona, dakle i ProraËuna, u tijeku
odluËivanja o podnesenim amandma-
nima na sjednici. Prema tome, nema
posebnog razloga da bismo mijenjali
proceduru donoπenja ProraËuna,
konstatirao je.

Zatraæeno miπljenje Odbora za

Poslovnik

Izrazivπi neslaganje s predsjed-
nikovom interpretacijom poslovniËkih
odredbi VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss je ponovno
citirao Ëlanak 180. tog akta te
predloæio da se zatraæi miπljenje
Odbora za Ustav, Poslovnik i politiËki
sustav. Uslijedila je kraÊa stanka u
kojoj je spomenuto radno tijelo
zauzelo stajaliπte o spornoj proceduri
donoπenja Dræavnog proraËuna.
ObrazlaæuÊi zastupnicima njihovo
miπljenje predsjednik Odbora mmrr..
MMaattoo  AArrlloovviiÊÊ  konstatirao je da se
rasprava o ProraËunu, sukladno
Ëlanku 180. stavku 2. Poslovnika,
provodi jedinstveno (u naËelu, po
pojedinostima i o podnesenim aman-
dmanima). Potvrdio je da se pri
donoπenju tog dokumenta primje-
njuju odredbe Poslovnika koje se
odnose na postupak donoπenja zakona
te spomenuo πto sve obuhvaÊa
rasprava o KonaËnom prijedlogu
zakona. Naime, prema Ëlanku 161.
stavak 2. drugo Ëitanje ukljuËuje
raspravu o tekstu konaËnog prijed-
loga zakona, stajaliπte radnih tijela,
raspravu i odluËivanje o podnesenim
amandmanima te donoπenje zakona.

U nastavku je podsjetio zastupnike
na Ëinjenicu da je Prijedlog proraËuna
upuÊen u saborsku proceduru krajem
studenoga, kada je o njemu i
provedena rasprava. Tom je prilikom
donesen jednoglasni zakljuËak da se
amandmani na taj dokument mogu
podnositi i nakon zakljuËene raspra-
ve, s tim da se nakon oËitovanja Vlade
o njima i o ProraËunu odluËuje 11. i
12. prosinca, nakon oËitovanja Vlade.
Drugim rijeËima, Sabor je svojim
zakljuËkom, upravo na zahtjev
oporbenih zastupnika, zapravo pro-
πirio ovlasti i moguÊnosti zastu-
pnicima, pored onih koje su
predviene Poslovnikom. Pojasnio je,
nadalje, da naknadno dostavljeni
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amandmani Vlade ujedno pred-
stavljaju i njeno pisano oËitovanje na
brojne amandmanske zahtjeve koje su
podnijeli klubovi i zastupnici
pojedinaËno. Navedeni amandmani
pristigli su naknadno i, sukladno
Ëlanku 171, treba ih smatrati iznim-
kom, kaæe ArloviÊ. To znaËi da o
odluci veÊine zastupnika ovisi odluËiti
hoÊe li se o njima provesti rasprava i
glasovanje.

Spomenuo je i to da se Ëlanovi
Odbora iz HDZ-a ne slaæu s tim jer
smatraju da bi raspravu o svim
amandmanima, a posebice onima
predlagatelja, trebalo provesti tek
nakon tri dana. Miπljenja su, takoer,
da bi se o Vladinim amandmanima
trebala oËitovati i nadleæna radna
tijela, prije svega odbori za financije i
Dræavni proraËun te za zakonodavstvo
(iako je od dostave tih amandmana
bilo vremena da se sazovu sjednice
odbora). Na kraju je zamolio
predsjednika TomËiÊa da kolegama iz
HDZ-a omoguÊi da dodatno
elaboriraju svoje izdvojeno miπljenje.

NetoËno interpretirano stajaliπte

Ëlanova Odbora iz HDZ-a

VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss je konstatirao da
kolega ArloviÊ nije toËno inter-
pretirao stajaliπte trojice Ëlanova
Odbora iz HDZ-a koji smatraju da su
u proceduri donoπenja ProraËuna
povrijeene odredbe Poslovnika. Dræe,
naime, da je podnesene amandmane
predsjednik Hrvatskog sabora trebao
proslijediti matiËnim radnim tijelima,
a upozorili su i na druga odstupanja.
Smatraju, primjerice, da bi, sukladno
stavku 2. Ëlanka 180, svim zastu-
pnicima trebalo omoguÊiti da
raspravljaju o svakom pojedinom
amandmanu, a ne da kao kod
donoπenja zakona mogu govoriti
samo podnositelji amandmana i
predstavnik Vlade.

Nakon toga je predsjednik dao na
glasovanje usmeno izneseno miπljenje
Odbora za Ustav, Poslovnik i politiËki
sustav kkoojjee  jjee  pprriihhvvaaÊÊeennoo  vveeÊÊiinnoomm
ggllaassoovvaa  ((7799  ggllaassoovvaa  ““zzaa””  ii  2211  ““pprroottiivv””))..

BuduÊi da se veÊina nazoËnih
zastupnika opredijelila za to da se o
spornim amandmanima Vlade raspra-
vlja, predsjednik TomËiÊ je zamolio
predstavnika predlagatelja da ih
obrazloæi.

Vladini amandmani 

ObrazlaæuÊi Vladine amandmane
ddrr..  MMaattoo  CCrrkkvveennaacc, ministar financija,

naglasio je da se njima ne mijenjaju
glavne veliËine i parametri Prora-
Ëuna. Naime, sve izmjene koje su
napravljene odnosile su se na
”prekrajanje” proraËunskih stavki.
Napomenuo je da se predloæenim
ProraËunom, pa i ovim izmjenama,
nastavlja smanjivanje proraËunskog
deficita sa 5,3 u ovoj na 4,25 u iduÊoj
godini. To je veÊ treÊa godina zaredom
da smanjujemo deficit po meu-
narodnoj metodologiji, naglasio je
Crkvenac. Vlada procjenjuje da Êe
iduÊe godine biti znatno smanjen i
tekuÊi deficit (na svega 700 mln.
kuna) a time i zaduæivanje dræave, te
da Êe se proraËunski korisnici, kad je
rijeË o uæoj dræavnoj potroπnji, joπ
πtedljivije ponaπati.

Po miπljenju predlagatelja predlo-
æeni ProraËun je i socijalno pravedan
jer predvia rast mirovina, isplatu
djeËjeg doplatka dvostruko veÊem
broju korisnika u odnosu na prije
dvije godine, poveÊanje socijalnih
pomoÊi gotovo za treÊinu, itd. Po
rijeËima dr. Crkvenca ovakav Dræavni
proraËun dio je ukupne ekonomske
politike (oblikovane u dokumentu pod
nazivom: “Razvojni prioriteti
2002/2004. godine”) koja bi u iduÊoj
godini trebala rezultirati daljnjim
poveÊanjem ekonomske stabilnosti i
poboljπanjem meunarodnog rejtinga
Hrvatske. Nakon konsolidacije koja
dolazi do izraæaja u protekle dvije
godine ovaj dokument orijentiran je
na to da u iduÊoj godini pripomogne
da se ukupni napori u druπtvu i
dræavi, osobito u gospodarstvu i
ekonomskoj politici, u veÊoj mjeri
usmjere razvojno. Stoga su buduÊi
prioriteti - novi projekti, kreditiranje,
investicije, zapoπljavanje, izvoz, itd. U
tom duhu Vlada je, kaæe, oblikovala i
svojih 6 amandmana. Pojasnio je da
oni u velikoj mjeri polaze od
amandmanskih zahtjeva izraæenih u
raspravi o ProraËunu. Iako su
naizgled pozamaπni, ne donose niπta
novo, osim preraspodjele sredstava
izmeu pojedinih razdjela i pozicija.
To znaËi da su osnovni parametri i
odrednice tog dokumenta ostali
nepromijenjeni.

Smanjeni prihodi od carina i

skresani materijalni rashodi 

* Prvim amandmanom Vlada je,
uvaæivπi upozorenja zastupnika da su
prihodi od carina moæda precijenjeni,
smanjila planirane prihode iz tog
izvora za 50 mln. kuna. Skresani su i

predvieni izdaci za sluæbena puto-
vanja, uredski materijal i ostale
materijalne rashode, reprezentaciju,
itd. (za 93,3 mln. kuna). Na zahtjev
zastupnika tekuÊe donacije nacio-
nalnim zajednicama i manjinama
planirane su u iznosu od 18 mln.
kuna, kao i u rebalansiranom Prora-
Ëunu za 2001. godinu. Nadalje,
osigurana su sredstva (20 mln. kuna)
za isplatu prvog obroka odπtete
esulima, odnosno optantima, sukla-
dno Rimskom i Osimskim spora-
zumima. Fondu za regionalni razvoj
usmjereno je dodatnih 100 mln. kuna
a preraspodjelom iz MORH-a i MUP-a
osigurana su i dodatna sredstva za
kulturu (16 mln. kuna).

Uvaæivπi brojne amandmanske
zahtjeve iz rasprave Vlada je poveÊala
i planirana sredstva za znanstvene
projekte (za ukupno 50 mln. kuna) te
osigurala dodatnih 67,5 mln. kuna za
pravosue.

Dodatna sredstva razvojnim

fondovima 

* ObrazlaæuÊi 2. amandman
Crkvenac je, meu ostalim, napo-
menuo da su u okviru Fonda za razvoj
i zapoπljavanje predviena dodatna
sredstva za nuæne kapitalne zahvate u
znanosti (11 mln. kn.) i pravosuu
(17,7 mln. kuna). 

* Pojasnio je, takoer, da se 3.
amandman odnosi na Fond za
regionalni razvoj u okviru kojeg je
predvieno 100 mln. dodatnih sred-
stava. Za ta Êe se sredstva tijekom
godine moÊi kandidirati sve opÊine,
æupanije i gradovi, zajednice otoka i
dr. sa svojim projektima i progra-
mima, osobito onima koji predviaju
nova radna mjesta. 

* »etvrtim Vladinim amandmanom
prikazan je iznos uπteda po razdjelima
i smanjenja pojedinih pozicija koje su
”prekrojene”. Naime, na inicijativu
mnogih sudionika u raspravi koji su
ukazivali na moguÊnost uπteda na
nekim pozicijama Vlada je, kaæe,
pronaπla rezerve u iznosu od 140 mln.
kuna (maksimalno smanjivπi troπkove
reprezentacije i dr.) da bi se dobio
prostor za poveÊanje sredstava za
znanost, kulturu, itd.

Svota za plaÊe nepromijenjena

* Njihov 5. amandman odnosi se na
plaÊe proraËunskih korisnika. Po
rijeËima dr. Crkvenca ukupni iznos
predvien za tu namjenu ostao je
nepromijenjen u odnosu na prvobitni
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prijedlog (14,1 milijarda) samo je
drugaËije raspodijeljen (napravljene
su odreene korekcije kod pojedinih
korisnika). Naglasio je da Êe Vlada
odluËno nastaviti s provoenjem
racionalizacije u upravi. Radi toga je
svojim amandmanom predloæila dopu-
nu Zakona o izvrπavanju Dræavnog
proraËuna. Novim Ëlankom 45. tog
propisa omoguÊilo bi joj se da tijekom
godine, ovisno o moguÊnostima, moæe
realizirati stanovite promjene odno-
sno restrukturiranja u okviru
ukupnog iznosa sredstava za plaÊe.

* ©estim amandmanom (odnosi se
na razdjel 0,35 ministarstva javnih
radova, obnove i graditeljstva) Vlada
je, predvidjela moguÊnost da se 140
mln. kuna planiranih za subvencije
koncesionaru BINA - Istra d.d. Pula,
za projekt Istarskog ipsilona, zapoËne
li izgradnja drugog kraka te ceste i
ako se sa cestarinom postignu bolji
rezultati, mogu usmjeriti i u druge
projekte cestogradnje. U tom aman-
dmanu nema niπta dvojbeno jer se
odnosi s koncesionarom mogu urediti
na drugi naËin, tvrdi ministar.
Naime, on ima dræavno jamstvo i, ne
dobije li novac s ove pozicije, dræava
Êe mu morati isplatiti njegov iznos iz
jamstvene priËuve.

Potpora provoenju reformi u

poljoprivredi

U nastavku je konstatirao da je
amandmanima predlagatelja na
posredan naËin uvaæeno 40-ak i viπe
amandmana zastupnika. To posebice
dolazi do izraæaja u 4. amandmanu
kojim je Vlada, radi πtednje, maksi-
malno smanjila pojedine rashode.
Amandmanom 1. ali i nekim drugima,
udovoljila je zahtjevima zastupnika i
odbora da se poveÊaju nedostatna
sredstva za nacionalne manjine,
znanost i kulturu, uËvrsti materijalni
poloæaj pravosua, osigura novac za
nove razvojne projekte, itd. Spomenuo
je, nadalje, njen prijedlog da je se
dopunom Zakona o izvrπenju prora-
Ëuna ovlasti da tijekom 2002. godine
moæe izvrπiti preraspodjelu do 1 posto
ukupnih proraËunskih rashoda.
Navedena sredstva koristila bi se za
provedbu reformi u poljoprivredi i
ostalim sektorima (s tim u svezi HSS
je predloæio odreene zakljuËke koji
su za Vladu prihvatljivi). 

Po rijeËima ministra Crkvenca
Vlada nije mogla prihvatiti brojne
pojedinaËne amandmanske zahtjeve
zastupnika za osiguranje dodatnih

sredstava za financiranje konkretnih
projekata u pojedinim sredinama
(npr. πkola, djeËjih vrtiÊa, vodovoda,
itd.) od kojih bi ProraËun ”nabu-
brio”.Svi ti projekti su Hrvatskoj
potrebni, ali, naæalost, ne mogu svi
stati u ovaj ProraËun, kaæe Crkvenac.
Meutim, posredno su uvaæeni i neki
od tih amandmana, buduÊi da Êe se
lokalni projekti moÊi kandidirati za
razvojnu potporu iz sredstava fondova
za razvoj i zapoπljavanje te za
regionalni razvoj (ovisno o tome
udovoljavaju li kriterijima efika-
snosti, koliko ulaæe lokalna zajednica,
i dr.). 

Na ministrovo izlaganje reagiralo je
viπe zastupnika. Primjerice, mmrr..
ZZllaattkkoo  MMaatteeππaa  ((HHDDZZ)) je primijetio da
su ProraËunom predvieni troπkovi
Ëak za dimnjaËarske usluge i
deratizaciju, a istodobno je gotovo 7
mlrd. kuna iz dræavne blagajne
prebaËeno u poduzeÊa koja se bave
izgradnjom cesta. Neizvjesno je, kaæe,
koliko Êe se oni zaduæivati a Sabor na
to nema nikakvog utjecaja. Dometnuo
je joπ da ima i najava iz pojedinih
ministarstava da su zadovoljni
dobivenim proraËunskim sredstvima,
jer Êe ionako na komercijalnom
træiπtu pribavljati novac za ostatak
svojih aktivnosti. Sva zaduæenja
dræave ili pojedinog ministarstva, u
komercijalnom ili drugom sektoru te
u HBOR-u, mora biti iskazano u
Dræavnom proraËunu, napominje
zastupnik.

Smanjuje se zaduæivanje dræave

DDrr..  CCrrkkvveennaacc je ponovio da se,
prema Prijedlogu proraËuna za 2002.
godinu, smanjuje zaduæivanje dræave
πto je vidljivo iz RaËuna financiranja i
ostalih raËuna. Ni poduzeÊa za ceste,
na koja je Sabor zakonom prenio
odluËivanje o projektima cesto-
gradnje, ne mogu se nekontrolirano
zaduæivati, napominje ministar.

Izuzmu li se sredstva fondova i
Hrvatskih cesta ispada da Hrvatski
sabor viπe ni o Ëemu ne odluËuje
(umjesto njega odluËuju pojedini
ministri) negodovao je IIvvaann  ©©uukkeerr
((HHDDZZ)). U prilog tome spomenuo je
amandmanski zahtjev Vlade da joj se
omoguÊi da 730 mln. proraËunskih
kuna raspodjeljuje ”kako kome padne
napamet” ili ovisno o trenutaËnoj
politiËkoj opciji. Da Vlada ima jasnu
gospodarsku politiku i strategiju
prema hrvatskom seljaku i poljo-
privredi ta bi sredstva sada bila u
Ministarstvu poljoprivrede i svi bi

zastupnici to objeruËke podræali, kaæe
©uker. DDrr..  CCrrkkvveennaacc smatra racio-
nalnim da se Vladi omoguÊi da
tijekom godine (u skladu sa Zakonom
o Dræavnom proraËunu) prora-
Ëunskim sredstvima podupire i ubrza
provoenje reformi ne samo u
poljoprivredi nego i u nizu drugih
sektora(i to dinamikom kojom se
budu ostvarivala, a ne da se novac za
tu namjenu osigurava unaprijed.

Potaknut obrazloæenjem kojim je
ministar popratio Vladin amandman
u svezi s Istarskim ipsilonom VVaalltteerr
DDrraannddiiÊÊ  ((IIDDSS)) je ustvrdio da se s
cestarinom u Istri ne mogu postiÊi
bolji rezultati, buduÊi da je i postojeÊa
tunelarina od 20 kuna previsoka
(jedino ako doista ne uvedemo
cestarinu na ulazu u Istru πto smo
jedva uspjeli sprijeËiti). 

Nema sumnje da bi trebalo ubrzati
izgradnju i drugog kraka Istarskog
ipsilona, a i radove na ostalim cestama
u Istri, kaæe ministar CCrrkkvveennaacc. S tim
u svezi - napominje - pojavit Êe se
potreba da se na razne naËine zatvore
financijske konstrukcije. Radi toga se
Vladinim amandmanom otvara mogu-
Ênost da se 140 mln. kuna s pozicije -
subvencija koncesionaru, bude li
moguÊe, usmjeri i kao potpora
drugim projektima cestogradnje na
tom podruËju. 

Po miπljenju DDrraaggee  KKrrppiinnee  ((HHDDZZ))
netoËan je ministrov navod da bi
pravna osnova Vladi za preraspodjele
unutar ProraËuna, osobito kad je u
pitanju Ministarstvo poljoprivrede,
mogle biti njene diskrecijske procjene
o tome provodi li to Ministarstvo te
Ëarobne reforme (ministar je u svom
izlaganju tu rijeË izrekao 500 puta). 

Vlada niπta ne traæi mimo

zakona 

DDrr..  CCrrkkvveennaacc je ponovio da Vlada
niπta ne traæi mimo zakona (zakonsko
uporiπte za donoπenje odluka za koje
se zalaæe Vlada je u Zakonu o
Dræavnom proraËunu). Napomenuo je
joπ da Êe izraz ”reforme” itekako
dobiti na vaænosti, osobito u iduÊoj
godini. 

Nije toËno da dræava smanjuje
zaduæenje, tvrdi IIvvaann  ©©uukkeerr (samo za
ovu godinu veÊ je duæna viπe od 11
mlrd. kuna). Nije realno oËekivati,
smatra zastupnik, da Êe se troπarine,
osobito one na duhanske proizvode,
ostvariti u predvienom iznosu. Isto
vrijedi i za planirane prihode
Hrvatskog zavoda za mirovinsko i
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zdravstveno osiguranje. Da bi
potkrijepio svoju tvrdnju podsjetio je
na to da su zastupnici HDZ-a joπ
prilikom projekcije ovogodiπnjeg
ProraËuna upozoravali na prenapu-
hane stavke na prihodnoj strani, i na
kraju se pokazalo da se dræava
zaduæila viπe nego πto je planirala.

Potaknut njegovim primjedbama
ministar Crkvenac je spomenuo da
Vlada priprema ozbiljne mjere za
unapreivanje sustava naplate poreza
i doprinosa u iduÊoj godini, poËevπi od
mjera za smanjenje sive ekonomije.

Po ocjeni DDrraaggee  KKrrppiinnee Vladini
amandmani neÊe biti potpora
reformama veÊ sve teæem æivotu ljudi
u Hrvatskoj. Jer, kako reËe, πto bræe
Vlada provodi svoje reforme hrvatski
graani sve loπije æive. Stoga bi bilo
dobro da ovaj ProraËun podupre
usporavanje njenih reformi.

Predvia li se uvoenje nove

cestarine u Istri?

U svom ponovnom javljanju VVaalltteerr
DDrraannddiiÊÊ je zamolio ministra Crkvenca
da informira zastupnike o tome
predvia li se uvoenje nekakve nove
cestarine u Istri i πto se, zapravo,
skriva iza njenog amandmana u svezi
s Istarskim ipsilonom. 

JJaaddrraannkkaa  KKaattaarriinnËËiiÊÊ--©©kkrrlljj je
spomenula da je u dnevnom tisku
proËitala da je ministar »aËiÊ,
prilikom svog boravka u Istri,
izvijestio istarskog æupana o ideji da
se nastavi izgradnja zapadnog kraka
Istarskog ipsilona, uz uvoenje cesta-
rine, πto je æupan, navodno, prihvatio.
Ujedno je podsjetila na Ëinjenicu da se
s tim projektom kasni veÊ dvije
godine upravo zbog te sporne ceste.
DDaammiirr  KKaajjiinn takoer ne bi volio da
Istarski ipsilon postane ”jedna od
hrvatskih reformi u negativnom
smislu”. Izrazio je bojazan da bi ta
cesta lako mogla postati jedina u
Hrvatskoj koja ne spada ni u
autoceste ni u poluautoceste, a ima
sustav naplate. Kako reËe, Istrani se
protive tzv. zatvorenom sustavu
naplate, dok bi otvoren sustav - na
UËki i na mostu Mirni, mogao biti
prihvatljiv. Nema sumnje, kaæe
zastupnik, da treba zapoËeti s grad-
njom te ceste, radi oæivljavanja
graevinske operative, i boljeg
koriπtenja turistiËkih kapaciteta Istre
koji predstavljaju 50 posto kapaciteta
cijele zemlje. IspravljajuÊi netoËan
navod zastupnika Kajina mmrr..  CCrrkkvvee--
nnaacc je napomenuo da sporni aman-

dman nije usmjeren protiv izgradnje
Istarskog ipsilona, nego samo
omoguÊuje da se sredstva iz Dræavnog
proraËuna koriste za izgradnju
hrvatskih autocesta a trebao bi
osigurati i da se poËne poπtivati
ugovor za tu cestu na koji je, prije
nego πto ga je potpisala Vlada, dala
suglasnost Istarska æupanija. 

Istrani se protive zatvorenom

sustavu naplate

DDaammiirr  KKaajjiinn je nato ustvrdio da u
razdoblju od 1993. do 2001. godine,
dok je on bio predsjednik Skupπtine,
ta æupanija nije dala suglasnost na
takav ugovor. Meutim, na tragu
izjave gospodina ArloviÊa, Istrani se
pribojavaju da bi im se mogao
dogoditi tzv. zatvoreni sustav naplate,
Ëemu se apriori protive.

Nakon napomene predsjednika
TomËiÊa da to nije predmet spornog
amandmana VVaalltteerr  DDrraannddiiÊÊ je izrazio
uvjerenje da se taj ugovor i dosad
poπtovao, o Ëemu - kaæe - najbolje
svjedoËe sredstva planirana na
spomenutoj stavci. Po njegovom
miπljenju neÊe se poπtovati usvoji li se
Vladin amandman koji bi omoguÊio
da se sredstva iz Istre usmjere negdje
drugdje, dok Êe Istrani plaÊati
cestarinu. Ne radi se o sredstvima iz
Istre, veÊ o sredstvima iz Dræavnog
proraËuna, ispravio ga je mmrr..  AArrlloovviiÊÊ.
Napomenuo je da postoji odluka i
ugovor o koncesiji te da je suglasnost
za potpisivanje tog ugovora dao bivπi
istarski æupan Luciano Delbianco.

Gospodin ArloviÊ je donekle u
pravu kada reinterpretira koncesijski
ugovor kao ugovor o zatvorenom
sustavu naplate, primijetio je DDaammiirr
KKaajjiinn. Podsjetio je na brojne protestne
skupove koji su se odræavali u Istri
kada je takav sustav naplate namje-
ravala uvesti Vlada bivπeg premijera
Mateπe. Tada je dogovoreno (izmeu
Æupanije istarske i Vlade RH) da se od
toga odustane jer bi to bila jedina
cesta u Hrvatskoj koja nije u sustavu
autoceste ili poluautoceste za koju bi
graani plaÊali naknadu (“ne moæe se
jedan prostor kaænjavati na tako
beskrupulozan naËin”). Nakon napo-
mene predsjednika TToommËËiiÊÊaa da
pitanja o kojima govori Kajin nisu
sadræana u spomenutom amandmanu,
VVaalltteerr  DDrraannddiiÊÊ je prigovorio da
predsjednik Sabora ne moæe zastu-
pnicima tumaËiti Vladin amandman.

Mi tvrdimo da ovo πto piπe u
amandmanu ima utjecaja na
cestarinu a vi uporno pokuπavate
dokazati da nema, negodovao je
zastupnik.

MMrr..  ZZllaattkkoo  MMaatteeππaa opovrgao je
tvrdnju zastupnika Kajina da je bivπa
hrvatska Vlada namjeravala uvesti
cestarine na Istarskom ipsilonu.
Dogodilo se upravo suprotno, kaæe
Mateπa. Naime, upravo zbog
karaktera te ceste Vlada je zaustavila
izgradnju naplatnih kuÊica i donijela
odluku da se na njoj ne plaÊa
cestarina. Naknada je bila predviena
samo za drugi krak te ceste koji se
trebao graditi u punom profilu i koji
uopÊe nije predmet ove rasprave.
Zadovoljan ovim pojaπnjenjem DDaammiirr
KKaajjiinn je izrazio uvjerenje da se na
tragu bivπe politike neÊe dogoditi da
se na istoËnom kraku Istarskog
ipsilona uvodi naplata (unatoË
kuÊicama koje tamo joπ uvijek stoje i
koje treba ukloniti). 

Provesti raspravu o

pojedinaËnim amandmanima

Vlade 

Nakon konstatacije predsjednika da
su se napokon stekli uvjeti za
izjaπnjavanje o Vladinim amandma-
nima VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss je ponovno
upozorio na povredu Poslovnika.
Inzistirao je na tome da se najprije
provede rasprava o svakom pojedinom
amandmanu. Za sluËaj da se taj
prijedlog ne uvaæi predloæio je, u ime
Kluba zastupnika HDZ-a, da o
daljnjem tijeku rasprave o Dræavnom
proraËunu zauzme stajaliπte Odbor za
Ustav, Poslovnik i politiËki sustav.

Gospodin ©eks je u pravu, ali ne u
ovom sluËaju, konstatirao je
predsjednik TToommËËiiÊÊ. Naime, Poslo-
vnikom je precizno definiran postu-
pak rasprave o redovitim aman-
dmanima a Ëlanak 171. vrlo precizno
govori o tome na koji naËin se
usvajaju oni koje Vlada podnese
nakon isteka roka. Predloæio je
kompromisno rjeπenje - da se o
Vladinim amandmanima izjasne
klubovi zastupnika, odnosno da u
raspravi o njima sudjeluju njihovi
predstavnici (po 15 minuta). Najavio
je da Êe, ne usvoji li se taj prijedlog,
zatraæiti da odluku donese Odbor za
Ustav, Poslovnik i politiËki sustav.
Nato je VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss zatraæio kraÊu
stanku radi konzultacija sa svojim
stranaËkim kolegama.
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Nadleæni Odbor se veÊ izjasnio 

MMrr..  MMaattoo  AArrlloovviiÊÊ je prigovorio da je
povrijeen Ëlanak 273. Poslovnika
koji predvia da miπljenje spome-
nutog Odbora, ako ga prihvati Sabor,
postaje sastavnim dijelom Poslovnika.
Podsjetio je na Ëinjenicu da se Odbor
veÊ izjasnio te da su se zastupnici
sloæili s njegovim miπljenjem (bit Êe
dostavljeno i u pisanom obliku) da se
o naknadno dostavljenim Vladinim
amandmanima danas moæe raspra-
vljati i glasovati. Prema tome, nije
potrebno da Odbor daje drugo
miπljenje o tom pitanju. 

Nije toËno da je to radno tijelo
zakljuËilo da Êe se o spornim
amandmanima raspravljati i odlu-
Ëivati na isti naËin kao i kod
amandmana na zakonske prijedloge,
negodovao je ©©eekkss. Naime, kod
zakona je predvieno da se o
amandmanima zastupnika oËituje
predstavnik Vlade i potom se glasuje,
a mi smo na sjednici Odbora pledirali
da se u smislu Ëlanka 180. stavak 2.
Poslovnika svim zastupnicima omo-
guÊi da raspravljaju o pojedinim
amandmanskim zahtjevima. Meu-
tim, o tome Odbor nije dao svoje
miπljenje. Predsjednik TToommËËiiÊÊ je ostao
kod svog prijedloga. Zatraæio je da se
u tijeku stanke o njemu izjasne svi
klubovi zastupnika. 

(Ne)slaganja s procedurom 

Nakon stanke VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss je
izvijestio da se Klub zastupnika HDZ-
a ne slaæe s predloæenim naËinom
rada. Naime, njegovi stranaËki kolege
dræe da je odredba Ëlanka 180. stavak
2. potpuno precizna i jasna te da se
svakom zastupniku mora omoguÊiti
da sudjeluje u raspravi o svakom
pojedinom amandmanu Vlade. Pred-
sjednik TomËiÊ mu je pojasnio da se
viπe ne moæe pozivati na spomenuti
Ëlanak, buduÊi da je Odbor za Ustav,
Poslovnik i politiËki sustav utvrdio da
su amandmani Vlade RH podneseni
sukladno Ëlanku 171. stavak 1.
Poslovnika, te da predstavljaju njeno
oËitovanje na amandmane uloæene u
raspravi o Prijedlogu proraËuna.
Treba uvaæiti i Ëinjenicu da, sukladno
Ëlanku 273. Poslovnika odluke i
miπljenja tog Odbora postaju sasta-
vnim dijelom Poslovnika.

Nakon πto su se predstavnici ostalih
klubova zastupnika (HSLS-a, DC-a,
HSS-a, HNS-a, PGS-a, SBHS-a, IDS-a i
SDP-a) sloæili s predloæenim naËinom
rasprave o Vladinim amandmanima

(zastupnici DC-a zahtijevali su da se
najprije glasuje o pojedinaËnim aman-
dmanima zastupnika) predsjednik je
svoj prijedlog dao na glasovanje.
BuduÊi da je dobio podrπku veÊine
nazoËnih zastupnika (65 glasova ”za”
i 30 glasova ”protiv”) VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss
je ponovno zatraæio stanku, ovaj put
radi dogovora o tome tko Êe u ime
njihovog Kluba sudjelovati u
raspravi.

Prva Ëetiri amandmana

usvojena bez rasprave

Nakon petminutne stanke uslijedila
je rasprava i izjaπnjavanje o poje-
dinaËnim amandmanima Vlade.
VVeelliikkoomm  vveeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa  nnaazzooËËnniihh
zzaassttuuppnniikkaa  pprriihhvvaaÊÊeennaa  ssuu,,  bbeezz
rraasspprraavvee,,  pprrvvaa  ËËeettiirrii  VVllaaddiinnaa  aammaann--
ddmmaannaa. U izjaπnjavanju o njima nisu
sudjelovali zastupnici HDZ-a koji su
se vratili u sabornicu s nekoliko
minuta zakaπnjenja, kad je veÊ bio na
redu 5. amandman. Predstavnik
Kluba zastupnika HDZ-a IIvvaann  ©©uukkeerr
konstatirao je da se kroz sve Vladine
amandmane, pa tako i ovaj, oËitava
nejasna gospodarska politika i
razvojna strategija, pa se postavlja
pitanje da li netko nije znao planirati
sredstva ili se mislilo da Êe se moÊi
daleko viπe potroπiti. Podsjetio je na
to da su se proπle godine svi zastu-
pnici zalagali za uvoenje dræavne
riznice, radi veÊe transparentnosti
dræavnih financija, a sada se predlaæe
da Vlada samostalno raspolaæe s 1
posto proraËunskog novca. Ima li se
u vidu i to da su autoceste i razvojni
fondovi izvan ProraËuna, to nije
ProraËun dræave koja ima namjeru
uÊi u Europu, konstatirao je ©uker.
Ustvrdio je, takoer, da je ovaj
Dræavni proraËun 10 puta gori od
onoga iz 1999. kada je svaki
zastupnik, ako niπta drugo, barem
mogao izraziti æelju πto da se gradi u
njegovoj izbornoj jedinici. Prema ovim
Vladinim amandmanima ta mogu-
Ênost viπe ne postoji, tvrdi zastupnik.
Osim toga, financijski planovi i
programi Hrvatskih autocesta i
Hrvatskih cesta, za koje hrvatski
graani izdvajaju 1,20 kn po litri
benzina donose se mimo Sabora.
Pitanje je i tko Êe i na koji naËin
upravljati sredstvima Hrvatskih voda
i novoosnovanih fondova. Zar nije
smijeπno, kaæe zastupnik, da se
sredstva za zapoπljavanje iz Mini-
starstva rada i socijalne skrbi najprije
prebacuju na Ministarstvo financija,

da bi se potom transferirala u Fond a
onda kroz nekakva druga mini-
starstva. Uostalom, sredstva od
privatizacije koja se namjeravaju
staviti u funkciju gospodarskog
razvoja mogla su se posebno iskazati
na poziciji svakog ministarstva,
smatra ©uker.

Amandmanske intervencije na

zahtjev Kluba zastupnika SDP-a

Kako to da je za plaÊe zaposlenih u
Uredu Predsjednika Republike prije
dva tjedna bilo planirano 11 mln.
kuna a sada se predvia stotinjak
mln. manja svota, upitao je u
nastavku. Zanimalo ga je i zbog Ëega
su smanjena sredstva za plaÊe u
Dræavnom protokolu i Uredu za
nacionalnu sigurnost, a Ëudi ga i
smanjenje naknada za bolovanja,
invalidnost i smrtni sluËaj u tom
Uredu. Dræi da su navedena sma-
njenja nelogiËna i da je svrha svih 5
Vladinih amandmana zadovoljiti
zahtjeve Kluba zastupnika SDP-a.

Nisu ispravljeni temeljni

propusti

Ovakvo ”na ho-ruk” izglasavanje
Vladinih amandmana na ProraËun
doista je nevieno u ovom Saboru,
konstatirao je TonËi TadiÊ, glasno-
govornik Kluba zastupnika HSP-
HKDU-a. Neprihvatljiva je praksa (i
nezamisliva za jedan europski
parlament) da se njima zadire u sve
razdjele ProraËuna, tako da se taj
dokument stubokom mijenja. Ovim
opseænim amandmanskim kore-
kcijama (na 150 str.) zapravo
donosimo jedan novi dræavni
proraËun, a o tome raspravlja samo
nas nekolicina, negodovao je zastu-
pnik. UnatoË brojnim intervencijama
Vlada nije ispravila temeljne propuste
- nije u dovoljnoj mjeri poveÊala
izdvajanja za Ministarstvo znanosti i
tehnologije, za Ministarstvo πkolstva,
te za Ministarstvo poljoprivrede.
Meu ostalim, spomenuo je primjer da
sredstva za reprezentaciju u Uredu
Predsjednika rastu za 50 posto u
odnosu na proπlu godinu, πto znaËi da
se u tom Uredu popije po 135 kava
dnevno na raËun poreznih obveznika.
ProraËun je bio nejasan i netrans-
parentan i prije ovih brzinskih
amandmana koji su jednako tako
netransparentni i nejasni, konstatirao
je. Na kraju je izjavio da iz navedenih
razloga njegovi stranaËki kolege neÊe
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glasovati ni za ove amandmane a ni za
predloæeni Dræavni proraËun.

Nakon ove rasprave uslijedilo je
iizzjjaaππnnjjaavvaannjjee  oo  55..  aammaannddmmaannuu
((pprriihhvvaaÊÊeenn  jjee  vveeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa
nnaazzooËËnniihh  zzaassttuuppnniikkaa))..

Sabor sve manje odluËuje o

ProraËunu 

Prije izjaπnjavanja o 6. amandmanu
VVaalltteerr  DDrraannddiiÊÊ je iznio stajaliπte IDS-
a da Hrvatski sabor sve manje
odluËuje o Dræavnom proraËunu.
Naime, zastupnici viπe ne odluËuju o
cestama, vodama i πumama, a neÊe
moÊi puno utjecati ni na poslovanje
novih fondova. Meutim, dobili su
moguÊnost da viπe raspravljaju o
mirovinskom i zdravstvenom osigu-
ranju gdje je, naæalost, takva situacija
da se malo πto moæe uËiniti.

U nastavku je rekao da, pouËeni
iskustvom oko Istarskog ipsilona i dr.
Istrani sada ”puπu i na hladno”. Stoga
ih Ëudi amandmanski prijedlog Vlade
da se u razdjelu Ministarstva za javne
radove, obnovu i graditeljstvo, predvi-
di moguÊnost da se sredstva
rezervirana za subvenciju konce-
sionaru BINA Istra d.d.Pula za
projekt Istarskog ipsilona (140 mln.
kuna) ubuduÊe mogu koristiti i kao
potpora ostalim projektima cesto-
gradnje. Napomenuo je da spomenuta
svota nije predviena ni za kakvu
novu gradnju, nego za realizaciju
financijske obveze dræave prema
koncesionaru na Istarskom ipsilonu,
temeljem ugovora. Gospodin ArloviÊ
je, kaæe, otkrio da je bivπi istarski
æupan Delbianco dao pozitivno miπlje-
nje za uvoenje cestarine, ali ne za
ovakvu vrstu ceste nego za
poluautocestu. Osim toga, to je
miπljenje dano bez odluke Skupπtine i
Poglavarstva Istarske æupanije.
Podsjetio je zastupnike da je IDS u dva
navrata zahtijevao da se povodom
toga u Saboru osnuje Istraæno povje-
renstvo, ali da za vrijeme vlasti HDZ-a
ti prijedlozi nisu proπli. Sada se
ideesovci zalaæu za to da Vlada povuËe
ovaj amandman jer smatraju da bi
njegovo usvajanje moglo ponovno
dovesti do nepotrebnih tenzija u Istri.
Razlog - Istrani su samodoprinosom
veÊ izgradili tunel i neke ceste u Istri
za koje danas moraju plaÊati
tunelarinu od 20 kuna. Zamolio je
predstavnika predlagatelja da Vlada
jasno definira i druge projekte
cestogradnje u Istri, navede koliko
koπtaju i naËin na koji Êe se finan-

cirati (valja osigurati financijsku
konstrukciju bez zadiranja u stavku
Istarskog ipsilona.) Ako ova dræava
æeli uvesti i drugi sustav cestarine
nema razloga da se to i ne napravi, ali
sve mora biti transparentno i jasno,
kaæe zastupnik. Dakako, ideesovci ne
æele da Istarska æupanija u svemu
tome bude pokusni kuniÊ. Kako reËe,
zalaæu se za to da se Istarski ipsilon
zavrπi jer je to temelj æivota i rada u
Istri, regiji koja ostvaruje najveÊe
prihode od turizma i po toj osnovi
puno doprinosi Dræavnom proraËunu
i daljnjem razvoju cijele zemlje.

Saboru odluke o projektima

izgradnje cesta

* DDrr..  JJuurree  RRaaddiiÊÊ  ((HHDDZZ)) je u ime
Kluba zastupnika HDZ-a protestirao
zbog ovakvog naËina (glasovanje)
rada Sabora. U nastavku je rekao da
Klub zastupnika HDZ-a podræava
projekte izgradnje cesta no da se
protivi rjeπenjima po kojima odluke o
gradnji cesta ne donosi Hrvatski
sabor pa stoga, kaæe, i ovom
amandmanu koji je na liniji
razvlaπÊivanja Sabora u odluËivanju o
konkretnim investicijama i proje-
ktima. U punom smislu podræavamo
dovrπetak gradnje jadranske auto-
ceste u Istri (oba njena kraka) i
smatramo da je to iznimno vaæan
projekt koji donosi silne poticaje
razvitku turizma Ëitave Hrvatske te
druge projekte cestogradnje no iz
amandmana se ne vidi o kojim je
projektima rijeË. Ako se radi o
autocesti Zagreb-Dalmacija, cestovnoj
kraljeænici Hrvatske, nastavak
izgradnje ceste prema GoriËanu i
izgradnje posavske autoceste do
Æupanje, onda podræavamo ovaj
amandman. PrihvaÊamo taj aman-
dman i u sluËaju ako se dopuni
predloæenim uπtedama na stavkama
“uredski materijal” i “promidæba i
informiranja”, koja je (porasla 154
posto). No ako ostaje sve tajanstveno i
ako se sve svede na rijeËi “projekti
cestogradnje” nnee  mmooææeemmoo  ppooddrrææaattii
oovvaajj  aammaannddmmaann, kazao je zastupnik u
ime Kluba zastupnika HDZ-a.

* TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ  ((HHSSPP)) ocjenjuje u ime
Kluba zastupnika HSP-HKDU-a ovaj
amandman kao primjer netrans-
parentnosti u dræavnom proraËunu.
Spominju se potpore ostalim proje-
ktima cestogradnje a ne kaæe se o
kojima se projektima radi i u kojem
iznosu. KljuËno je da cestogradnja u
Hrvatskoj mora biti usklaena sa

cjelovitom prometnom strategijom
Hrvatske na osnovi koje se moæe
donijeti kriterij raspodjele sredstava
za te namjene. Hrvatska tog kriterija
nema i zato je ovo voluntarizam na
kvadrat i ovaj amandman ne æelimo
prihvatiti, kazao je.

Ministar financija ddrr..  MMaattoo  CCrrkkvvee--
nnaacc ponovio je razloge zaπto Vlada
smatra da ovaj amandman ne treba
povuÊi te ustvrdio da predloæena
preraspodjela sredstava nije moguÊa
jer da iznosi spomenutih stavaka
padaju za oko Ëetiri posto. DDrr..  JJuurree
RRaaddiiÊÊ  ispravio je taj navod i rekao da
nije toËno da se spomenute stavke
smanjuju jer je, primjerice, pozicija
“uredski materijal” za 125,3 posto
veÊa.

VVeeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa  ((7799  zzaa,,  22
ssuuzzddrrææaannaa))  zzaassttuuppnniiccii  ssuu  pprriihhvvaattiillii
oovvaajj  aammaannddmmaann  ((bbrroojj  66..))  VVllaaddee  RRHH.

Klubovi zastupnika SDP-a i

HSS-a povlaËe amandmane

* Zatim su na redu bili amandmani
Kluba zastupnika SDP-a koji se
odnose na potrebu preispitivanja
izdataka za komunikacije, infor-
miranje, reprezentacije, sluæbena
putovanja, tekuÊe investicijsko odræa-
vanje i dr. i da ne smiju prelaziti
iznose iz proraËuna za 2001. godinu.
MMrr..  MMaattoo  AArrlloovviiÊÊ  ((SSDDPP)) izjavio je da
Klub zastupnika SDP-a povlaËi svoje
amandmane a i svi zastupnici SDP-a
pojedinaËne jer da je znaËajan dio ovih
amandmana obuhvaÊen amandma-
nima Vlade RH. Glasovat Êemo za
proraËun i za sve akte vezane uz
donoπenje proraËuna te za zakljuËke
Kluba zastupnika HSS-a povodom
proraËuna, izjavio je. 

* AAnnttee  MMaarrkkoovv  ((HHSSSS)) je u ime Kluba
zastupnika HSS-a kazao da je dio
podnesenih amandmana ovog Kluba
prihvaÊen s ovih πest amandmana
Vlade RH. Radi hrvatske javnosti dao
je sadræajni pregled tog “paketa”
amandmana i rekao da se odnose na
pozicije Ministarstva poljoprivrede i
πumarstva a tiËu se strukturalnih
promjena odnosno bitnih pretpostavki
za realizaciju pozicije “u prilagodbi” u
vezi s ulaskom u WTO i s libera-
lizacijom træiπta. Apsolutno smo
suglasni s ponuenim konceptom
Vlade da se sa jedan posto od
ukupnog dræavnog proraËuna omo-
guÊi programe reforme Ministarstva
poljoprivrede i πumarstva ali i da se
omoguÊi svim ministarstvima da
ravnopravno sudjeluju u natjecanju
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za ta sredstva u onim potrebama za
koje imaju iskazane programe. U tom
smislu Klub zastupnika HSS-a
prihvaÊa amandman Vlade koji se
odnosi na poziciju ovog Ministarstva.

Drugi dio glavnine amandmana
ovog Kluba odnose se na poziciju
decentralizacije uloge dræave posebice
kod Ministarstva prosvjete i πporta i
ti su zahtjevi zadovoljeni aman-
dmanima Vlade, kazao je zastupnik
podsjeÊajuÊi i na zakljuËke ovog
Kluba. Oni na neki naËin upotpunjuju
sve praznine koje se mogu javljati u
smislu transparentnosti dræavnoga
proraËuna i sigurno Êe pridonijeti da
proraËun bude jasniji i kvalitetniji,
rekao je, meu ostalim, naglasivπi da
povlaËi amandmane Kluba zastupnika
HSS-a i pojedinaËne amandmane
zastupnika ove stranke.

* Suprotno tome Klub zastupnika
IDS-a borit Êe se za svaki svoj
amandman, poruËio je DDaammiirr  KKaajjiinn
((IIDDSS)) u ime tog Kluba.

* Amandman JJaaddrraannkkee  KKoossoorr
((HHDDZZ)) kojim je traæila ukidanje
planiranih troπkova od 50.000 kuna
na poziciji Hrvatski sabor a za usluge
rent a cara i taksi usluga nije prihva-
Êen premda je zastupnica inzistirala
na njemu jer da se radi o potpuno
novoj stavci i da zastupnici svojim
primjerom trebaju pokazati u ovoj
teπkoj gospodarskoj situaciji kako se
moæe πtedjeti. Takav je amandman
zastupnica podnijela i na ovu stavku
Ureda za odnose s javnoπÊu u Vladi
RH (20.000 kuna) i u njegovom
obrazloæenju naglasila da taj Ured
moæe funkcionirati i bez toga a da je
inaËe u Vladi inflacija ureda. Ministar
dr. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc objasnio je da je to
Vlada posredno prihvatila svojim
amandmanom (Ëetvrtim) a isto je
obrazloæenje za neprihvaÊanje dao uz
amandman ddrr..  JJuurree  RRaaddiiÊÊaa kojim se
traæi, kako je objasnio zastupnik,
smanjenje na stavkama za tekuÊe i
investicijsko odræavanje Ureda Pred-
sjednika, Vlade i Sabora za 10, 15
posto (jer da su te zgrade u dobrom
stanju) i da se tako dobivenih deset
milijuna kuna preusmjeri Hrvatskom
centru za mine jer je zagaenost
minama jedan od najveÊih problema
Hrvatske, kazao je zastupnik. Mini-
star ddrr..  MMaattoo  CCrrkkvveennaacc objasnio je da
se ne radi o zgradama koje su sasvim
ureene veÊ o onima koje su u
vlasniπtvu Vlade a propadaju
((amandman glasovanjem odbijen))..

* Zastupnica MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ))
obrazloæila je svoj amandmanski
zahtjev da se za Komisiju za

utvrivanje ratnih i poratnih ærtava
(antropoloπka istraæivanja i izgradnja
groblja) osigura milijun kuna no
mmiinniissttaarr  ggaa  jjee  ooddbbiioo,,  aa  ii  zzaassttuuppnniiccii
ggllaassoovvaannjjeemm, jer da se radi o novoj
stavci (zastupnica je to negirala) i da
je stav Vlade da ssee  ttaakkvvii  aammaannddmmaannii
nnee  mmoogguu  pprriihhvvaattiittii.

Smanjiti troπkove Vladinog

Ureda za odnose s javnoπÊu

* Nije prihvaÊen ni amandman
Odbora za useljeniπtvo da se smanji
iznos za reprezentaciju u Uredu
Predsjednika RH sa 1,2 milijuna kuna
na 700.000 i da se ta razlika usmjeri
za stipendiranje studenata. Apsurdno
je da se smanjuju stipendije a prije
mjesec dana ste govorili da Êe se zbog
ukidanja doplatka na djecu studen-
tima poveÊati stipendije, kazao je
MMiillaann  KKoovvaaËË  ((HHDDZZ)), predsjednik tog
Odbora, u obrani ovog amandmana.
Ista sudbina bila je amandman ovog
Odbora kojim se traæilo smanjenje
sredstava za Vladin Ured za odnose s
javnoπÊu sa 4,85 milijuna kuna na
4,55 milijuna kuna. 

* Vlada RH a ni zastupnici ggllaassoo--
vvaannjjeemm  nniissuu  pprriihhvvaattiillii  aammaannddmmaann
KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--HHKKDDUU--aa da se
nerazvijenim opÊinama LokviËiÊi i
Pojezerje na razdjelu tekuÊe potpore
osigura po 250.000 kuna a da se
istodobno smanji za taj iznos
reprezentacija Predsjedniku RH (za
450.000) i ukinu troπkovi za rent a
car i taksi (Razdjel-Sabor od 50.000
kuna). Troπkovi reprezentacije za
Ured Predsjednika RH rastu za 50
posto pa Ëemu toliko poveÊanje kad se
sve smanjuje (to je 135 kava dnevno),
kazao je TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ  ((HHSSPP)) u
obrazloæenju ovog amandmana.

**  OOddbbiijjeenn  jjee i sliËan amandman
JJaaddrraannkkee  KKoossoorr ((HHDDZZ)) kojim je traæila
smanjenje troπkova reprezentacije u
Uredu Predsjednika RH sa 1,2
milijuna kuna na 800.000 a razliku
preusmjeriti u vraÊanje rodiljnih
naknada na prijaπnju razinu.
Zastupnica je objasnila da je ta stavka
u 2001. iznosila 750.000 i smatra da
je ovo poveÊanje preveliko i nije
opravdano u ovoj teπkoj gospodarskoj
i socijalnoj situaciji tim viπe πto je
Predsjednik rekao da Êe biti graanin
predsjednik. Reprezentaciju treba
poveÊati Uredu puËkog pravo-
branitelja gdje dolazi jadni, siromaπni
i razoËarani ljudi koje puËki
pravobranitelj mora ponuditi sokom,
Ëajem i kavom, rekla je.

* Zastupnik ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS))
traæio je, no nije prihvaÊeno, da se na
razdjelu Ureda za nacionalnu
sigurnost planiran iznos od 2,2
milijuna kuna za “ostali nespomenuti
rashodi poslovanja” briπe jer, kaæe,
nedopustivo je da takav iznos bude
nespecificiran. Objasnio je da se i
drugi njegovi amandmani odnose na
takve stavke kod drugih ministar-
stava i Vlade i temeljem njih bi se
ostvarila uπteda od 120 milijuna
kuna, rekao je (no nisu prihvaÊeni a
neke je zastupnik i povukao) i
prigovorio πto Vlada nigdje nije
navela da i on (a ne samo Klub
zastupnika SDP-a) svojim aman-
dmanima traæi smanjenje troπkova.
Ministar ddrr..  MMaattoo  CCrrkkvveennaacc je rekao
da je toËno da je Klub zastupnika SDP-
a predloæio cijelu listu s najveÊim
iznosima smanjenja a da je Vlada
analizirala te i mnoge druge
amandmane kojima se predlagalo
smanjenje i da se Ëetvrti amandman
Vlade odnosi na sve takve aman-
dmane pa i ove zastupnika (ministar
se ispriËao ako piπe da je taj
amandman vezan samo uz jedan Klub
zastupnika). To obrazloæenje ministar
je dao i zzaa  nneepprriihhvvaaÊÊaannjjee  ssvviihh  ttaakkvviihh
aammaannddmmaannaa..

Zahtjev za veÊi transfer

nacionalnim manjinama

**  TTiibboorr  SSaannttoo  ((LLSS)),,  ZZddeennkkaa  »»uuhhnniill
((HHSSSS,,  zzaasstt..  pprriippaadd..  ËËeeππkkee  ii  sslloovv..  nnaacc..
mmaannjj..))  ii  BBoorriissllaavv  GGrraalljjuukk  ((zzaasstt..
pprriippaaddnniikkaa  aauussttrriijjsskkee,,  nnjjeemmaaËËkkee,,
rruussiinnsskkee,,  uukkrraajjiinnsskkee  ii  ææiiddoovvsskkee  nnaacc..
mmaannjjiinnee)) zajedniËkim su aman-
dmanom zatraæili smanjenje troπkova
reprezentacije Vladinog Ureda za
nacionalne manjine sa 245.000 kuna
na 95.000 te otvaranje nove pozicije
za adaptacije druπtvenog doma
odnosno doma kulture u mjestima
gdje æivi veÊi broj Maara (»akov-
cima), Ukrajinaca (©umeÊu) i Slovaka
(Jelisavcima). No Vlada nije mogla
prihvatiti taj amandman, naveo je
ministar MMaattoo  CCrrkkvveennaacc, jer se
predlaæu sasvim konkretni zahvati
kakvi se nisu prihvaÊali ni drugim
amandmanima a kljuËno pitanje za
nacionalne manjine je rijeπeno.
BBoorriissllaavv  GGrraalljjuukk je u ime predla-
gatelja amandmana uz æaljenje zbog
ooddbbiijjaannjjaa naglasio da su mislili da
daju razuman i moralan prijedlog za
smanjenje reprezentacije i stvaranje
uvjeta za primjeren rad nacionalnih
manjina.
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* NNiijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn  nnii  aammaannddmmaann
OOddbboorraa  zzaa  lljjuuddsskkaa  pprraavvaa  ii  pprraavvaa
nnaacciioonnaallnniihh  mmaannjjiinnaa da se poveÊa
iznos transfera etniËkim i nacio-
nalnim zajednicama i manjinama sa
15,3 milijuna kuna na 19,7 milijuna
(ministar objasnio da je Vlada dala
zadovoljavajuÊe rjeπenje) a ni
amandman zastupnice Zdenke »uhnil
da se poveÊa pozicija transfera Vladi-
nog Ureda za nacionalne manjine za
300.000 kuna. Radi se o minimalnim
sredstvima za kulturnu djelatnost
Slovaka (obavljaju je u crkvi) u selu
Jelisavcima, objasnila je.

* OOddbbiijjeenn  jjee i amandman zastu-
pnika DDrraaggee  KKrrppiinnee  ((HHDDZZ)) da se iznos
za aktivnost Vladinog Ureda za
odnosa s javnoπÊu smanji sa 4,85
milijuna kuna na dva milijuna kuna.
©to ljudi u Hrvatskoj teæe æive Vlada
traæi viπe novca za svoj promidæbeni
odjel. To zato da bi im putem Ureda za
odnose s javnoπÊu objasnila da
zapravo bolje æive kad im je struja
skuplja, rekao je, dodajuÊi da takav
postupak Vlade smatra uvredljivim za
hrvatske graane. Ministar ddrr..  MMaattoo
CCrrkkvveennaacc je objasnio da je u tom
Uredu zaposleno viπe osoba ali ne viπe
nego πto treba i da Ured svakodnevno
obavlja vrlo opseæne poslove, komu-
nikaciju s graanima itd.

PoveÊati sredstva podruËjima

od posebne dræavne skrbi

* NNiijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn ni amandman
zastupnika IIvvee  BBaaiiccee  ((HHDDZZ)) kojim je
zatraæio sredstva za proraËune
Æupanije ©ibensko-kninske te gradova
i opÊina, a koja su, kako je rekao i
apelirao, neophodna za normalno
funkcioniranje tih jedinica sukladno
zakonskim i ugovornim obvezama u
2002. godini (primjerice, Gradu
Kninu 5,7 milijuna kuna, opÊini
Kijevo 2,2 milijuna kuna itd.).

* IdentiËan je amandman s istim
ishodom podnio i zastupnik MMaarriioo
KKoovvaaËË  ((HHDDZZ)). I DDrraaggoo  KKrrppiinnaa podnio
je amandman, ali nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn, za
poveÊanjem sredstava æupanijskim,
gradskim i opÊinskim proraËunima
(podruËja od posebne dræavne skrbi)
te u obrazloæenju naveo da se od
mandata ove nove Vlade uzastopce
smanjuju sredstva opÊinama i
gradovima na podruËjima od posebne
dræavne skrbi. ZaprepaπÊujuÊe da
Vlada jednoj ©kabrnji smanjuju
sredstva za 200 posto u odnosu na
1999. godinu a da ©odolovcima ili
Jagodnjaku u kojima ni jedna kuÊa

nije stradala u ratu, dodjeljuje 1,6
milijuna kuna. Ministar MMaattoo
CCrrkkvveennaacc je odgovorio da ta sredstva
nisu smanjena i da su ista kao i za
2001. ali da je toËno da su smanjivana
pojedinim opÊinama jer se mijenjaju
kriteriji (ponderi) πto je DDrraaggoo  KKrrppiinnaa
ocijenio netoËnim.

* Uz isto obrazloæenje odbijen je
amandman zastupnika MMaarrkkaa  BBaarrii--
ËËeevviiÊÊaa  ((HHSSLLSS)) koji je potom povukao
taj amandman a njime je traæio
poveÊanje sredstava potpore Poæeπko-
slavonskoj æupaniji (sa 3,7 na 4,6
milijuna kuna odnosno vraÊanje na
razinu iz 2001, bez rebalansa). Rekao
je da su ovoj æupaniji sredstva
smanjena, a i gradovima Lipiku i
Pakracu, dok su u isto vrijeme
poveÊana æupanijama OsjeËko-baranj-
skoj i Bjelovarsko-bilogorskoj. 

* Isti je amandman i s istim
ishodom - odbijanjem - podnijela i
zastupnica MMaarriijjaa  BBaajjtt (i za opÊinu
Brestovec, Grad Lipik, Grad Pakrac) i
zatraæila da ministar napravi ono πto
je rekao i sredstva ostanu ista za
POæeπko-slavonsku æupaniju i ratom
razorene gradove Pakrac, Lipik i
opÊinu Brestovac (podruËje posebne
dræavne skrbi) pa je ministar ddrr..  MMaattoo
CCrrkkvveennaacc dodao da nitko nije
proizvoljno odluËio o tim sredstvima
po nekakvim svojim kriterijima veÊ po
egzaktnim kriterijima koji se mogu
provjeriti (broj stanovnika opÊine,
prihodi itd.). 

* S istim obrazloæenjem ooddbbiijjeenn  jjee i
amandman sadræajno identiËan pret-
hodnima zastupnice VVeessnnee  ©©kkaarree--
OOææbboolltt  ((DDCC)). 

* NNiijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn  aammaannddmmaann BBooææii--
ddaarraa  KKaallmmeettee  ((HHDDZZ)) (potpora opÊini
©kabrnja u iznosu od 1,5 milijuna
kuna), JJoossiippaa  SSeessaarraa  ((HHDDZZ)) za
poveÊanje sredstava potpore opÊini
DraganiÊ (100.000 kuna), opÊini
Stara Gradiπka 350.000), opÊini
OkuËani (500.000 kuna) i opÊini
Gornji BogiËevci (400.000 kuna),
JJaaddrraannkkee  KKoossoorr za poveÊanje sred-
stava opÊini Lovas (sa 255.963 na
355.963 kuna), koja je iznimno
stradala za vrijeme srpske agresije,
kazala je, meu ostalim zastupnica.
MMaarriijjaann  MMaarrππiiÊÊ  ((HHSSSS)) ppoovvuukkaaoo je
amandman kojim je traæio poveÊanje
sredstva za Vukovarsko-srijemsku
æupaniju (od 4,8 na 10 milijuna kuna)
rekavπi pri tom da se ova Æupanija
nalazi u izuzetno teπkoj situaciji. Na
to je Vladimir ©eks prigovorio da je
povrijeen POslovnik jer da se
amandman ne moæe obrazlagati ako
se povlaËi.

PoveÊati potporu VoÊinu,

Bogdanovcima...

* Vlada a ni zastupnici ggllaassoovvaannjjeemm
nniissuu  pprriihhvvaattiillii amandman KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--HHKKDDUU--aa za poveÊanje
sredstava potpore opÊini VoÊin,
Bogdanovci, »eminac odnosno sma-
njenje sredstava opÊinama Jagodnjak,
©odolovci, Trpinja. TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ je
objasnio da su ove tri prvo navedene
opÊine teπko stradale u Domovinskom
ratu i da se sada u njih vraÊaju
prognanici i izbjeglice i predloæenim
poveÊanjem sredstava æeli se
potaknuti obnova i naseljavanje, a za
razliku od ove druge skupine opÊina
koje nisu stradale jer su bile izvor
velikosrpske agresije. Æelimo prera-
spodjelu sredstava upravo temeljem
kriterija koje je spominjao ministar,
rekao je i zatraæio prihvaÊanje ovog
amandmana.

* Amandman ÆÆeelljjkkaa  GGllaavvaannaa kojim
je zastupnik traæio da se potpuno
ukinu planirani iznosi (oko 3,4
milijuna kuna) na razdjelu Mini-
starstva financija, Carinska uprava-
ostali materijal; ostale nespomenute
usluge ddjjeelloommiiËËnnoo  jjee  pprriihhvvaaÊÊeenn
VVllaaddiinniimm  aammaannddmmaannoomm, kazao je
ministar ddrr..  MMaattoo  CCrrkkvveennaacc. No ÆÆeelljjkkoo
GGllaavvaann je kazao da je malo Ëudno da
su se sada pojavile ove stavke kojih u
proπlom proraËunu nije bilo a da se ne
mogu specificirati pa je zatraæio
ggllaassoovvaannjjee  oo  aammaannddmmaannuu  nnoo  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn.

* NNiijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn  nnii  aammaannddmmaann
zastupnice JJaaddrraannkkee  KKoossoorr, premda
ga je dodatno obrazloæila i traæila
glasovanje, da se na poziciji Porezna
uprava, literatura, planirani iznos od
5,4 milijuna kuna smanji na 50.000
kuna. Naime, Ministarstvo znanosti
za istu namjenu, kupovanje knjiga,
publikacija itd. dobiva 111.000 kuna
pa zastupnica te iznose dræi neizba-
lansiranim i predlaæe da se razlika od
ovog smanjenja iz stavke Porezne
uprave usmjeri na vraÊanje rodiljnih
naknada na staru razinu.

* JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr zatraæila je i da
se kod Porezne uprave smanji stavka
za reprezentaciju, sa 305.293 kuna na
12.900 a ministar ddrr..  MMaattoo  CCrrkkvveennaacc
je objasnio da je taj amandman uvaæen
amandmanom Vlade i da je taj iznos
sveden na minimalnu mjeru. Zastu-
pnica je rekla da amandman Vlade
nije transparentan i zatraæila je
ggllaassoovvaannjjee  oo  aammaannddmmaannuu  nnoo  nniijjee
pprrooππaaoo.
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* Isto je bilo i s amandmanom ddrr..
––uurree  NNjjaavvrree  ((HHDDZZ)) kojim je traæio da
se kod Hrvatske banke za obnovu i
razvoj doda aktivnost “proraËunska
sredstva za subvencije stambenih
kredita - 150 milijuna kuna”, sa
zajedniËkim amandmanom zastu-
pnika MMaattee  JJuukkiiÊÊaa  ((HHDDZZ)),,  JJooππkkaa
KKoonnttiiÊÊaa  ((HHSSLLSS))  ii  AAnnttee  GGrraabboovvccaa
((HHSSLLSS)) da se na poziciji HBOR-a, doda
stavka otplata glavnice po kreditu za
vodovode na podruËjima od posebne
dræavne skrbi, na podruËju Splitsko-
dalmatinske æupanije grad Vrlika i
opÊina Hrvace - 20 milijuna kuna.
Ministar ddrr..  MMaattoo  CCrrkkvveennaacc je rekao
da nema namjeru reÊi da ovaj vodovod
nije potreban no i taj se prijedlog kao
i drugi sliËni odnosi na raspored
sredstava πto Vlada ne moæe prihvatiti
kao izuzetak. Mate JukiÊ se zaloæio za
taj amandman i rekao da je rijeË o
gradu i opÊini na podruËju od posebne
dræavne skrbi (voeni razgovori s
ministarstvima da se preuzmu ove
obveze) koji su i “otiπli” moæda
najdalje u izgradnji komunalne
infrastrukture i da se u njih vratilo
najviπe izbjeglog stanovniπtva.

* NNiijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn  nnii  aammaannddmmaann
JJaaddrraannkkaa  MMiijjaalliiÊÊaa  ((HHSSLLSS)) da se kod
Ministarstva financija doda nova
pozicija “povrat sredstava od prodaje
nacionaliziranih stanova s iznosom od
23,7 milijuna kuna, a predlagatelj
nije prihvatio ni amandman ÆÆeelljjkkaa
GGllaavvaannaa da se kod Ministarstva obra-
ne iznos stavke “nespomenuti rashodi
poslovanja” smanje sa 24,8 milijuna
kuna na 10,5 milijuna kuna, jer je
apsolviran amandmanima Vlade i radi
se o sredstvima za subvencioniranje
stambenih kredita zaposlenih u
Ministarstvu obrane i oruæanim
snagama, kako je rekao ZZllaattkkoo
GGaarreelljjiiÊÊ, zamjenik ministra obrane.
Nakon tog obrazloæenja zastupnik
ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  jjee  ppoovvuukkaaoo  aammaannddmmaann
a isto je s identiËnim amandmanom
uËinila i zastupnica JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr. 

* NNiijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn  ((ggllaassoovvaannjjeemm))
aammaannddmmaannsskkii  zzaahhttjjeevv  ÆÆeelljjkkaa  GGllaavvaannaa
da se (nespecificiran) rashod od
121.875 kuna kod Ministarstva za
javne radove, obnovu i graditeljstvo
briπe. Kako je objasnio VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn,
zamjenik ministra, radi se o
doprinosima za zapoπljavanje koje
plaÊa Ministarstvo kao poslodavac.

* Isto je bilo i s amandmanom zastu-
pnice MMaarriijjee  BBaajjtt da se otvori nova
pozicija na razdjelu ovog Ministarstva
a za obnovu ratom razorene sakralne
baπtine s iznosom od 6,05 milijuna
kuna (æupne crkve u VoÊinu, Jase-

novcu, Lipiku i DuboËcu) premda je
zastupnica dodatno obrazloæila taj
zahtjev kao i VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt
amandman Kluba zastupnika DC-a -
da se sredstva Fonda za obnovu i
razvoj Grada Vukovara poveÊaju za
deset milijuna kuna i iznose 35
milijuna kuna, a kkoojjii  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn.

* SlijedeÊi amandman podnio je
BBoorriissllaavv  GGrraalljjuukk  ((LLSS;;  zzaassttuuppnniikk
pprriippaaddnniikkaa  aauussttrriijjsskkee,,  nnjjeemmaaËËkkee,,
rruussiinnsskkee,,  uukkrraajjiinnsskkee  ii  ææiiddoovvsskkee  nnaacciioo--
nnaallnnee  mmaannjjiinnee))..  Zatraæio je da se
poveÊaju izravna kapitalna ulaganja
za 500 tisuÊa kuna zbog izgradnje
viπenamjenske dvorane u Miklu-
πevcima. 

Zamjenik ministra za javne radove,
obnovu i graditeljstvo nije prihvatio
amandman uz obrazloæenje da Êe
problemi navedenog sela biti rijeπeni
u okviru socijalne infrastrukture.
AAmmaannddmmaann  jjee  ooddbbiijjeenn  ii  ggllaassoovvaannjjeemm.

* PoveÊanje novËanih sredstava u
istom razdjelu, ali za 380 tisuÊa
zatraæila je potom mmrr..  ZZddeennkkaa  »»uuhhnniill
((HHSSSS;;  zzaassttuuppnniiccaa  pprriippaaddnniikkaa  ËËeeππkkee  ii
sslloovvaaËËkkee  nnaacciioonnaallnnee  mmaannjjiinnee))..  Svrha
amandmana bila je obnova »eπkog
kulturnog doma u Prekopakri. 

Zamjenik ministra za javne radove,
obnovu i graditeljstvo odbio je i taj
prijedlog uz isto objaπnjenje, a
aammaannddmmaann  nniissuu  pprriihhvvaattiillii  nnii
zzaassttuuppnniiccii  ggllaassoovvaannjjeemm.

Oprema πkole u Pakracu

* Iz sredstava Ministarstva za javne
radove, obnovu i graditeljstvo u
iznosu od 3 milijuna i 300 tisuÊa kuna
opremila bi se Srednja πkola u
Pakracu, predloæila je JJaaddrraannkkaa
KKoossoorr  ((HHDDZZ))..  

Gospodin VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn bio je
negativnog miπljenja s obrazloæenjem
da se tu radi o doista velikom iznosu
koji bi se trebao osigurati donacijom
na relaciji Ministarstvo prosvjete i
πporta i lokalna samouprava. ZZaassttuu--
ppnniiccii  ssuu  ggllaassoovvaannjjeemm  pprriihhvvaattiillii  ssttaavv
zzaammjjeenniikkaa  mmiinniissttrraa.

* Amandman pod rednim brojem 51
podnio je ddrr..  VViilliimm  HHeerrmmaann  ((HHSSLLSS))..
Smatra kako bi trebalo osigurati 3
milijuna kuna za izgradnju Student-
skog doma u campusu SveuËiliπta u
Osijeku. Taj iznos dobio bi se
smanjenjem uËeπÊa Republike Hrvat-
ske u zajmu CEB-a za obnovu πkola.

Zamjenik ministra za javne radove,
obnovu i graditeljstvo rekao je kako
su sredstva CEB-a predviena za
obnovu 42 πkole i ne mogu se
umanjivati. 

Podnositelj je tada ppoovvuukkaaoo  aammaann--
ddmmaann, jer je Vlada svojim aman-
dmanom predvidjela gradnju nave-
denog Studentskog doma.

* 4.087.996,60 kuna za projekt
obnove Osnovne πkole Mate Lovraka
u Novoj Gradiπki, bio je amandman
JJoossiippaa  SSeessaarraa  ((HHDDZZ))..

Zamjenik ministra VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn
objasnio je da trenutno nije moguÊe
utroπiti predviena sredstva za tu
namjenu. AAmmaannddmmaann  jjee  ooddbbiijjeenn  ii
ggllaassoovvaannjjeemm.

* SlijedeÊa dva amandmana
predlagatelji, KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  SSDDPP--aa
i zzaassttuuppnniiccii  RRoommaannoo  MMeeππttrroovviiÊÊ  ii  IIvvoo
FFaabbiijjaanniiÊÊ, su ppoovvuukkllii. Amandman
Kluba zastupnika SDP-a odnosi se na
transfer za izgradnju ceste (koridor
V.) Maarska granica - Beli Manastir
- Koprivnica u iznosu od 140 milijuna
kuna. Amandman Romana Meπtro-
viÊa i Ive FabijaniÊa bio je usmjeren
na obnovu i adaptaciju kroviπta i
prozora srednje πkole Kneza Brani-
mira u Benkovcu u iznosu od milijun
i 300 tisuÊa kuna.

* Amandman o kojem se tada
izjasnio zamjenik ministra za javne
radove, obnovu i graditeljstvo podnije-
la je VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC))..  Njime
je predloæila poveÊanje sredstava za
kapitalne potpore u vodnom gospo-
darstvu, vodoopskrbi i zaπtiti s
milijuna na 250 milijuna kuna. 

Obrazloæenje prilikom odbijanja
ovog amandmana gospodina VVeennkkaa
∆uurrlliinnaa  bilo je to πto su za navedene
svrhe predviena i sredstva Fonda za
regionalni razvoj od 80 milijuna
kuna. AAmmaannddmmaann  nniissuu  pprriihhvvaattiillii  nnii
zzaassttuuppnniiccii  ggllaassoovvaannjjeemm.

* Potom je povuËen joπ jedan
amandman KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  SSDDPP--aa..
On se sastojao od tri stavke kojim
traæi poveÊanje novËanih sredstava za
Magistralni podravski vodovod 15
milijuna kuna, za Goranski vodovod
5 milijuna kuna te za regulaciju
nasipa rijeke Drave u iznosu od 200
tisuÊa kuna. 

* Svoj amandman povukao je i
ZZoorraann  ©©iimmaattoovviiÊÊ  ((SSDDPP))..  Njime je
predloæio da se zbog vodovoda Stari-
grad - Paklenica-Lukovo ©ugarje u
ProraËunu predvidi iznos od 4 i pol
milijuna kuna.

* Amandman istog sadræaja, ali s
iznosom od 5 milijuna kuna podnio je
DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ))..  

Uz njegovo odbijanje, VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn
je rekao kako Êe se razmotriti finan-
ciranje tog vodovoda kroz redovni
program Hrvatskih voda i Zadarske
æupanije. UnatoË nastojanjima zastu-
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pnika dodatnim pojaπnjenjima zaπto
je ovaj projekt bitan, aammaannddmmaann  nniijjee
uuvvaaææiillaa  nnii  ssaabboorrsskkaa  vveeÊÊiinnaa. 

* ZZoorraann  ©©iimmaattoovviiÊÊ  povukao je joπ
jedan amandman. Radilo se o zahtjevu
od 5 i pol milijuna kuna za finan-
ciranje sustava otpadnih voda u
Karlobagu. 

Karlobag nema sustav otpadnih

voda

* Izgradnja sustava otpadnih voda
u Karlobagu bio je joπ jedan aman-
dman DDaarriiaa  VVuukkiiÊÊaa,,  ali za razliku od
prije navedenog amandmana, zastu-
pnik je u tu svrhu zatraæio 6.144.958
kuna.

Radovi na tome su otpoËeli i iÊi Êe
korak po korak, jer za veÊe zahvate
nema novaca, odgovorio je zamjenik
ministra za javne radove, obnovu i
graditeljstvo. AAmmaannddmmaann  jjee  ppoottoomm
ooddbbiijjeenn  ii  ggllaassoovvaannjjeemm.

* Izgradnja kanalizacije u naselju
Valun na otoku Cresu s iznosom od
milijun i 800 tisuÊa kuna, bio je
amandman koji su podnijeli DDaarriioo
VVuukkiiÊÊ i mmrr.. ZZllaattkkoo  MMaatteeππaa ((HHDDZZ))..  

Zamjenik ministra VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn
iznio je stav da Êe navedena proble-
matika biti rijeπena putem sredstava
Hrvatskih voda, Ëime je aammaannddmmaann
ooddbbiijjeenn. Isti stav iskazali su i
zastupnici glasovanjem. 

* IduÊi amandman podnio je DDrraaggoo
KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))..  Smatra da bi u
ProraËunu trebalo predvidjeti 5
milijuna kuna za tehniËku sanaciju
vodovoda u Benkovcu. 

Sanacija spomenutog vodovoda je u
tijeku sredstvima Hrvatskih voda,
grada Benkovca i Zadarske æupanije,
odgovorio je VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn Ëime je
ooddbbiioo predloæeno. VVeeÊÊiinnaa  zzaassttuuppnniikkaa
ssllooææiillaa  ssee  ss  mmiiππlljjeennjjeemm  zzaammjjeenniikkaa
mmiinniissttrraa. 

* Zastupnici VViikkttoorr  BBrrooææ  ((HHSSLLSS))  ii
DDrraagguuttiinn  VVuukkuuππiiÊÊ  ((SSDDPP))  oodduussttaallii  ssuu
od amandmana koji se odnosio na
izgradnju magistralnog cjevovoda
Virovitica - PitomaËa, cjevovoda PËeliÊ
- Jasenaπ i cjevovoda Macute - »eralije.
Sredstva potrebna za te projekte
iznosila su 39 milijuna kuna.

* U razdjelu ProraËuna koji se
odnosi na Ministarstvo za javne
radove, obnovu i graditeljstvo uvele bi
se nove pozicije: retencija “Lona”,
retencija “Vrbova”, retencija “Kaptol-
ka”, retencija “Kamensko”, spojni
kanal: Orljava - Vrbova - Lona te
spojni kanal: Straæemanka - Veli-
Ëanka - Kaptolka, bio je amandman
MMaarriijjee  BBaajjtt  ((HHDDZZ))..  

Ovo je domena osnovne djelatnosti
Hrvatskih voda, rekao je zamjenik
ministra za javne radove, obnovu i
graditeljstvo VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn..  Niti
nakon glasovanja aammaannddmmaann  nniijjee
uuvvaaææeenn.

**  DDaammiirr  KKaajjiinn  ((IIDDSS))  bio je miπljenja
da bi za izgradnju sustava za
proËiπÊavanje otpadnih voda Pori-
nËica-Pazin trebalo predvidjeti 5
milijuna kuna. 

Njegovo miπljenje nije dijelio
gospodin VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn  pojasnivπi
kako je do sada u tu svrhu utroπeno 2
milijuna i sto tisuÊa kuna. AAmmaann--
ddmmaann  jjee  ooddbbiijjeenn  ii  ggllaassoovvaannjjeemm.

Nastavljeni zahtjevi za

izgradnjom komunalne

infrastrukture

* Potom je DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  zatraæio da
se u izgradnju glavnog kolektora
otpadnih voda grada Benkovca uloæi
2 milijuna i 700 tisuÊa kuna.

U Benkovcu Êe se graditi komu-
nalna infrastruktura, ali ne u
predloæenom iznosu, obrazloæio je
VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn..  VVeeÊÊiinnaa  zzaassttuuppnniikkaa  ssee
ggllaassoovvaannjjeemm  ss  ttiimmee  ssllooææiillaa. 

* 5 milijuna kuna za nastavak
gradnje vodovoda od Kupjaka do
Vrbovskog, amandman je DDaarriiaa
VVuukkiiÊÊaa..  

Taj vodovod gradit Êe se s
izgradnjom autoceste Zagreb Rijeka i
redovnim sredstvima Hrvatskih voda,
bilo je stajaliπte Vlade koje je iznio
zamjenik ministra za javne radove,
obnovu i graditeljstvo. OOddbbiijjaannjjeemm
aammaannddmmaannaa potvrdili su to i
zastupnici.

* Nastavak gradnje vodoopskrbnog
sustava nuæan je i za OpÊinu Matulji,
smatrali su mmrr..  ZZllaattkkoo  MMaatteeππaa  ii  DDaarriioo
VVuukkiiÊÊ. U tu svrhu predvidjeli su 2
milijuna kuna. 

Amandman se ne prihvaÊa, rekao je
VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn..  Dodao je kako se radi
na vodoopskrbnom sustavu OpÊine
Matulji sredstvima OpÊine, poduzeÊa
Komunalac i Hrvatskih voda. Niti
ovaj aammaannddmmaann  zzaassttuuppnniiccii  nniissuu
pprriihhvvaattiillii.

* Zbog izgradnje vodoopskrbnog
sustava Vrbovsko-Lukovdol-Severin
na Kupi, dionica Lukovdol-Pleme-
nitaπ-Blaæevci amandman je joπ
jednom podnio DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  zatraæivπi
za to 4 i pol milijuna kuna.

Zamjenik ministra gospodin VVeennkkoo
∆∆uurrlliinn  i ovo nije prihvatio jer Êe, kaæe
problematika biti rijeπena programom
Hrvatskih voda i poduzeÊa “Komu-

nalac” iz Vrbovskog. Na inzistiranje
zastupnika oo  aammaannddmmaannuu  ssee  ggllaassoo--
vvaalloo,,  aallii  nnii  ttaaddaa  nniijjee  uuvvaaææeenn.

* Amandman istog sadræaja kao i
gospodin Kajin podnio je i KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa, a odnosi se na
izgradnju proËistaËa otpadnih voda u
Pazinu. 

SS  iissttiimm  oobbrraazzllooææeennjjeemm  nniijjee  pprriihhvvaa--
ÊÊeenn, a i glasovanje nije niπta promije-
nilo

* IduÊi amandman podnio je
ponovno DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ..  Odnosio se na
izgradnju kanalizacijskog sustava za
mjesto Brod Moravice s predvienim
iznosom od 2 i pol milijuna kuna. 

Mjesto se nalazi podalje od izvoriπta
pitke vode i takvi radovi bi
predstavljali komunalni zahvat,
odgovorio je zamjenik ministra za
javne radove, obnovu i graditeljstvo
ooddbbiivvππii  aammaannddmmaann. Zastupnici su se
sloæili s gospodinom ∆urlinom. 

* Vlada a i saborska veÊina nniissuu
pprriihhvvaattiillii ni slijedeÊa Ëetiri aman-
dmana koje su podnijeli mmrr..  ZZllaattkkoo
MMaatteeππaa  ii  DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ..  Njima je
zatraæena izgradnja kanalizacijskog
sustava jezgre mjesta Kastav u iznosu
od milijun i pol kuna, izgradnja
temeljne infrastrukture za predio
Grabar u naselju Cres s iznosom od
milijun i 600 tisuÊa kuna, izgradnja
temeljne infrastrukture za naselje
MartinπËica na Cresu sa 3 milijuna
kuna i izgradnja temeljne infra-
strukture za naselje Valun takoer na
otoku Cresu za πto je zatraæeno
milijun i 800 tisuÊa kuna. 

* Amandman vezan uz nastavak
izgradnje kanalizacije u Stonu
podnijela je DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ))..  

Gospodin VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn  je napo-
menuo kako je izgradnja kanalizacije
u Stonu velikim dijelom realizirana te
se amandman nnee  mmooææee  uuvvaaææiittii. NNiijjee  ggaa
uuvvaaææiillaa  nnii  ssaabboorrsskkaa  vveeÊÊiinnaa glaso-
vanjem.

Izgradnja i rekonstrukcija luka

i pristaniπta

* Dva amandmana koji su se
odnosili na razdjel Ministarstva za
javne radove, obnovu i graditeljstvo
zajedniËki su podnijeli BBooææiiddaarr
KKaallmmeettaa  ((HHDDZZ)) i RRoommaannoo  MMeeππttrroovviiÊÊ
((SSDDPP)).. Radi se o izgradnji trajektnog
pristaniπta u uvali KosiraËa na otoku
Istu za 3 i pol milijuna kuna i rekon-
strukciji pristaniπta u Zapuntelu na
otoku Molatu u iznosu od milijun i
800 tisuÊa kuna. 
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VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn nije prihvatio ni jedan
od ovih amandmana uz obrazloæenje
kako bi sredstva za navedene namjene
trebao osigurati Grad Zadar uz
suradnju Ministarstva pomorstva,
prometa i veza i æupanijske luËke
uprave. AAmmaannddmmaannii  ssuu  ooddbbiijjeennii  ii
ggllaassoovvaannjjeemm. 

* Podnositelj slijedeÊa dva aman-
dmana bila je ponovno DDuubbrraavvkkaa
©©uuiiccaa..  Odnosili su se na sanaciju
trajektne luke Trpanj u iznosu od 2 i
pol milijuna kuna i na izgradnju
trajektnog pristaniπta Prapratno u
iznosu od 19 milijuna kuna.

VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn  je objasnio kako se
zbog neadekvatne dokumentacije od
projekta luke Trpanja za sada
odustalo. ©to se tiËe trajektnog
pristaniπta Prapratno ono je poæeljno,
ali u ovom momentu realizacija je
nemoguÊa. Zastupnici takoer nniissuu
uuvvaaææiillii  oovvee  aammaannddmmaannee. 

* Joπ se jedan amandman odnosio
na OpÊinu Matulji. Radilo se o
izgradnji novog groblja na Krasu, a
amandman su podnijeli mmrr.. ZZllaattkkoo
MMaatteeππaa  i DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ..  

AAmmaannddmmaann  jjee  ooddbbiijjeenn, ali zamjenik
ministra za javne radove, obnovu i
graditeljstvo je rekao da Êe Mini-
starstvo u svom komunalnom progra-
mu to uzeti u razmatranje.

* DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  samostalno je podnio
iduÊi amandman koji se odnosio na
sanaciju rive i luke u Karlobagu sa 4
milijuna i 650 tisuÊa kuna.

Sanacija te luke moguÊa je jedino
kroz Ministarstvo pomorstva, pro-
meta i veza, odgovorio je VVeennkkoo
∆∆uurrlliinn..  AAmmaannddmmaann  nniissuu  pprriihhvvaattiillii  nnii
zzaassttuuppnniiccii  ggllaassoovvaannjjeemm.

* DDrr..  IIvviiccaa  KKoossttoovviiÊÊ  ((HHDDZZ))  i ÆÆeelljjkkoo
KKrraapplljjaann  ((HHDDZZ))  podnijeli su aman-
dman koji se odnosio na izgradnju
mosta koji preko Save spaja Slavoniju
i Pounje, a preko rijeke Une Hrvatsku
i BiH. Smatraju da bi u tu svrhu
trebalo predvidjeti u 2002. i 2003.
godini 5 milijuna eura. 

U ime Vlade zamjenik ministra
unutarnjih poslova JJoossiipp  VVrreesskk  nije
prihvatio taj prijedlog pojasnivπi kako
se o financiranju mostova i cesta koji
spajaju Hrvatsku i BiH moæe govoriti
tek nakon πto se ratificira meu-
dræavni sporazum o graniËnim
prijelazima izmeu tih dviju dræava.
GGllaassoovvaannjjee  jjee  ppookkaazzaalloo  ddaa  ssuu  ssee
zzaassttuuppnniiccii  ssllooææiillii  ss  oobbrraazzllooææeennjjeemm.

* Amandman je podnijela i JJaaddrraann--
kkaa  KKoossoorr  ((HHDDZZ))..  Radi se o prijedlogu
smanjenja sredstava za ËiπÊenje i
odræavanje u Ministarstvu unutarnjih
poslova sa 4 milijuna na 2.958 tisuÊa
kuna.

Zamjenik ministra unutarnjih
poslova nije prihvatio navedeni prijed-
log, a i nnaakkoonn  ggllaassoovvaannjjaa  aammaannddmmaann
nniijjee  pprrooππaaoo.

* Prijedlog o smanjenju novËanih
sredstava za sluæbenu, radnu i
zaπtitnu odjeÊu Ministarstva unu-
tarnjih poslova sa 30 na 6 milijuna
kuna bio je ppoovvuuËËeennii amandman PPeettrraa
ÆÆiittnniikkaa ((HHSSSS))..

©tednja u Ministarstvu

unutarnjih poslova

* ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS))  smatrao je
da bi Ministarstvo unutarnjih poslova
trebalo troπiti 10 milijuna kuna za
namirnice umjesto 22, 25 milijuna
kuna za motorni benzin i dizel gorivo
umjesto 63.827.050 te nula kuna za
ostale nespomenute usluge i nula
kuna za ostale nespomenute rashode
poslovanja. 

Sve stavke koje su u ProraËunu
navedene nuæne su kako bi Mini-
starstvo unutarnjih poslova moglo
normalno funkcionirati i svako
smanjenje dovelo bi to u pitanje,
odgovorio je JJoossiipp  VVrreesskk,, zamjenik
ministra unutarnjih poslova. Prijed-
log gospodina Glavana nniijjee  uuvvaaææiillaa  nnii
ssaabboorrsskkaa  vveeÊÊiinnaa.

* IduÊa dva amandmana podnio je
KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa.. Prvim je
zatraæeno da se za investicijsko
odræavanje Vatrogasnog doma u
Buzetu predvidi 400 tisuÊa kuna.
Drugi amandman odnosi se na
odræavanje graniËnih prijelaza.
Predloæeno je da se tako za prijelaz
LaniπÊe-Slum, Jelovica, Vodice predvi-
di milijun i pol kuna, dok bi se po 500
tisuÊa kuna izdvojilo za odræavanje
graniËnih prijelaza: Matulji-Klana,
Delnice-∆abar i Oprtalj-Sv. Lucija.

JJoossiipp  VVrreesskk  je obrazloæio kako
vatrogasni dom u Buzetu nije
prioritet, dok sredstva koja je MUP
veÊ angaæirao u svojim rashodima ne
ulaze u program odræavanja nave-
denih graniËnih prijelaza. Time su
aammaannddmmaannii  ooddbbiijjeennii,,  iissttii  rreezzuullttaatt
ppookkaazzaalloo  jjee  ii  ggllaassoovvaannjjee.

* Za Program u provedbi posebnih
mjera za zaπtitu od poæara trebalo bi
predvidjeti 22 milijuna i 700 tisuÊa
kuna, amandman je VVaalltteerraa  DDrraannddiiÊÊaa
((IIDDSS))..  

Vlada je miπljenja da su sredstva
kako je navedeno u ProraËunu
dostatna za zaπtitu od poæara, iznio je
zamjenik ministra unutarnjih poslova
gospodin VVrreesskk  kao obrazloæenje ooddbbii--
jjaannjjaa ovog amandmana. GGllaassoovvaannjjeemm
SSaabboorr  ttaakkooeerr  nniijjee  pprriihhvvaattiioo  pprriijjeeddlloogg
ggoossppooddiinnaa  DDrraannddiiÊÊaa. 

* OOddbboorr  zzaa  uusseelljjeenniiππttvvoo  podnio je
amandman u kojem predlaæe pove-
Êanje novËanih sredstava za stipendije
za studente povratnike s 2 i pol na 3
milijuna i 100 tisuÊa kuna. 

U okviru Ministarstva znanosti i
tehnologije definirana su sredstva za
tu namjenu i VVllaaddaa  aammaannddmmaann  nnee
mmooææee  pprriihhvvaattiittii, rekao je ministar
financija ddrr..  MMaattoo  CCrrkkvveennaacc..  

U ime Odbora njegov predsjednik
MMiillaann  KKoovvaaËË  ustrajao je na dodatnim
pojaπnjenjima, meutim to nije
promijenilo stav ministra financija.
Tom stavu pprriikklloonniillaa  ssee  ii  ssaabboorrsskkaa
vveeÊÊiinnaa  ggllaassoovvaannjjeemm.

* Amandman je podnio i OOddbboorr  zzaa
lljjuuddsskkaa  pprraavvaa  ii  pprraavvaa  nnaacciioonnaallnniihh
mmaannjjiinnaa..  Predloæeno je da financijska
sredstva za Hrvate u europskim
zemljama iznose milijun i 200 tisuÊa
kuna umjesto predvienih 700 tisuÊa. 

Ministar financija je samo rekao
kako Vlada to poveÊanje ne moæe
prihvatiti. AAmmaannddmmaann  nniissuu  pprriihhvvaattiillii
nnii  zzaassttuuppnniiccii  ggllaassoovvaannjjeemm..

* ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS))  ppoovvuukkaaoo je
svoj iduÊi amandman, nakon poja-
πnjenje ministra financija da je
zahtjev da se svedu na nulu ostali
nespomenuti rashodi poslovanja
Ministarstva vanjskih poslova Vlada
uvaæila u svom amandmanu.

Viπe za psihosocijalnu pomoÊ

braniteljima 

* JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  je bila podnositelj
amandmana kojim bi se poveÊala
sredstva za Program psihosocijalne
pomoÊi stradalnicima Domovinskog
rata sa 15 na 20 milijuna kuna.

Ministar hrvatskih branitelja iz
Domovinskog rata IIvviiccaa  PPaannËËiiÊÊ iznio
je miπljenje da je predvieni iznos
dostatan za spomenutu svrhu. Zastu-
pnici su s ttiimm  ggllaassoovvaannjjeemm  ssllooææiillii.

* DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  je predloæio da se
poveÊaju financijska sredstva za 5
milijuna kuna za troπkove odvjetnika
za obranu hrvatskih branitelja pred
domaÊim ili stranim sudovima zbog
osumnjiËenosti za kaznena djela
poËinjena u obrani RH.

U tu svrhu predvieno je veÊ 9
milijuna i 750 tisuÊa kuna, rekao je
ministar PPaannËËiiÊÊ,,  Ëime je odbio
prijedlog gospodina Krpine.
ZZaassttuuppnniiccii  ggaa  ttaakkooeerr  nniissuu  pprriihhvvaattiillii.

Podrπka poduzetnicima

* Amandman o smanjenju
financijskih sredstava za repre-
zentaciju u Ministarstvu gospo-
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darstva s 484.200 na 356.735 kuna
podnijela je JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr..  

Zamjenica ministra gospodarstva
MMaajjaa  BBrriinnaarr,,  naglasila je kkaakkoo  ssee
aammaannddmmaann  nnee  pprriihhvvaaÊÊaa jer je to
djelomiËno rijeπeno amandmanom
Vlade.

* JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  traæila je da njen
amandman bude u potpunosti
prihvaÊen te je zatraæila glasovanje
koje je pokazalo da vveeÊÊiinnaa  pprriissuuttnniihh
zzaassttuuppnniikkaa  nnee  ddiijjeellii  nnjjeennoo  mmiiππlljjeennjjee.

* MMrr..  ZZoorrkkoo  VViiddiiËËeekk  ((SSDDPP))  ppoovvuukkaaoo
jjee svoj amandman, a njime je
predlagao da se subvencija trgo-
vaËkim druπtvima izvan javnog
sektora poveÊa s 3 na 53 milijuna
kuna.

* Amandman pod rednim brojem
97. bio je prijedlog JJaaddrraannkkee  KKoossoorr  za
izgradnju PoduzetniËkog centra u
Pakracu. Za tu svrhu predvidjela je
dva i pol milijuna kuna. 

Zamjenik ministra za malo i srednje
poduzetniπtvo IIvvaann  KKnnookk,,  rekao je
kako Vlada ne prihvaÊa ovaj
amandman. U pojaπnjenju je naveo da
je Ministarstvo za malo i srednje
poduzetniπtvo za Grad Pakrac veÊ
predvidjelo i realiziralo mnoge
programe. Bio je to joπ jedan u nizu
amandman koji je ooddbbiijjeenn  ii
ggllaassoovvaannjjeemm.

* MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) je zatraæila od
Ministarstva sredstva od 5 milijuna
kuna, kojima bi se, uz sredstva Grada
Poæege i Æupanije Poæeπko-slavonske,
pomogao projekt razvoja malog i
srednjeg poduzetniπtva u gospo-
darskim zonama. Vlada ga nije
prihvatila a navedeni Êe projekt
podræati u narednoj godini. Ujedno
napominje da u okviru Poæeπko-
slavonske æupanije postoje nomi-
nirana sredstva u malom gospo-
darstvu od oko 50 milijuna kuna.
Grad Poæega æeli nastaviti ureivanje
industrijske zone, na gradskom
zemljiπtu rekla je zastupnica Bajt, te
je veÊ oslobodio obrtnike plaÊanja
komunalnog doprinosa. OOvvaajj  aammaann--
ddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn  nnii  ggllaassoovvaannjjeemm.

* Zastupnici DDrraagguuttiinn  VVrruuss  ((SSDDPP)),,
IIvvaann  ©©ttaajjdduuhhaarr  ((SSDDPP))  ii  VVllaaddiimmiirr
©©eeppËËiiÊÊ  ((SSDDPP)) ppoovvuukkllii su svoj
amandman (traæili su poveÊanje
sredstava za potporu poduzetnicima u
gradovima Delnice, Vrbovsko, »abar,
opÊinama Fuæine, Lokve, Mrkopalj,
Skrad, Ravna Gora, Brod Moravice). 

* MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) je aman-
dmanom zatraæila sredstva u iznosu 2
milijuna i 700 tisuÊa kuna za izgra-

dnju poslovne zgrade “PoduzetniËkog
centra” u Pakracu, πto Vlada nije
prihvatila. Zastupnica je potom pod-
sjetila da se radi o ratom razorenom
podruËju a izgradnjom bi se pomoglo
obrtnicima. Ni nakon glasovanja
aammaannddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn.

* Zastupnica DDiiaannaa  »»iizzmmaaddiijjaa  ((SSDDPP))
je ppoovvuukkllaa svoj amandman (traæila je
23 tisuÊa kuna za izradu strategije
razvoja Æenskog poduzetniπtva). 

* IIvviiccaa  TTaaffrraa  ((HHDDZZ)) i MMaattee  JJuukkiiÊÊ
((HHDDZZ)) su zatraæili za razvoj malog i
srednjeg poduzetniπtva “Podi i KrË”,
OpÊina Dugopolje 15 milijuna kuna
πto Vlada nije prihvatila. O tome je
Ivan Kolak rekao - ta je opÊina
ukljuËena u program razvoja i
predvien je maksimalni iznos od
milijun kuna za poduzetniËku zonu.
Zastupnik MMaattee  JJuukkiiÊÊ je rekao da je
predvieni iznos premali s obzirom na
veliku nezaposlenost kraja i iznos koji
ulaæu jedinice lokalne samouprave i
æupanija. Zatraæeno je glasovanje aallii
aammaannddmmaann  nnii  ttaaddaa  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..  

* MMrr..  ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS)) je
zatraæio da se u Ministarstvu kulture
na poziciji ostalih nespomenutih
rashoda ne izdvaja predvienih 352
tisuÊe kuna kao i u Matici hrvatskoj
na istoj poziciji 346 tisuÊa i 250 kuna,
πto je obrazloæio stavom da se u
uvjetima “kresanja” ProraËuna nespe-
cificirani izdaci ne mogu biti u
navedenim iznosima. Amandman nije
prihvatljiv rekla je predstavnica
Ministarstva kulture dr. BBiisseerrkkaa
CCvvjjeettiiËËaanniinn jer je veÊ djelomiËno
prihvaÊen u Vladinim amandmanima.
Nakon zatraæenog glasovanja aammaann--
ddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..

* Iz istog razloga nije prihvaÊen
amandman OOddbboorraa  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee
(traæenje da se na ime potpore za
investicijsko odræavanje ustanova
kulture predvidi 27 milijuna 160
tisuÊa kuna), rekla je dr. BBiisseerrkkaa
CCvvjjeettiiËËaanniinn,,  zamjenica ministra
kulture. U ime Odbora dr. Ante Simo-
niÊ je izrazio zadovoljstvo s iznosom
koji se izdvaja za investicijsko
odræavanje, adaptaciju i ureenje
dræavnih arhiva u razliËitim grado-
vima Hrvatske, u 14 nacionalnih
muzeja i galerija te odræavanje
objekata kulture u podruËju od
posebne dræavne skrbi, ali je zatraæio
glasovanje. Meutim, aammaannddmmaann
OOddbboorraa  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa  ((SSDDPP)) ppoovvuukkaaoo je
amandman kojim je zatraæio da se na
poziciji zaπtitnih radova na spome-
nicima kulture smanji sa 110
milijuna kuna i doda nova pozicija -

obnova ugroæene spomeniËke cjeline
Dubrovnika i predvidi iznos od 18
milijuna kuna. 

* Isto je uËinio DDaarriijjoo  VVaassiilliiÊÊ  ((PPGGSS))
sa svojim amandmanom (traæio je da
se poveÊaju sredstva za zaπtitne
radove na spomenicima kulture za 2
milijarde i iznose 112 milijuna kuna)
nakon obrazloæenja predstavnice
predlagatelja dr. BBiisseerrkkee  CCvvjjeettiiËËaanniinn
da se nalazi u programskim akti-
vnostima koje se redovno financiraju
prema Zakonu o financiranju javnih
potreba u kulturi, (aammaannddmmaann  ppoovvuu--
ËËeenn). 

* MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) je zatraæila
glasovanje jer nije bila zadovoljna
obrazloæenjem predstavnice predla-
gatelja dr. CCvvjjeettiiËËaanniinn u svezi s
njezinim traæenjem da se za gradski
muzej Poæega izdvoji 2 milijuna kuna.
AAmmaannddmmaann  VVllaaddaa  nniijjee  pprriihhvvaattiillaa  ((nnii
zzaassttuuppnniiccii  ggllaassoovvaannjjeemm)) jer su, prema
rijeËima gospoe CvjetiËanin projekti
veÊ financirani 2000. godine sa 500
tisuÊa kuna a predvia se i u narednoj
godini, a to ovisi o daljnjem toku
radova.

* MMaattee  JJuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ))  ii  JJooππkkoo  KKoonnttiiÊÊ
((HHSSLLSS)) zatraæili su da Vlada i
zzaassttuuppnniiccii  ggllaassoovvaannjjeemm  ooddbbiillii da se
doda pozicija - rekonstrukcija i
obnova MletaËkog kvartira-Alkarski
dvori u iznosu 10 milijuna kuna.
Predstavnica Vlade je pojasnila da se
ta dokumentacija ne nalazi u
natjeËaju. MMaattee  JJuukkiiÊÊ je uzvratio da se
prijava nalazi u Ministarstvu kulture
i da je ovih dana potpisan ugovor za
izradu glavnog izvedbenog projekta s
graevinskim fakultetom u Splitu. Do
1. oæujka bit Êe zavrπena izrada
projektne dokumentacije. Takoer
smatra da Viteπko-alkarsko druπtvo
zasluæuje odreenu potporu dræavnog
proraËuna. 

* OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee  je podnio
amandman --  traæi da se poveÊaju
sredstva Matici hrvatskoj, a Vlada ga
nije prihvatila jer se dijelom nalazi u
amandmanu Vlade. Predstavnik
Odbora dr. AAnnttee  SSiimmoonniiÊÊ je izrazio
zadovoljstvo πto je namiren dio
zahtjeva i zatraæio glasovanje, aallii
aammaannddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* VVllaattkkoo  PPaavvlleettiiÊÊ  ((HHDDZZ))  je zatraæio
poveÊanje sredstava za izdavaËki
projekt “StoljeÊa hrvatske knjiæe-
vnosti” (iznos od milijun i 66 tisuÊa
nepromijenjen je veÊ Ëetiri godine) i
iznos od milijun i 250 tisuÊa kuna
omoguÊio bi redigiranje i pripremu
rukopisa za tisak. Govorio je o
vaænosti biblioteke a predviena
sredstva neÊe biti dostatna da se ta
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edicija obogati novim djelima. OO
aammaannddmmaannuu  ssee  ggllaassoovvaalloo,,  aallii  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn..  

* DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ))  je zatraæio da
se za obnovu Doma kulture u Skradu
predvidi 816 tisuÊa 114 kuna, ali
amandman za Vladu nije bio
prihvatljiv. Predstavnica Vlade dr.
BBiisseerrkkaa  CCvvjjeettiiËËaanniinn je rekla da Êe
dokumentacija biti razmotrena a
nakon toga Êe se donijeti rjeπenje.
Nezadovoljan odgovorom DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ
je napomenuo da je obnova zgrade od
viπestruke koristi i zatraæio glaso-
vanje, ali aammaannddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* Mr. ZZllaattkkoo  MMaatteeππaa  ((HHDDZZ)) i DDaarriioo
VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ)) amandmanom su
zatraæili da se za ureenje Spomen
muzeja u Lipi, opÊina Matuje, predvidi
80 tisuÊa kuna πto Vlada nije
prihvatila, a obeÊano je da Êe se
projekt razmotriti na povjerenstvu.
BuduÊi da je trebalo odluËiti o
amandmanu mr. ZZllaattkkoo  MMaatteeππaa je
dobio rijeË. Pojasnio je da se radi o
muzeju holokausta. Izrazio je
ogorËenje time πto je “za vaπu zgradu
predvieno tisuÊu puta viπe”. Zamje-
nica ministra kulture gospoa
CCvvjjeettiiËËaanniinn  je uzvratila da se zbog
osobitosti koju ima kultura, temeljem
Zakona o financiranju javnih potreba
raspisuje natjeËaj i o sredstvima
odluËuje povjerenstvo. Nakon zatra-
æenog glasovanja aammaannddmmaann  nniijjee
pprrooππaaoo.

* MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) je zatraæila da
se za staru puËku πkolu u Lipiku, u
okviru zaπtitnih radova na spome-
nicima kulture predvidi 2 milijuna i
650 tisuÊa kuna, πto Vlada nije
prihvatila a u njezino ime dr. BBiisseerrkkaa
CCvvjjeettiiËËaanniinn  obrazloæila da su sredstva
bila dodijeljena i da se kurija
dovrπava, gradi se na Spahijskom
podrumu a novi program je mali dvor
JankoviÊ. Upravo radi toga da se
dovrπi, zatraæena su redarstva, rekla
je zastupnica Bajt i zatraæila ggllaassoo--
vvaannjjee  kkoojjee,,  mmeeuuttiimm,,  nniijjee  ddaalloo
ppoozziittiivvaann  rreezzuullttaatt. MMaarriijjaa  BBaajjtt je
upozorila da se radi o najstarijoj
puËkoj πkoli na tom podruËju koja
datira iz 1886. godine i da je zaπtiÊeni
spomenik kulture. 

* KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa  zatraæio je
dodatna sredstva za radove na
spomenicima kulture na sakralnoj
zbirki Vodnjan, i to za sigurnosni
sustav, u iznosu 150 tisuÊa kuna.
DDaammiirr  KKaajjiinn  je dodatno obrazloæio
rijeËima da se radi o jednoj od
najznaËajnijih sakralnih zbirki u
Hrvatskoj, a crkva nije primjereno
osigurana. BuduÊi da ga Vlada ne
prihvaÊa, zatraæio je ggllaassoovvaannjjee  aallii
nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) je u okviru
zaπtitnih radova na spomenicima
kulture zatraæila da se za Kaptol, u
Slavoniji srednjovjekovnu tvravu iz
13 stoljeÊa predvidi 500 tisuÊa kuna.
To je traæenje dr. BBiisseerrkkaa  CCvvjjeettiiËËaanniinn
odbila rijeËima da se taj projekt
financira veÊ tri godine i da Êe biti
nastavljen kada povjerenstvo donese
svoju odluku. Zastupnica MMaarriijjaa  BBaajjtt
je pojasnila da se radi o najbolje
saËuvanoj srednjovjekovnoj kuriji u
Slavoniji, a buduÊi da je u vrlo loπem
stanju potrebna su znatnija sredstva.
Zatraæeni iznos bi bio dostatan tek za
najmanju sanaciju. Zatraæila je
glasovanje o amandmanu koji VVllaaddaa
nniijjee  pprriihhvvaattiillaa,,  aallii  nniijjee  pprrooππaaoo. 

* MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ))  je zatraæila da
se za obnovu katedrale Sv. Terezije
Avilske (Poæega) izdvoji 980 tisuÊa
kuna. Nije bila zadovoljna objaπnje-
njem predstavnice predlagatelja dr.
BBiisseerrkkee  CCvvjjeettiiËËaanniinn koja je rekla da je
Ministarstvo kulture sa 130 tisuÊa
kuna financiralo dokumentaciju za
ovaj projekt i da Êe sastaviti finan-
ciranje. Zastupnica Bajt je naglasila
da su umjetnine Celestina MedoviÊa i
Otona IvekoviÊa u vrlo loπem stanju,
da freske traæe restauratorske radove
i potom zatraæila glasovanje, ali
aammaannddmmaann  nniijjee  pprrooππaaoo.

* ÆÆeelljjkkoo  PPaavvlliicc  ((HHSSLLSS)) je zatraæio 2
milijuna kuna za zaπtitne radove na
starom gradu Zrinski u »akovcu, a
nakon rijeËi predstavnice Vlade B.
CCvvjjeettiiËËaanniinn koja je rekla da je
projektna dokumentacija u proπloj
godini financirana sa 400 tisuÊa
kuna, zastupnik je oodduussttaaoo  oodd  aammaann--
ddmmaannaa, izrazivπi nadu da Êe u
narednoj godini biti iznaena
sredstva.

* BBaallttaazzaarr  JJaallππoovveecc  ((HHSSLLSS)) je
zatraæio 900 tisuÊa kuna za zaπtitne
radove na crkvi Sv. Petra Apostola u
Sv. Petru Orehovcu, KoprivniËko-
KriæevaËka æupanija, a nakon πto je
predstavnica Vlade rekla da Êe o
projektu raspravljati povjerenstvo,
zastupnik je aammaannddmmaann  ppoovvuukkaaoo. 

* ÆÆeelljjkkoo  PPaavvlliicc  ((HHSSLLSS))  je aman-
dmanom zatraæio 200 tisuÊa kuna za
zaπtitne radove na Crkvi uznesenja
Blaæene djevice Marije u Svetoj Mariji,
Meimurska æupanija, a nakon
obrazloæenja predstavnice Vlade dr.
CCvvjjeettiiËËaanniinn da Êe o njemu raspravljati
povjerenstvo, zastupnik je ppoovvuukkaaoo
aammaannddmmaann. 

* MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ))  je za zaπtitu
spomenika kulture franjevaËkog
samostana i crkve Sv. Duha (Poæega)
zatraæila 650 tisuÊa kuna, a

predstavnica Vlade dr. BB..  CCvvjjeettiiËËaanniinn
rekla da se taj projekt financira veÊ
Ëetiri godine i da Êe se nastaviti.
Zastupnica Bajt je rekla da su temelji
iz 13. stoljeÊa da je samostan
spomenik kulture, te da ga je
potrebno zaπtititi i restaurirati.
BuduÊi da amandman Vlada ne
prihvaÊa zastupnica je zatraæila
ggllaassoovvaannjjee,,  aallii  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* DDrraagguuttiinn  VVrruuss  ((SSDDPP))  je
amandmanom zatraæio da se izdvoji za
obnovu crkve BDM karmelske na Sv.
Gopri (Gerovo), grad »abar milijun i
600 tisuÊa kuna ali je od njega
oodduussttaaoo. 

* MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ))  je zatraæila da
se za zaπtitne radove na spomenicima
kulture izdvoji 6 milijuna i 750 tisuÊa
kuna i to za æupnu crkvu BDM u
VoÊinu 3 milijuna i 600 tisuÊa kuna,
za æupnu crkvu Uznesenja BDM u
Pakracu milijun i 150 tisuÊa kuna i
æupnu crkvu Sv. Nikole u Jasenovcu
2 milijuna kuna. Predstavnica Vlade
dr. BBiisseerrkkaa  CCvvjjeettiiËËaanniinn je odgovorila
da amandman nije prihvatljiv jer je za
crkvu u VoÊinu u 2001. godini bilo
izdvojeno 2 milijuna kuna i radovi Êe
i dalje teÊi, da je æupna crkva u
Pakracu zavrπena a da Êe pitanje
crkve Sv. Nikole biti razmotreno na
povjerenstvu. Zastupnica BBaajjtt je rekla
da je za obnovu crkve u VoÊinu
potreban iznos koji traæi da bi se
krenulo s radovima jer je za sredstva
ministarstva kupljen dio kamena i
opreme te je napomenula da je crkva
razarana i u 2. svjetskom ratu i u
Domovinskom ratu. ©to se tiËe crkve
u Pakracu, djelomiËno je zavrπena πto
se tiËe sredstava Ministarstva obnove
ali su potrebna sredstva Ministarstva
kulture. Isto je s crkvom u Jasenovcu.
Zastupnica je potom zatraæila da se
glasuje. Ni tada aammaannddmmaann  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn..  

* MMrr..  ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS))  je traæio
da se briπu predviena sredstva na
poziciji - ostali nespomenuti rashodi
poslovanja u iznosu 2 milijuna i 733
tisuÊe i 750 kuna. Obrazloæio je to
time πto za nespecificirane i
nepredvidive rashode postoji tekuÊa
priËuva proraËuna, a takoer smatra
da ne moæe svaki razdjel imati svoju
malu proraËunsku priËuvu. OO
aammaannddmmaannuu  ssee  ggllaassoovvaalloo  aallii  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn..  

* DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))  je zatraæio da
se za poticanje rasadniËarstva
predvidi poveÊanje na 5 milijuna
kuna. Predstavnik Vlade, zamjenik
ministra poljoprivrede i πumarstva
Toommiissllaavv  LLeeddiiÊÊ nije prihvatio
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amandman ali je rekao da predvieni
iznos u proraËunu nije dovoljan, te da
postoji namjera da se rasadniËarstvo
stavi na listu poticajnih proizvodnji.
Drago Krpina je rekao da se daju
obeÊanja o tome da Êe nastupiti
reforma a ne zna se kada. Smatra da
je rasadniËarstvo kljuËni problem
razvitka hrvatskog voÊarstva i
vinogradarstva jer se glavnina
materijala uvozi iz inozemstva.
OËekivao je da Êe za amandman
glasovati zastupnici HSS-a i HDZ-a aallii
aammaannddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn.

* DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))  je zatraæio da
se za Hrvatski stoËarski i selekciji
centar predvidi poveÊanje na 8
milijuna kuna, i pojasnio traæenje
prigovorom upuÊenim Vladi da
umjesto da utrostruËuje sredstva za
razvitak domaÊeg stoËarstva, predlaæe
smanjenje sredstava. Amandman koji
nije prihvatila Vlada nniijjee  pprrooππaaoo  nnii  uu
ppoossttuuppkkuu  ggllaassoovvaannjjaa. 

* DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) je zatraæio da
se u Zavodu za vinarstvo i vino-
gradarstvo poveÊa iznos na 3 milijuna
kuna. U ime Vlade TToommiissllaavv  LLeeddiiÊÊ je
rekao da amandman nije prihvatljiv
jer i Zavod za vinogradarstvo i
vinarstvo ima dvije vrste prihoda,
kada obavlja poslove od interesa za
dræavu i kada na træiπtu naplaÊuje
svoje usluge. Smatra da su u
proraËunu predvieni primjereni
iznosi. Drago Krpina je rekao da bi
poslovi Zavoda trebali biti una-
prijeeni u toj mjeri da se ne
raskidaju ugovori s inozemstvom
nakon πto se kod izvezenog vina
utvrdi postojanje nedozvoljenih
sastojaka. OO  aammaannddmmaannuu  ssee  ggllaassoovvaalloo
aallii  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..

* DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) je zatraæio da
se Zavodu za sjemenarstvo i
rasadniËarstvo poveÊa iznos na 3
milijuna kuna, a Vlada to traæenje nije
prihvatila jer je Ministarstvo
poljoprivrede ocijenilo da Zavod
naplaÊujuÊi svoje usluge i sa sred-
stvima iz proraËuna moæe pristojno
poslovati. S time se zastupnik Krpina
nije sloæio jer kaæe da je s planiranim
sredstvima poljoprivreda sve jadnija,
izrazivπi ujedno sumnju u Vladinu
reformu. Zatraæio je ggllaassoovvaannjjee  aallii
aammaannddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..

* DDrraaggoo  KKrrppiinnaa ((HHDDZZ))  je zatraæio da
se Zavodu za zaπtitu bilja poveÊaju
sredstva na milijun i 200 tisuÊa, a u
ime Vlade Toommiissllaavv  LLeeddiiÊÊ je rekao da
su isti razlozi kao za prethodne
amandmane. Zastupnik je u ovom
stavu vidio “joπ jedan revolucionalrni
potez Vlade u svrhu bræeg razvitka

hrvatske poljoprivrede i podizanja
njezine konkurentnosti na euro-
pskom træiπtu”, i zatraæio glasovanje.
AAmmaannddmmaann  nniijjee  pprrooππaaoo.

* KKlluubb zzaassttuuppnniikkaa  HHSSSS--aa ppoovvuukkaaoo  jjee
traæenja da se na ime regionalne
poljoprivredne potpore, poljoprivred-
nicima poveÊa iznos za 150 milijuna
kuna (sa 89.979.240 na 239.979.240),
te zatraæio da se poveÊaju novËani
poticaji u poljoprivredi i ribarstvu sa
1.380.000.000 na 1.530.000.000 tj. za
150 milijuna kuna.

* DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) je zatraæio da
se poveÊaju novËani poticaji i naknade
u poljoprivredi i ribarstvu na 2
000.000.000, ali ga Vlada nije prihva-
tila. TToommiissllaavv  LLeeddiiÊÊ je u ime Vlade
podsjetio da je ostavljena moguÊnost
da se izdvajanjem ili preraspodjelom
1 posto proraËunskih sredstava ta
sredstva usmjere u reforme u
gospodarstvu. Dræi da Êe ovim
sredstvima reforma iÊi bræe nego πto
se oËekuje. Zastupnik KKrrppiinnaa je
primijetio da je 1998. godine HSS
traæio dvostruko viπe nego on sada, pa
oËekuje da Êe oni podræati njegovo
traæenje. Upozorio je da Êe se u
narednoj godini doÊi do 35 postotnog
poveÊanja uvoza poljoprivrednih
proizvoda. Upitao je - kako drugaËije
pomoÊi hrvatskoj poljoprivredi da
bude konkurentna nego poveÊanjem
iznosa. Umjesto toga nudi se reforma
i prepolovljeni iznosi. Po rijeËima
TToommiissllaavvaa  LLeeddiiÊÊaa - jedan posto prera-
spodjele predstavlja viπe sredstava za
poljoprivredu nego πto je traæeni iznos
u zastupnikovom amandmanu. U
ispravku netoËnog navoda, zastupnik
KKrrppiinnaa je bio miπljenja za gospodin
LLeeddiiÊÊ misli na jedan Ëlanak u Zakonu
u izvrπenju dræavnog proraËuna gdje
Êe Vlada ocjenjivati provodi li
Ministarstvo poljoprivrede reforme.
Ujedno ga upozorava da Ministarstvo
nije napravilo 90 posto svojih poslova
i time unaprijed pokazuje da Êe Vlada
negativno ocijeniti provoenje
reforme 1 posto je samo bacanje
praπine u oËi. OO  aammaannddmmaannuu  ssee
ggllaassoovvaalloo  aallii  nniijjee  pprrooππaaoo..

* DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  je zatraæio da se
poveÊa udjel RH u provedbi Zajma za
izgradnju mreæe veletrænica na 30
milijuna kuna, ali Vladi nije bio
prihvatljiv. Toommiissllaavv  LLeeddiiÊÊ je rekao da
su sredstva Europske banke za
obnovu i razvoj (33,5 milijuna DEM)
te Vlade (12 milijuna DEM) proπle
godine stavljene u promet 3
veletrænice (Split, Rijeka, Osijek) a ove
godine uz adaptacije i u Benkovcu.
Veletrænice u Zagrebu i MetkoviÊu

nisu zavrπene pa prestaje i
meunarodni kredit. U buduÊnosti Êe
se nastaviti raditi na projektima
veletrænica i ribarnica uz kreditne
linije i sredstvima Ministarstva poljo-
privrede i πumarstva, a problemi su
administrativne prirode. S tim se
tumaËenjem zastupnik KKrrppiinnaa nije
sloæio rekavπi da je isti problem bio i
do 2000. godine a to su utjecaji
trgovaËkih lobija na ljude u
Ministarstvu poljoprivrede i πumar-
stva, kojem nije interes da se
uspostavi sustav nacionalnih trænica. 

Uspostavom sustava nacionalnih
veletrænica sredilo bi se hrvatsko
træiπte poljoprivrednim proizvodima a
hrvatski seljaci koliko-toliko zajam-
Ëen plasman. Time bi bilo manje
mjesta za uvozne poljoprivredne i
prehrambene artikle a to se domaÊim
uvoznicima ne svia - rekao je Krpina.
On ujedno smatra da predloæena
smanjena sredstva idu na ruku
uvoznicima koji Êe dogodine uvoziti
joπ i viπe. TToommiissllaavv  LLeeddiiÊÊ je rekao da
lobiji nemaju uporiπte u Ministarstvu
i ponovio da je razlog πto se ne
izgrauju trænice u Zagrebu i Mostaru
iskljuËivo administrativne prirode i
upitao s obzirom na to da do 1997.
nije otvorena nijedna trænica, a u
2000. godini tri nije li bilo rijeËi o
lobiju. DDrraaggoo  KKrrppiinnaa je ponovio stav
da neuspostavljanje nacionalnih
veletrænica ide na πtetu hrvatskih
seljaka a u korist uvoznika, te upitao
zamjenika ministra koji se æali na
administraciju - u Ëijim je ona
rukama. OO  aammaannddmmaannuu  ssee  ggllaassoovvaalloo
aallii  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa  zatraæio je
da se za izgradnju ribarske vele-
trænice u Puli izdvoji 3 milijuna kuna
ali to Vlada nije prihvatila. U njezino
ime je TToommiissllaavv  LLeeddiiÊÊ rekao da ne
prihvaÊa amandman iako podræava
izgradnju ribarnica. U tijeku je
izgradnja ribarnica u Puli i
inicijalnim se sredstvima potpomaæe
izgradnja u Komiæi na otoku Visu.
Namjera je Vlade izgraditi veÊi broj
ribarnica te poticati ribarsku proi-
zvodnju. Zainteresiranim investito-
rima je poruËio da se mogu
kandidirati za dodjelu sredstava iz
Fonda za razvoj i zapoπljavanje. VVaalltteerr
DDrraannddiiÊÊ  ((IIDDSS)) je rekao da predvieni
iznos od 500 tisuÊa kuna za Pulu neÊe
biti dovoljan da se ozbiljno ue u
projekt, a ne prihvati li se amandman
smanjuje se konkurentska moÊ doma-
Êih ribara. Zato je zatraæio da se
ggllaassuujjee  oo aammaannddmmaannuu  aallii  nniijjee  pprrooππaaoo. 
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* TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa  ((SSDDPP)) je zatraæio da
se u Ministarstvu pomorstva i veza za
odræavanje brzobrodskih linija poveÊa
iznos sa 88 milijuna na 92 milijuna
ali je od tog traæenja oodduussttaaoo. 

* KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa traæio je
poveÊanje iznosa ZraËnoj luci sa
milijun i 500 tisuÊa kuna na 2 mili-
juna i 500 tisuÊa kuna πto je u ime
Vlade odbio zamjenik ministra pomor-
stva, prometa i veza PPaavvaaoo  KKoommaaddiinnaa
uz obrazloæenje da bi sredstva u tom
sluËaju trebalo uzeti nekoj drugoj
zraËnoj luci. VVaalltteerr  DDrraannddiiÊÊ se zaloæio
za poveÊanje jer je to luka koja prima
najviπe Ëarter letova i znaËajna je za
turizam, a osim toga njezine su
potrebe za financijama veÊe nego πto
Klub traæi. Zatraæio je da se o
amandmanu ggllaassuujjee,,  aallii  nnii  ttaaddaa  nniijjee
pprrooππaaoo..  

* VVllaaddiimmiirr  ©©eeppËËiiÊÊ  ((SSDDPP)) je zatraæio
poveÊanje potpore zraËnoj luci Rijeka
sa 850 tisuÊa kuna na 3 milijuna i 350
tisuÊa kuna, a potom ppoovvuukkaaoo
aammaannddmmaann kao i MMiirroossllaavv  KKoorreenniikkaa
((SSDDPP))  (za modernizaciju HÆ-a, za
kapitalne donacije trgovaËkim dru-
πtvima u javnom sektoru), KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  SSDDPP--aa - ppoovvuukkaaoo svoj za
sanaciju sletno-uzletne staze u zraËnoj
luci BraË i Zagreb, a ppoovvuukkllii  ssuu
aammaannddmmaann VVeessnnaa  PPooddlliippeecc  ((SSDDPP)) i
MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ  ((SSDDPP))  (jednak zahtjev). 

* SSttjjeeppaann  DDeehhiinn  ((HHSSSS)) je zatraæio 5
milijuna kuna za modernizaciju
zraËne luke Zagreb a PPaavvaaoo  KKoommaaddiinnaa
u ime Vlade odbio uz obrazloæenje da
bi iznos poremetio odnos potpore za
sve ostale luke. Zastupnik je nakon
toga upozorio na potrebu kako je
traæenje razloæno jer ne bi bilo
zatvaranja luke u sluËaju magle i
ppoottoomm  aammaannddmmaann  ppoovvuukkaaoo. 

* Isto su uËinili (ppoovvuukkllii
aammaannddmmaann) MMiirroossllaavv  KKoorreenniikkaa  ((SSDDPP))
(uËeπÊe RH za æeljezniËku prugu Beli
Manastir - Vrpolje) ZZoorraann  ©©iimmaattoovviiÊÊ
((SSDDPP))  (sanacija rekonstrukcije rive i
luke u Karlobagu). 

* KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa za popra-
vak lukobrana u luci Pula je zatraæio
5 milijuna kuna πto je u ime Vlade
PPaavvaaoo  KKoommaaddiinnaa odbacio uz obra-
zloæenje da je luka od æupanijskog
znaËaja i da se tako financira.
Nezadovoljan odgovorom V..  DDrraannddiiÊÊ
je upozorio na opasnost koja prijeti
luci - podizanje nivoa vode i poplava
prijeti polovici grada. O amandmanu
se ggllaassoovvaalloo  aallii  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..  

* VVllaaddiimmiirr  ©©eeppËËiiÊÊ  ((SSDDPP)) je ppoovvuukkaaoo
amandman (nabava aerodromskih
instrumenata u zraËnim lukama. 

* DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ)) je zatraæila
da se za izgradnju zraËne luke na
KorËuli poveÊa iznos sa milijun kuna
na 5 milijuna kuna. Razlog nepri-
hvaÊanja amandmana obrazloæio je
PPaavvaaoo  KKoommaaddiinnaa u ime Vlade rijeËima
da je predloæeni iznos u skladu s
aktivnostima. To je zastupnicu
zaËudilo s obzirom na to da su veÊ
proπle godine predviena ta sredstva
a iznos nije potroπen. O amandmanu
je zatraæila ggllaassoovvaannjjee  aallii  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn..

* LLjjuubbiiccaa  LLaalliiÊÊ  ((HHSSSS)),,  SSttjjeeppaann
ÆÆiivvkkoovviiÊÊ  ((HHSSSS)),,  MMaarriijjaann  MMaarrππiiÊÊ  ((HHSSSS)),,
ÆÆeelliimmiirr  JJaannjjiiÊÊ  ((HHSSLLSS))  ii  BBrraanniissllaavv
TTuuππeekk  ((SSDDPP)) zatraæili su za sanaciju
æeljezniËke pruge Vinkovci-Osijek 60
milijuna kuna a u ime Vlade je Paavvaaoo
KKoommaaddiinnaa odbio traæenje uz obra-
zloæenje da u ovom trenutku nisu
osigurana sredstva, te da Êe se pruga
sanirati u sklopu rjeπenja lokalnih
æeljezniËkih pruga. Nakon toga,
amandman je ppoovvuuËËeenn. 

* Iz istog razloga nije prihvaÊen
amandman VVeessnnee  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC))
koja je rekla da je spomenuta pruga
æila kucavica toga podruËja, te da bi
obnovom doπlo do povratka ljudi i
veÊeg zapoπljavanja. Pogotovo jer je
prioritet i jer je obeÊano da Êe biti
sanirana. Zastupnica je zatraæila
glasovanje ali aammaannddmmaann  nniijjee  pprrooππaaoo.

* VViikkttoorr  BBrrooææ  ((HHSSSSLL))  ii  DDrraagguuttiinn
VVuukkuuππiiÊÊ  ((SSDDPP)) odustali su od traæenja
da se u potporu uvrsti izgradnju i
modernizaciju 5,3 km dræavne ceste
Slavonska Pivnica - Hon sa 10
milijuna kuna ali su nakon obra-
zloæenja Pavla Komadine da se u
dræavnom proraËunu viπe ne predvi-
aju sredstva za izgradnju i odræa-
vanje dræavnih, æupanijskih i lokalnih
cesta otkad su osnovani Hrvatske
autoceste i Hrvatske ceste i sredstva
alimentiraju iz cijene goriva. Isto je
obrazloæenje dato uz isto traæenje
zastupnika ––uurree  DDeeËËaakkaa  ((HHDDZZ)) ali se
o njemu glasovalo jer zastupnika nije
bilo. AAmmaannddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* ZZoorraann  ©©iimmaattoovviiÊÊ  ((SSDDPP)) je ppoovvuukkaaoo
amandman s traæenjem da se rekon-
struira cesta Vrbovsko-Ogulin.

* VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC)) je
zatraæila 30 milijuna kuna za izmje-
πtanje trase ceste na dijelu Sv.
Mikanovci II dionicu - obilaznicu
Vinkovci a u ime Vlade PPaavvaaoo
KKoommaaddiinnaa ostao pri danom obra-
zloæenju. Zastupnica je meutim,
naglasila da Vukovarsko-srijemska
æupanija nema obilaznicu, a posebno
je loπe jer tranzitni promet prolazi
kroz centar grada a πto se gradnje tiËe

moguÊi su i radovi po dionicama.
AAmmaannddmmaann  nnii  nnaakkoonn  ggllaassoovvaannjjaa  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn..  

* DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ)) je zatraæila
5 milijuna kuna za dovrπetak
izgradnje ceste Pomena - Sobra -
Saplunara te drugim amandmanom 6
milijuna kuna za zaobilaznicu Trpnja.
Upozorila je da potrebu izgradnje a
PPaavvaaoo  KKoommaaddiinnaa  u ime Vlade rekao da
plan troπenja treba zatraæiti od
Hrvatskih cesta i Hrvatskih auto-
cesta. GGllaassoovvaalloo  ssee  aallii  aammaannddmmaannii
zzaassttuuppnniiccee  nniissuu  pprriihhvvaaÊÊeennii..  

* DDaarriijjoo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ)) je zatraæio za
izgradnju ceste Hrvatsko-Gaπparci 10
milijuna kuna a u ime Vlade PPaavvaaoo
KKoommaaddiinnaa  ostao pri izreËenom glede
izgradnje cesta. Meutim, zastupnik
je ipak ustrajao na vaænosti ove ceste
s obzirom na to da je u pograniËnom
podruËju sa Slovenijom, i kraj se
povezuje prelaskom granice. Ujedno
dvoji o tome kako Êe pojedinci
odluËivati o velikim svotama i plani-
rati razvoj a izostat Êe kontrola
Sabora. U ime Vlade PP..  KKoommaaddiinnaa je
rekao da ne misli da cesta neÊe biti
izgraena jer dogovor veÊ postoji ali
to nije predmet sporazuma. GGllaassoovvaalloo
ssee  oo  aammaannddmmaannuu,,  kkoojjii  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..

* DDaarriijjoo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ)) je zatraæio da
se - rekonstruira cesta ©tefanci -
Gorπeti - Lamana Draga - cesta Del-
nice - graniËni prijelaz Brod na Kupi;
asfaltira cesta Brod Moravice -
Vrbovsko - uz rijeku Dobru, dovrπenje
rekonstrukcije dijela ceste TomiÊ
Draga-Brod Moravice - Zamost -
»abar; rekonstrukciju ceste Vrbovsko
- Ogulin. U prvom je zatraæio milijun
i 200 tisuÊa kuna jer je i opÊina Brod
Moravice do sada uloæila 300 tisuÊa
kuna a postoji dogovor s Hrvatskim
vodama da one uloæe 500 tisuÊa kuna.
Od realizacije ovog projekta bilo bi
viπestruke koristi. O tome se
ggllaassoovvaalloo  aallii  aammaannddmmaann  nniijjee  pprriihh--
vvaaÊÊeenn. Drugi amandman neprihvatljiv
za Vladu iz istog razloga pojasnio je
zastupnik rijeËima da cestom prolazi
veliki broj turista iz Slovenije prema
Jadranu. GGllaassoovvaalloo  ssee  ii  nniijjee  pprriihhvvaa--
ÊÊeenn. TreÊi po redu amandman (Mora-
vice-Vrbovsko) priËuvni je pravac u
sluËaju zastoja na cesti Zagreb-Rijeka.
Glasovalo se o amandmanu ali on nniijjee
pprrooππaaoo  kkaaoo  nnii  sslliijjeeddeeÊÊaa  ddvvaa
aammaannddmmaannaa  oovvoogg  zzaassttuuppnniikkaa..

* DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ)) je zatraæila
da se za sanaciju Velog i Malog Mula
u Staroj gradskoj jezgri izdvoji iznos
od 6 milijuna kuna a u ime Vlade
PPaavvaaoo  KKoommaaddiinnaa odbio uz obra-
zloæenje da se radi o sanaciji koju se
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financira iz æupanijskog proraËuna, a
kada radovi budu pri kraju, u smislu
sigurnosti plovidbe intervenira Mini-
starstvo pomorstva, prometa i veza.
Meutim, zastupnica je upozorila da
potreban iznos neÊe biti u stanju
financirati æupanija. BuduÊi da se
radi o dijelu zaπtiÊene spomeniËke
baπtine, zamolila je ddaa  ssee  ggllaassuujjee
ppoozziittiivvnnoo,,  aallii  nniijjee..  

* ZZllaattkkoo  MMaatteeππaa  ((HHDDZZ))  ii  DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ
((HHDDZZ)) zatraæili su da se izdvoji za
izgradnju deniveliranog raskriæja u
Rupi, opÊina Matulji 6 milijuna kuna.
U ime Vlade PPaavvaaoo  KKoommaaddiinnaa ga iz
istih razloga nije prihvatio (u
proraËunu nisu sredstva za dræavne,
æupanijske i lokalne ceste) te aammaann--
ddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn iz veÊ navedenih
razloga. DDaarriijjoo  VVuukkiiÊÊ je rekao da bi
rasprava za javnost bila mnogo
zanimljivija da je zamjenik ministra
donio plan investicija Hrvatskih cesta
kako bi se toËno znalo u πto Êe biti
potroπen “silni novac”. Upozorio je da
je raskriæje o kojem je rijeË vrlo vaæno
u vrijeme ljetnih guævi gdje se spajaju
prometni pravci iz smjera Ljubljane i
Trsta. O aammaannddmmaannuu  ssee  ggllaassoovvaalloo  aallii
nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn.

Zbrinjavanje komunalnog

otpada

* Vlada smatra da treba odbiti
amandman zastupnice MMaarriijjee  BBaajjtt
((HHDDZZ)) za otvaranje nove pozicije u
ProraËunu kojom bi se financirala
izgradnja odlagaliπta komunalnog
otpada Poæeπke kotline na lokaciji
Vinogradnine kraj Poæege
(3.5000.000 kuna). Kako je objasnio
RRoonnaalldd  ÆÆuuvvaanniiÊÊ, zamjenik ministra
zaπtite okoliπa i prostornog ureenja
zbrinjavanje komunalnog otpada
zakonska je obveza opÊine.

Zastupnica BBaajjtt ustrajala je na
amandmanu pojasnivπi da se radi o
dopunskim sredstvima za izgradnju
ovog odlagaliπta komunalnog otpada.
Naime, ukupni troπkovi sanacije i
ureenja deponije iznose 19.500.000
kuna i ne bude li resorno ministarstvo
pomoglo svojim sredstvima ne moæe
se krenuti u realizaciju ovog projekta.
ZZaassttuuppnniiccaa  jjee  zzaattrraaææiillaa  oodd  ssvvoojjiihh
kkoolleeggaa  ddaa  ssee  iizzjjaassnnee  oo  aammaannddmmaannuu,,  aallii
ggaa  ggllaassoovvaannjjeemm  oonnii  nniissuu  pprriihhvvaattiillii..

* Uz isto obrazloæenje gospodin
ÆÆuuvvaanniiÊÊ odbio je prihvatiti amandman
HHDDZZ--oovviihh  zzaassttuuppnniikkaa  IIvviiccee  TTaaffrree  ii
MMaattee  JJuukkiiÊÊaa  kojim su zatraæili
50.000,00 kuna za izradu projekta i
izgradnju deponija za smeÊe u OpÊini

Zagvozd. Iako je zastupnik TTaaffrraa
upozorio da je rijeË o nerazvijenom
podruËju te da Zagvozd nije u stanju
sam financirati ovaj projekt, zzaassttuu--
ppnniiccii  nniissuu  pprriihhvvaattiillii  aammaannddmmaann..

* Uslijedio je amandman iissttiihh
zzaassttuuppnniikkaa ovaj put za iznalaæenje
sredstava (100.000,00 kuna) za izradu
prostornog plana OpÊine Zagvozd.
Gospodin ÆÆuuvvaanniiÊÊ prenio je negativan
stav Vlade o tom amandmanu doda-
juÊi da je financiranje izrade pro-
stornih planova opÊina i æupanija u
nadleænosti lokalne samouprave, a
Ministarstvo Ëiji je on zamjenik
financira prostorne planove parkova
prirode i nacionalnih parkova.

UU  iimmee  pprreeddllaaggaatteelljjaa  zzaassttuuppnniikk  TTaaffrraa
jjee  zzaattrraaææiioo  ggllaassoovvaannjjee,,  aallii  zzaassttuuppnniiccii
nniissuu  pprriihhvvaattiillii  aammaannddmmaann..

OËitovanje o amandmanima nakra-
tko je prekinuto kada je VVllaaddiimmiirr
©©eekkss u iimmee  KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  HHDDZZ--aa
zatraæio da se odgodi rasprava za
slijedeÊi dan, jer je informiran da od
20 sati nema viπe izravnog TV prije-
nosa. Predsjednik TToommËËiiÊÊ je podsjetio
kako je veÊ puno puta upozorio da je
to pitanje odluke o programskoj
koncepciji praÊenja rada Hrvatskoga
sabora koju je donijelo VijeÊe HRT-a.
Dodao je joπ kako ne æeli viπe
intervenirati na Hrvatskoj televiziji
niti na bilo koji naËin biti sudionik
ureenja programa HTV-a. Sabor,
meutim, moæe utjecati na rad
televizije kada bude raspravljao o
izvjeπÊu o njezinu radu, i kada bude
birao njezina direktora, zakljuËio je
gospodin TomËiÊ.

Nakon toga nastavilo se s izja-
πnjavanjem o amandmanima.

* Zastupnici JJoossiipp  GGoolluubbiiÊÊ  ((HHSSSS)) i
dr. KKaarrmmeellaa  CCaappaarriinn  ((HHDDZZ)) podnijeli
su, ali i ppoovvuukkllii  aammaannddmmaann kojim su
traæili uvoenje nove proraËunske
stavke (800.000 kuna) za djeËji vrtiÊ
”Sunce” u –ulovcu.

* OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu predloæio je da se u razdjelu
Ministarstva prosvjete i πporta u glavi
10 Predπkolski odgoj doda pozicija
Aktivnost: Predπkola te projekt 38119
Ostale tekuÊe donacije u iznosu od
1.500.000 kuna πto ministar prosvjete
i πporta ddrr..  VVllaaddiimmiirr  SSttrruuggaarr nije
prihvatio.

Predsjednik Odbora ddrr..  AAnnttee
SSiimmoonniiÊÊ  ((HHSSSS)) kazao je da nema
ovlasti da povuËe amandman, ali zato
upozorava da su po Zakonu o
predπkolskom odgoju i obrazovanju
predπkole obveza Republike Hrvatske
pa je nuæno predvidjeti sredstva u
Dræavnom proraËunu. Za minimalne

aktivnosti predπkole Odbor je predlo-
æio spomenuti iznos. II  ppoorreedd  ttoogg
oobbjjaaππnnjjeennjjaa  zzaassttuuppnniiccii  ggllaassoovvaannjjeemm
nniissuu  pprriihhvvaattiillii  aammaannddmmaann..

* Za djeËji vrtiÊ u Vela Luci
zastupnik TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa ((SSDDPP)) zatraæio
je 250.000 kuna, aallii  jjee  ppoovvuukkaaoo
aammaannddmmaann.

* Nije se glasovalo niti o
amandmanu SSDDPP--oovviihh zastupnika
VVeeddrraannaa  LLeennddiiÊÊaa i ddrr..  ZZddeennkkaa  FFrraanniiÊÊaa
kojim su zatraæili 400.000 kuna za
dovrπenje zapoËete dogradnje i
adaptacije djeËjeg vrtiÊa u Vrgorcu.
Zastupnici su povukli amandman.

* NNaa  iissttii  ssee  ppootteezz  ooddlluuËËiioo  ((ppoovvllaaËËeennjjee
aammaannddmmaannaa))  ii  KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSSS--aa
koji je prethodno svojim amandma-
nom traæio da se za predπkolski odgoj
osigura 3.500.000 kuna (za program
financiranja darovite djece 1.000.000,
a jednako toliko i za program
sufinanciranja djece predπkolske dobi
hrvatskih graana u inozemstvu,
odnosno 1.500.000 kuna za program
sufinanciranja predπkole).

* ”Zeleno svjetlo” nniijjee  ddoobbiioo
amandman KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa
da se za rekonstrukciju djeËjih vrtiÊa
Faæana i Rakalj-MarËana osigura po
200.000,00 kuna odnosno 500.000,00
kuna za rekonstrukciju djeËjeg vrtiÊa
Buzet. Ministar SSttrruuggaarr je rekao kako
se amandman ne moæe prihvatiti zbog
ograniËenih sredstava, a u ime
predlagatelja amandmana DDaammiirr
KKaajjiinn ustvrdio da to moæe shvatiti, ali
istodobno upozorava na zakonsku
obvezu Republike Hrvatske glede
predπkolskog odgoja. Klub bi, kaæe,
pristao i na manji iznos od predlo-
æenog jer Êe i takva simboliËna
sredstva zasigurno u velikoj mjeri
pripomoÊi spomenutim predπkolskim
ustanovama. 

MMiinniissttaarr  jjee  uussttrraajjaaoo  nnaa  VVllaaddiinnoomm
ssttaavvuu,,  ppaa  ssee  pprriissttuuppiilloo  ggllaassoovvaannjjuu  uu
kkoojjeemm  aammaannddmmaann  nniijjee  ddoobbiioo  ppooddrrππkkuu
zzaassttuuppnniikkaa..  

* O amandmanu KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa
DDCC--aa nije se glasovalo jjeerr  ggaa  jjee  KKlluubb
ppoovvuukkaaoo nakon objaπnjenje ministra
SSttrruuggaarraa da se on rjeπava Vladinim
amandmanom. U odnosu na
predloæeno u Dræavnom proraËunu
(od 114.11.2001.) Klub je, naime,
zatraæio poveÊanje stavke za plaÊe za
zaposlene u osnovnoπkolskom obrazo-
vanju (za 105.000.000 kuna), te za
65.000.000 kuna za zaposlene u
srednjeπkolskom obrazovanju, odno-
sno za 30.000.000 kuna za izdatke za
znanstveno-istraæivaËke projekte i
programe. 
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* Uz isto obrazloæenje ministar ddrr..
VVllaaddiimmiirr  SSttrruuggaarr odbio je prihvatiti
amandman OOddbboorraa  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,
zznnaannoosstt  ii  kkuullttuurruu kojim je zatraæeno
dodatnih 108.645.565 kuna za
naknade za plaÊe u sustavu osnovnog
obrazovanja. Kako je predstavnik
predlagatelja ddrr..  AAnnttee  SSiimmoonniiÊÊ  ((HHSSSS))
objasnio u predloæenom proraËunu ta
sredstva nisu u cijelosti osigurana pa
Êe za isplate nedostajati 12 mjeseËnih
plaÊa u odnosu na isplaÊene plaÊe za
listopad tekuÊe godine. VVllaaddaa  jjee  oossttaallaa
pprrii  ssvvoojjoojj  ooddlluuccii,,  ss  kkoojjoomm  ssuu  ssee  ssllooææiillii
ii  zzaassttuuppnniiccii.

* UUsslliijjeeddiilloo  jjee  nneekkoolliikkoo  aammaannddmmaannaa
oo  kkoojjiimmaa  ssee  nniijjee  ggllaassoovvaalloo  jjeerr  ssuu  iihh
nnjjiihhoovvii  pprreeddllaaggaatteelljjii  ppoovvuukkllii. Tako je
KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSSS--aa zatraæio da se
predloæeni iznos u proraËunu za
naknade za plaÊe u sustavu osno-
vnoπkolskog obrazovanja poveÊa za
106.645.565 kuna, ÆÆeelljjkkoo  MMaalleevviiÊÊ
((SSDDPP)) da se za 200.000,00 kuna
umanji predloæeni iznos naknade za
prijevoz na posao i s posla u sustavu
osnovnoπkolskog obrazovanja (sa
128.700.000,00 kuna na
128.500.000,00 kuna) i u okviru istog
razdjela i glave otvori nova pozicija -
popravak O.©. ”Luke BotiÊa Viπkovci”,
koja iznosi veÊ spomenuti iznos od
200.000,00 kuna. LLuucciijjaa  DDeebbeelljjuuhh
((SSDDPP)) zaloæila se za poveÊana sredstva
za dogradnju O.©. Barban (umjesto
predloæenih 100.000 kuna zatraæila je
2.000.000,00 kuna) dok je JJaaddrraannkkaa
KKaattaarriinnËËiiÊÊ--©©kkrrlljj  ((HHSSLLSS)) za istu
namjenu predloæila iznos od
1.000.000,00 kuna, a NNeevviioo  ©©eettiiÊÊ
((HHDDZZ)) Ëak 4.000.000,00 kuna. O
©etiÊevom se aammaannddmmaannuu  ggllaassoovvaalloo
jjeerr  ggaa  VVllaaddaa  nniijjee  pprriihhvvaattiillaa,,  aa  ooddbbiillii
ssuu  ggaa  ii  zzaassttuuppnniiccii. 

* Nije prihvaÊen zahtjev KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa da se za izgradnju
O.©. Barban u ProraËunu osigura
3.000.000,00 kuna, a isto toliko i za
O.©. ”Vladimir Nazor” u Vrsaru.
ObjaπnjavajuÊi zaπto ne moæe
prihvatiti amandman ministar
SSttrruuggaarr je rekao da joπ uvijek ne
postoji ugovorna obveza za O.©.
Barban, a πto se tiËe objekta u Vrsaru
upozorio da ga zajedniËki financiraju
taj istarski gradiÊ i Ministarstvo. U
tom smislu Ministarstvo je sukladno
Ugovoru za 2002. izdvojilo sredstva,
zakljuËio je gospodin Strugar.

Zastupnik KKaajjiinn ustrajao je na
amandmanu Kluba upozorivπi da se
O.©. Barban gradi veÊ Ëetiri godine, te
da se svake godine u dræavnom
proraËunu osigurava po 100 tisuÊa
kuna πto je dostatno tek za

konzerviranje postojeÊih iskopanih i
betoniranih temelja. I u ovom sluËaju
Klub je spreman prihvatiti i znatno
manji iznos od predloæenih tri
milijuna kuna, kazao je Kajin, te
upozorio na spremnost Istarske
æupanije da se znaËajnim sredstvima
ukljuËi u gradnju πkole, kao i na
potrebu prihvaÊanja amandmana
kluba. 

ZZaassttuuppnniiccii  ssuu  ggllaassoovvaannjjeemm  iippaakk
ooddbbiillii  aammaannddmmaann..

* Vlada nije mogla prihvatiti niti
amandmanski zahtjev BBrraanniimmiirraa
GGllaavvaaππaa  ((HHDDZZ)) za poveÊanje iznosa sa
1.000.000,00 kuna na 8.000.000,00
kuna za izgradnju gradske i
nastavnoπportske dvorane u –akovu.
Ministar SSttrruuggaarr je objasnio da je
Vlada do sada su financirala
izgradnju te dvorane sa 5 milijuna
kuna, te da ostatak obveze po ugovoru
o sufinanciranju ima Grad –akovo, a
Vlada je u proraËunu planirala
milijun kuna koliko iznosi njezina
obveza. NNaakkoonn  ttoogg  oobbjjaaππnnjjeennjjaa  uu
ooddssuuttnnoossttii  zzaassttuuppnniikkaa  ggllaassoovvaalloo  ssee  oo
aammaannddmmaannuu,,  aallii  ggaa  zzaassttuuppnniiccii  nniissuu
pprriihhvvaattiillii.

* U ime KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  HHDDZZ--aa
VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss opravdao je Glavaπevu
odsutnost (zbog prometne nezgode) te
joπ kazao kako je isti amandman i
sam potpisao sa zastupnicima
KramariÊem i Santom, ali i niz drugih
amandmana koji se odnose na
nastavno πportske dvorane i πkole, no
ne vidi ih u tabelarnom pregledu.
PPrreeddssjjeeddnniikk  TToommËËiiÊÊ ga je upozorio da
je bilo dovoljno vremena za tu
intervenciju, a potom je nastavljeno s
izjaπnjavanjem o amandmanima.

* Svoje su amandmanske zahtjeve
ppoovvuukkllii  zzaassttuuppnniiccii  SSDDPP--aa  VVeessnnaa
PPooddlliippeecc i mmrr..  MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ (da se
otvori nova pozicija i osigura
1.000.000 kuna za adaptaciju i
rekonstrukciju PuËke πkole Nere-
æiπÊa), te ÆÆeelljjkkoo  MMaalleevviiÊÊ (da se za
popravak i rekonstrukciju O.©.
MrzoviÊ osigura 200.000,00 kuna
tako πto Êe umanjiti predloæeni iznos
sredstava za osnovno πkolsko
obrazovanje pod stavkom 261215-05
Preko-Otok Ugljan).

* ZZaassttuuppnniiccii  SSDDPP--aa  VVllaaddiimmiirr  ©©eeppËËiiÊÊ,,
DDiijjaannaa  »»iizzmmaaddiijjaa  ii  DDrraagguuttiinn  VVrruuss
pprreeddllooææiillii,,  aallii  ii  ppoovvuukkllii  aammaannddmmaann
kojim su zatraæili da se predloæeni
iznos za izgradnju O.©. PeÊine Rijeka,
PodruËna Kostrena umanji za
200.000,00 kuna i taj iznos prenese
(osigura) za izgradnju πportske
dvorane O.©. Rab imajuÊi u vidu da
Vlada za potonju namjeru ove godine
nije planirala nikakva sredstva.

* DDrr..  NNiikkoollaa  IIvvaanniiππ  ((PPGGSS)),,  ddrr..  VVeessnnaa
PPuussiiÊÊ  ((HHNNSS)),,  DDaarriijjoo  VVaassiilliiÊÊ  ((PPGGSS)),,
DDaammiirr  JJuurriiÊÊ  ((SSBBHHSS))  ii  DDaarrkkoo  ©©aannttiiÊÊ
((HHNNSS)) zatraæili su da se poveÊa
predloæeni iznos sa 1.000.000 kuna na
2.000.000 kuna za izgradnju O.©.
MartinoviÊa u Malom Loπinju, aallii  ssuu
ppoovvuukkllii  aammaannddmmaann nakon objaπnjenja
ministra SSttrruuggaarraa  da je u ovom
sluËaju investitor Grad Loπinj te da je
potrebno nastaviti tu izgradnju ali i
definirati opseg sufinanciranja. 

* HDZ-ovi zastupnici ZZddeennkkaa  BBaabbiiÊÊ--
PPeettrriiËËeevviiÊÊ,,  IIvviiccaa  TTaaffrraa  ii  MMaattee  JJuukkiiÊÊ
ustrajali su na amandmanskom
zahtjevu da se za adaptaciju prostora
prostora O.©. Trilj, PodruËne πkole
Koπute predloæeni iznos poveÊa sa
800.000,00 kuna na 1.000.000,00
kuna. Ministar SSttrruuggaarr odbio je
prihvatiti amandman, ali je zastu-
pnica ZZddeennkkaa  BBaabbiiÊÊ--PPeettrriiËËeevviiÊÊ ustra-
jala na amandmanskom zahtjevu
naglasivπi da predloæeni iznos od
800.000,00 kuna nije dovoljan za ovu
namjenu te zatraæila glasovanje, aallii  ssuu
zzaassttuuppnniiccii  ssaammoo  ppoottvvrrddiillii  VVllaaddiinn  ssttaavv
ii  nniissuu  pprriihhvvaattiillii  aammaannddmmaann..

* IIvvaann  NNiinniiÊÊ  ((SSDDPP))  pprreeddllooææiioo  jjee  aallii  ii
ppoovvuukkaaoo  zzaahhttjjeevv da se za izgradnju
πportske dvorane i dogradnju uËio-
nica O.©. Brodarica osigura 3.850.000
kuna, zatim 2.850.000 kuna za
rekonstrukciju i dogradnju posto-
jeÊeg objekta O.©. Vrpolje, 968.000
kuna za adaptaciju i dogradnju O.©.
Tina UjeviÊa, PodruËne πkole Greba-
πtica, 15.000.000 kuna za izgradnju
nove O.©. Rogoznica na novoj lokaciji,
4.000.000 kuna za nadogradnju i
adaptaciju postojeÊe zgrade Indu-
strijsko-obrtniËke πkole ©ibenik u
”Centru za tehniËko-obrtniËka zani-
manja” i 3.000.000 kuna za sanaciju i
rekonstrukciju graevine πkolske
zgrade gimnazije Antuna VranËiÊa u
©ibeniku. Kaæimo da su istovjetan
amandman predloæili joπ IIvvoo  BBaaiiccaa
((HHDDZZ)), te MMaarriioo  KKoovvaaËË  ((HHSSLLSS)). Vlada
ga je odbila. Potonji zastupnik
ustrajao je na amandmanu naglasivπi
da se radi o πest vrlo vaænih πkolskih
objekata na πirem πibenskom
podruËju, posebno izdvojivπi gimna-
ziju Antuna VranËiÊa koja datira joπ
iz 1937. godine, i od tada u nju nije
niπta ulagano. U toj su zgradi sada
smjeπtene tri srednjoπkolske usta-
nove, dodao je KovaË.

II  ppoorreedd  ttoogg  oobbrraazzllooææeennjjaa  zzaassttuuppnniiccii
ssuu  ssee  oopprreeddiijjeelliillii  zzaa  VVllaaddiinn  ssttaavv..

* SSDDPP--oovvii  zzaassttuuppnniiccii  DDrraagguuttiinn
NNoovviinnaa,,  GGoorrddaannaa  SSoobbooll,,  LLjjiilljjaannaa
KKuuhhttaa  ii  KKaattiiccaa  SSeeddmmaakk nisu sigurni
da je u predloæenom proraËunu pred-
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viena izgradnja πportske dvorane
O.©. Slavko Kolar, Kravarsko, O.©.
Pisarovina i izgradnje O.©. Rugvica
pa predlaæu da se to uvrsti u
ovogodiπnji dræavni proraËun.
AAmmaannddmmaann  ssuu,,  mmeeuuttiimm,,  ppoovvuukkllii..

Program CEB 3

* Istovjetan amandman podnijeli su
SSttjjeeppaann  DDeehhiinn  ((HHSSSS)),,  IIvvaann  ©©uukkeerr
((HHDDZZ)),,  JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ  ((HHSSLLSS))  ii  IIvvaann
PPeenniiÊÊ  ((HHDDZZ)). OdbijajuÊi da prihvati
amandman ministar SSttrruuggaarr objasnio
je da bi se financiranje ovih objekata
rjeπavalo u okviru programa CEB 3.
Ministarstva za javne radove, obnovu
i graditeljstvo.

BraneÊi amandman IIvvaann  PPeenniiÊÊ
((HHDDZZ)) kazao je da je rijeË o izgradnji
O.©. Rugvica Ëija bi se izgradnja
financirala tek 50 posto iz
spomenutog programa. Naglasio je
vaænost izgradnje tih graevina,
posebno O.©. Rugvica. 

Kada projekt ue u program CEB 3.
tada se u cijelosti i napravi, uzvratio
je ministar SSttrruuggaarr ustrajavπi na
stavu Vlade, a to su uËinili i podno-
sitelji amandmana ppaa  ssee  pprriissttuuppiilloo
ggllaassoovvaannjjuu  uu  kkoojjeemm  ssuu  zzaassttuuppnniiccii
ssaammoo  ppoottvvrrddiillii  ssttaavv  VVllaaddee..

* DDaarriijjoo  VVaassiilliiÊÊ  ((PPGGSS)) zatraæio je da
se za izgradnju O.©. F.K. Frankopan,
Krk osigura 800.000,00 kuna, a ddrr..
SSttrruuggaarr odbio prihvatiti taj zahtjev uz
objaπnjenje da Êe se ovaj amandman
rjeπavati u sklopu regionalnog
razvoja Jadranskih otoka pri Mini-
starstvu za javne radove, obnovu i
graditeljstvo. ZZaaddoovvoolljjaann  ttiimm  oobbjjaa--
ππnnjjeennjjeemm  zzaassttuuppnniikk  VVaassiilliiÊÊ  ppoovvuukkaaoo
jjee  ssvvoojj  aammaannddmmaann.

* Uz nadu da Êe se jednako tako
briæno postupiti i sa njihovim zahtje-
vom ddrr..  VViilliimm  HHeerrmmaann  ((HHSSLLSS))
ppoovvuukkaaoo  jjee  aammaannddmmaann πto ga je
podnio zajedno s JJaaddrraannkkoomm  RReeiihhll--
KKiirr  ((SSDDPP))  ii  TTiibboorroomm  SSaannttoo  ((LLSS)) kojim
je zatraæio da se u ProraËun uvrsti
projekt izgradnje O.©. u Veliπkovcima
i za to osigura 3.000.000,00 kuna.
Prethodno je ministar SSttrruuggaarr odbio
prihvatiti taj amandman. 

* BBeezz  rraasspprraavvee  ssvvoojjee  jjee  aammaann--
ddmmaannsskkee  zzaahhttjjeevvee  ppoovvuukkaaoo  PPeettaarr
ÆÆiittnniikk  ((HHSSSS)): da se osigura
2.000.000,00 kuna za O.©. Franje
Serta, Bednja, odnosno za izgradnju
PodruËne πkole Vrbno; 1.500.000,00
kuna za izgradnju πportske dvorane
O.©. ©emovec u istoimenom mjestu;
2.000.000,00 kuna za izgradnju
πportske dvorane O.©. Ante Star-
ËeviÊa, Lepoglava, i 1.000.000,00

kuna za izgradnju takve dvorane O.©.
grofa Janka DraπkoviÊa, Klenovnik.

ObeÊanje

.Uslijedilo je izjaπnjavanje o 16
amandmanskih zahtjeva DDrraaggee
KKrrppiinnee  ((HHDDZZ)).

Ministar SSttrruuggaarr nije prihvatio
otvaranje nove pozicije vrijedne
7.000.000 kuna za obnovu stare
zgrade O.©. Benkovac jer Êe se to
rjeπavati kroz projekt CEB Mini-
starstva za javne radove, obnovu i
graditeljstvo. 

Zastupnik KKrrppiinnaa objasnio je da se
u istoj zgradi i u istim hodnicima te
πkole od 1995. tiskaju osmoπkolci i
srednjoπkolci, a Vlada odbija prihva-
titi amandman kojim bi se konaËno
sanirala zgrada stare O.©. i tako
omoguÊili barem minimalni peda-
goπki uvjeti za odvijanje nastave.
Primijetio je joπ da Vlada odbija sve
amandmane kojima se traæe sredstva
za sanaciju i izgradnju novih πkolskih
zgrada argumentom da Êe se to
rjeπavati kroz CEB program, pa ako
je to tako tada Êe 2002. godina biti
oznaËena kao renesansa hrvatskog
πkolstva. No, oËito je da neÊe biti
sredstava za sve te zahtjeve, te da Êe
uslijediti selekcija kada Êe se preci-
zirati koje Êe se sve πkole financirati
iz tog programa, a koje neÊe. Pri
tome, kaæe Krpina, zastupnici neÊe
imati nikakvog utjecaja. Zatraæio je
stoga da se glasuje o njegovom
amandmanu.

U ponovnom istupu ddrr..  SSttrruuggaarr
kazao je da je veÊ viπe od stotine πkola
napravljenog iz spomenutog progra-
ma, a Ministarstvo na Ëijem je Ëelu
snimilo je potrebe, pa tako i O.©.
Benkovac, te napravilo popis i dosta-
vilo ga Ministarstvu javnih radova,
obnove i graditeljstva i dogovoreno je
da ti projekti idu.

GGllaassoovvaannjjeemm  zzaassttuuppnniiccii  ssuu  ssee
pprriikklloonniillii  VVllaaddiinnoomm  ssttaavvuu..

* DDrr..  JJuurree  RRaaddiiÊÊ  ((HHDDZZ)) javio se da
bi ispravio jedan ministrov navod.
Potvrdio je da se u resornom mini-
starstvu prikupljaju i pripremaju
podaci za program CEB 3 (treÊi zajam
CEB-a), a u tijeku je CEB 2 i radit Êe
se tijekom 2002. ”Daj Boæe da CEB 3.
doe na red 2003. ili 2004. godine”,
kazao je zastupnik RadiÊ, imajuÊi u
vidu postupak kandidiranja za taj
program. S obzirom na sve to, RadiÊ
dræi da nema nikakvih izgleda da ove
πkole, dakako, ako se njihovo
financiranje prebaci na spomenuti
CEB program, dou na red za obnovu
2002. godine. 

* Niti slijedeÊi zahtjev zastupnika
KKrrppiinnee da se za sanaciju O.©. Obrovac
osigura 1.500.000 kuna (nova stavka)
ministar SSttrruuggaarr nije prihvatio
naglaπavajuÊi da Êe i to uÊi u program
CEB 3.

BraneÊi amandman zastupnik KKrrppii--
nnaa primjetio je da ministar nije naπao
za potrebno da opovrgne konstatacije
zastupnika RadiÊa, pa Krpina
zakljuËuje da je i ministru jasno da
2002. iz famoznog programa CEB 3.
neÊe biti obnovljena niti izgraena niti
jedna πkola. A kako se raspravlja o
Prijedlogu dræavnog proraËuna za
2002. godinu to je ujedno i poruka
tim πkolama i uËenicima da Êe i ove
godine pohaati nastavu u nepo-
dnoπljivim pedagoπkim, socijalnim,
zdravstvenim i higijenskim uvjetima,
podvukao je Krpina i zamolio
zastupnike da uzimajuÊi u obzir te
Ëinjenice prihvate amandman.

Zamjenik ministra financija DDaammiirr
KKuuππttrraakk objasnio je πto znaËi kratica
CEB te rekao da je to razvojna banka
u VijeÊu Europe Ëiji su predstavnici
nedavno posjetili Hrvatsku, a naπi se
nalaze tamo i CEB 3 bit Êe svakako
realiziran 2002. godine.

IspravljajuÊi taj navod ddrr..  JJuurree
RRaaddiiÊÊ  ((HHDDZZ)) bio je suprotnog
miπljenja, jer smatra kako nema
nikakvih izgleda da konstatacija
zamjenika ministra postane toËna
buduÊi joπ niπta od programa πkola
nije pripremljeno niti predat kao
zahtjev. Stoga je gospodin RadiÊ
ustrajao na svojoj prijaπnjoj tvrdnji da
u 2002. nema izgleda da se ovi
projekti ostvare preko CEB programa.

U pokuπaju da razjasni nesporazum
zamjenik ministra javnih radova,
obnove i graditeljstva, VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn
kazao je, uz ostalo, da je u tijeku
realizacija projekta CEB 2. u kojem se
grade πkole, a na spisku ih je 41, dok
se za slijedeÊi takav projekt tek
priprema program tj. kandidiranje
πkola i nije realno da se realizira
2002..

UUsslliijjeeddiilloo  jjee  ggllaassoovvaannjjee,,  aallii
aammaannddmmaann  nniijjee  ddoobbiioo  ppooddrrππkkuu
zzaassttuuppnniikkaa..  

* Istu je sudbinu doæivio i slijedeÊi
KKrrppiinniinn  amandman da se za sanaciju
srednje πkole Benkovac osigura
1.500.00 kuna (nova stavka). Nakon
ministra SSttrruuggaarraa koji je to odbio
prihvatiti, pprreeddllaaggaatteelljj  aammaannddmmaannaa je
objasnio da uËenici te πkole sjede na
nastavi pod kiπobranima kada kiπa
pada. Prisjetio se zatim da su otprilike
mjesec dana prije ove rasprave upravo
ti uËenici pohodili Sabor i bili u
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vijeÊnici te su njemu osobno, ali i SDP-
ovim zastupnicima FabijaniÊu i
©imatoviÊu ispriËali svoje probleme
zanimajuÊi se kako im zastupnici
mogu pomoÊi. Tada im je obeÊano da
Êe u sluËaju da Vlada ne predloæi
financiranje obnove te πkole iz
proraËuna za 2002. spomenuti
zastupnici podnijeti amandman, pa
KKrrppiinnaa, kaæe, da on samo ispunjava
obeÊanje. I ovaj put je zamolio
zastupnike da prihvate amandman
”ako ni zbog Ëega drugoga ono zbog
toga da ti uËenici ne steknu dojam da
su otiπli iz vijeÊnice prevareni”.
UËenicima te πkole ne bi trebalo bacati
”praπinu u oËi” programom CEB 3
nego jednostavno prihvatiti aman-
dman, zakljuËio je Krpina.

Radi ispravka netoËnog navoda
javio se IIvvoo  FFaabbiijjaanniiÊÊ  ((SSDDPP)). NetoËno
je, kaæe, FabijaniÊ, da krov πkole
prokiπnjava od 2001. veÊ je to tako
”joπ od vremena kada je tamo zalazio
zastupnik Krpina kao predstavnik te
izborne jedinice, pa je Ëudno da to nije
ranije napravio”. Dodao je joπ kako je
od direktorice te πkole zatraæio da
poπalje troπkovnik za sanaciju pro-
zora i kroviπta, potvrdio da je
uËenicima obeÊao kako Êe se zaloæiti
za rjeπavanje njihovog problema, te
dodao kako mu je obeÊano da Êe se to
napraviti.

UzvraÊajuÊi zastupnik KKrrppiinnaa
primijetio je da u svom izlaganju nije
uopÊe ustvrdio od kada prokiπnjava
krov te srednje πkole, te da je i on dao
isto obeÊanje uËenicima, ali se
pokazalo da je FabijaniÊ izigrao tu
djecu. Uz to, predloæenih 1.500.000
kuna koliko je zatraæio aman-
dmanom, kaæe, vezuje se ne samo za
sanaciju kroviπta nego i dijela propalu
stolariju u πkoli. Zastupniku Krpini
nije jasno πto je tu sporno, a zanima
ga kako Êe zastupnik FabijaniÊ drugi
put pogledati toj djeci u oËi.

IIvvoo  FFaabbiijjaanniiÊÊ  ((SSDDPP)) Ëudi se pak
kako ih zastupnik Krpina uopÊe moæe
gledati u oËi nakon toliko godina, te
poruËuje ovom HDZ-ovu zastupniku
”da Êe se za godinu dana vidjeti tko Êe
koga gledati u oËi”.

U ponovnom istupu zastupnik
KKrrppiinnaa je kazao kako je iznio samo
gole Ëinjenice te joπ jedanput podsjetio
na obeÊanje koje je zajedno s njim
FabijaniÊ dao tim uËenicima kao i to
da SDP-ov zastupnik nije ispunio
obeÊanje. Na to mu je FFaabbiijjaanniiÊÊ
uzvratio konstatacijom kako ne moæe
glasati za dva amandmana pojasnivπi
da je i sam podnio amandman s tim u
svezi te kako je zadovoljan obeÊanjem
ministara prosvjete i javnih radova.

Ako je istina da postoje dva
istovjetna amandmana, i da je
zastupniku FabijaniÊu obeÊano da Êe
njegov amandman biti prihvaÊen tada
je cijelu situaciju trebao razrijeπiti
ministar odbijajuÊi njegov (Krpinin)
amandman, a prihvaÊajuÊi Fabi-
janiÊev, prokomentirao je KKrrppiinnaa.
Time bi, meutim, dobili dokaz da
zastupnici nisu ravnopravni, zaklju-
Ëio je Krpina.

Zamjenik ministra obnove, javnih
radova i graditeljstva VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn
pojasnio je da su zastupnici Romano
MeπtroviÊ i Ivo FabijaniÊ zatraæili
1.300.000 kuna za adaptaciju te πkole,
a amandmanski se zahtjev odnosio na
Ministarstvo obnove, javnih radova i
graditeljstva dok je Krpinin aman-
dman upuÊen Ministarstvu prosvjete
i πporta. Gospodin ∆urlin pretpo-
stavlja da je upravo tu doπlo do
nesporazuma. Iako je FabijaniÊev
amandman povuËen reËeno je da se za
obnovu πkola na podruËjima
stradalim uslijed ratnih djelovanja
predvia 15 milijuna kuna, a
spomenuta srednja πkola u Benkovcu
zadovoljava sve uvjete da bude
rijeπena do 2002. godine, zakljuËuje
∆urlin.

Zastupnik FabijaniÊ tvrdi da je
podnio amandman te kako mu je
obeÊano da Êe biti prihvaÊen, od
zamjenika ministra Ëuje se da je taj
amandman povuËen, a ministar
prosvjete i πporta o tome ne zna niπta,
kaæe KKrrppiinnaa, pa ne zna tko koga ovdje
obmanjuje. I pored svih objaπnjenja
Krpinin amandman nniijjee  ddoobbiioo
ppoottppoorruu  zzaassttuuppnniikkaa.

Obnova πkola u malim mjestima

* Na red za izjaπnjavanje doπao je
slijedeÊi amandman zastupnika KKrrppii--
nnee. Zastupnik je predloæio da se u
ProraËunu osigura 3.000.000 kuna za
izgradnju πportske dvorane srednje
πkole Benkovac, aallii  VVllaaddaa  ttoo  nniijjee
pprriihhvvaattiillaa.

Dodatno obrazlaæuÊi amandman
ppooddnnoossiitteelljj  aammaannddmmaannaa je rekao kako
je Benkovac jedan od rijetkih gradiÊa
te veliËine koji nema niti jedan
zatvoren prostor za bavljenje πportom
iako tamo postoje osnovna i srednja
πkola sa 1500 uËenika. Potrebna
dokumentacija za izgradnju te
dvorane veÊ postoji, i nema nikakve
zapreke da se veÊ sutra poËne s
njezinom gradnjom. ZZaassttuuppnniikk  jjee
ttrraaææiioo  ggllaassoovvaannjjee,,  aallii  aammaannddmmaann  nniijjee
pprrooππaaoo..  

* Istu je sudbinu doæivio i
amandman zastupnika KKrrppiinnee da se
u proraËunu novom stavkom osigura
400.000 kuna za sanaciju O.©. Prkos.
Vlada to opet nije prihvatila, a na
inzistiranje zastupnika KKrrppiinnee da
ministar obrazloæi Vladine razloge za
to, gospodin SSttrruuggaarr je kazao da
resorno ministarstvo nema za to
dostatnih sredstava, i jedino je
rjeπenje iÊi kroz program CEB 3.

UpuÊivanje na taj program
zastupnik Krpina protumaËio je ”da
od toga nema niπta” ii  zzaattrraaææiioo
ggllaassoovvaannjjee  oo  aammaannddmmaannuu  kkoojjii  nniijjee
ddoobbiioo  ppooddrrππkkuu  zzaassttuuppnniikkaa.

* Za sanaciju O.©. Nadin zastupnik
KKrrppiinnaa predloæio je 800.000 kuna, ali
je ministar SSttrruuggaarr to odbio prihvatiti
naglaπavajuÊi kako u proraËunu
nema sredstava za takav prijedlog.

Proπlo je veÊ πest godina od
osloboenja Nadina, a djeca tog
mjesta joπ uvijek nemaju ni mini-
malne uvjete za pohaanje nastave,
podvukao je KKrrppiinnaa braneÊi svoj
prijedlog. I dok se izdvajaju golema
sredstva za Negoslavce i ©odolovce Ëiji
su stanovnici masovno sudjelovali u
zloËinima protiv Hrvatske, u isto
vrijeme mjesta poput Nadina i
nekoliko godina nakon osloboenja
ne mogu dobiti novac za sanaciju
πkole. ”Kada bi Ministarstvo prosvjete
i πporta manje vremena i energije
troπilo na ispitivanje uËenika tko Êe
iÊi, a tko ne na skijanje, i viπe se
unutar Vlade borilo za obnovu πkola,
u ovakvim selima bilo bi i viπe
sredstava za to u mjestima kao πto je
Nadin”, zakljuËio je Krpina.

GGllaassoovvaannjjeemm  zzaassttuuppnniiccii  ssuu  ppoottvvrrddiillii
VVllaaddiinn  ssttaavv..  

* Uz obrazloæenje da nisu osigurana
proraËunska sredstva ministar
SSttrruuggaarr odbio je prihvatiti KKrrppiinniinn
amandman da se za sanaciju O.©. Tinj
pronae u dræavnom proraËunu
2.000.000 kuna. Zastupnik KKrrppiinnaa
kazao je kako i sam zna da nema
sredstava pa ih zato amandmanski
traæi. RijeË je o O.©. u jednom malom
ravnokotarskom mjestu koje je bilo
okupirano, poruπeno i popaljeno, i Ëija
djeca takoer nemaju uvjeta za
pohaanje nastave. ”Kada bi se
uπtedjelo barem malo na promidæ-
benim aktivnostima Vlade bilo bi
novca za obnovu πkola u takvim
mjestima kao πto je Tinj”, smatra
Krpina. ZZaassttuuppnniikk  jjee  uussttrraajjaaoo  nnaa
aammaannddmmaannuu,,  aallii  ggaa  zzaassttuuppnniiccii  nniissuu
pprriihhvvaattiillii. 

* Uz isto obrazloæenje ministar
Strugar nije prihvatio niti KKrrppiinniinn
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zahtjev da se za izgradnju O.© Paljuv
osigura 1.400.000 kuna. I ovaj je put
zastupnik KKrrppiinnaa ustrajao na
amandmanu. Iz dosadaπnjih aman-
dmana vidljivo je da po naπim selima
postoje πkolske zgrade bez
minimalnih pedagoπkih, zdrav-
stvenih, higijenskih i drugih uvjeta
za odræavanje nastave. Istodobno
puna su nam usta pribliæavanja EU-a,
i o tome kako Êemo se ponaπati kao
virtualna Ëlanica te organizacije, a po
naπim selima postoje πkole bez
sanitarnih prostorija, zakljuËio je
Krpina.

GGllaassoovvaannjjeemm  zzaassttuuppnniiccii  ssuu  ssaammoo
ppoottvvrrddiillii  VVllaaddiinn  ssttaavv..  

* Za izgradnju O.©. Rupalj KKrrppiinnaa
((HHDDZZ))  je predloæio da se osigura
1.000.000 kuna, a nakon odbijanja
mmiinniissttrraa  SSttrruuggaarraa da to i prihvati,
zastupnik KKrrppiinnaa zanimao se je li
ministar prihvatio obrazloæenje CEB
3. kao Ëarobnu formulu za svoje brige
i probleme. II  oovvaajj  jjee  ppuutt  zzaattrraaææiioo
ggllaassoovvaannjjee  oo  aammaannddmmaannuu,,  aallii  zzaassttuu--
ppnniiccii  ssuu  bbiillii  ssuuggllaassnnii  ss  VVllaaddiinniimm
ssttaavvoomm..

* Isto se ponovilo i sa KKrrppiinniinniimm
zahtjevom da se za izgradnju O.©
Islam Latinski osigura 3.000.000
kuna. Kada VVllaaddiinn  pprreeddssttaavvnniikk to nije
prihvatio, zastupnik KKrrppiinnaa je
ustrajao na svom zahtjevu nagla-
πavajuÊi da je to mjesto gdje su
najguπÊe posijane mine, a uz sve
posljedice velikosrpske agresije nema
O.©. GGllaassoovvaannjjeem zzaassttuuppnniiccii  nniissuu
pprriihhvvaattiillii  oovvaajj  aammaannddmmaann..

DDr..  VVllaaddiimmiirr  SSttrruuggaarr kazao da
Vlada ne moæe prihvatiti niti slijedeÊi
KKrrppiinniinn  amandman da se osigura
1.000.000 kuna za sanaciju O.©.
Bruπka, jer za to nema sredstava.
Zastupnik je kazao da se ne moæe
sloæiti s tim obrazloæenjem, i dræi da
se uπtedom na silnim tonama
janjetine za reprezentaciju za poreznu
upravu, te energiËnijim zalaganjem
ministra Strugara unutar Vlade za
prosvjetu i πkolstvo moglo izboriti
malo viπe novca za obnovu πkola, a
malo manje za janjetinu. Ako ima
novca za 6 tona janjetine za
reprezentaciju porezne uprave onda
svakako ima i za obnovu πkola u
ovakvim mjestima, zakljuËio je
Krpina. 

NNiittii  nnaakkoonn  ttoogg  oobbrraazzllooææeennjjaa  nnjjeeggoovv
aammaannddmmaann  nniijjee  ddoobbiioo  ppooddrrππkkuu
zzaassttuuppnniikkaa..  

* Vladin je predstavnik potom odbio
prihvatiti KKrrppiinniinnoo traæenje da se O.©.
P. ZoraniÊa, Stankovci, osigura
2.000.000 kuna. Zastupnik KKrrppiinnaa je

objasnio da je ovo mjesto bilo potpuno
spaljeno i sruπeno u velikosrpskoj
agresiji, ali su se sreÊom svi progna-
nici vratili, broj djece raste, no sada
moraju putovati i do desetak
kilometara do susjednog sela.

GGllaassoovvaannjjeemm  zzaassttuuppnniiccii  nniissuu
pprriihhvvaattiillii  aammaannddmmaann..

* Nedostatak sredstava i ovaj je put
ponukao ministra SSttrruuggaarraa da odbije
prihvatiti Krpinin amandman kojim
je zastupnik zatraæio 4.500.000 kuna
za sanaciju O.© P. ZoraniÊ, Stankovci
te izgradnju πportske dvorane te
πkole. Ovu O.©. pohaaju djeca iz
desetak okolnih sela, zgrada je u
derutnom stanju, a djeca nemaju niti
jednog metra prostora za odræavanje
nastave tjelesnog odgoja, pojasnio je
KKrrppiinnaa, no ggllaassoovvaannjjeemm  aammaannddmmaann
mmuu  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* Za sanaciju O.©. PopoviÊi ovaj je
HHDDZZ--oovv  zzaassttuuppnniikk predloæio 500.000
kuna, a kada je ministar SSttrruuggaarr
odbio prihvatiti amandman, Krpina je
primijetio da svi njegovi amandmani
koji se odnose na πkole u malim
mjestima iznose manje od reprezen-
tacije predviene na razini dræavnog
proraËuna. KKrrppiinnaa  jjee  uussttrraajjaaoo  nnaa
aammaannddmmaannuu,,  aallii  ssuu  ggaa  zzaassttuuppnniiccii
ooddbbiillii.

* Osigurati 1.000.000 kuna za
sanaciju O.©. Medvia, smisao je
pretposljednjeg amandmanskog
zahtjeva zastupnika KKrrppiinnee iz ove
skupine amandmana. UnatoË veliko-
srpskoj agresiji i svim nedaÊama koje
su zadesile ovo mjesto, u njemu je
ostalo stotinjak obitelji, ali nema
uvjeta za odræavanje nastave za
uËenike, kazao je KKrrppiinnaa..  VVllaaddiinn
pprreeddssttaavvnniikk  jjee  rreekkaaoo  kkaakkoo  nnee  mmooææee
pprriihhvvaattiittii  aammaannddmmaann  jjeerr  zzaa  ttoo  nneemmaa
ssrreeddssttaavvaa,,  aa  iissttoo  ssuu  uuËËiinniillii  ii  zzaassttuu--
ppnniiccii.

* Najzad, posljednjim aman-
dmanom KKrrppiinnaa je predloæio da se za
sanaciju O.©. SmilËiÊ osigura
1.000.000 kuna naglaπavajuÊi da su
se u to selo vratili prognanici, ali su
ga napuÊile i brojne hrvatske obitelji
protjerane iz Vojvodine i BiH.
Naæalost nema uvjeta za odræavanje
nastave pa bi bilo opravdano osigurati
makar i ovako skromna sredstva za
sanaciju tog πkolskog objekta.

MMiinniissttaarr  SSttrruuggaarr  ooddbbiioo  jjee  pprriihhvvaattiittii
aammaannddmmaann,,  aa  jjeeddnnaakkoo  ttaakkoo  ssuu  ppoossttuu--
ppiillii  ii  zzaassttuuppnniiccii..

* Uslijedio je amandman MMaarriijjee  BBaajjtt
((HHDDZZ)). Prvim je zatraæila da se iz
proraËunske priËuve osigura
4.000.000 kuna za πportsku dvoranu
O.©. Ivan Goran KovaËiÊ u Velikoj.

Rjeπenje potraæiti u

decentraliziranim sredstvima

U ime Vlade ministar SSttrruuggaarr to
nije prihvatio ustvrdivπi da se radi o
novom projektu te kako se rjeπenje
moæe pronaÊi u decentraliziranim
sredstvima. Zastupnica BBaajjtt je upozo-
rila da ne postoji ugovorna obveza
Ministarstva vezana uz ovu dvoranu,
i ustrajala na amandmanu, aallii  ggaa
zzaassttuuppnniiccii  nniissuu  pprriihhvvaattiillii.

* VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC))
predloæila je pak da se sa 5.118.958,00
kuna financira izgradnja te dvorane
u Velikoj, a sa 5.000.000,00 kuna
sufinancira izgradnja πkolske πport-
ske dvorane pri O.©. Mladost u opÊini
JakπiÊ. I to je ministar SSttrruuggaarr odbio
prihvatiti jer je, kaæe, rijeË o novom
projektu, a zastupnica ustrajala na
amandmanu upozorivπi na nepri-
mjerene uvjete u kojima djeca te πkole
obavljaju tjelesni odgoj te na
turistiËki znaËaj Velike, i samim time
moguÊnost da se rjeπenje problema
moæda pokuπa potraæiti u postizanju
dogovora sa Ministarstvom turizma.
IIppaakk,,  ggllaassoovvaannjjeemm  zzaassttuuppnniiccii  nniissuu
pprriihhvvaattiillii  aammaannddmmaann..

* Za πkolsku πportsku dvoranu O.©.
Mladost JakπiÊ zastupnica MMaarriijjaa  BBaajjtt
zatraæila je da se iz proraËunske
priËuve osigura 2.000.000 kuna, a uz
konstataciju da Vlada ne moæe
prihvatiti ovaj novi projekt, ministar
SSttrruuggaarr je podvukao kako se rjeπenje
moæe traæiti i naÊi u decentraliziranim
sredstvima.

Dodatno pojaπnjavajuÊi amandman
zastupnica BBaajjtt je upozorila da se radi
o O.©. sa 482 uËenika koji u zimskim
uvjetima nemaju nikakvih uvjeta za
odræavanje nastave tjelesnog odgoja. 

GGllaassoovvaannjjeemm  zzaassttuuppnniiccii  nniissuu
pprriihhvvaattiillii  nnjjeezziinn  aammaannddmmaannsskkii  zzaa--
hhttjjeevv.

* U nastavku sjednice nije prihva-
Êen amandman VVeelliimmiirraa  PPlleeππee  ((HHDDZZ))
da se za izgradnju πportske dvorane
O.©. Kotoriba osigura 500.000,00
kuna. OdbijajuÊi taj amandman mini-
star SSttrruuggaarr je kazao da se i u ovom
sluËaju radi o novom projektu kojeg
treba rjeπavati u sklopu decentra-
liziranih sredstava.

Zastupnik PPlleeππaa objasnio je da je
ova πportska dvorana naπla svoje
mjesto u njegovom amandmanu jer je
opÊina Kotoriba osigurala inicijalna
sredstva. Vjeruje kako se sredstva za
ovu namjenu ipak mogu iznaÊi u
dræavnom proraËunu smanjenjem
nekih proraËunskih stavki koje je
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resorno ministarstvo predvidjelo za
izgradnju i kapitalna ulaganja u
πkolstvu Meimurske æupanije.

VVllaaddiinn  jjee  pprreeddssttaavvnniikk  oossttaaoo  pprrii
ssvvoomm  ssttaavvuu,,  aa  ggllaassoovvaannjjeemm  pprriikklloonniillii
ssuu  mmuu  ssee  ii  zzaassttuuppnniiccii..

* Za zavrπetak izgradnje O.©. u
Veliπkovcima HDZ-ovi zastupnici
BBrraanniimmiirr  GGllaavvaaππ  ii  BBeerriissllaavv  ©©mmiitt
predloæili su 2.7000.000,00 kuna. Uz
opasku da je rijeË o novom projektu
te da Êe se on rjeπavati u sklopu
decentraliziranih sredstava, ministar
SSttrruuggaarr odbio je amandman. Iako je
zastupnik ©©mmiitt upozorio na Ëinjenicu
da je πkola izgraena 1843. godine i
da je sada pohaa 300 djece s
tendencijom daljnjeg rasta, da ne
postoje osnovni uvjeti, napose
higijenski za odræavanje nastave te da
je OsjeËko-baranjska æupanija s
Gradom BeliπÊem osigurala gotovo 60
posto sredstava. IIppaakk,,  zzaassttuuppnniiccii  ssuu
ggllaassoovvaannjjeemm  ooddbbiillii  pprriihhvvaattiittii  aammaann--
ddmmaann.

* Zastupnici VViikkttoorr  BBrrooææ  ((HHSSLLSS))  ii
DDrraagguuttiinn  VVuukkuuππiiÊÊ  ((SSDDPP)) predloæili su
da se u plan za 2002. godinu uvrsti
izmjeπtanje i rekonstrukcija kotlo-
vnice O.©. P. PreradoviÊa, PitomaËa
(900.000 kuna), ali su ppoovvuukkllii
aammaannddmmaann.

* IIssttoo  jjee  uuËËiinniioo ii  DDrraagguuttiinn  VVrruuss
((SSDDPP)). Zastupnik je predloæio da se u
proraËunu doda nova pozicija tj. za
sanaciju krova i parketa, te ureenje
tavanskog prostora πportske dvorane
u TrπÊu, u Gradu »abar osigura
2.500.000 kuna.

* Smisao amandmanskog zahtjeva
HHDDZZ--oovviihh  zzaassttuuppnniikkaa  ZZllaattkkaa  MMaatteeππee  ii
DDaarriiaa  VVuukkiiÊÊaa je da se za izgradnju
πportske dvorane u naselju Kastav, u
istoimenom gradu u dræavnom
proraËunu predvidi 2.500.000,00
kuna. RijeË je o novom projektu, a oni
se moraju rjeπavati iz decentra-
liziranih sredstava, bio je rezolutan
ministar SSttrruuggaarr odbijajuÊi da
prihvati amandman. 

Decentralizirana sredstva nisu
dovoljna ni za stare, a kamoli za nove
programe, uzvratio je ZZllaattkkoo  MMaatteeππaa
u ime predlagatelja, i ustrajao na
amandmanu te primijetio da niti
jedan amandman oporbe nije prihva-
Êen πto je svojevrstan rekord
Hrvatskoga sabora. 

Predsjednik TToommËËiiÊÊ ga je korigirao
konstatacijom da nisu svih 220
amandmana amandmani oporbe, te
dodao da je i veliki dio amandmana
zastupnika vladajuÊe koalicije povu-
Ëen ili samo indirektno prihvaÊen.
UUsslliijjeeddiilloo  jjee  ggllaassoovvaannjjee  uu  kkoojjeemm  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn  oovvaajj  aammaannddmmaann.

* Za izgradnju nastavno-πportske
dvorane O.©. Ante StarËeviÊ u Viljevu
zastupnik SSttjjeeppaann  ÆÆiivvkkoovviiÊÊ  ((HHSSSS))
predloæio je 2.000.000 kuna, ali jjee
kkaassnniijjee  aammaannddmmaann  ppoovvuukkaaoo. 

* Zastupnica JJaaddrraannkkaa  KKaattaarriinnËËiiÊÊ--
©©kkrrlljj  ((HHSSLLSS)) predloæila je da se za
izgradnju πportske dvorane O.©. Stoja
u Puli osigura 7.200.000,00 kuna.

Sa æaljenjem ministar SSttrruuggaarr je
odbio prihvatiti taj amandman uz
konstataciju da je rijeË o novom
projektu te kako se i u ovom sluËaju
rjeπenje mora potraæiti u okviru
decentraliziranih sredstava.

ObraÊajuÊi se Vladinom predstav-
niku i kolegama oovvaa  jjee  zastupnica
ppooddvvuukkllaa da ona amandmanom
predlaæe da se osigura tek 60 posto od
ukupno potrebnih sredstava prema
proraËunskoj vrijednosti objekta, ali
Êe biti, kaæe, zadovoljna i sa manje
odobrenim iznosom. Ako se sada ne
nae rjeπenje za ovaj projekt
zastupnica ga kandidira za buduÊe
ulaganje. 

GGllaassoovvaannjjeemm  zzaassttuuppnniiccii  ssuu  ssee
pprriikklloonniillii  VVllaaddiinnoomm  ssttaavvuu..

* I KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa aman-
dmanski je traæio da se za spomenutu
dvoranu osiguraju sredstva iz
dræavnog proraËuna, ali je predloæio
iznos od 10.000.000,00 kuna, a
VVllaaddiinn  jjee  pprreeddssttaavvnniikk uz isto obra-
zloæenje to odbio prihvatiti. U ime
predlagatelja VVaalltteerr  DDrraannddiiÊÊ primije-
tio je da su svi zastupnici iz Istre
predloæili ovaj amandman, te kako je
ovo veÊ treÊa godina za redom kako
taj projekt pokuπava uÊi u program
izgradnje. RijeË je o najveÊoj πkoli u
Puli bez πportske dvorane, a cijeli
projekt njezine izgradnje vezan je uz
predstojeÊe europsko prvenstvo u
boksu. ZZaassttuuppnniikk  jjee  uussttrraajjaaoo  nnaa  aammaann--
ddmmaannuu,,  uusslliijjeeddiilloo  jjee  ggllaassoovvaannjjee  aallii
aammaannddmmaann  nniijjee  ddoobbiioo  ””zzeelleennoo  ssvvjjeettlloo””
zzaassttuuppnniikkaa.

* NNeevviioo  ©©eettiiÊÊ  ((HHDDZZ)) predloæio je da
se za izgradnju πportske dvorane u toj
osnovnoj πkoli u Puli osigura
8.000.000 kuna te zatraæio poja-
πnjenje od ministra kako Êe se projekt
ostvariti decentraliziranim sred-
stvima.

U 2002. godini nastavlja se s
gradnjom svih objekata koji su danas
u okviru dræavnog proraËuna, a
takvih je 86 i za tu se svrhu ulaæe 314
milijuna kuna, podvukao je ministar
SSttrruuggaarr. Dodatnih 134 objekta ide
kroz decentralizaciju (kapitalna
izgradnja i investicijsko odræavanje u
2002. godini), a rijeË je o 448 milijuna
kuna. ZZaassttuuppnniiccii  ssuu  ssee  pprriikklloonniillii

VVllaaddiinnoomm  ssttaavvuu  ii  nniissuu  pprriihhvvaattiillii
aammaannddmmaann.

Kandidiranje projekata za

buduÊa vremena

* Uslijedio je amandman JJaaddrraannkkee
KKaattaarriinnËËiiÊÊ--©©kkrrlljj  ((HHSSLLSS)). Zastupnica je
zatraæila da se za rekonstrukciju
PodruËne πkole Livade osigura
2.500.000,00 kuna, πto ministar
SSttrruuggaarr nije prihvatio uz objaπnjenje
da se rjeπenje moæe potraæiti kroz
decentralizirana sredstva. Zastupnica
je upozorila da se radi o maloj hrvat-
skoj πkoli u pograniËnoj opÊini
Oprtalj koja je 2001. proslavila 100
godina postojanja, a danas vapi za
rekonstrukcijom. Bila bi, kaæe,
zadovoljna kada bi se odobrio i manji
od predloæenog iznosa, samo da se
krene u rekonstrukciju.

GGllaassoovvaannjjeemm  zzaassttuuppnniiccii  nniissuu
pprriihhvvaattiillii  aammaannddmmaann..

* Za dogradnju i rekonstrukciju
PodruËne πkole Momjan iissttaa  jjee
zzaassttuuppnniiccaa takoer zatraæila
2.500.000,00 kuna, te 1.200.000,00
kuna za rekonstrukciju ali za Podru-
Ënu πkolu Brtonigla. AAmmaannddmmaannee  jjee,
meutim, ppoovvuukkllaa jer joj je, kaæe,
reËeno da Êe to biti rijeπeno u sklopu
O.©. Mate Balota, Buje, a kako se
ovdje radi o nastavi na hrvatskom i
talijanskom jeziku nada se da Êe
zajedniËkim naporom dræave i lokalne
zajednice to biti realizirano. »ak
3.600.000,00 kuna oovvaa  jjee  zzaassttuuppnniiccaa
zatraæila za rekonstrukciju i dogra-
dnju O.©. ”Vazmoslav Græalja” u
Buzetu. Ministar SSttrruuggaarr je odbio to
prihvatiti, a zastupnica upozorila da
je 2000. godine ta πkola preπla na rad
u jednoj smjeni i tako u godinu dana
uπtedila viπe od 800.000 kuna πto bi,
kaæe, bilo dostatno za prvu fazu te
rekonstrukcije i dogradnje. Naæalost
ta sredstva nisu doπla do te πkole veÊ
su ostala u masi sredstva u πkolstvu.
Ukoliko se amandman sada ne
prihvati zastupnica ga kandidira za
buduÊa vremena. GGllaassoovvaannjjeemm  aammaann--
ddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn.

* ZZaahhttjjeevv  KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa
odnosio se na projekte vezane za
rekonstrukciju pet podruËnih πkola.
Tako za rekonstrukciju PodruËne
πkole u Momjanu Klub traæi
2.600.000,00 kuna, za Medulin
2.000.000,00 kuna, koliko i za
podruËne πkole u Brtonigli i Liva-
dama, te 1.000.000,00 kuna za
podruËnu πkolu u KaπÊergu.
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Niti ovaj amandman nije prihvatio
ministar SSttrruuggaarr, a u ime predla-
gatelja DDiinnoo  DDeebbeelljjuuhh apelirao na
ministra da u ovom sluËaju ima u
vidu potrebu da se ispoπtuju neka
pisma namjere. NNaakkoonn  ttooggaa  zzaassttuuppnniikk
jjee  ppoovvuukkaaoo  aammaannddmmaann.

* KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa imao je joπ
jedan amandmanski zahtjev. Predlo-
æio je, naime, da se za πportsku
dvoranu Umag osigura 5.000.000,00
kuna πto VVllaaddiinn  pprreeddssttaavvnniikk nije
prihvatio, a nakon insistiranja
predstavnika predlagatelja aman-
dmana (zastupnika DDeebbeelljjuuhhaa) o tome
se glasovalo. AAmmaannddmmaann  nniijjee  ddoobbiioo
ppooddrrππkkuu  zzaassttuuppnniikkaa.

* DDrr..  IIvvaann  »»eehhookk  ((HHSSLLSS) predloæio
je, pak, da se kod O.©. Varaædin doda
nova pozicija u ProraËunu - izgradnja
πportske dvorane i rekonstrukciju
πkole te u 2002. planira 3.000.000,00
kuna. Uz konstataciju da je rijeË o
novom projektu ministar SSttrruuggaarr je
odbio prihvatiti amandman, nnaakkoonn
ËËeeggaa  ggaa  jjee  »»eehhookk  ppoovvuukkaaoo.

* Za izradu projektne doku-
mentacije za πportsku dvoranu u
sastavu O.©. Ivan Goran KovaËiÊ u
Vrbovskom zastupnik DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ
((HHDDZZ)) predloæio je da se u Dræavnom
proraËunu predvidi 300.000,00 kuna,
a ministar SSttrruuggaarr je odbijajuÊi
amandman izrazio nadu da se to moæe
rijeπiti iz sredstava decentralizacije.

Ukratko pojaπnjavajuÊi potrebu
prihvaÊanja amandmana zastupnik
VVuukkiiÊÊ je kazao da se veÊ u pripremi
amandmana uvjerio da se decen-
tralizirane obveze ne mogu pokriti
raspoloæivim sredstvima. Stoga je
podnio amandman, a predloæeni iznos
sredstava posluæio bi za izradu
projektne dokumentacije za tu
dvoranu. Doduπe, projektna doku-
mentacija izraena je veÊ 1986.
godine, ali zbog promjene Zakona o
graenju valja izraditi novu.
Izgradnjom dvorane, kaæe VukiÊ,
dobio bi se prostor za Ëetiri nove
uËionice pa bi svi uËenici iπli u prvu
smjenu Ëime bi se za 50 posto smanjili
troπkovi grijanja πkole i prijevoz
uËenika u nju. Dodaje joπ kako u
prvoj fazi valja izraditi projektnu
dokumentaciju za πto su i planirana
sredstva, a budu li i odobrena cijeli bi
se ovaj projekt radio u dvije faze
(2003. i 2004. godine), zakljuËio je
VukiÊ. II  ppoorreedd  ttoogg  oobbjjaaππnnjjeennjjaa  zzaassttuu--
ppnniiccii  ssuu  ssee  pprriikklloonniillii  VVllaaddiinnoomm  ssttaavvuu..

* Za izmjenu vanjske stolarije O.©.
Suhopolje VViikkttoorr  BBrrooææ  ((HHSSLLSS))  ii
DDrraagguuttiinn  VVuukkuuππiiÊÊ  ((SSDDPP)) zatraæili su
800.000,00 kuna ali i ppoovvuukkllii

aammaannddmmaann, a o istovjetnom aman-
dmanu zastupnika –ure DeËaka
(HDZ) glasovalo nakon πto ga je
prethodno ooddbbiioo prihvatiti Vladin
predstavnik. I zzaassttuuppnniiccii  ssuu  bbiillii  iissttoogg
mmiiππlljjeennjjaa  kkaaoo  ii  VVllaaddaa.

* U nastavku sjednice ministar
SSttrruuggaarr je objasnio kako Vlada ne
moæe prihvatiti amandman zastupnice
DDuubbrraavvkkee  ©©uuiiccee  ((HHDDZZ)) da se za
zavrπetak I faze projektiranja i
izgradnje II faze centralne O.©. ”Æupa
DubrovaËka” osigura 2.500.000,00
kuna. ZZaassttuuppnniiccii  ssuu  ssaammoo  ppoottvvrrddiillii
VVllaaddiinn  ssttaavv iako je zastupnica ©©uuiiccaa
upozorila da je rijeË o O.©. na podru-
Ëju od posebne dræavne skrbi te
podsjetila da je ovo veÊ treÊi njezin
pokuπaj da amandmanski rijeπi ovaj
projekt. Ujedno je zamolila da ga se
uvrsti u program za 2002, a ne 2003.
godinu.

**  IIssttaa  jjee  zzaassttuuppnniiccaa zatraæila da se u
dræavnom proraËunu osigura
2.000.000,00 kuna za rekonstrukciju
i adaptaciju O.©. Mljet. Iako nije
prihvatio niti taj njezin amandman
ministar SSttrruuggaarr je upozorio da bi se
isti mogao rjeπavati kroz regionalni
razvoj Jadranskih otoka.

BraneÊi amandman zastupnica
©©uuiiccaa je naglasila da se tijekom ove
rasprave veÊ viπe puta javljala u svezi
s otokom Mljetom (za ceste, πkole,
trajektno pristaniπte), ali Vlada niπta
nije prihvatila. Zamolila je stoga da se
kod prijave ovog otoka kod Fonda za
regionalni razvoj doista uvaæe
posebnosti tog udaljenog otoka, uussttrraa--
jjaallaa  nnaa  aammaannddmmaannuu  kkoojjii,,  mmeeuuttiimm,,
nniijjee  ddoobbiioo  ppooddrrππkkuu  zzaassttuuppnniikkaa. 

* Istu je sudbinu doæivio i nnjjeezziinn
aammaannddmmaannsskkii  zzaahhttjjeevv da se za
rekonstrukciju πkolske zgrade u O.©.
Veloj Luci osigura 8.000.000,00
kuna. Nakon ministra SSttrruuggaarraa koji
nije prihvatio amandman zastupnica
je zatraæila glasovanje i izrazila
oËekivanje da se barem nae neko
rjeπenje za tu πkolu. ZZaassttuuppnniiccii  ssuu,,
mmeeuuttiimm,,  ooddbbiillii  ttaajj  aammaannddmmaann..  

* Za izgradnju PodruËne πkole
Preseka zastupnik JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ
((HHSSLLSS)) predloæio je 2.000.000 kuna
πto VVllaaddiinn  pprreeddssttaavvnniikk  nniijjee  pprriihhvvaattiioo,,
aa  iissttoo  ssuu  ppoossttuuppiillii  ii  zzaassttuuppnniiccii.

©kole, πportske dvorane, plaÊe u

srednjem πkolstvu

* OOddbbiijjeenn  jjee amandman grupe
zastupnika ((IIvvaann  PPeenniiÊÊ  --  HHDDZZ,, IIvvaann
©©ttaajjdduuhhaarr  --  SSDDPP,,  dr. MMiirroossllaavv  FFuurrddeekk
--  HHSSSS  ii  DDaarrkkoo  ©©aannttiiÊÊ  --  HHNNSS))  uz

obrazloæenje da se traæeno moæe
rjeπavati decentraliziranim sred-
stvima. Nije pomoglo ni dodatno
obrazloæenje - da bi se obnovom dijela
Osnovne πkole Æakanje osigurao
minimalni pedagoπki standard.

* Amandman ––uurree  DDeeËËaakkaa  ((HHDDZZ))
predlagatelj je ooddbbiioo uz obrazloæenje
da je rijeË o novom projektu
(izmjeπtanje i rekonstrukcija kotlo-
vnice u O© “Petar PreradoviÊ”,
PitomaËa) te da se potrebnih 900
tisuÊa kuna moæe osigurati
decentraliziranim sredstvima.

* Amandman OOddbboorraa  zzaa  oobbrraa--
zzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii  kkuullttuurruu  --  zahtjev za
veÊim izdvajanjem za plaÊe u sustavu
srednjoπkolskog obrazovanja -
formalno je (glasovanjem, jer pred-
stavnik predlagatelja nije bio ovlaπten
da ga povuËe) odbijen, ali je
ddjjeelloommiiËËnnoo  rriijjeeππeenn Vladinim petim
amandmanom - iz kojeg proizlazi da
Êe se traæeno poveÊanje, sa
1070,291.834 na 1140,756.532,
namiriti.

* Iz istog razloga amandman je
ppoovvuukkaaoo KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa HHSSSS--aa na
isti Ëlanak (zahtjev za poveÊanjem na
1139,756.532). 

* OgraniËenim sredstvima obrazlo-
æeno je ooddbbiijjaannjjee amandmana OOddbboorraa
zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii  kkuullttuurruu
kojim je zatraæeno ujednaËavanje
dræavne potpore privatnim i alter-
nativnim srednjim πkolama (pove-
Êanje predvienog iznosa sa
1,567.500 na 2,667.500, odnosno
izdvajanje od 22 posto po uËeniku).

* PPoovvuuËËeenn je amandman grupe
zastupnika SDP-a ((DDrraaggoo  NNoovviinnaa,
GGoorrddaannaa  SSoobbooll,,  LLjjiilljjaannaa  KKuuhhttaa,,  KKaattiiccaa
SSeeddmmaakk)),,  koji su zatraæili 4 milijuna
za ureenje okoliπa nove srednje πkole
u Dugom Selu, a odbijen istovjetan
amandman zastupnika SSttjjeeppaannaa  DDeehhii--
nnaa ((HHSSSS)),,  IIvvaannaa  ©©uukkeerraa  ((HHDDZZ)),,
JJaaddrraannkkaa  MMiijjaalliiÊÊaa  ((HHSSLLSS))  ii  IIvvaannaa
PPeenniiÊÊaa  ((HHDDZZ))  srednje πkole u Dugom
Selu. Obrazloæenje - Ministarstvo
nema takvu obvezu, iznos za to mora
se osigurati iz decentraliziranih
sredstava.

* NNiijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn amandman IIvvaannaa
JJaarrnnjjaakkaa  ((HHDDZZ)) kojim je zatraæeno 9,6
(umjesto 9) milijuna kuna za dovrπe-
nje prve faze dogradnje zgrade i
πportske dvorane gimnazije u
Krapini. Obrazloæenje predstavnika
predlagatelja, dr. Strugara - sredstva
predloæena u Dræavnom proraËunu za
2002. dostatna su, sukladno stvo-
renim ugovornim obvezama (to
ukljuËuje, dometnuo je, i kredit od 3,5
milijuna iz 2001.). Zastupnik Jarnjak
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je upozorio da se bez zatraæenih 600
tisuÊa kuna ne moæe dovrπiti prva
faza, da je potrebno predvidjeti joπ 2,5
milijuna kuna za opremu jer se bez
toga uloæeno neÊe moÊi staviti u
funkciju.

* Zahtjev (amandman) IIvvaannaa  JJaarrnnjjaa--
kkaa  da se za izgradnju srednje πkole u
Pregradi osigura 16 milijuna kuna
ooddbbiijjeenn jjee  s objaπnjenjem da je
dostatno predloæenih 11 milijuna,
sukladno stvorenim ugovornim obve-
zama. Nije pomoglo ni upozorenje
zastupnika da je privatni vlasnik
odluËio otkazati ugovor o najmu po
zavrπetku πkolske godine 2001./2002,
πto znaËi da Êe πkola s 400 uËenika i
veÊina od 15 odjela morati prestati s
radom.

* PPoovvuuËËeenn je zatim amandman
MMiirroossllaavvaa  KKoorreenniikkee  ((SSDDPP))  i PPeettrraa
ÆÆiittnniikkaa  ((HHSSSS))  --  zahtjev za veÊim sred-
stvima (poveÊanje na 7 milijuna kuna)
za rekonstrukciju i opremanje
Glazbene πkole Varaædin.

* Zastupnici SDP-a RRoommaannoo  MMeeππttrroo--
vviiÊÊ  ((SSDDPP)) i IIvvoo  FFaabbiijjaanniiÊÊ  upozorili su
da je nedopustivo iz Dræavnog
proraËuna graditi dvije dvorane za
jednu πkolu (u Novalji) dok su deseci
πkola u Republici Hrvatskoj bez
πkolskih sportskih dvorana. U obra-
zloæenju ovog - ipak ppoovvuuËËeennoogg
amandmana - joπ stoji da su na taj
problem upozoravali veÊ kod izrade
dva prethodna ProraËuna, ali je oËito
da netko protivno πkolskoj politici i
politici Vlade, gura taj projekt.

* Nije prihvaÊen amandman IIvvaannaa
JJaarrnnjjaakkaa  ((HHDDZZ))  da se za izgradnju
gimnazije u Zaboku predvidi 16,476.
267 kuna. Na komentar dr. Strugara
da je predvienih 10 milijuna dovolj-
no za nastavak radova, zastupnik je
apelirao da se investicija ne posku-
pljuje (da je se zavrπi 2002. godine).
Na ministrovu tvrdnju da kredit
iznosi 3 milijuna zastupnik je uzvra-
tio da je investitor kreditirao projekt
sa 5,5 milijuna, ”prema dopisu
direktorice πkole”.

* OOddbbiijjeenn  je zatim amandman
zastupnika JJaarrnnjjaakkaa  (kojim je
zatraæen milijun kuna za proπirenje
joπ Ëetiri uËionice i stavljanje u
funkciju dvorane za tjelesni odgoj u
srednjoj πkoli u Zlataru). Ni upo-
zorenje zastupnika da to nije novi
projekt nije pomoglo. Zastupnici su
glasovanjem potvrdili obrazloæenje
predstavnika Vlade - da je rijeË o
novom projektu, koji se ne moæe
prihvatiti - kao niti drugi novi
projekti.

* OOddbbaaËËeenn je i sljedeÊi amandman
IIvvaannaa  JJaarrnnjjaakkaa (izgradnja πportske
dvorane u Oroslavju). Na objaπnjenje
dr. Strugara da je rijeË o novom
projektu te da se priprema doku-
mentacije moæe obaviti iz decentra-
liziranih sredstava zastupnik je
uzvratio upitom - ako je lokalna
samouprava osigurala zemljiπte i
infrastrukturu ne bi li trebalo odobriti
barem 500 tisuÊa kuna za pripremne
radove, to viπe πto je rijeË o πkoli sa 19
razrednih odjela bez dvorane.

* PPoovvuuËËeenn je amandman zastupnika
DDrraaggiiccee  ZZggrreebbeecc ((SSDDPP)),,  BBaallttaazzaarraa
JJaallππoovvccaa  ((HHSSLLSS))  ii  ÆÆeelljjkkaa  PPaavvlliiccaa
((HHSSLLSS)),, kojim su zatraæena 2 milijuna
385 tisuÊa kuna za rekonstrukciju
zgrade srednje πkole Prelog.

* OOddbbiijjeenn je amandman kojim je
VVeelliimmiirr  PPlleeππaa  ((HHDDZZ))  zatraæio milijun i
petsto tisuÊa kuna za istu svrhu,
nakon obrazloæenja predstavnika
predlagatelja da se projekt ne
prihvaÊa jer je nov. Vlada je ostala
kod stajaliπta i nakon tvrdnje zastu-
pnika da nije rijeË o novom objektu -
da je godinu ranije bio predvien
Dræavnim proraËunom, uz obeÊanje
da Êe ga se pratiti dokraja.

* Nije prihvaÊen niti amandman
zastupnika HDZ-a BBrraanniimmiirraa  GGllaavvaaππaa
ii  BBeerriissllaavvaa  ©©mmiittaa  --  zahtjev za
osiguranjem 3,5 milijuna kuna za
zavrπetak izgradnje πkolsko-πportske
dvorane u Valpovu. Dr. Strugar
uputio ih je na rjeπavanje problema
kroz proces decentralizacije, priznavπi
da je to izraeno u suradnji s
Ministarstvom te da je Valpovo doista
u financijskim poteπkoÊama.

* Nije bolje proπao niti zahtjev iissttiihh
pprreeddllaaggaatteelljjaa  za osiguranje
7,070.416,40 kuna milijuna za

zavrπetak izgradnje πkolsko-πportske
dvorane u Naπicama. NNeepprriihhvvaaÊÊaannjjee
amandmana u ovom je sluËaju obra-
zloæeno upozorenjem da se s
predvienih 6 milijuna ostvaruje
ugovorna obveza. Vlada je ostala kod
istog stajaliπta i nakon tvrdnje
Berislava ©mita kako Ministarstvo
nije proπle ni pretproπle godine
predvialo sredstva (ugovornu obvezu
podmirili su Æupanija i Grad Naπice).

* Zavrπetak izgradnje πkolsko-
πportske dvorane u –urenovcu
predmet je sljedeÊeg ooddbbiijjeennoogg  aman-
dmana BBrraanniimmiirraa  GGllaavvaaππaa  ii  BBeerriissllaavvaa
©©mmiittaa  (zahtjev za 3,9 milijuna kuna).
To je novi projekt koji se poËetno
moæe rjeπavati decentraliziranim
sredstvima - rekao je dr. Strugar, ne
uvaæivπi zatim niti dodatno poja-
πnjenje da je rijeË o πkoli izgraenoj
samodoprinosom, u koju idu i tri
skupine djece s poteπkoÊama u
razvoju.

* Kao novi projekt ooddbbiijjeenn  je i
zahtjev zastupnika HDZ-a IIvviiccee  TTaaffrree
ii  MMaattee  JJuukkiiÊÊaa  za dogradnju i
rekonstrukciju (3,2 milijuna kuna)
O© ”Ivan DuknoviÊ” koja, u opÊini
Marina, radi u nemoguÊim uvjetima
(360 uËenika u tri smjene, prva u 7
sati).

* Amandmane su ppoovvuukkllii  SSttjjeeppaann
DDeehhiinn  ((HHSSSS))  --  koji je zatraæio 300
tisuÊa kuna za materijal i tekuÊe te
investicijsko odræavanje PodruËne
πkole Donja Lomnica pri O© “Nikola
Hribar”, Velika Gorica te PPeettaarr ÆÆiittnniikk
((HHSSSS))  koji je amandmanom predloæio
da se za izgradnju πportske dvorane
O© “Martijanec” u Martijancu
predvidi milijun kuna.

* NNiijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn (uz upuÊivanje na
decentralizirana sredstva) amandman
IIvvaannaa  JJaarrnnjjaakkaa  ((HHDDZZ)),,  kojim je
zatraæeno da se neπto viπe od 3,8
milijuna kuna predvidi za dogradnju
uËionica i sanitarija te πportske
dvorane (prva faza) O© MaËe. Jedine
πkole, upozorio je zastupnik, s
prirastom broja uËenika, zamjerivπi
Ministarstvu prosvjete πto nema sluha
za to u trenutku tako loπe demo-
grafske slike Hrvatske.

* MMaarrkkoo  BBaarriiËËeevviiÊÊ  ((HHSSLLSS)) ppoovvuukkaaoo
je svoj amandman zahtjev da se
osiguraju sredstva za izgradnju
πportske dvorane u opÊini Velika pri
O© ”Ivan Goran KovaËiÊ” (viπe od 5,1
milijun) u opÊini JakπiÊ pri O©
”Mladost” (5 milijuna), uvaæivπi
obrazloæenje predstavnika predlaga-
telja o gradnji iz decentraliziranih
sredstava. Prethodno je, ipak, ukazao
na zavrπne rijeËi ministra Crkvenca
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VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss  zatraæio je, u ime
Kluba zastupnika HDZ-a kraÊu
stanku kako bi taj klub zauzeo
stajaliπte hoÊe li i dalje sudjelovati u
glasovanju s obzirom na to da, kako
je ustvrdio, nije prihvaÊen niti jedan
amandman zastupnika HDZ-a.

Nakon stanke, uslijedila je
obavijest Kluba. OdluËili su, objasnio
je VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss, savjesno i
odgovorno sudjelovati u radu, iako
izraæavaju duboko nezadovoljstvo πto
nema TV-prijenosa, odnosno πto se
pred licem hrvatske javnosti ne
odvija to kako se raspolaæe s novcem
poreznih obveznika.

Da je razlog za traæenje stanke bio
posve drugi - bio je komentar
predsjedavajuÊeg, mr. MMaattee  AArrlloovviiÊÊaa.
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da je nakon podruËja posebne dræavne
skrbi u najteæoj situaciji - Slavonija te
joπ zatraæio ppoojjaaππnnjjeennjjee - kako Êe se
graditi iz sredstava decentralizacije.

* Amandman je ppoovvuukkllaa i zastu-
pnica BBrraannkkaa  BBaalleettiiÊÊ ((SSDDPP)), koja je
zatraæila 2 milijuna kuna za izgra-
dnju sportske dvorane O© “Oca Petra
Perice”, Makarska.

* Kao novi projekt ooddbbiijjeenn je aman-
dman BBooææiiddaarraa  KKaallmmeettee  ((HHDDZZ))  ii
RRoommaannaa  MMeeππttrroovviiÊÊaa  ((SSDDPP)),,  koji su
zatraæili da se osiguraju 3 milijuna
kuna za dogradnju πportske dvorane
i ureenje otvorenog igraliπta O©
”Petar PreradoviÊ”.

* IIssttii  zzaassttuuppnniiccii  ppoovvuukkllii su aman-
dman kojim su zatraæili da se osigura
1,25 milijuna kuna za izradu
projektne dokumentacije za poËetak
radova na Centru za odgoj djece i
mladeæi s teπkoÊama u razvoju pri O©
Voπtarnica Zadar.

* NNiijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn amandman BBooææii--
ddaarraa  KKaallmmeettee  ii  RRoommaannaa  MMeeππttrroovviiÊÊaa
kojim je zatraæeno 500 tisuÊa kuna za
sanaciju kroviπta O© ”Petar Lorini”
(Sali, Dugi Otok), u kojoj se kad kiπi
ne moæe odræavati nastava. Pred-
stavnik predlagatelja ustvrdio je da
ppoossttoojjii  mmoogguuÊÊnnoosstt  ddaa  ssee  ttoo rriijjeeππii  kkrroozz
rreeggiioonnaallnnii  rraazzvvoojj  jjaaddrraannsskkiihh  oottookkaa.

* OOddbbiijjeennii su i zahtjevi iissttiihh  zzaassttuu--
ppnniikkaa  za osiguranje sanacije
centralnog grijanja u O© Smiljevac,
Zadar (320 tisuÊa kuna) te sanaciju
kroviπta O© ”©imun KoæiËiÊ-Benja”
(3,5 milijuna kuna). Na ocjenu pred-
stavnika predlagatelja da sredstva
valja traæiti u decentralizaciji Boæidar
Kalmeta odgovorio je upozorenjem da
2,9 posto uËeπÊa u porezu na dohodak
koje dobivaju gradovi i opÊine nisu
dostatni za pokrivanje osnovnog
πkolstva - ne samo da se neÊe moÊi
graditi novi objekti veÊ se neÊe moÊi
odræavati ni postojeÊi.

* OOddbbiijjeennii  ssuu zatim amandmani
BBooææiiddaarraa  KKaallmmeettee i IIvvaannaa  MMeeππttrroovviiÊÊaa
kojima su zatraæena sredstva za
sanaciju centralnog grijanja O©
”Bartul KaπiÊ” u Zadru (170 tisuÊa
kuna), s obrazloæenjem da se to moæe
rijeπiti iz decentraliziranih sredstava.

* NNiijjee  pprrooππaaoo ni zahtjev (aman-
dman) mr. ZZddeennkkee »»uuhhnniill  ((HHSSSS,,
zzaassttuuppnniiccaa  pprriippaaddnniiccaa  ËËeeππkkee  ii
sslloovvaaËËkkee  nnaacciioonnaallnnee  mmaannjjiinnee))  za
osiguranje 1,6 milijuna kuna za O©
“Daruvar” u Daruvaru, i to unatoË
upozorenju zastupnice da 500 djece
pohaa nastavu u troπnom dvorcu
grofa JankoviÊa, sagraenom poËe-
tkom 18. stoljeÊa, kojega Ministarstvo
kulture, kako je rekla, ne æeli

popravljati iako je spomenik kulture
prve kategorije - s obrazloæenjem da
ga koristi Ministarstvo prosvjete (dok
ovo opet uzvraÊa sliËnim argu-
mentima). 

* Zastupnik MMiirroossllaavv  KKoorreenniikkaa
((SSDDPP)) ppoovvuukkaaoo je πest amandmana.
RijeË je o zahtjevima za poveÊanjem
sredstava na po milijun kuna za
izgradnju πportskih dvorana: O©
”Martijanec”, Martijanec; O© ”Ljube-
πÊica”, LjubeπÊica; O© grofa Janka
DraπkoviÊa, Klenovnik te na 2
milijuna kuna za izgradnju πportske
dvorane - O© ”Ante StarËeviÊ”, Lepo-
glava; i na 1,5 milijun kuna za
izgradnju πportske dvorane u O©
”©emovec”, ©emovec. Meu povuËenim
je i zahtjev za poveÊanje iznosa (na 2
milijuna kuna) za izgradnju podruËne
πkole O© ”Franjo Sert”, Bednja.

* Amandman su ppoovvuukkllii i zastu-
pnici SDP-a DDrraaggoo  NNoovviinnaa,,  GGoorrddaannaa
SSoobbooll,,  LLjjiilljjaannaa  KKuuhhttaa  ii  KKaattiiccaa
SSeeddmmaakk..  Njime su bila zatraæena 2
milijuna kuna za ureenje kroviπta i
potkrovlja srednje πkole “IvaniÊ
Grad”, u IvaniÊ Gradu. OOddbbiijjeenn je
zatim amandman istog sadræaja
SSttjjeeppaannaa  DDeehhiinnaa  ((HHSSSS)),, IIvvaannaa  ©©uukkeerraa
((HHDDZZ)),,  JJaaddrraannkkaa  MMiijjaalliiÊÊaa  ((HHSSLLSS))  ii
IIvvaannaa  PPeenniiÊÊaa  ((HHDDZZ))..

* PPeettaarr  ÆÆiittnniikk  ((HHSSSS))  ppoovvuukkaaoo je
amandman kojim je zatraæio da se na
4 milijuna poveÊaju sredstva namije-
njena izgradnji Medicinske πkole
Varaædin.

* S obrazloæenjem da je rijeË o
novom projektu ooddbbiijjeenn je amandman
KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa (osiguranje
milijun kuna za srednju ekonomsku
πkolu - Pula).

* S istim objaπnjenjem nije prihva-
Êen ni amandman MMaattee  JJuukkiiÊÊaa  ((HHDDZZ))
ii  JJooππkkaa  KKoonnttiiÊÊaa  ((HHSSLLSS))  kojim je
zatraæeno 8 milijuna za rekon-
strukciju zgrade gimnazije “Dinko
©imunoviÊ”, Sinj, a zatim odbijen i
zahtjev (amandman) istih zastupnika
kojim je zatraæeno 10 milijuna kuna
za izgradnju πportske dvorane u tom
gradu.

* BBrraanniimmiirruu  GGllaavvaaππuu  ((HHDDZZ))  ii
BBeerriissllaavvuu  ©©mmiittuu  ((HHDDZZ))  nniissuu
pprriihhvvaaÊÊeennii amandmani odnosno
prijedlozi - s argumentom “novog
projekta” - za osiguranje 10 milijuna
kuna za zavrπetak izgradnje ugo-
stiteljsko-turistiËke πkole u Osijeku te
15 milijuna kuna za izgradnju
nastavno-πportske dvorane u
Gradskom vrtu u Osijeku .

* OOddbbiijjeenn je zatim, jer je rijeË o
novom projektu, amandman IIvviiccee
TTaaffrree  ((HHDDZZ))  ii  MMaattee JJuukkiiÊÊaa  ((HHDDZZ)),,  koji

su zatraæili 8 milijuna kuna za
izgradnju πportske dvorane u O©
“Dugopolje” u Dugopolju.

* MMiirroossllaavv  KKoorreenniikkaa ((SSDDPP)) povukao
je joπ jedan amandman, kojim je
zatraæio (poveÊanje na) 4 milijuna za
izgradnju Medicinske πkole Varaædin.

* VViikkttoorr  BBrrooææ  ((HHSSLLSS))  ii  DDrraagguuttiinn
VVuukkuuππiiÊÊ  ((SSDDPP)) povukli su amandman
kojim su predloæili da se za pripremu
i planiranje projekta te izgradnju
Strukovne πkole u Virovitici predvidi
milijun kuna, a amandman ––uurree
DDeeËËaakkaa ((HHDDZZ))  istog sadræaja ooddbbiijjeenn
je kao novi projekt.

* VViikkttoorr  BBrrooææ  ii  DDrraagguuttiinn  VVuukkuuππiiÊÊ
ppoovvuukkllii su joπ dva amandmana -
zahtjev da se predvidi 670 tisuÊa kuna
za izmjenu vanjske stolarije srednje
πkole “Marko MaruliÊ” iz Slatine te
milijun kuna za sanaciju poda πport-
ske dvorane srednje πkole “Stjepan
IvπiÊ” iz Orahovice. 

* ZZaassttuuppnniicciimmaa  HHDDZZ--aa,,  dr. LLjjeerrkkii
MMiinnttaass--HHooddaakk,,  dr. IIvviiÊÊuu  PPaaππaalliiÊÊuu  i ddrr..
KKaarrmmeellii  CCaappaarriinn  ooddbbiijjeennii su sljedeÊi
amandmani - zahtjev za osiguranje 10
milijuna kuna za izgradnju aËkog
doma u Kriæevcima (nakon napomene
predstavnika predlagatelja da bi to
trebalo rjeπavati i s Ministarstvom
znanosti i tehnologije, ali da se u
ovom trenutku ne moæe prihvatiti) te
20 milijuna kuna za izgradnju
gimnazije u Koprivnici (jer je rijeË o
novom projektu).

* NNiissuu  pprriihhvvaaÊÊeennii ni amandmani
––uurree  DDeeËËaakkaa  ((HHDDZZ))  - zahtjev za
milijun kuna za sanaciju poda
πportske dvorane srednje πkole “Stje-
pan IvπiÊ”, Orahovica niti prijedlog o
670 tisuÊa kuna za izmjenu vanjske
stolarije u srednjoj πkoli “Marko
MaruliÊ”, Slatina (obrazloæenje - novi
projekt).

* TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa ((SSDDPP)) ppoovvuukkaaoo je
amandman kojim je zatraæio 6
milijuna kuna za rekonstrukciju
bazena vaterpolo kluba “Jug” u Gruæu
- Dubrovnik. Ni dodatno obrazloæenje
Dubravke ©uica, u ime OOddbboorraa  zzaa
oobbiitteelljj,,  mmllaaddeeææ  ii  ππppoorrtt,,  da natkrivanje
plivaËkog odnosno vaterpolo bazena u
Dubrovniku nije novi veÊ (viπe od
trideset godina) stari projekt te
upozorenje kako se svi samo vole
hvaliti europskim vaterpolo prvakom
(dubrovaËkim “Jugom”), a kad treba
pokriti bazen - nema novca nije
uvjerilo ni predstavnika predlagatelja
ni zastupnike, koji su ooddbbiillii ovaj
amandman. 

* O amandmanu DDuubbrraavvkkee  ©©uuiiccee
((HHDDZZ)) gotovo istovjetnog sadræaja
(kojim je zatraæeno 6 milijuna i 80
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tisuÊa kuna) nije se glasovalo, s
obrazloæenjem da je bespredmetan
(sadræajno je ooddbbiijjeenn glasovanjem o
prethodnom amandmanu).

* S obrazloæenjem o nedostatku
sredstava ooddbbiijjeenn je amandman
OOddbboorraa  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu,,  koji je zatraæio da se iznos za
πkolske πportske klubove, natjecanja i
dr. (tekuÊe donacije πportskim dru-
πtvima) uveÊa sa 7 na 8 milijuna
kuna. Amandmani istog sadræaja
KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSSS--aa  i LLjjiilljjaannee
KKuuhhttaa  ((SSDDPP))  ppoovvuuËËeennii  ssuu,,  a
amandman OOddbboorraa  zzaa  oobbiitteelljj, mmllaaddeeææ
ii  ππppoorrtt  ooddbbiijjeenn  je..

* PPoovvuuËËeennii  su amandmani KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  HHSSSS--aa  ii  LLjjiilljjaannee  KKuuhhttaa  da
se transfer za program u πkolskom
πportu poveÊa sa 30 na 36 milijuna
kuna. Amandman istog sadræaja
OOddbboorraa  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee, zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu i OOddbboorraa  zzaa  oobbiitteelljj, mmllaaddeeææ  ii
ππppoorrtt ooddbbiijjeenn  je. Nisu pomogla ni
upozorenje predstavnika prvoga
radnog tijela, dr. Ante SimoniÊa - da
je to minimum koji moæe osigurati
aktivnost πporta na nacionalnoj
razini, a niti “neobiËni” upit pred-
stavnice drugoga, Dubravke ©uice -
kako Êe se u Dubrovnik bez odobrenih
dodatnih 6 milijuna kuna vratiti
DubrovËani - dva ministra, jedna
zamjenica ministra i ona kao
predsjednica Odbora.

* LLjjiilljjaannaa  KKuuhhttaa  ppoovvuukkllaa je aman-
dman kojim je zatraæila poveÊanje sa
2 na 3 milijuna sredstava za Hrvatski
πportski savez invalida. Amandman
istovjetnog sadræaja OOddbboorraa  zzaa  oobbiitteelljj,,
mmllaaddeeææ  ii  ππppoorrtt nije prihvaÊen.

TehniËka kultura

* KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSSS--aa ppoovvuukkaaoo je
amandman kojim je zatraæio
poveÊanje iznosa za 500 tisuÊa kuna
na poziciji TehniËke kulture (na
ukupno 6,558.833 kuna).

* OOddbbiijjeennaa su zatim dva aman-
dmana OOddbboorraa  zzaa oobbrraazzoovvaannjjee,,
zznnaannoosstt  ii  kkuullttuurruu..  Prvim je bilo
zatraæeno da se programu tehniËke
kulture “jer prijeti potpuno gaπenje
aktivnosti”, doznaËi dodatnih 500
tisuÊa kuna. Drugim je, pak, aman-
dmanom predloæeno da se odlukama
minimalnog financijskog standarda
za osnovne i srednje πkole osiguraju
bilanËna prava æupanijama i
gradovima za kapitalna ulaganja na
naËin da se ona za kapitalne izdatke
(minimalni financijski standard) u
osnovnim πkolama poveÊa za
116,033.886, a za srednje πkole u

iznosu od 56,582.011 kuna. S tim u
svezi podnositelj amandmana bio je
predloæio i da, u skladu s tim,
Ministarstvo financija poveÊa sred-
stva na poziciji potpore izravnanja.
Dodatno pojaπnjavajuÊi zahtjev
podnositelja, dr. Ante SimoniÊ,
predsjednik radnog tijela upozorio je
na usvojene minimalne financijske i
pedagoπke standarde te ustvrdio da se
prijedlogom sredstava za decen-
tralizaciju funkcija u dijelu kapi-
talnih projekata ne mogu osigurati
sredstva u iznosu veÊem od 116
milijuna u osnovnom πkolstvu te viπe
od 56 milijuna u srednjem.

Vodovod

* MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)),, MMaarrkkoo
BBaarriiËËeevviiÊÊ ((HHSSLLSS))  i VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt
((DDCC)) ppoovvuukkllii  ssuu svoje gotovo
istovjetne amandmane nakon obra-
zloæenja predstavnika Ministarstva
rada i socijalne skrbi. Zamjenik
ministra Boæe Borko Æaja izvijestio ih
je, naime, da je, na inicijativu
Ministarstva rada i socijalne skrbi,
postignut dogovor s regionalnom i
lokalnom samoupravom o naËinu
rjeπavanja izgradnje vodovoda za
potrebe Zavoda za socijalnu i
zdravstvenu zaπtitu Ljeskovica, s tim
da Êe Ministarstvo svoju obvezu
realizirati u 2001. godini. Na zajed-
niËkom sastanku nadleænih dogo-
voreno je da se zajedniËki sredstvima
Ministarstva, æupanija i opÊina, uz
podrπku Hrvatskih voda, isfinancira
izgradnja regionalnog vodovoda u
duæini 8 kilometara. PredraËunska je
vrijednost radova 1,7 milijuna kuna,
a participacija Ministarstva 200
tisuÊa kuna.

* MMaattee  JJuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ))  i JJooππkkoo  KKoonnttiiÊÊ
((HHSSLLSS))  ppoovvuukkllii su svoj amandman
nakon upozorenja zamjenika ministra
da traæe 2, a predviena su 2,5
milijuna za rekonstrukciju i ureenje
zgrade Centra za odgoj i obrazovanje
“Juraj BonaÊi”, podruËni odjel Sinj. 

* Amandman mr. ÆÆeelljjkkaa  GGllaavvaannaa
((HHSSLLSS)) - prijedlog da se na poziciji
MMiinniissttaarrssttvvaa  ssoocciijjaallnnee  sskkrrbbii  ((ggllaavvaa 0055
3322999999))  ne predvide sredstva nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn,, jer se sredstva o kojima je
rijeË - obrazloæio je predstavnik Vlade
- odnose na prijevoz par tisuÊa
korisnika socijalne skrbi - na smjeπtaj
za udomiteljske obitelji (ljetovanja i
zimovanja), na pogrebne izdatke
korisnika, na njihov dæeparac,
kulturno-zabavne potrebe i sl. Uz to,
iznos na koji je podnesen amandman
i tako je reduciran amandmanom

Vlade. Zastupnik Glavan rekao je da
obrazloæenje nije sasvim razumio -
najprije je reËeno da je sve speci-
ficirano za odreene namjene, a onda
je reËeno da je smanjeno. Da je bio
precizan - uzvratio je Boæe Borko Æaja,
na πto je glasovanje zatraæio
zastupnik jer mu, kako reËe, zamjenik
ministra nije znao reÊi na koliko je
smanjen iznos. 

Mirovine redovnih Ëlanova

HAZU

* Zbog nedostatka sredstava na
poziciji Hrvatski zavod za mirovinsko
osiguranje - rashodi za mirovine
(potpore) ooddbbiijjeenn je amandman
OOddbboorraa  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee, zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu  kojim je zatraæeno da se
previeni iznos poveÊa za 6,6 milijuna
radi osiguranja sredstava za povla-
πtene mirovine redovitih Ëlanova
Hrvatske akademije znanosti i
umjetnosti (u skladu s Ëlankom 20.
Zakona o Hrvatskoj akademiji,
odnosno ispravljanja nepravde uËinje-
ne prema 87 redovitih Ëlanova HAZU). 

* Zato πto je rijeπen amandmanima
Vlade ppoovvuuËËeenn je aammaannddmmaann  KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  DDCC--aa. RijeË je o zahtjevu
da se sa 570 na 600 milijuna kuna
poveÊa iznos namijenjen Hrvatskom
fondu za razvoj i zapoπljavanje.

Psihijatrija, domovi

umirovljenika, socijalna skrb

* DDrraagguuttiinn  VVrruuss  ((SSDDPP)) ppoovvuukkaaoo  jjee
svoj zahtjev da se za projektnu
dokumentaciju za izgradnju Doma za
psihiËki bolesne odrasle osobe predvi-
di 750 tisuÊa kuna.

* MMaarrkkoo  BBaarriiËËeevviiÊÊ  ((HHSSLLSS))  ppoovvuukkaaoo
jjee amandman (zahtjev za osiguranje 4
milijuna za adaptaciju zgrade stare
Psihijatrijske bolnice u Pakracu u
Dom za starije i nemoÊne osobe)
nakon obrazloæenja zamjenika mini-
stra Boæe Borka Æaje da se u 2002. ne
planiraju graditi niti adaptirati novi
kapaciteti za postojeÊe mreæe javnih
ustanova za odrasle i nemoÊne osobe.
Zastupnik je prethodno upozorio da
na pakraËkom podruËju postoje velike
potrebe za zbrinjavanjem starih i
nemoÊnih, a i da bi se tako osiguralo i
zapoπljavanje na podruËjima posebne
dræavne skrbi.

* OOddbbiijjeenn  je amandman DDaarriiaa
VVuukkiiÊÊaa  ((HHDDZZ))  - prijedlog da se za
izradu projekta dokumentacije i
rekonstrukciju stare osnovne πkole u
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Dom umirovljenika Delnice osigura
750 tisuÊa kuna. Zastupnik je upozo-
rio da u Gorskom kotaru postoji
velika potreba za smjeπtajem starijih
osoba i apelirao da se podræi ideja o
gradnji jednog staraËkog doma, ali je
prijedlog nakon obrazloæenja
predstavnika Vlade da se to ne
prihvaÊa odbijen. 

* NNiijjee  pprrooππaaoo ni zahtjev mr. ZZddeennkkee
»»uuhhnniill  ((HHSSSS,,  pprriippaaddnniiccaa  ËËeeππkkee  ii
sslloovvaaËËkkee  nnaacciioonnaallnnee  mmaannjjiinnee))  da se za
adaptaciju zgrade ”Sestre milo-
srdnice” u Centar za pomoÊ u kuÊi i
stacionar (u Daruvaru) izdvoji 1,8
milijuna kuna. Predstavnik Vlade
napomenuo je da bi se ovaj projekt
mogao staviti u prioritete za 2003, jer
je ove godine uraena projektna
dokumentacija i obavljeni su kontakti
s lokalnom i æupanijskom samo-
upravom. Zastupnica je upozorila da
u krugu 50 km oko Daruvara nema
takvog stacionara, da je grad u
posljednjih deset godina doæivio
velike migracijske promjene, da je to
grad starih te da je odgaanje
”Ëudno”, to viπe ako je sve pripre-
mljeno. Amandman je ipak ooddbbiijjeenn.

* JJaaddrraannkkaa  RReeiihhll--KKiirr  ((SSDDPP))  i dr.
TTiibboorr  SSaannttoo  ((zzaassttuuppnniikk  pprriippaaddnniikkaa
mmaaaarrsskkee  nnaacciioonnaallnnee  mmaannjjiinnee)) ppoovvuu--
kkllii  su amandman kojim su zatraæili 5
milijuna kuna za izgradnju Zavoda za
socijalno-zdravstvenu skrb o starijim
osobama. Predstavnik predlagatelja je
rekao da se amandman ne prihvaÊa iz
istih razloga navedenih i za gradnju
drugih domova, ali je ddrr..  VViilliimm
HHeerrmmaann napomenuo kako je u
razgovorima sa Boæom Borkom Æajom
reËeno ddaa  ÊÊee ssee  pprroobblleemm  rriijjeeππiittii  iizz
iinntteerrvveennttnniihh  ssrreeddssttaavvaa.

* OOddbbiijjeenn  je zatim amandman
zastupnika HDZ-a BBrraanniimmiirraa  GGllaavvaaππaa
i BBeerriissllaavvaa  ©©mmiittaa (5 milijuna kuna za
izgradnju Doma umirovljenika u
Naπicama), s istim obrazloæenjem.
Nije pomoglo ni dodatno uvjeravanje
da u OsjeËko-baranjskoj æupaniji
nedostaju takvi kapaciteti te da se na
smjeπtaj Ëeka viπe od dvije godine. 

* Ista je bila sudbina ((ooddbbiijjeennoo)) i
sljedeÊeg amandmana iissttiihh  ppooddnnoo--
ssiitteelljjaa  (3 milijuna za izgradnju Doma
umirovljenika u Podravskim Podgaj-
cima. SliËnom obrazloæenju kao
prethodno podnositelji amandmana
dodali su napomenu kako je zemljiπte
za izgradnju darovala Slavica Kova-
ËeviÊ, majka poginulog hrvatskog
branitelja te da su gotovi projekti.

Turizam

* Prijedlog (amandman) MMaarriijjee  BBaajjtt
((HHDDZZ))  da se 950 tisuÊa kuna predvidi
za rekonstrukciju vuËnice na skija-
πkom terenu ”Nevoljaπ” (OpÊina
Velika) ooddbbiijjeenn je. Ministar financija,
prof. dr. Mato Crkvenac, objasnio je
da se to ne prihvaÊa jer ni u razdjelu
turizma nema konkretnih projekata.
Izrazio je Ëuenje zbog prijedloga da
se u Dræavnom proraËunu osiguraju
sredstva za ”skijaliπte, sanjkaliπte,
golf-teren”, uz napomenu da su to
lokalne gospodarske akcije te da
amandman ne bi osobno prihvatio ni
da je Vlada za njega. Zastupnica Bajt
uzvratila je takoer - Ëuenjem, zato
πto se na takav naËin raspravlja o
amandmanu, a rijeË je o razvoju
turizma u Slavoniji koja, takoer, ima
lokalitete koji mogu njegovati
turizam (na visini 800 metara - 500
metarska staza, s postojeÊom vuËni-
com i, kako reËe, viπe snijega nego na
sljemenskoj stazi).

* MMaarriijjii  BBaajjtt ooddbbiijjeenn je i sljedeÊi
amandman, kojim je zatraæila neπto
viπe od milijun kuna za projekt na
Sovskom jezeru ”Morsko oko” (opÊina
»aglin). Predstavnik Vlade odbio ju je
s istim razlozima kao prethodno, a
zastupnica dodatno ukazala na isto -
na potrebu razvoja turizma u
Slavoniji.

* Ni izuzetno opseæno pojaπnjenje
nije uvjerilo predlagatelja, a ni
zastupnike, da prihvate prijedlog
MMaattee  JJuukkiiÊÊaa  ((HHDDZZ))  ii  IIvviiccee  TTaaffrree ((HHDDZZ))
da se osigura 15 milijuna kuna za
izradu projektne dokumentacije i
izgradnju golf igraliπta u dolini rijeke
Cetine, kraj Sinja. Zastupnik JukiÊ je,
meu ostalim, rekao kako mu je dobro
znano da se golf igraliπte financira
privatnim investiranjem, ali da je s
obzirom na poznato gospodarsko
stanje u Hrvatskoj, napose u Dalma-
ciji golf, kao i autocesta i komunalna
infrastruktura - infrastruktura turi-
stiËkih objekata i instrument
gospodarske politike, odnosno vid
turistiËke promidæbe. Podsjetio je na
Vladinu odluku o 11 destinacija na
kojima se mogu graditi golf igraliπta
te da je dolina rijeke Cetine jedno od
njih. Amandman je ipak ooddbbiijjeenn. 

* Amandman LLjjeerrkkee  MMiinnttaass--HHooddaakk
((HHDDZZ))  --  prijedlog da se za donacije
terapijskim zajednicama osigura 5
milijuna kuna nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..  Mini-
star zdravstva, AAnnddrroo  VVllaahhuuππiiÊÊ obja-
snio je da na poziciji Ministarstva
zdravstva nema sredstava za
terapijske zajednice, ali Êe Mini-

starstvo - s obzirom na nedavno
usvojen Zakon o suzbijanju zloporabe
opojnih droga - preuzeti obvezu,
zajedno s Vladom (odnosno potrudit
Êe se uvjeriti je), da se dio sredstava
pronae i u fondovima. O istovjetnom
amandmanu OOddbboorraa  zzaa  oobbiitteelljj,,  mmllaaddeeææ
ii  ππppoorrtt nniijjee  ssee ni ggllaassoovvaalloo uz
napomenu da je bespredmetno.
Predstavnica radnog tijela, Dubravka
©uica inzistirala je da obrazloæi
amandman, ali je predsjedavajuÊi
upozorio da je o amandmanu istog
sadræaja raspravljeno. Zastupnica je
ipak objasnila da je amandman
podnesen zato πto Ëlanovi Odbora nisu
uspjeli prepoznati (a nije to objasnio
ni pomoÊnik ministra zdravstva, ddrr..
BBaarrbbiirr) gdje su sredstva za terapijske
zajednice. Ona je, uz to, apelirala da
se amandman prihvati, jer u
protivnom neÊe biti moguÊa provedba
Nacionalne strategije suzbijanja
zloporabe droga. MMrr..  AAnnddrroo  VVllaahhuuππiiÊÊ
rekao je da Êe se, uz formiranje ureda
na lokalnim razinama, nastojati
podræati i terapijske zajednice, jer je
to bitni sastavni dio projekta borbe
protiv ovisnosti. Nije se glasovalo niti
o amandmanu JJaaddrraannkkee  KKoossoorr,, uz
isto obrazloæenje predlagatelja. Zastu-
pnica Kosor upozorila je da se u
prethodna dva amandmana traæe
donacije terapijskim zajednicama, dok
ona zahtijeva sredstva za njihovo
financiranje (doduπe u istom iznosu).
Da je ipak rijeË o potpuno istom, pa
dakle za glasovanje bespredmetnom,
amandmanu - ustvrdio je predsje-
davajuÊi, mr. MMaattoo AArrlloovviiÊÊ. 

* NNiijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn amandman
zastupnika HDZ-a IIvviiccee  TTaaffrree i MMaattee
JJuukkiiÊÊaa,,  kojim je zatraæena isplata
razlike plaÊa za zdravstvene djela-
tnike zaposlene na podruËju od
posebne dræavne skrbi za 1999, 2000.
i 2001. godinu. Ministar zdravstva,
VlahuπiÊ, objasnio je da se na poziciji
Ministarstva zdravstva ne mogu
predvidjeti naknade za protekle tri
godine poπto ustanove koje su duæne
bile isplaÊivati plaÊu to trebaju
namiriti iz svojih proraËuna.

* Zastupnici SDP-a, SSoonnjjaa  BBoorroovvËËaakk
i mr. ZZoorrkkoo  VViiddiiËËeekk  ppoovvuukkllii su zahtjev
da se za poËetak gradnje opÊe bolnice
Zabok predvidi 5 milijuna kuna.

* JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr ((HHDDZZ)) ppoovvuukkllaa je
svoj amandman (zahtjev za dodatnih
milijun kuna) nakon obrazloæenja mr.
Andre VlahuπiÊa da Êe se s predvi-
enih 3 milijuna kuna zavrπiti
Mramorne kupke (izgradnja, obnova i
opremanje specijalne bolnice Lipik).
ZahvaljujuÊi tom obrazloæenju gotovo
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istovjetne amandmane ppoovvuukkllii su
MMaarrkkoo  BBaarriiËËeevviiÊÊ  ((HHSSLLSS)), koji je za to
bio zatraæio poveÊanje na 4 milijuna i
68 tisuÊa kuna te VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt
((HHDDZZ))..

* Zastupnik MMaarrkkoo  BBaarriiËËeevviiÊÊ te
VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt ppoovvuukkllii su
zahtjeve za osiguranje 9 milijuna 550
tisuÊa kuna za OpÊu æupanijsku
bolnicu Pakrac, nakon obrazloæenja
mr. VlahuπiÊa da Êe tri kata te bolnice
biti zavrπena i opremljena iz sredstava
Razvojne banke VijeÊa Europe.

* IIvvaann  JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ))  ppoovvuukkaaoo je
zahtjev da se izdvoje barem 2 milijuna
kuna za osnivanje Odjela za pedi-
jatriju u OpÊoj bolnici Zabok, nakon
obrazloæenja ministra zdravstva mr.
AAnnddrree  VVllaahhuuππiiÊÊaa da Vlada amandman
ne prihvaÊa, ali da je u dogovoru sa
Æupanijom, s predstavnicima OpÊe
bolnice Zabok dogovoreno da Êe
MMiinniissttaarrssttvvoo razmotriti πto uËiniti s
bolnicom, jer je to jedina æupanijska
bolnica bez pedijatrije i adekvatnog
hitnog prijema te da se dogovara u
kojem Êe omjeru to preuzeti æupanija,
a u kojem dræava (iz sredstava za
investicijsko odræavanje). I prije dvije
godine bilo je obeÊano da Êe sredstva
biti osigurana kroz kredite te da Êe se
poËeti graditi u 2001, a nije - bio je
komentar zastupnika JJaarrnnjjaakkaa,,  koji
je uz upozorenje da se prioritet mora
dati pedijatriji ppoovvuukkaaoo amandman.

Amandmani za izgradnju i

opremu bolnica

* Ministar zdravstva mr. AAnnddrroo
VVllaahhuuππiiÊÊ djelomiËno je uvaæio aman-
dman zastupnika dr. IIvvaannaa  »»eehhookkaa
((HHSSLLSS)) koji je predloæio da se za
opremanje OpÊe bolnice u Varaædinu
izdvoji 5.000.000,00 kuna. Ministar je
napomenuo da Êe biti izdvojeno 1,5
milijuna kuna. 

* Zatim se oËitovao i o amandmanu
zastupnika VVllaaddiimmiirraa  ©©eeppËËiiÊÊaa  ((SSDDPP))
koji je traæio da se za izgradnju i
opremanje KliniËko-bolniËkog centra
Rijeka planirani iznos od 500.000
poveÊa na iznos od 4.000.000,00
kuna. AAmmaannddmmaann  jjee  uu  mmeeuuvvrreemmeennuu
ppoovvuuËËeenn. 

* Amandmanom kojega je podnio
zastupnik dr. NNiikkoollaa IIvvaanniiππ  ((PPGGSS))
predloæeno je da se iznos za izgradnju
i opremanje KliniËko bolniËkog
centra u Rijeci od predloæenih
500.000 poveÊa na 1.750.000,00
kuna. Predloæio je i neke izmjene: da
se iznos za medicinsku opremu za
KBC Zagreb umanji na 1. 400.000

kuna, a za obnovu KB Split na iznos
od 2.850.000 kuna, za medicinsku
opremu KB Dubrava iznos se mijenja
i iznosi 1.600.000 kuna, za OpÊu
bolnicu Zadar iznos se mijenja i iznosi
1.260.000 kuna, za OpÊu bolnicu
©ibenik, iznos se mijenja i iznosi
900.000 kuna, te za Projekt hrvat-
skog sustava zdravstva, iznos se
mijenja i iznosi 17.052.614 kuna.

Ministar je izvijestio da Êe se za
potrebe KBC Rijeka slijedeÊe godine
osigurati 11,6 milijuna kuna iz
kredita VijeÊa Europe, a dodatnih 10
milijuna kuna treba oËekivati i iz
fonda za investicijsko odræavanje.
BuduÊi da zastupnik Ivaniπ nije bio
nazoËan, pristupilo se glasovanju.
VVeeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa  zzaassttuuppnniiccii  nniissuu
pprriihhvvaattiillii  aammaannddmmaann..  

* Zatim se oËitovao i o zastu-
pniËkom amandmanu kojega su
pripremili ZZddeennkkaa  BBaabbiiÊÊ--PPeettrriiËËeevviiÊÊ
((HHDDZZ)),,  IIvviiccaa  TTaaffrraa  ((HHDDZZ)) i MMaattee  JJuukkiiÊÊ
((HHDDZZ)).. Oni su predloæili da se za
izgradnju KB Split, umjesto predlo-
æenih 4.050.000,00 izdvoji
10.000.000,00 kuna. Ministar je
predloæio povlaËenje amandmana jer
je za potrebe ove bolnice za slijedeÊu
godinu predvieno izdvajanje 29
milijuna kuna kredita VijeÊa Europe,
11 milijuna kuna za izgradnju, te 10
milijuna kuna za investicijsko
odræavanje, πto je znatno viπe od
predloæenog amandmana. AAmmaannddmmaann
jjee ppoovvuuËËeenn. 

* PPoovvuuËËeenn je i slijedeÊi amandman
zastupnika ©©eeppËËiiÊÊaa koji je predloæio
da se za poboljπanje zdravstvene
zaπtite na otocima, planirani iznos od
10.800.000,00 kuna smanji za
500.000 kuna, a da se ova sredstva
odvoje za obnovu i opremanje Psihi-
jatrijske bolnice Rab. SlijedeÊim je
amandmanom predloæio da se sa iste
pozicije 3.000.000,00 kuna prebaci za
potrebe izgradnje Doma zdravlja Rab. 

* Zastupnica DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ))
svojim je amandmanom predloæila da
se planirana sredstva u visini od
13.300.000,00 kuna poveÊaju na iznos
od 22.300.000,00 kuna. Planirana
sredstva potrebna su za dovrπenje
Doma umirovljenika u Blatu. Ministar
zdravstva ocijenio je da ovaj prijedlog
treba uputiti nadleænom ministarstvu,
te pozvao zastupnike da se oËituju o
prijedlogu. AAmmaannddmmaann  nniijjee  pprrooππaaoo. 

* Zastupnik IIvvaann  NNiinniiÊÊ  ((SSDDPP))
predloæio je da se uveÊaju planirana
sredstva za izgradnju, obnovu i
opremanje OpÊe bolnice ©ibenik za
ukupno 11.080.000,00 kuna. ZZaassttuu--
ppnniikk  jjee ppoovvuukkaaoo  pprriijjeeddlloogg..

* Razmotren je amandman kojega
je podnio zastupnik MMaarriioo KKoovvaaËË
((HHSSLLSS)).. On je predloæio amandman
identiËan prethodnom, naglaπavajuÊi
da bi se pojedini dijelovi bolnice
trebali πto hitnije sanirati. Prije
glasovanja ministar je istaknuo da i
æupanija mora preuzeti svoj dio
odgovornosti jer Êe za investicijsko
odræavanje objekata na svom podru-
Ëju imati na raspolaganju 13,2
milijuna kuna. AAmmaannddmmaann  uu  oonnoomm
ddiijjeelluu  uu kkoojjeemm  ggaa  nniijjee  pprriihhvvaattiillaa
VVllaaddaa,,  nniijjee  pprrooππaaoo..

* I zastupnici IIvvoo  BBaaiiccaa  ((HHDDZZ)), te
AAnnttee  MMaarrkkoovv  ((HHSSSS)) predloæili su istu
formulaciju amandmana oko sanacije
πibenske bolnice. Ministar VlahuπiÊ
ocijenio je da nema potrebe za pono-
vnim odluËivanjem.

* Zastupnici dr. MMiirroossllaavv  FFuurrddeekk
((HHSSSS))  i DDaarrkkoo  ©©aannttiiÊÊ  ((HHNNSS)) ppoovvuukkllii su
zajedniËki podnesen amandman
kojim su predloæili dodatnih 750.000
kuna za nabavku medicinske opreme
u OpÊoj bolnici Karlovac. 

* Zastupnica JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  ((HHDDZZ))
svojim je amandmanom predloæila da
se za OpÊu bolnicu Pakrac izdvoji
dodatnih 2.900.00,00 kuna. Ministar
je podsjetio da Êe i za tu bolnicu biti
osigurana dodatna sredstva kredita
VijeÊa Europe. IImmaajjuuÊÊii  nnaa  uummuu  oovvoo
oobbjjaaππnnjjeennjjee,,  zzaassttuuppnniiccaa  jjee ppoovvuukkllaa
pprreeddllooææeennii  aammaannddmmaann. 

* AAmmaannddmmaann  ssuu  ppoovvuukkllii  ii zzaassttuu--
ppnniiccii DDrraaggiiccaa ZZggrreebbeecc  ((SSDDPP)),,  BBaallttaazzaarr
JJaallππoovveecc  ((HHSSLLSS))  ii  ÆÆeelljjkkoo  PPaavvlliicc
((HHSSLLSS)). Oni su zajedniËkim aman-
dmanom predloæili da se sredstva za
OpÊu bolnicu »akovec sa 1.000.000,00
poveÊaju na 10.000.000,00 kuna. 

* PPoovvuuËËeenn  jjee  ii  aammaannddmmaann  zzaassttuu--
ppnniikkaa  ddrr.. MMiirroossllaavvaa  FFuurrddeekkaa  ((HHSSSS))  ii
DDaarrkkaa  ©©aannttiiÊÊaa  ((HHNNSS)) da se sredstva za
potrebe OpÊe bolnice Karlovac pove-
Êaju sa planiranih 950.472 na
2.200.000,00 kuna, preraspodjelom s
pozicije predviene za intelektualne
usluge. 

* Ministar zdravstva nije prihvatio
amandman zastupnika mr. ÆÆeelljjkkaa
GGllaavvaannaa  ((HHSSLLSS)) koji je predloæio
preraspodjelu, odnosno ukidanje
1.350.000,00 kuna namijenjenih
Crvenom kriæu. Zastupnik Glavan
zatraæio je glasovanje o amandmanu
napominjuÊi da sredstva za Crveni
kriæ ne mogu stajati u stavci ostalih
nespomenutih rashoda poslovanja.
Napomenuo je da se i u ovoj stavci
trebaju opravdati utroπena sredstva iz
dræavnog proraËuna. AAmmaannddmmaann  nniijjee
pprrooππaaoo..
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* SlijedeÊi podnositelj amandmana
bio je Odbor za obitelj mladeæ i πport.
Predloæili su da sredstva namijenjena
porodiljnim naknadama i opremi za
novoroenËad sa 498.000.000 pove-
Êaju na 698.000.000 kuna. VVllaaddaa  nniijjee
pprriihhvvaattiillaa  aammaannddmmaann, a zastupnici su
se glasovanjem priklonili njezinu
stavu.

* I Klub zastupnika DC-a, kao i
zastupnica JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr ((HHDDZZ))
predloæili su poveÊanje iznosa za
porodiljne naknade i za novoroenËad
u istom iznosu, ali ministar je
izjaπnjavanje proglasio bespre-
dmetnim, imajuÊi na umu ranije
donesenu odluku, kao i stav
predlagatelja. 

I æupanije moraju osigurati dio

sredstava

* Zastupnici mr. ZZllaattkkoo  MMaatteeππaa
((HHDDZZ))  ii  DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ)) predloæili
su da se za nastavak radova na Domu
zdravlja u mjestu Rabu izdvoje prora-
Ëunska sredstva u visini od
4.600.000,00 kuna. Ministar nije
prihvatio amandman navodeÊi da je
Ministarstvo ispunilo svoj dio obveza
za razliku od Grada Raba. Glasovalo
se je, a aammaannddmmaann  nniijjee  ddoobbiioo  ppoottrreebbaann
bbrroojj  ggllaassoovvaa da bi postao sastavnim
dijelom predloæenoga teksta.

* Zastupnici BBooææiiddaarr  KKaallmmeettaa  ((HHDDZZ))
ii  RRoommaannoo  MMeeππttrroovviiÊÊ  ((SSDDPP)) predloæili
su amandman kojim bi trebalo
osigurati 1.000.000,00 kuna za opre-
manje ambulante u naselju Bokanjac
u Zadru. Ministar je napomenuo da
nadleæno ministarstvo nije zaprimilo
nikakve planove o obnovi reËene
ambulante, pa amandman ne moæe
prihvatiti. PPrreeddllaaggaatteelljj,,  zzaassttuuppnniikk
KKaallmmeettaa povukao jjee  nnaakkoonn  oobbrraazzlloo--
ææeennjjaa  aammaannddmmaann.

* Zastupnik ––uurroo  DDeeËËaakk  ((HHDDZZ))
svojim je amandmanom predloæio da
se za OpÊu bolnicu u Virovitici, izdvoji
13.410.000,00 kuna. MMiinniissttaarr  nniijjee
pprriihhvvaattiioo  pprreeddllooææeennii  aammaannddmmaann
navodeÊi da ova bolnica nije do kraja
uspjela potroπiti ni sredstva izdvojena
za 2001. godinu. Pristupilo se glaso-
vanju, aammaannddmmaann  nniijjee  pprrooππaaoo.

* Zastupnica MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ))
svojim je amandmanom predloæila da
se iz ProraËunske priËuve izdvoji
1.800.000,00 kuna za novi razdjel -
OpÊu æupanijsku bolnicu u Poæegi.
Ministar nije prihvatio amandman
navodeÊi da nisu priloæene potrebne
specifikacije za navedena sredstva, a
osim toga i æupanija raspolaæe sa 7,5

milijuna kuna koje bi mogla uloæiti za
traæene potrebe. Zastupnica Bajt
istaknula je da bi se traæena sredstva
upotrijebila za centralnu bolnicu koja
je stara 20 godina i treba je renovirati.
PPoovvuukkllaa  jjee  aammaannddmmaann zbog navoda
ministra koji je ocijenio da Êe se
slijedeÊe godine razmotriti visina
sredstava namijenjenih za ove
potrebe. 

* PPoovvuuËËeennaa  ssuu  ii  sslliijjeeddeeÊÊaa  ddvvaa
aammaannddmmaannaa. Prvim je zastupnik IIvvaann
NNiinniiÊÊ  ((SSDDPP)) predloæio da se za
izgradnju, obnovu i opremanje Doma
zdravlja ©ibenik s podruËnim ambu-
lantama na otocima Kapriju i Æirju,
izdvoji 4.000.000,00 kuna. 

* SlijedeÊi ppoovvuuËËeennii amandman
potpisao je zastupnik AAnnttee MMaarrkkoovv
((HHSSSS)),, a u njemu je formuliran iden-
tiËan prijedlog. 

* Zatim je rijeË uzeo zastupnik
MMaarriioo  KKoovvaaËË  ((HHSSLLSS)) koji je takoer
podnio isti tekst amandmana, istiËuÊi
da je predloæena sanacija oπteÊenja
koja datiraju joπ od rata, a vaæno je
osposobiti i ambulante na otocima.
Ministar mr. Andro VlahuπiÊ, predlo-
æio je da se o amandmanu glasuje, a
glasovanje je pokazalo da ovaj
pprriijjeeddlloogg  nniijjee  pprrooππaaoo.

* BuduÊi da je i amandman
zastupnika IIvvee BBaaiiccee  ((HHDDZZ)) bio
identiËno formuliran, ministar je
ocijenio da je izjaπnjavanje o njemu
bespredmetno. 

* PPoovvuuËËeenn  jjee  ii  aammaannddmmaann kojega je
potpisao zastupnik IIvvaann  NNiinniiÊÊ  ((SSDDPP)),,
a kojim se za izgradnju, obnovu i
opremanje Doma zdravlja u Kninu
predlaæe izdvajanje 7.000.000.00
kuna. 

* I zastupnici AAnnttee  MMaarrkkoovv  ((HHSSSS)) te
MMaarriioo  KKoovvaaËË  ((HHSSLLSS)) ppoovvuukkllii  ssuu  ssvvoojjee
aammaannddmmaannee, nakon πto je ministar
protumaËio da Êe za traæene potrebe
prispjeti sredstva razvojne banke
VijeÊa Europe. Dodao je da se oËekuje
i donacija Vlade Kraljevine Norveπke
kojom bi zapoËela izgradnja ambu-
lante u Kijevu. 

* BuduÊi da je i zastupnik IIvvoo  BBaaiiccaa
podnio istovjetan amandman pristu-
pilo se glasovanju jer zastupnik nije
bio nazoËan. AAmmaannddmmaann  nniijjee  pprrooππaaoo..

* KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa podnio je
amandman kojim predlaæe slijedeÊe
dopune: za kapitalna ulaganja OpÊe
bolnice u Puli, 10.000.000,00 kuna; za
dogradnju Doma umirovljenika u Puli
20.000.000,00 kuna, za Dom umiro-
vljenika u Motovunu 2.000.000,00
kuna, te za Dom umirovljenika u
NedeπÊini, 2.000.000,00 kuna. Mini-
star je napomenuo da nisu predviena

sredstva za OpÊu bolnicu u Puli, ali je
voljan da zajedno s predstavnicima
æupanije razgovara o buduÊnosti ove
bolnice. U ime predlagatelja, zastu-
pnik VVaalltteerr  DDrraannddiiÊÊ ppoovvuukkaaoo  jjee  rreeËËeennii
aammaannddmmaann  iizz  pprroocceedduurree..

Dodatna sredstva za znanost i

obrazovanje

* Vlada nije prihvatila ni slijedeÊi
amandman kojega je podnijela
zastupnica JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  ((HHDDZZ)), a
kojim se traæe dodatna sredstva za
nabavku struËne literature, publi-
kacija, glasila i knjiga u razdjelu
Ministarstva znanosti i tehnologije, u
visini od 349.955 umjesto predloæenih
118.650 kuna. Zastupnica Kosor
zatraæila je glasovanje i objasnila da
je predloæila ovaj amandman moti-
virana sredstvima koja su za istu
poziciju izdvojena za Poreznu upravu.
Sada je rijeË u ime predlagatelja uzela
zamjenica ministra znanosti i tehno-
logije, DDuubbrraavvkkaa  JJuurrlliinnaa--AAlliibbeeggoovviiÊÊ.
Ona je istaknula da se radi o izdacima
za nabavku literature unutar ovog
ministarstva. Prvobitne iznose
ocijenila je dostatnim. BuduÊi da je
zastupnica Kosor ustrajala na
glasovanju, aammaannddmmaann  jjee pprreeppuuππtteenn
zzaassttuuppnniicciimmaa  kkoojjii  ssuu  pprriihhvvaattiillii
oobbrraazzllooææeennjjee  ii  ssttaavv pprreeddssttaavvnniikkaa
VVllaaddee..

* Zatim se odluËivalo o opseænom
amandmanu kojega je predloæio
OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu, a koji se odnosio na plaÊe,
doprinose i naknade za zaposlene u
razdjelu 105 Ministarstva znanosti i
tehnologije. VVllaaddaa RReeppuubblliikkee  HHrrvvaatt--
sskkee  nije prihvatila pprreeddllooææeennii
aammaannddmmaann  ooccjjeennjjuujjuuÊÊii  ddaa  jjee  VVllaaddiinn
aammaannddmmaann  ppoodd  rreeddnniimm  bbrroojjeemm  55,,  vveeÊÊ
kkoorriiggiirraaoo  ppllaaÊÊee  pprroorraaËËuunnsskkiihh
kkoorriissnniikkaa..  Time je djelomiËno usvojen
i ovaj amandmanski prijedlog.
Dodatno objaπnjenje u ime
predlagatelja dao je predsjednik
Odbora, zastupnik dr. AAnnttee  SSiimmoonniiÊÊ.
On je naglasio da su glasovali za
Vladin amandman oËekujuÊi da Êe se
pronaÊi dodatna, a potrebna sredstva
za namirivanje plaÊa zaposlenih u
visokom obrazovanju i znanstvenim
nastavnim institucijama SveuËiliπta u
Zagrebu, Rijeci, Osijeku i Splitu, te za
potrebe veleuËiliπta, visokih πkola,
knjiænica, znanstvenih institucija,
SveuËiliπne knjiænice i Leksikogra-
fskog zavoda “Miroslav Krleæa”.
BuduÊi da ne moæe povuÊi reËeni
amandman, predloæio je da se o njemu
glasuje. AAmmaannddmmaann  nniijjee  pprrooππaaoo..
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* SlijedeÊi amandman podnio je
OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,, zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu, predlaæuÊi uvoenje novog
konta i poveÊanje sredstava za
izgradnju studentskog doma u
Campusu SveuËiliπta u Osijeku za
3.000.000,00 kuna. Zamjenica
ministra DDuubbrraavvkkaa JJuurrlliinnaa  --
AAlliibbeeggoovviiÊÊ nije prihvatila reËeni
prijedlog, ocjenjujuÊi da je obuhvaÊen
veÊ usvojenim Vladinim aman-
dmanom. Predsjednik Odbora i
zastupnik, dr. SimoniÊ napomenuo je
da je ulaganje u izgradnju student-
skog doma u Osijeku neophodno, te
zamolio da se pristupi glasovanju.
PPrreeddssjjeeddaavvaajjuuÊÊii je tada konstatirao:
“da je amandman 372. Odbora za
obrazovanje, znanost i kulturu, kao i
identiËan amandman 373. zastupnika
dr. VViilliimmaa  HHeerrmmaannaa  ((HHSSLLSS)) u cijelosti
prihvaÊen u prihvaÊenom i veÊ
izglasanom amandmanu Vlade Repu-
blike Hrvatske”. Zbog toga je ocijenio
da nema potrebe za glasovanjem. 

* Zastupnik BBeerriissllaavv  ©©mmiitt  ((HHDDZZ))
svojim je amandmanom predloæio da
se u okviru aktivnosti SveuËiliπta J.J.
Strossmayera u Osijeku, doda novi
konto u iznosu od 13.000.000,00
kuna, za izgradnju Studentskog doma
u campusu SveuËiliπta. Zastupnik je
dodao da u Osijeku studira 9000
studenata, a postojeÊi dom ima samo
258 leæaja i ne zadovoljava njihove
potrebe. Ocijenio je da svota od 3
milijuna kuna izglasana Vladinim
amandmanom neÊe biti dovoljna, te
zamolio glasovanje. AAmmaannddmmaann  nniijjee
pprrooππaaoo..

* Zastupnica MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ))
predloæila je da se za potrebe Stu-
dentskog centra Poæega, umjesto
planiranih 2.000.000,00 izdvoji
4.000.000,00 kuna, a dodatna
sredstva trebala bi se osigurati iz
proraËunske priËuve. Zastupnica Bajt
ukratko je rezimirala probleme s
kojima se susreÊu studenti u Poæegi,
traæeÊi da imaju istu teæinu i tretman
kao i ostala sveuËiliπta i veleuËiliπta u
Hrvatskoj. AAmmaannddmmaann mmeeuuttiimm  nniijjee
pprrooππaaoo. 

* Zastupnica BBaajjtt je predloæila i
amandman kojim predlaæe da se za
VeleuËiliπte u Poæegi iz proraËunske
priËuve izdvoji 1.800.000,00 kuna. U
odgovoru predstavnika podnositelja,
istaknuto je da Vlada ne moæe
prihvatiti reËeni amandman jer su
tekuÊi izdaci za veleuËiliπta veÊ
isplanirani. Zastupnica je upozorila
da je VeleuËiliπte u Poæegi veÊ izgubio
370 tisuÊa kuna koja su prethodnim
proraËunom bila namijenjena za

opremanje enoloπkog laboratorija i
predloæila glasovanje. OOvvaajj  aammaann--
ddmmaann  zzaassttuuppnniiccii  HHrrvvaattsskkoogg ssaabboorraa
nniissuu  pprriihhvvaattiillii..

* SlijedeÊi amandman predloæio je
OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,, zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu. Predloæili su da se
Ministarstvu znanosti i tehnologije
osigura 20.000.000,00 kuna kao
poticajna sredstva za osnivanje
regionalnih znanstveno-istraæivaËkih
i visokoobrazovnih institucija.
AAmmaannddmmaann  nniijjee  pprrooππaaoo. 

* Zastupnik mr. ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann
((HHSSLLSS)) predloæio je amandman kojim
bi se istom ministarstvu osiguralo
39.000.000,00 kuna za stipendije i
πkolarine studentima. Predstavnica
predlagatelja DDuubbrraavvkkaa  JJuurrlliinnaa--
AAlliibbeeggoovviiÊÊ, objasnila je da Vlada ne
moæe dodatno poveÊati sredstva za te
namjene iznad veÊ odobrene svote.
ZZaassttuuppnniikk  jjee  nnaakkoonn  oobbrraazzllooææeennjjaa oo
oossiigguurraanniimm  ssrreeddssttvviimmaa  ppoovvuukkaaoo
iizznniijjeettii  pprriijjeeddlloogg..

* OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu, podnio je vrlo sliËan
amandman, traæeÊi da se za
30.000.000,00 kuna poveÊaju
planirana sredstva u iznosa od
59.720.899,00 kuna, koliko je Vlada
izdvojila za stipendije. Predsjednik
Odbora, ddrr..  SSiimmoonniiÊÊ objasnio je da su
podnijeli zahtjev za dodatnim sred-
stvima kako bi se pomoglo siro-
maπnijim studentima. NNii  oovvaajj
aammaannddmmaann,,  mmeeuuttiimm,, nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..

* Uslijedila su zatim Ëetiri aman-
dmana zastupnika GGllaavvaannaa. U prvom
je predloæio 5.000.000,00 transfera za
studentske programe. Nakon
objaπnjenja predstavnika predlaga-
telja, aammaannddmmaann  jjee  ppoovvuuËËeenn. 

* SlijedeÊim je prijedlogom zatraæio
da se za transfere za Hrvatski
studentski zbor izdvoji 1.000.000,00
kuna, aallii jjee  ppoovvuukkaaoo  aammaannddmmaann,, kada
je predstavnica predlagatelja obja-
snila da je za reËenu namjenu
izdvojeno 800.000,00 kuna. 

* Zastupnik GGllaavvaann slijedeÊim je
amandmanom predloæio da se za
akademske i studentske nagrade i
potpore odvoji 1.500.000,00 kuna, te
ppoovvuukkaaoo  iissttii saznavπi da je odobreno
1.000.000,00 kuna. 

* Joπ 500.000 kuna zastupnik
GGllaavvaann je predloæio za Nacionalnu
zakladu za znanost. Predstavnica
predlagatelja izvijestila je da je Vlada,
u okviru Fonda za razvoj i
zapoπljavanje osigurala 50 milijuna
kuna za nacionalnu zakladu za
znanost, visoko πkolstvo i tehno-
logijski razvitak. Zastupnik je bio

ugodno iznenaen viπestruko prema-
πenim iznosom za znanost, te ppoovvuukkaaoo
rreeËËeennii aammaannddmmaann..

* Zatim je razmotren amandman
zastupnika VVeelliimmiirraa  PPlleeππee  ((HHDDZZ)),, koji
je predloæio da se za Visoku uËiteljsku
πkolu u »akovcu, izdvoji 4.000.000,00
kuna. Vlada nije prihvatila podnijeti
amandman jer je za sve visoke πkole
izdvojila zajedniËku iznos. Zastupnik
Pleπa dodatnim je rijeËima pojasnio
svoj prijedlog navodeÊi da UËiteljska
πkola dijeli neadekvatan i premalen
prostor s osnovnom πkolom. Istaknuo
je da je ranije bio postignut i usmeni
sporazum s ministrom kako bi se
prevladao ovaj znaËajan nedostatak.
Predloæio je glasovanje, ali aammaannddmmaann
nniijjee  pprrooππaaoo. 

* SlijedeÊi, identiËan amandman
kojega su predloæili zastupnici: DDrraa--
ggiiccaa  ZZggrreebbeecc,,  BBaallttaazzaarr  JJaallππoovveecc  ii
ÆÆeelljjkkoo  PPaavvlliicc s obzirom na prethodno
glasovanje postao je bespredmetan. 

* SlijedeÊi amandman je podnio
OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu.

Predloæili su da se za znanstveno-
istraæivaËku djelatnost novaka izdvoji
dodatnih 35.120.000,00 kuna. Vlada
nije prihvatila amandman podsje-
ÊajuÊi da mu je djelomice udovoljeno
u okviru Vladinog amandmana.
Glasalo se o onom dijelu kojega Vlada
nije prihvatila, a nakon brojanja
glasova konstatirano je da ovaj ddiioo
aammaannddmmaannaa  nniijjee pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* Isti je Odbor podnio i slijedeÊi
amandman kojim se predlaæe pove-
Êanje sredstava za znanstveno -
istraæivaËku djelatnost za
80.000.000,00 kuna. Uz isto
obrazloæenje predstavnica Vlade nije
prihvatila niti ovaj amandman,
ocjenjujuÊi da je veÊ djelomice usvojen
Vladinim amandmanima. Pristupilo
se glasovanju, aammaannddmmaann  nniijjee pprrooππaaoo..

* Nije prihvaÊen ni slijedeÊi
amandman Odbora kojim je
predloæeno da se u okviru tekuÊe
potpore zavodima, za opremu i odræa-
vanje izdvoji dodatnih 30.000.000,00
kuna. AAmmaannddmmaann  mmeeuuttiimm  nniijjee
pprrooππaaoo.

* KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  DDCC--aa uputio je
amandman kojim je zapravo
obuhvatio πiroki spektar poslova
vezanih za znanstveno-istraæivaËke
programe i projekte, ukljuËujuÊi
transfere za studentske programe,
nagrade, stipendije i plaÊe zapo-
slenika u Visokoj naobrazbi u
ukupnom iznosu od 170.000.000,00
kuna. Nakon objaπnjenja predstavnice
Vlade koja je ponovila da je
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amandmanu udovoljeno posredstvom
podnesenog amandmana predla-
gatelja, zastupnica VVeessnnaa  ©©kkaarree  --
OOææbboolltt, ppoovvuukkllaa  jjee pprriijjeeddlloogg  iizz
pprroocceedduurree..

Nastaviti proces informatizacije

u znanstvenim ustanovama 

* OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu podnio je amandman kojim je
za investicijsko odræavanje zgrada
znanstvenih i obrazovnih institucija
predloæio izdvajanje 35.000.000,00
kuna, πto Vlada nije mogla prihvatiti.
AAmmaannddmmaann  nniijjee  pprrooππaaoo..

* Isti je OOddbboorr predloæio i slijedeÊi
amandman, sugerirajuÊi da se za
raËunalnu i komunikacijsku infra-
strukturu u visokim uËiliπtima i
znanstvenim institutima ukupno
izdvoji 17.000.000,00 kuna. Vlada je
objasnila da su veÊ izdvojena odreena
sredstva za navedenu opremu, ali
dodatnu svotu ne moæe prihvatiti.
Pristupilo se glasovanju, a aammaannddmmaann
nniijjee  pprrooππaaoo. 

* Nije usvojen ni slijedeÊi prijedlog
OOddbboorraa kojim se predlaæe poveÊanje
sredstava za nacionalnu infor-
macijsku strukturu, odnosno uklju-
Ëivanje Republike Hrvatske u projekt
Paneuropske mreæe TEN 155, za
17.000.000,00 kuna. 

* SlijedeÊim amandmanom Odbor je
predloæio da se za CARnet - odnosno
za odræavanje i razvoj Hrvatske
akademske i istraæivaËke mreæe,
izdvoji dodatnih 8.000.000,00 kuna.
AAmmaannddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..

* Zastupnica MMaarriijjaa  BBaajjtt poslala je
vrlo sliËan amandman, predlaæuÊi da
se za navedenu informacijsku infra-
strukturu izdvoji 25.000.000,00
kuna. NNiittii  oovvaajj  aammaannddmmaann  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn..

* OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu predloæio je poveÊanje
proraËunskih iznosa i za tehno-
logijsko-istraæivaËke i razvojne
djelatnosti za 10.000.000,00 kuna.
Vlada nije prihvatila reËeni aman-
dman, a nnii  ggllaassoovvaannjjeemm  nniijjee  ddoobbiioo
ppoottrreebbnnuu  vveeÊÊiinnuu. 

* Nije prihvaÊen ni slijedeÊi aman-
dman Odbora kojim se predlaæe
poveÊanje od 7.400.000,00 kuna za
istraæivaËke i razvojne djelatnosti. 

* Zastupnik dr. JJuurree  RRaaddiiÊÊ  ((HHDDZZ))
svojim je amandmanom predloæio da
se poveÊaju planirani iznosi za
znanstveno - istraæivaËku djelatnost i
to ciljano za znanstvene i tehno-
logijsko-razvojne projekte. Pred-

stavnica predlagatelja ocijenila je da
je Vlada djelomiËno usvojila ovaj
prijedlog putem vlastitih aman-
dmana. Zastupnik RadiÊ ocijenio je da
je prihvaÊeno svega 20% u odnosu na
planirano, πto je ocijenio nedostatnim,
te predloæio glasovanje. AAmmaannddmmaann
nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..

* SlijedeÊa dva amandmana pprreeddllaa--
ggaatteelljjii  ssuu  ppoovvuukkllii. U prvom su
zastupnici SSoonnjjaa  BBoorroovvËËaakk  ((SSDDPP))  i mr.
ZZoorrkkoo  VViiddiiËËeekk  ((SSDDPP)) predloæili da se
poveÊaju predviena sredstva za
obnovu i sanaciju OpÊinskog suda u
Zlataru, a u drugom je zastupnik
SSttjjeeppaann  DDeehhiinn  ((HHSSSS)) predloæio da se za
palaËu pravde u Zlataru izdvoji
1.000.000,00 kuna koji bi se utroπili
za usluge tekuÊeg odræavanja i inve-
sticijskog odræavanja graevinskih
objekata. 

* Zamjenik ministra pravosua,
uprave i lokalne samouprave mr.
MMiilljjeennkkoo  KKoovvaaËË istaknuo je zatim da
Vlada ne moæe prihvatiti niti slijedeÊi
amandman. Njega su predloæili
zastupnici VVeelliimmiirr  PPlleeππaa  ii  BBaallttaazzaarr
JJaallππoovveecc traæeÊi da se za troπkove
komasacijske komisije izdvoji
1.010.000,00 umjesto predloæenih
10.000,00 kuna. VVllaaddaa  nniijjee  pprriihhvvaattiillaa
oovvaajj  aammaannddmmaann ocjenjujuÊi da Êe
predloæena svota biti dovoljna za
navedene poslove. Amandman je
potom ppoovvuuËËeenn.

Izgradnja, adaptacija i

opremanje sudova

* KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa predloæio
je da se za TrgovaËki sud u Pazinu
izdvoji 3.000.000,00 kuna. VVllaaddaa  nniijjee
pprriihhvvaattiillaa aammaannddmmaann navodeÊi da joπ
nije odreena lokacija za taj sud..
AAmmaannddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn  nnii  ggllaassoo--
vvaannjjeemm. 

* Zastupnici IIvviiccaa  TTaaffrraa  ((HHDDZZ)) i
MMaattee  JJuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ)) podnijetim su
amandmanom predloæili da se za
izgradnju OpÊinskog suda u Solinu
izdvoji 10.000.000,00 kuna. Pred-
stavnik predlagatelja nije ga
prihvatio obrazlaæuÊi razloge kao u
prethodnom amandmanu. Pristupilo
se glasovanju, ali aammaannddmmaann  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn..

* Zastupnik ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann svojim je
amandmanom predloæio da se u
razdjelu Ministarstva pravosua,
uprave i lokalne samouprave, razdjel
u kojemu se navode ostale
intelektualne usluge u visini od
4.900.000,00 kuna, promijeni u
40.000 kuna. Predstavnik predla-

gatelja nije prihvatio ovaj amandman
navodeÊi da se ti izdaci namiruju iz
uplata korisnika usluga ministarstva.
AAmmaannddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* Nije prihvaÊen ni amandman
kojega je uputila zastupnica JJaaddrraannkkaa
KKoossoorr  ((HHDDZZ)),, a koji je jednak
prethodnom. 

* Zastupnik IIvvoo  FFaabbiijjaanniiÊÊ  ((SSDDPP))
predloæio je, a zatim ppoovvuukkaaoo  dva
amandmana kojima se: za adaptaciju
OpÊinskog suda u Pagu predlaæe
izdvajanje iznosa od 1.100.000,00
kuna, a za troπkove sreivanja
gruntovnice 140.000,00 kuna.

* Zastupnica JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr
predloæila je poveÊanje sredstava
namijenjenih Uredu puËkog pravo-
branitelja. Od prvobitne svote
2.981.319,00 predloæila je iznos od
3.981.319,00 kuna. Predstavnik
predlagatelja nije prihvatio reËeni
amandman, istiËuÊi da nema dovoljno
sredstava za daljnja poveÊanja.
Zastupnica je istaknula kako je Sabor
ranije donio zakljuËke kojima bi se
ovom Uredu trebala poveÊati sredstva
zbog stalnog rasta opsega zaduæenja i
poslova. AAmmaannddmmaann  mmeeuuttiimm  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn..

* KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  SSDDPP--aa svojim je
amandmanom predloæio da se u
razdjelu za Dræavne vode dodaju nove
pozicije. Radi se o donacijama Hrvat-
skim vodama za redovno odræavanje
u iznosu od 220.000.000,00 kuna, te
za obnavljanje graevina za zaπtitu od
poplava u iznosu od 5.000.000,00
kuna. Predstavnik predlagatelja
izvijestio je ddaa  jjee  KKlluubb zzaassttuuppnniikkaa
SSDDPP--aa  povukao pprreeddllooææeennii  aammaann--
ddmmaann..

* Zastupnik dr. ZZllaattkkoo  KKrraammaarriiÊÊ
((LLSS)) svojim je amandmanom predloæio
da se Dræavnoj upravi za vode doda
nova pozicija. Njom bi se za redovno
odræavanje regulacijsko - zaπtitnih
vodnih graevina namijenio iznos od
220.000.000,00 a za obnavljanje ovih
objekata, iznos od 5.000.000,00 kuna.
NNii  oovvaajj aammaannddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..

* SlijedeÊi amandman podnijela je
zastupnica dr. VVeessnnaa PPuussiiÊÊ  ((HHNNSS))..
Predloæila je da se iz Plana prihoda i
rashoda Fonda za regionalni razvoj za
2002. godinu, pozicija za vodni
doprinos u iznosu od 220.000.000,00
kuna, prenese u razdjel Dræavne
uprave za vode, gdje bi se trebao
otvoriti novi odjeljak. Ovim bi se
transferom osigurala navedena svota
Hrvatskim vodama za redovno
odræavanje regulacijsko zaπtitnih
vodnih graevina, a na isti naËin bi se
osiguralo i 5.000.000,00 kuna za
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obnavljanje ovih graevina. AAmmaann--
ddmmaann  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..

* OOddbboorr  zzaa  oobbiitteelljj,,  mmllaaddeeææ  ii  ππppoorrtt je
predloæio da se naknade Dræavnom
zavodu za zaπtitu obitelji, materinstva
i mladeæi, za djeËji doplatak u iznosu
od 1.700.000.000 poveÊaju na
1.800.000.000 kuna. Predstavnik
predlagatelja, Vlade Republike
Hrvatske BBooææoo  ÆÆaajjaa, istaknuo je da
Vlada ne prihvaÊa prijedlog jer je
planirani iznos jednak iznosu
procijenjenih sredstava utvrenih
Zakonom o djeËjem doplatku. U ime
Odbora, za rijeË se javila zastupnica
DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ)) navodeÊi da se
ne bi trebala smanjivati novËana
sredstva za ovu namjenu, te zatraæila
glasovanje. AAmmaannddmmaann,,  mmeeuuttiimm,,
nniijjee  pprrooππaaoo. 

* OOddbboorr  zzaa  oobbiitteelljj,,  mmllaaddeeææ  ii  ππppoorrtt
predloæio je i slijedeÊi amandman
predlaæuÊi da se istom tijelu poveÊa
iznos za provoenje Nacionalnog
plana djelovanja za mlade na
2.000.000,00 kuna. Predstavnik
predlagatelja istaknuo je da se
osnutak ovog tijela planira u proljeÊe
slijedeÊe godine, a uobiËajena je
praksa da tijela dræavne uprave sa
svojih proraËunskih pozicija finan-
ciraju aktivnosti u nacionalnim
programima. BojeÊi se da se ovaj
projekt ne bi pretvorio samo u
naËelnu podrπku, zastupnica Dubrav-
ka ©uica, zatraæila je glasovanje. NNiittii
oovvaajj  aammaannddmmaann  nniijjee pprrooππaaoo..

* Predstavnik predlagatelja izvije-
stio je zastupnike da su slijedeÊa ddvvaa
aammaannddmmaannaa  ppooddnnoossiitteelljjii  ppoovvuukkllii. U
prvom je zastupnica DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt
((SSDDPP)) predloæila poveÊanje sredstava
namijenjenih Dræavnom hidromete-
oroloπkom zavodu. Za naknadu
raketarima predloæila je izdvajanje od
1.500.000,00, za ostale troπkove,
ateste i dozvole 500.000, za protu-
tuËne rakete umjesto planiranih
1.895.688,00 iznos od 3.896.688,00
kuna. Predloæila je ujedno da se za
meteoroloπke otopine umjesto
1.050,500,00 izdvoji iznos od
1.550.500,00 kuna. Drugim je KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  SSDDPP--aa  predloæio je
amandman kojim bi se Hrvatskom
centru za razminiranje iznos od
111.165.000,00 zamijenio svotom od
211.165.000,00 kuna. 

Nastavak poslova oko

razminiranja zemljiπta

* Zastupnica JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr svo-
jim je amandmanom predloæila

poveÊanje sredstava za ovaj vaæni
posao - da se iznos od 211.635.069,
zamijeni iznosom od 721.635.069,00
kuna. Ministar financija, dr. MMaattoo
CCrrkkvveennaacc ocijenio je da se ovaj iznos
ne bi mogao ravnomjerno potroπiti,
dodajuÊi da su predloæena sredstva
dobro odmjerena i programirana.
Zastupnica je zatim podsjetila na
vaænost programa razminiranja i
ocijenila da ovaj posao teËe sporo pa
Hrvatska ovim tempom neÊe biti
oËiπÊena od mina niti za 20 godina.
PPoovvllaaËËeeÊÊii aammaannddmmaann ocijenila je da su
planirana sredstva za razminiranje i
ranije u nekoliko navrata smanjivana
rebalansom proraËuna. 

* O amandmanu kojega je uputio
zastupnik NNiikkiiccaa  VVaalleennttiiÊÊ  ((HHDDZZ))
oËitovao se ministar ddrr..  CCrrkkvveennaacc.
Njime je zastupnik predloæio da se
ukupna potpora æupanijama, grad-
ovima i opÊinama poveÊa za 50%. II
oovvaajj  jjee  aammaannddmmaann  ooddbbiijjeenn, uz
podsjeÊanje na financijsku realnost.
Uslijedilo je glasovanje, aammaannddmmaann
nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* Ni slijedeÊi amandman zastupnika
VVaalleennttiiÊÊaa nije prihvaÊen jer se radilo
o vrlo sliËnom prijedlogu, samo πto je
predloæeno poveÊanje od 80%.
Zastupnik NNiikkiiccaa  VVaalleennttiiÊÊ predloæio
je i amandman kojim se traæi doda-
tnih 11.000.000,00 kuna na teret
tekuÊih zaliha dræavnog proraËuna
oko ureenja manjih luka i lukobrana
u gradu Senju, odnosno Jablancu i
Karlobagu. Ministar pomorstva,
prometa i veza mr. AAlloojjzz  TTuuππeekk
oËitovao se o podnesenom aman-
dmanu. Napomenuo je da obnova luka
i lukobrana pripada u nadleænost
æupanijskih luËkih uprava, a
nadleæno ministarstvo posredstvom
velikih luËkih uprava, sudjeluje
indirektno. UUsslliijjeeddiilloo  jjee ggllaassoovvaannjjee,,
aammaannddmmaann  nniijjee  pprrooππaaoo. 

* MMiinniissttaarr  ffiinnaanncciijjaa izjasnio se i o
amandmanu zastupnika dr. JJuurree
RRaaddiiÊÊaa ((HHDDZZ)) kojim je predloæeno
smanjenje potroπnje uredskog mate-
rijala, sitnog inventara i autoguma,
usluga promidæbe i informiranja, te
ostalih usluga svim proraËunskim
korisnicima na 90% iznosa proraËuna
za 2001. godinu. Zastupnik je pred-
loæio da se uπteda iskoristi kako bi se
smanjio dræavni dug. Ministar je
istaknuo da ne moæe prihvatiti
predloæeni amandman jer je Vlada
svojim prijedlozima navedene tro-
πkove veÊ smanjila oko 20%, pa je i
ovaj prijedlog djelomice uvaæen.
Pristupilo se glasovanju koje je
pokazalo da su zastupnici prihvatili

obrazloæenje ministra, a aammaannddmmaann
nniijjee  uussvvoojjeenn. 

* SlijedeÊim amandmanom zastu-
pnik ddrr..  RRaaddiiÊÊ predloæio je smanjenje
troπkova reprezentacije s planiranih
30.220.665,00 na 25.000.000,00 kuna
i to u razmjeru svim korisnicima.
Ostale nespomenute financijske
rashode trebalo bi, ocijenio je
podnositelj, smanjiti za 50.000.000,00
kuna. Tako dobiveni iznos od
75.000.000,00 kuna, trebao bi se
dodati stavci za naknade rodiljama. I
za ovaj prijedlog, ministar je istaknuo
da je veÊ djelomiËno uvaæen Vladinim
amandmanima, ppaa  nniijjee  pprriihhvvaattiioo
pprreeddllooææeennii  aammaannddmmaann  aa  nniissuu  ggaa
ppooddrrææaallii  nnii  zzaassttuuppnniiccii. 

* Zatim je na red doπao amandman
kojega su uputili Ëlanovi KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  DDCC--aa. Oni su predloæili da
se pojedini rashodi smanje u
ukupnom iznosu za 610.000.000,00
kuna. Izmeu ostalih rashoda pred-
loæili su smanjivanje iznosa za:
sluæbena putovanja, uredski mate-
rijal, sitni inventar i autogume, PTT
usluge, usluge tekuÊeg i inve-
sticijskog odræavanja, usluge
promidæbe i informiranja, te za
reprezentaciju i informatizaciju. I za
ovaj amandman ministar CCrrkkvveennaacc je
istaknuo da je djelomiËno uvaæen, ali
da ga ne moæe podræati u predloæenom
obliku. ZZaassttuuppnniiccii  nniissuu pprriihhvvaattiillii  oovvaajj
aammaannddmmaann..

* OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu, predloæio je amandman
kojim se predlaæe smanjivanje troπ-
kova za uredsku opremu i namjeπtaj
sa planiranih 5.989.720,00 na
5.292.025,00 kuna. VVllaaddaa  nniijjee
pprriihhvvaattiillaa  ppooddnniijjeettii  aammaannddmmaann pa ga
je zastupnik ddrr..  AAnnttee  SSiimmoonniiÊÊ u ime
Odbora ppoovvuukkaaoo iz procedure. 

* PPoovvuuËËeennii  ssuu  ii  aammaannddmmaannii koje je
predloæio zastupnik PPeettaarr  ÆÆiittnniikk
((HHSSSS))::  da se u Ministarstvu obrane
rashodi za usluge smanje sa
136.127.033,00 na 12.000.000,00
kuna te, drugim amandmanom, da se
rashodi u istom ministarstvu za
intelektualne i osobne usluge sa
30.059.028,00 smanje na
10.210.762,00 kuna. 

* Zastupnik ÆÆeelljjkkoo  MMaalleevviiÊÊ  ((SSDDPP))
predloæio je, ali ppoovvuukkaaoo, aman-
dmanski zahtjev da se iznos od
14.270.000,00 kuna za stambene
objekte zaposlenika u Ministarstvu
obrane smanji na 11.270.000,00
kuna. Istovremeno je predloæio da se
Ministarstvu prosvjete uveÊaju
sredstva namijenjena izgradnji grad-
ske i nastavno - πportske dvorane u
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–akovu, sa 3.000.000,00 na
4.000.000,00 kuna. 

* Zastupnik ddrr..  JJuurree  RRaaddiiÊÊ
predloæio je amandman da se
Ministarstvu za javne radove, obnovu
i graditeljstvo poveÊa iznos za
200.000.000,00 kuna, i to za obnovu
stambenih objekata. Vlada nije mogla
prihvatiti ovaj prijedlog navodeÊi da
su programirani maksimalni iznosi u
ovom trenutku za obnovu objekata.
AAmmaannddmmaann  nniijjee pprriihhvvaaÊÊeenn..

* OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu  uputio je u proceduru i
amandman kojim se predlaæe pove-
Êanje iznosa za izgradnju i
rekonstrukciju πkola, a planirani
iznos od 183.000.000,00 poveÊao bi se
na 222.980.000,00 kuna. Ministar
CCrrkkvveennaacc ocijenio je da Êe se problem
rekonstrukcije πkolskih objekata
rjeπavati kroz najavljenu decen-
tralizaciju, a zastupnik SSiimmoonniiÊÊ
predloæio je da se glasuje. AAmmaannddmmaann
nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..

* Isti Odbor podnio je amandman
kojim predlaæe poveÊanje planiranih
iznosa za rekonstrukciju i izgradnju
πkola sa 131.000.000,00 kuna za
19.050.000,00 kuna. DajuÊi isto
obrazloæenje, nnii  oovvaajj  aammaannddmmaann  nniijjee
pprriihhvvaaÊÊeenn..

* Na kraju je i zastupnik mr. MMaattoo
AArrlloovviiÊÊ  ((SSDDPP)) podnio amandman
kojim predlaæe da se “Proπireni
pregled proraËuna po razdjelima i
glavama, programima, aktivnostima i
projektima treba objaviti u “Narodnim
novinama”. MMiinniissttaarr  CCrrkkvveennaacc  pprrii--
hhvvaattiioo  jjee  pprreeddllooææeennii aammaannddmmaann..

* Amandmanski prijedlog da se,
pod pozicijom, “Rashodi financirani iz
privatizacijskih prihoda, korisniku
Ministarstvu poljoprivrede i πumar-
stva predloæeni iznos od
70.000.000,00 poveÊa na
200.000.000,00 kuna uputio je KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  HHSSSS--aa, a nnaakknnaaddnnoo  jjee
ppoovvuuËËeenn..

* Amandmanski zahtjev za dodatna
sredstva namijenjena zapoπljavanju
struËnih suradnika u osnovnim i

srednjim πkolama (psihologa, defe-
ktologa, pedagoga, informatiËara)
OOddbboorraa  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu  ((60.000.000,00 kuna u Fondu
za razvoj i zapoπljavanje, da se
predvidi za navedene svrhe). VVllaaddaa
nniijjee  pprriihhvvaattiillaa,,  aa  jjeeddnnaakkoogg  ssuu  oopprree--
ddjjeelljjeennjjaa  bbiillii  ii  zzaassttuuppnniiccii prilikom
glasovanja. IIssttii  OOddbboorr podnio je
amandman kojim je zatraæio da se
Fondu za regionalni razvoj doda iznos
od 6.080.000,00 kuna za zavrπetak
rekonstrukcije i pokrivanje gradskog
bazena u Dubrovniku. Amandman je
ooddbbiijjeenn.

GLASOVANJE O

PRORA»UNU I

ZAKLJU»CIMA

TTiimmee  jjee  ookkoonnËËaannoo  iizzjjaaππnnjjaavvaannjjee  oo
aammaannddmmaanniimmaa..  PPrreeddssjjeeddnniikk  jjee
zzaakklljjuuËËiioo  rraasspprraavvuu  ii  ddaaoo  nnaa  ggllaassoovvaannjjee
PPrriijjeeddlloogg  ddrrææaavvnnoogg  pprroorraaËËuunnaa..
UUttvvrrddiioo  jjee  ddaa  ssuu  zzaassttuuppnniiccii  HHrrvvaattsskkoogg
ssaabboorraa vveeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa  ((8822  ggllaassaa
““zzaa””,,  55  ““pprroottiivv””)),,  ddoonniijjeellii  DDrrææaavvnnii
pprroorraaËËuunn  RReeppuubblliikkee  HHrrvvaattsskkee  zzaa
22000022..  ggooddiinnuu  uu  tteekkssttuu  kkaakkoo  ggaa  jjee
pprreeddllooææiillaa  VVllaaddaa,,  zzaajjeeddnnoo  ss
pprriihhvvaaÊÊeenniimm  aammaannddmmaanniimmaa..

SSuukkllaaddnnoo  ooddrreeddbbaammaa  ZZaakkoonnaa  oo
pprroorraaËËuunnuu,,  vveeÊÊiinnoomm  jjee  ggllaassoovvaa  ddaannaa
ssuuggllaassnnoosstt  nnaa  FFiinnaanncciijjsskkee  ppllaannoovvee  zzaa
22000022..  ggooddiinnuu::  HHrrvvaattsskkoogg  zzaavvooddaa  zzaa
mmiirroovviinnsskkoo  oossiigguurraannjjee,,  HHrrvvaattsskkoogg
zzaavvooddaa  zzaa  zzddrraavvssttvveennoo  oossiigguurraannjjee,,
HHrrvvaattsskkoogg  zzaavvooddaa  zzaa  zzaappooππlljjaavvaannjjee,,  ii
HHrrvvaattsskkee  vvooddee..

ZZaattiimm  jjee  nnaa  pprriijjeeddlloogg  mmrr..  MMaattee
AArrlloovviiÊÊaa  pprreeddllooææeenn  zzaakklljjuuËËaakk  kkoojjiimm  ssee
oovvllaaππÊÊuujjee  SSttrruuËËnnaa  sslluuææbbaa  HHrrvvaattsskkoogg
ssaabboorraa  ddaa  zzaajjeeddnnoo  ss  MMiinniissttaarrssttvvoomm
ffiinnaanncciijjaa  kkaaoo  ssttrruuËËnniimm  nnoossiitteelljjeemm,,
iizzvvrrππii  rreeddaakkcciijjuu  tteekkssttaa  pprriijjee  nnjjeeggoovvee
oobbjjaavvee  uu  ““NNaarrooddnniimm  nnoovviinnaammaa””..
ZZaassttuuppnniiccii  ssuu  vveeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa
ddoonniijjeellii  ii  oovvaajj  zzaakklljjuuËËaakk..

SSuukkllaaddnnoo  pprriijjeeddlloogguu  KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  HHSSSS--aa  pprriihhvvaaÊÊeennii  ssuu  ii

zzaakklljjuuËËccii  kkoojjiimmaa  ssee::  zzaadduuææuujjee  VVllaaddaa
RReeppuubblliikkee  HHrrvvaattsskkee  ddaa  iizzrraaddii  pprriijjeedd--
lloogg  ssuussttaavvaa  nnaacciioonnaallnniihh  mmiirroovviinnaa  zzaa
ppooppuullaacciijjuu  ssttaarriijjuu  oodd  7755  ggooddiinnaa,,  ddaa
pprriipprreemmii  oossnniivvaannjjee  ssppeecciijjaalliizziirraannee
AAggeenncciijjee  zzaa  ppoossrreeddoovvaannjjee  ii  ssuurraaddnnjjuu
iizzmmeeuu  ppoolljjoopprriivvrreeddnnoo  --  pprreehhrraammbbeennee
ii  ttuurriissttiiËËkkee  ddjjeellaattnnoossttii,,  ddaa  ttrroo--
mmjjeesseeËËnnoo  iizzvvjjeeππttaavvaa  HHrrvvaattsskkii  ssaabboorr  oo
rreeaalliizzaacciijjii  DDrrææaavvnnoogg  pprroorraaËËuunnaa  ppoo
ppoojjeeddiinniimm  ssttaavvkkaammaa,,  aa  iizzvvjjeeππÊÊee  mmoorraa
ssaaddrrææaavvaattii  ppooddaattkkee  oo  zzaappooËËeettiimm
rreeffoorrmmaammaa  uu  ppoojjeeddiinniimm  mmiinnii--
ssttaarrssttvviimmaa  ii  pprrooggnnoozzee  rreeffoorrmmii  ddoo
kkoonnccaa  ggooddiinnee  ppoo  mmiinniissttaarrssttvviimmaa,,  ttee  ddaa
tteemmeelljjeemm  ËËllaannkkaa  4455..  ZZaakkoonnaa  oo
iizzvvrrππeennjjuu  DDrrææaavvnnoogg  pprroorraaËËuunnaa,,  HHrrvvaatt--
sskkoomm  ssaabboorruu  ddoossttaavvlljjaa  ttrroommjjeesseeËËnnaa
iizzvvjjeeππÊÊaa..  PPrriijjee  nneeggoo  jjee  oovvaajj  pprriijjeeddlloogg
ssttaavvlljjeenn  nnaa  ggllaassoovvaannjjee,,  pprreeddssjjeeddaa--
vvaajjuuÊÊii  jjee  zzaammoolliioo  pprreeddllaaggaatteelljjaa  ddaa
pprriihhvvaattii  iizzmmjjeennuu  uu  ttooËËkkii  11..  kkoojjoomm  bbii
ssee  ttrreebbaalloo  pprriissttuuppiittii  iizzrraaddii  pprriijjeeddllooggaa,,
aa  nnee  ssuussttaavvaa  mmiirroovviinnaa.. OOvvaajj  pprriijjeeddlloogg
pprriihhvvaaÊÊeenn  jjee,,  aa  zzaattiimm  jjee  zzaakklljjuuËËaakk
ddoonneesseenn  vveeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa..  

ZZaattiimm  jjee  nnaa  pprriijjeeddlloogg  KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--HHKKDDUU--aa  rraazzmmoottrreenn
pprriijjeeddlloogg  zzaakklljjuuËËkkaa  kkoojjiimm  bbii  ssee
MMiinniissttaarrssttvvoo  zznnaannoossttii  ii  tteehhnnoollooggiijjee
zzaadduuææiilloo  ddaa  iizzrraaddii  ii  ddoossttaavvii  HHrrvvaattsskkoomm
ssaabboorruu::  SSaaææeettaakk  vvrreeddnnoovvaannjjaa  zznnaann--
ssttvveennoo--iissttrraaææiivvaaËËkkiihh  pprroojjeekkaattaa  uu
RReeppuubblliiccii  HHrrvvaattsskkoojj  iizz  ËËeeggaa  ÊÊee  bbiittii
rraazzvviiddnnoo  kkoojjii  pprroojjeekkttii  ii  kkoojjii
zznnaannssttvveenniiccii  ddooiissttaa  zzaasslluuææuujjuu  ddaalljjnnjjee
ffiinnaanncciirraannjjee  iizz  DDrrææaavvnnoogg  pprroorraaËËuunnaa..

»»uuoo  ssee  zzaattiimm  pprriiggoovvoorr  iizz  zzaassttuu--
ppnniiËËkkiihh  kklluuppaa  ddaa  oovvaakkoo  ffoorrmmuulliirraannii
zzaakklljjuuËËccii  nniissuu  pprriihhvvaattlljjiivvii  jjeerr  ssvvii
zznnaannssttvveennii  pprroojjeekkttii  kkoojjii  ssuu  ddoo  ssaaddaa
ffiinnaanncciirraannii,,  iimmaajjuu  uuggoovvoorr  ddoo  kkrraajjaa
tteekkuuÊÊee  ggooddiinnee..  OOssiimm  ttooggaa  ppoojjaavviitt  ÊÊee  ssee
nnoovvii  pprroojjeekkttii,,  aa  ddiioo  ddoossaaddaaππnnjjiihh  nneeÊÊee
nnii  ttrraaææiittii  ffiinnaanncciirraannjjee..  PPrriissttuuppiilloo  ssee
ggllaassoovvaannjjuu,,  aa  nnaakkoonn  ππttoo  ssuu  pprreebbrroojjeennii
ggllaassoovvii,,  pprreeddssjjeeddaavvaajjuuÊÊii  jjee  uuttvvrrddiioo  ddaa
jjee  vveeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa  ((8822  ““zzaa””  ii  99
““pprroottiivv””)),,  oovvaajj  zzaakklljjuuËËaakk  ooddbbiijjeenn..

MM..KKoo,,  ––..KK;;  MM..SS;;  MM..PP;;  JJ..©©;;  JJ..RR;;  VV..ÆÆ..

IHS
8. I. 2002.
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IHS
8. I. 2002.

HRVATSKI SABOR

HHrrvvaattsskkii  ssaabboorr  jjee  nnaakkoonn  pprroovveeddeennee
rraasspprraavvee,,  vveeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa  pprriihhvvaattiioo
zzaakkoonnsskkii  pprriijjeeddlloogg  uu  tteekkssttuu  kkaakkoo  ggaa  jjee
pprreeddllooææiillaa  VVllaaddaa  RReeppuubblliikkee  HHrrvvaattsskkee..

O PRIJEDLOGU 

U obrazloæenju uz ovaj zakonski tekst
kaæe se da se zakonom o proraËunu, uz
ostalo propisuje postupak izrade,
predlaganja, donoπenja i izvrπavanja
dræavnog proraËuna kao temeljnog akta
za utvrivanje i podmirivanje dræavnih
izdataka i drugih javnih izdataka koji
su neophodni za ostvarivanje prava i
duænosti korisnika dræavnog prora-
Ëuna. Propisano je da se proraËunom ne
mogu ustanovljavati ili poveÊavati prava
i obveze proraËunskih korisnika ako ta
prava i obveze nisu ureene zakonom. 

BuduÊi da su propisima utvrena
temeljna prava i obveze proraËunskih
korisnika koji nastaju u postupku
planiranja, izrade, donoπenja, izvrπa-
vanja i revizije dræavnog proraËuna,
ovim se zakonom propisuju prava,
obveze i odgovornosti korisnika u
postupku izvrπavanja Dræavnog prora-
Ëuna Republike Hrvatske za 2002.
godinu. 

Joπ se ureuju - prava i obveze
korisnika proraËunskih sredstava glede
njihova namjenskog koriπtenja; ovlast
Vlade Republike Hrvatske za zadu-
æivanje i izdavanje obveznica na
inozemnom i domaÊem træiπtu novca i
kapitala; ovlast Vlade da moæe davati
stanovita jamstva; koriπtenje TekuÊe
zalihe ProraËuna; naËin doznaËivanja
proraËunskih sredstava planiranih za
odreene izdatke u ProraËunu; kriteriji
za izraËun potpora æupanijama, gra-
dovima i opÊinama na podruËjima
posebne dræavne skrbi; utvrivanje
visine plaÊa dræavnih sluæbenika i
namjeπtenike u æupanijama, opÊinama i
gradovima na podruËju posebne dræavne
skrbi; povrat mirovinskog i zdrav-
stvenog doprinosa poslodavcima na
podruËju Grada Vukovara; prijenos
sredstava prihoda od privatizacije u
fondove; koriπtenje prihoda korisnika
ostvarenih od obavljanja osnove i ostalih
djelatnosti; promjena naËina fina-
nciranja korisnika proraËuna; mjeseËna
visina utroπka planiranih izdataka;
upravljanje dugovima; nadleænost za

pokretanje prekrπajnog postupka i
visinu novËanih kazni zbog povreda
odredaba ovog zakona. 

Predlagatelj navodi da Êe financijska
sredstva za provoenje ovog zakona
osigurati iz poreznih i neporeznih
prihoda, domaÊih i inozemnih potpora i
zaduæivanja te iz drugih prihoda koji su
posebnim propisima utvreni kao izvori
prihoda dræavnog proraËuna Republike
Hrvatske.

RADNA TIJELA

O ovom zakonskom prijedlogu raspra-
vljala su saborska radna tijela. OOddbboorr  zzaa
zzaakkoonnooddaavvssttvvoo podupro je donoπenje, te
uputio primjedbe i prijedloge radi
poboljπanja teksta. OOddbboorr  zzaa  ffiinnaanncciijjee  ii
DDrrææaavvnnii  pprroorraaËËuunn raspravljao je o
prijedlogu kao matiËno radno tijelo. U
raspravi je iznijeto stajaliπte da se
zakonom propisuju prava, obveze i
odgovornosti korisnika u postupku
izvrπenja Dræavnog proraËuna. Takoer
je bilo miπljenja da je neprihvatljiva
odredba Ëlanka 21. kojom je propisana
visina naknada plaÊa za vrijeme
koriπtenja dodatnog porodnog dopusta i
skraÊenog radnog vremena do tri
godine djetetova æivota i naËin
doznaËivanja sredstava za koriπtenje tih
prava, te visina naknade za opremu
novoroenog djeteta. 

Odbor je uputio amandman kojim je
zatraæio da se doda novi stavak u Ëlanak
28. prema kojem je dræava duæna
financijski obeπtetiti jedinice podruËne,
regionalne samouprave za iznos
netransferiranog poreza na dobit i
dohodak koji je sanacijom pretvoren u
vlasniËke udjele u poduzeÊu, a pripada
jedinicama podruËne i regionalne
samouprave u skladu sa Zakonom o
porezu na dohodak i Zakonom o porezu
na dobit. OOddbboorr  zzaa  uunnuuttaarrnnjjuu  ppoolliittiikkuu  ii
nnaacciioonnaallnnuu  ssiigguurrnnoosstt razmotrio je
rjeπenja o naËinu upravljanja prihodima
i izdacima onih korisnika proraËunskih
sredstava za 2002. godinu za koje je
Odbor radno matiËno tijelo. S obzirom
na to da je Odbor podræao prijedlog
Dræavnog proraËuna Republike Hrvat-
ske za 2002. godinu, a predloæeni je
Zakon akt provedbe ProraËuna, nije bilo
primjedbi na tekst KonaËnog prijedloga
zakona. OOddbboorr  zzaa  pprraavvoossuuee je bez

rasprave veÊinom glasova predloæio
donoπenje zakona. Odbor za obra-
zovanje, znanost i kulturu je nakon
duæe rasprave u kojoj su sudjelovali
predstavnici zainteresiranih institucija
iz znanosti i kulture, predstavnici
resornih ministarstava, i uzimajuÊi u
obzir sveukupnu situaciju predloæio da
se prihvati predloæeni zakon. OOddbboorr  zzaa
rraadd,,  ssoocciijjaallnnuu  ppoolliittiikkuu  ii  zzddrraavvssttvvoo
raspravljao je o ovom Prijedlogu kao
zainteresirano radno tijelo i podræao
donoπenje zakona.

OOddbboorr  zzaa  ttuurriizzaamm o prijedlogu je
raspravljao kao zainteresirano radno
tijelo u dijelu koji se odnosi na turistiËki
razvoj Hrvatske. Odbor je jednoglasno
predloæio, zbog poveÊanog turistiËkog
prometa poveÊanje stavke za promociju
hrvatskog turizma na turistiËkim
træiπtima u iznosu 5 milijuna kuna, a
posebno za kontinentalno podruËje. 

U raspravi je naglaπeno da se sredstva
Fonda za razvoj i zapoπljavanje,
namijenjena subvencijama i potpori za
organizirani turistiËki promet, te
poveÊavanje konkurentnosti turistiËkog
gospodarstva i poticanje malog podu-
zetniπtva (korisnik je Ministarstvo
turizma) trebaju usmjeriti krajnjim
korisnicima. I na kraju predlaæe da se
zakon donese.

OOddbboorr  zzaa  ppoolljjoopprriivvrreedduu  ii  ππuummaarrssttvvoo u
okviru svoje nadleænosti nije imao
posebnih primjedbi i podræao je odredbu
Ëlanka 39. jer omoguÊava veÊu kontrolu
namjenskog koriπtenja sredstava za
novËane poticaje i subvencije, i predloæio
donoπenje zakona, kao i OOddbboorr  zzaa
ggoossppooddaarrssttvvoo,,  rraazzvvoojj  ii  oobbnnoovvuu.

RASPRAVA

Zakonske novine

Zastupnicima se obratio DDaammiirr
KKuuππttrraakk,, zamjenik ministra financija.
Rekao je da se zakonom ureuju prava i
obveze korisnika proraËunskih sred-
stava, i naglasio spomenuto glede
njihovog namjenskog koriπtenja; ovlast
Vlade za zaduæivanje i izdavanje
obveznice na inozemnom i domaÊem
træiπtu novca i kapitala; ovlast Vlade da
moæe davati jamstva, koriπtenje tekuÊe
zalihe proraËuna, naËin doznaËivanja
proraËunskih sredstava, kriterij za
izraËun potpora æupanijama, opÊinama
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i gradovima na podruËju posebne
dræavne skrbi; utvrivanje visine plaÊa
dræavnih sluæbenika i namjeπtenika u
æupanijama, opÊinama i gradovima na
podruËju od posebne dræavne skrbi;
povrat mirovinskog i zdravstvenog
doprinosa poslodavcima na podruËju
grada Vukovara, prijenos sredstava
prihoda od privatizacije u fondove,
koriπtenje prihoda korisnika ostvarenih
od obavljanja s osnove ostalih
djelatnosti; promjenu naËina finan-
ciranja korisnika proraËuna; mjeseËnu
visinu utroπka planiranih izdataka;
upravljanje dugovima; te nadleænost za
pokretanje prekrπajnog postupka i
visinu novËanih kazni zbog povreda
odredaba ovog zakona. 

Novina zakona u odnosu na dosa-
daπnje u tome je πto korisnici smiju
preuzimati obveze najviπe do visine
sredstava osiguranih u posebnom dijelu
proraËuna, ako je njihovo dospijeÊe
usklaeno s mjeseËnim dodjelama. To
predstavlja prelazak na obraËunski
model funkcioniranja riznice. Korisnici
mogu planirati plaÊe, naknade, inva-
lidnine i socijalna davanja i to do jedne
dvanaestine od godiπnjeg plana Ëime se
uvodi maksimalna financijska disci-
plina, rekao je. Ureuje se da korisnici
mogu imati samo jedan raËun a u
stavku 4. Ëlanka 6. KonaËnog prijedloga
radi odræavanja tekuÊe likvidnosti
proraËuna Ministarstvo financija moæe
povlaËiti raspoloæiva sredstva s raËuna
korisnika. Naime, dogaa se da u
pojedinim sluËajevima sasvim bespo-
trebno stoje sredstva na raËunu
korisnika. Postavljen je i kriterij za
izraËun i raspodjelu potpore opÊinama i
gradovima a odreen je prema broju
stanovnika iz 2001. godine prosjek
prihoda po stanovniku opÊine i gradova
na razini dræave za 2000., i prosjeku
prihoda po stanovniku skupine, odno-
sno pojedine opÊine i grada prema
Zakonu o podruËjima posebne dræavne
skrbi itd. Nadalje, ureuje se da najviπa
razina plaÊe korisnika potpore ne smije
prelaziti plaÊu dræavnog sluæbenika,
utvrenu primjenom koeficijenta dva na
osnovici koja se primjenjuje za
korisnike dræavnog proraËuna. Osigu-
rava se automatizam za povrat
mirovinskog i zdravstvenog doprinosa
koji su uplaÊeni za osiguranike koji æive
i rade na podruËju grada Vukovara.

Zakon regulira da osnovica za
obraËun naknada i drugih primanja
iznosi 3.326,00 kuna, te da u iznos
ukupne godiπnje obveze (rijeË je o
jedinicama lokalne samouprave) budu
ukljuËeni i iznos dospjelog godiπnjeg
anuiteta u tekuÊoj godini po kreditima i
jamstvima iz prethodnih godina te
dospjele neizmirene obveze. Ureuje se
koriπtenje tzv. vlastitih prihoda, a ne

odnose se na znanost, visoko obra-
zovanje, a samo znanost i visoko
obrazovanje ima viπe od 500 milijuna
kuna vlastitih prihoda, ne odnose se na
osnovno i srednje obrazovanje jer je
napravljena decentralizacija pa Êe
lokalna samouprava odluËivati o
vlastitim prihodima osnovnih i srednjih
πkola. 

Po zavrπetku uvodnog izlaganja rijeË
su dobili izvjestitelji radnih tijela. U ime
Odbora za financije i Dræavni proraËun
govorio je JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ, a u ime
Odbora za obrazovanje, znanost i
kulturu dr. AAnnttee  SSiimmoonniiÊÊ.

Uvjet - rodiljne naknade i

oprema za novoroenËe

Uslijedilo je izjaπnjavanje u ime
klubova zastupnika. Prva je JJaaddrraannkkaa
KKoossoorr u ime Kluba zastupnika HDZ-a
rekla da Êe Klub glasovati za prijedlog
zakona ako se prihvati njihovo aman-
dmansko traæenje na Ëlanak 21. kojim
se reguliraju rodiljne naknade i
naknade za opremu novoroenog
djeteta. Naime, traæi se da se rodiljne
naknade vrate na proπlogodiπnju razinu
- zaposlene majke u raspon od 600 do 2
i pol tisuÊe kuna a naknada za
nezaposlene majke da iznosi 1.600,00
kuna. U svezi s ovim traæenjem Klub
sumnja da nema novca a nakon upornog
odbijanja, nameÊe se zakljuËak da nema
politiËke volje. Pogotovo je to izraæenije
nakon podataka najnovijeg rada
Hrvatske akademije znanosti i umje-
tnosti o demografskim kretanjima,
prema kojima je smanjen broj mladih od
0 do 14 godina i ubuduÊe Êe se u
polustoljetnom razdoblju ubrzati proces
starenja. Prema projekcijama, udio
starih u ukupnom broju stanovniπtva
godine 2050. Ëak bi bio 30,8 posto πto je
gotovo 3 puta veÊi postotak nego udio
mladog stanovniπtva. 

Stoga je Klub zakljuËio raspravljajuÊi
o prijedlogu Dræavnog proraËuna kako
ne stoji Ëinjenica da novca nema, nego
da bi se za rodiljne naknade mogle
uπtedjeti na mnogim stavkama, primje-
rice u izdacima Vladin protokol na
direkciji za koriπtenje zrakoplova, na
stavkama za reprezentaciju u razliËitim
ministarstvima (u Uredu Predsjednika
je u porastu sa 750 tisuÊa na milijuna i
200 tisuÊa, za taxi i rent a car u
Hrvatskom saboru iznosi 50 tisuÊa),
iznosi za intelektualne usluge u
Ministarstvu pravosua rastu sa 40
tisuÊa na 4 milijuna i 900 tisuÊa, u
Ministarstvu unutarnjih poslova za
namjeπtaj i opremu od 28 milijuna na
108 milijuna. Narasle su i mnoge stavke
u razliËitim ministarstvima - za ËiπÊenje,
pranje, dimnjaËarske usluge, derati-
zaciju, dezinfekciju. Zastupnica nagla-

πava da u sluËaju ako veÊ nema za
rodiljne naknade ne bi trebalo
poveÊavati troπkove u spomenutim
stavkama. Klub upuÊuje primjedbe na
rjeπenje o pravu majki s dvoje i viπe
djece te na iznos sredstava za opremu
potrebnu novoroenom djetetu.

NameÊe se pitanje hoÊe li se uopÊe
moÊi isplaÊivati predviena naknada za
opremu novoroenËeta (iznosi 1.360,00
kuna) ako u Ëlanku 18. koji navodi sve
πto se financira iz dræavnog proraËuna
te stavke nema. Upozorava da se ne
dogodi postojanje formalnih a ne i
stvarnih prava, te na Ustavnu obvezu
(Ëlanak 62) dræave da skrbi o djeci i
obitelji.

Takoer je podsjetila Vladu na obvezu
iz Sabora da ga do 18. prosinca izvijesti
o rjeπenjima kojima Êe poticati stipen-
diranje studenata, osnivanje zaklada,
porezne olakπice, kreditiranje itd.

Pohvala za sustav Dræavne

riznice

U ime Kluba zastupnika HSP-HKDU-a
TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ je pohvalio rjeπenje kojim Êe
proraditi sustav Dræavne riznice za koju
se - kaæe- zalagao od poËetka mandata
ove Vlade. Meutim, smeta πto opÊi dio
proraËuna u Ëlanku 2. nema Fonda za
razvoj i zapoπljavanje te Fonda za
regionalni razvoj koji jesu dio
proraËuna. Nisu uvrπteni u tekst zakona
a to je, smatra, nekorektno prema
zastupnicima i javnosti.

U rjeπenju koji govori o kriterijima
izraËuna i raspodjele u vidu potpore
æupanijama, odnosno opÊinama i
gradovima dræi da je bolje umjesto o
prosjeku prihoda proraËuna za 2000.
godinu po stanovniku, govoriti odnosno
uzeti u obzir prosjek prihoda u
Ëetvorogodiπenjem razdoblju radi
pretpostavke da jedna godina moæe biti
izuzetna ili po niskom ili visokom
prihodu. Time bi mogla biti stvorena
kriva slika za potporu iz Dræavnog
proraËuna, pa je bolje uzeti Ëetve-
rogodiπnji prosjek.

Rjeπenje o naknadama plaÊa za
vrijeme koriπtenja porodnog dopusta
diskriminira nezaposlene majke, majke
na redovitom πkolovanju, te majke koje
ostvaruju pravo na invalidsku mirovinu
jer se njima isplaÊuje 900,00 kuna a
zaposlenim majkama 1600,00 kuna. 

Zabrinjava i Ëinjenica u tekstu da se
Vlada ovlaπÊuje uzeti visoki zajam na
inozemnom i domaÊem træiπtu do u
iznosu 11 milijardi i 997 kuna jer se
nameÊe zakljuËak kako tvorci prora-
Ëuna nisu sigurni hoÊe li ga moÊi
isfinancirati. 

I opet - πto se tiËe zaduæivanja gradova
i opÊina i trgovaËkih druπtava u njihovu
vlasniπtvu, rjeπenje nudi da se
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gradovima i opÊinama ograniËava zadu-
æivanje do 20 posto ostvarenih prihoda
u godini koja prethodi godini koja je
prethodila godini zaduæivanja (bolje je
uzeti prosjek 4 godine) a za trgovaËka
druπtva ne predlaæe se limit premda za
njih jamËi grad ili opÊina. 

Prigovor u svezi s rjeπenjem u stavku
2. u Ëlanku 36. (ovlaπÊuje se Vladu da u
ime Republike Hrvatske iznimno moæe
davati financijska i Ëinidbena jamstva
na prijedlog ministarstva) tiËe se tvrtke
ministra »aËiÊa koja je dobila dræavna
jamstva od milijun i 900 tisuÊa kuna πto
je sramotno i ostavlja vrlo ruænu sliku
jer time dolazi do sukoba interesa i
korupcije. 

Klub je meutim, u svojoj raspravi
zakljuËio da Sabor treba donijeti ovaj
zakon, premda Êe biti suzdræani i
predloæio da treba zaduæiti Vladu da do
iduÊe saborske sjednice izradi KonaËni
prijedlog zakona o sprjeËavanju sukoba
interesa u obnaπanju javne duænosti.
»udi πto se oteæe s njegovim donoπenjem
jer podsjeÊa, zakon predstavlja pre-
duvjet za suzbijanje korupcije te
pravilno troπenje proraËunskih sred-
stava. 

Ne sputavati jedinice lokalne

samouprave

U ime Kluba zastupnika SDP-a mr.
MMaattoo  AArrlloovviiÊÊ je rekao podræati zakon na
koji ima odreenih amandmanskih
primjedbi. 

I ovaj je Klub zatraæio da se, ukoliko
je dovrπen, na ovoj ili najkasnije za
narednu sjednicu dostavi tekst Zakona
o nepodudarnosti interesa, radi opra-
vdanosti troπenja proraËunskog novca.
Ministarstvo je upozorio da navedeni
Ëlanak 84. Ustava nije osnova za
donoπenje zakona te da predlagatelj
neispravno koristi pojam imovine i
dugova to viπe πto se pod dræavnom
imovinom podrazumijevaju nekretnine,
pokretnine, potraæivanja i dugovanja.
SliËno je s upotrebom pojma prihod koji
se koristi u nabrajanju “prihoda,
primitaka” a i primici su prihodi. Suge-
stija je zastupnika da predlagatelj
ujednaËi pravnu terminologiju i
usuglasi je s pravnim pojmovima u
ostalim pravnim sustavima i zakonima.

Glede pak rjeπenja u Ëlanku 6. kojim
se omoguÊava da korisnici Dræavnog
proraËuna dræe novac u banci na svojim
raËunima, Klub upuÊuje prigovor sma-
trajuÊi da u sluËaju dræavnog novca (ne
kada se radi o dodatnim sredstvima)
treba postojati moguÊnost uvida u
raËune ministarstava, te sugerira oprez
radi moguÊih prigovora sa strane.
Smatra naime da ne bi trebalo biti
prevelikog odvajanja po bankama.

GledajuÊi s pravne strane, nije
potrebno navoditi da premijer izvjeπÊuje
svakih 6 mjeseci o raspolaganju s
iznosom do 500 tisuÊa kuna, a ministar
za iznos od 100 tisuÊa kuna kada je to
rijeπeno Zakonom o proraËunu. SliËan
je prigovor na Ëlanak 14. u svezi sa
sredstvima proraËuna vezanih uz
inozemna ulaganja. No, naroËito je
zanimljivo rjeπenje u Ëlanku 17. vezano
uz sredstva za naknadu πtete na
neosiguranoj imovini, pa radi
nejasnoÊa, za mr. ArloviÊa je upitno da
li ovo pitanje obuhvatiti ili ne. 

Bilo bi dobro u Ëlanku 20. (osnovica
za obraËunske naknade) navesti πto u
sluËaju ako doe do inflacije ili
poveÊanja troπkova æivota, te razmisliti
o usklaivanju osnovice. 

Za Klub su najspornija rjeπenja
vezana uz lokalnu samoupravu odnosno
njezine funkcije, te trgovaËkih druπtava
u njihovom vlasniπtvu. Smatra da se ne
bi smjelo za samostalna sredstva
samouprave primjenjivati “dræavni
paternalizam”.

SliËno je s proraËunom koji se odnosi
na sanaciju, ili dokapitalizaciju podu-
zeÊa u dræavnom vlasniπtvu (u tom
sluËaju valja naznaËiti “ako nije ureeno
posebnim propisima”).

Zastupnik smatra da jedinice lokalne
i regionalne samouprave trebaju biti
veÊi nositelj razvoja bez da ih se pritom
sputava.

Protiv diskriminacije u

porodnim naknadama

U ime Kluba zastupnika HSS-a LLuukkaa
RRooiiÊÊ je podræao zbog Ëinjenice πto se
uspostavlja financijska disciplina u
raspolaganju dræavnim novcem. No,
podræao je primjedbu zastupnika Arlo-
viÊa glede rjeπenja u stavku 2. Ëlanka
20. prema kojem su osnovica za obraËun
naknada i drugih primanja iz stavka 1.
fiksni, a ne pretpostavljaju se eventualni
poremeÊaji.

Klub se protivi neprimjerenom
rjeπenju koje diskriminira nezaposlene
majke u odnosu na zaposlene (naknade
u vrijeme porodnog dopusta) pogotovo
πto viπe nije praksa da postoje doprinosi
iz kojih bi se ubirala sredstva za
koriπtenje porodnog dopusta. SAda se
radi o sredstvima koja se isplaÊuju iz
dræavnog proraËuna a dotiËu od naplate
PDV-a i svih ostalih prihoda dræavnog
proraËuna koje podjednako troπe i
zaposlene i nezaposlene majke, jednako
one s viπe ili manje novca. 

PodsjeÊa - sredstva nisu dostatna i
problemu treba posvetiti veliku paænju
pogotovo jer podaci govore o loπoj
situaciji u demografskom podruËju. 

Priklonio se razmiπljanju zastupnika
TadiÊa kako je potrebno uspostaviti

osnovicu duæeg perioda kako bi
eventualne oscilacije bile manje
izraæene.

Upozorio je na veÊ spomenuto pitanje
sanacije poduzeÊa tj. da nisu obeπteÊene
jedinice lokalne uprave i samouprave.
Naime, premda se ne radi o velikim
iznosima, ostaje Ëinjenica da su oni
ostali bez svoga zakonom pripadajuÊega
dijela bilo da se uknjiæi kao vlasnici
jednog dijela ili pak da im se nadoknadi
financijski iznos koji je dræava po toj
osnovi priskrbila za sebe.

Klub podupire osnovnu intenciju
zakona da se uvede πto viπe financijske
discipline, kao i zakon u cjelini.

U ime Kluba zastupnika IDS-a govorio
je VVaalltteerr  DDrraannddiiÊÊ i prenio da graani
Istre ne dijele optimistiËno raspoloæenje
ministra financija jer nije potkrijepljen
realnim pokazateljima. 

Rasprava o Zakonu o izvrπenju
dræavnog proraËuna vaæna je, kazao je a
u sabornici osim povremeno ministra
Crkvenca, nema nijednog potpred-
sjednika Vlade, Ëime je nezadovoljan jer
im je mjesto u Saboru. 

S ocjenom da se u lokalnu samo-
upravu nema povjerenja, prihvaÊa stav
gospodina ArloviÊa da je u pitanju
dræavni paternalizam. Rjeπenje je,
naæalost, primjer da se decentralizira
tako da se lokalnoj samoupravi i upravi
daje mnogo odgovornosti a malo novca. 

Poboljπalo bi se financijsko stanje
kada bi lokalna samouprava imala pravo
na poreze na dohodak primjerice te
omoguÊi da same utjeËu na visinu
poreza. Time bi im se dalo viπe prostora
da same odluËuju a ne da ih se tjera da
poveÊavaju poreze ili komunalne
naknade Ëime bi direktno utjecali na
standard graana i optereÊivali gospo-
darstvo. 

Klub podupire one koji traæe povrat
na prijaπnji iznos naknade za koriπtenje
porodnog dopusta za novoroeno dijete
te izjednaËavanje u pravima zaposlene i
nezaposlene majke. Podrπku daju
amandmanskom traæenju Odbora za
financije, da se obeπtete jedinice
samouprave u sluËaju kada dræava
sanira ili dokapitalizira.

Razlog protivljenju tekstu rjeπenja
prema kojem je potrebna prethodna
suglasnost dræave u sluËaju zaduæivanja
jedinica lokalne samouprave, jer je to u
sluËaju ako postoji Zakon neustavna
kategorija, a valja precizirati da li je
iznos od 11,6 milijardi glavnica ili se
podrazumijevaju kamate i svi troπkovi
koji su vezani uz zaduæivanje.

ProraËun je nerealan

Preπlo se na desetminutnu raspravu,
a prvi je rijeË zatraæio DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ.
Osvrnuo se na podatke o zaduæivanju
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dræave koje iznosi 11 milijardi i 664
milijuna i planirano vraÊanje 6 milijardi
i 963 milijuna, radi Ëega Êe trebati
barem dva rebalansa - ocijenivπi
proraËun potpuno nerealnim. Procje-
njuje da Êe se dræava zaduæiti 5 milijardi
kuna viπe, a sadaπnji je dug oko 72
milijarde kuna uraËuna li se vanjski i
unutarnji dug.

Zabrinjava iznos primarnog deficita
koji je na πestmjeseËnoj razini bio 2,7
milijardi kuna i joπ se produbljuje. To
znaËi, rekao je da dræava mora uzimati
kredite da bi vraÊala kamate na preuzete
obveze. One su predviene u proraËunu
za slijedeÊu godinu i iznad su 4
milijarde kuna a dræi izuzetno
zabrinjavajuÊom brojkom. 

Upozorio je - veÊ se lani javni dug
pribliæio brojci od 55 posto i brojci 60
posto koja predstavlja krajnju granicu
fiskalnog kriterija prema kojem javni
dug ne smije prijeÊi 60 posto odnosa
javnog duga i BDP-a. Radi se dakle o
kritiËnom stanju u smislu preza-
duæenosti dræave.

Zastupnik je zatraæio da se limitira
Vladu i Ministarstvo financija da izdaje
jamstva upozorivπi da postoji prikriveni
javni dug koji je do 31 12. 1999. iznosio
16 milijardi i 167 milijuna kuna a na
kraju 2000. godine 25 milijardi i 860
milijuna kuna, Ëime je izdavanjem
jamstava, za gotovo 10 milijardi pove-
Êana zaduæenost dræave izdavanjem
jamstava. 

Lokalna samouprava ne bi smjela
dizati cijene komunalnih usluga i
dodatno optereÊivati graanstvo, rekao
je sugeriravπi da treba ograniËiti dizanje
komunalne naknade. No, smatra da
treba povesti raËuna o tome poπtuju li
jedinice lokalne samouprave spomenuti
raËunovodstveni standard. Predloæeni
proraËun umnogome smatra nedore-
Ëenim kazao je, prigovorivπi da se radi
na brzinu i ne sagledavaju posljedice. 

AAnnttee  BBeelljjoo ((HHDDZZ)) je rekao da porezni
obveznici moraju znati u πto Êe se
potroπiti njihova sredstva a to se iz
proraËunskih stavki jasno ne vidi. Ne
navode se faktori koji odreuju koliko
Êe se izdvajati za zaposlene, πto Êe se
morati prodati u iduÊoj godini, koliki Êe
biti BDP, koliki Êe biti rebalans
proraËuna u iduÊoj godini. Zapravo
veÊina toga stoji u ugovoru izmeu
hrvatske Vlade i MMF-a, pa ne vidi
smisla raspravljati o zakonu bez
poznavanja sadræaja toga ugovora,
rekao je zastupnik Beljo.

Dvoji o tome kako uopÊe podnijeti
amandmane ako nisu poznati projekti
koji Êe se financirati, pa pita - hoÊe li se
i opet financirati film kao πto je bio
“Oluja nad Krajinom” ili primjerice

financirati “Zarez” i “Vijenac” a ne i
“Hrvatsko slovo”.

Predloæio je u vezi s time da se
naknadno dostavi projekt za koji je
traæen novac kako bi zastupnici s time
bili upoznati i mogli davati primjedbe i
utjecati na onoga koji je dobio sredstva.
Slikovito je rekao da prvo treba znati
veliËinu kolaËa i kako ga rasporediti.

JJoossiipp  LLeekkoo  ((SSDDPP)) je rekao da podræava
naËela i ciljeve proraËuna. 

PolazeÊi od konstatacije da dræavni
proraËun ima ugraenu kontrolu
prikupljanja i troπenja proraËunskih
sredstava a buduÊi da je ovaj zakon
predvidio 18 prekrπaja kod izvrπenja
ukazao je na to da Europska konvencija
o ljudskim pravima i temeljnim
slobodama predvia da prekrπaje barem
u drugom stupnju sudi sud, premda
konvencija govori da i u prvom stupnju
prekrπaje sudi Prekrπajni sud, a pa bi i
odredbe u Ëlancima 45. i 46. trebalo
urediti sukladno njima, ili barem
odredbama zakona o prekrπajima. 

Nakon ovog javljanja isteklo je pravo
na raspravu u trajanju 5 minuta pa je
zavrπnu rijeË imao mr. DDaammiirr  KKuuππttrraakk,
zamjenik ministra financija. Napo-
menuo je da Êe uzeti u obzir amandmane
koji pristignu do 29. prosinca te
odgovorio na neke primjedbe. πto se tiËe
terminologije, rekao je da je ona
usklaena sa Zakonom o raËunovodstvu
a o primjedbi glede samostalnosti
jedinica lokalne samouprave slijedeÊe -
financijska disciplina i samostalnost
dva su razliËita pojma. Ovim se
zakonom æeli ojaËati financijska
disciplina na svim razinama, odnosno
na razini opÊe dræave a to znaËi i
srediπnjeg proraËuna.

Rjeπenje da Ministarstvo financija
ima evidenciju o kreditnim i ostalim
zaduæenjima ima osnova jer postoji Ëitav
niz jedinica lokalne samouprave koje su
kreirale svoje obveze prema raznim
dobavljaËima, a one su veÊe od njihovih
godiπnjih proraËuna. Iako se zna da je
to problem predstavniËkih tijela tih
jedinica, poznato je da Êe te obveze netko
morati platiti, i na kraju Êe se taj
problem vratiti pred Sabor. To je, naime
bio razlog radi kojeg se predlaæe takva
financijska disciplina, pri Ëemu ne
postoji namjera da se ulazi u
samostalnost jedinica lokalne samo-
uprave.

Prema veÊ pripremljenom planu koji
je namjeravao prezentirati jasno se vidi
svaki troπak - kome je otiπao i za πto je
plaÊeno, a u pojedinaËnim sluËajevima,
po ministarstvima svako ga nadleæno
ministarstvo mora znati prezentirati,
rekao je zamjenik ministra financija,
DDaammiirr  KKuuππttrraakk..

AMANDMANI

* Nakon provedene rasprave ministar
financija dr. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc se oËitovao
o podnijetim amandmanima. Aman-
dman grupe zastupnika (TTiibboorr  SSaannttoo,,
BBeerriissllaavv  ©©mmiitt,,  ––uurroo  DDeeËËaakk,,  BBrraanniimmmmiirr
GGllaavvaaππ,,  JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  ii  JJoossiipp  SSeessaarr)
da se briπe stavak 7. u Ëlanku 15.
prihvaÊen je, a osnova obrazloæenja je u
tome da se ne prave joπ veÊe razlike
izmeu onih dijelova Republike Hrvat-
ske koji su bili zahvaÊeni ratom i onih
koji nisu bili. U postupku dodjeljivanja
potpora navedenim teritorijalnim
jedinicama, potrebno je ocjenjivati
racionalnost troπenja njihovih prora-
Ëunskih sredstava uvaæavajuÊi potrebe
razvoja najviπe stradalih podruËja. 

* OdbijajuÊi amandmansko traæenje
zastupnice JJaaddrraannkkee  KKoossoorr, ministar
CCrrkkvveennaacc  je popratio rijeËima da bi
trebalo osigurati dodatna sredstva πto u
proraËunu nije moguÊe. Zastupnica je,
naime, traæila da se iznos porodne
naknade za zaposlene majke poveÊa sa
1.600 na 2.500 kuna, a za nezaposlene
sa 900 na 1600 kuna. Polazi od Ëinjenice
da je demografska slika u Republici
Hrvatskoj katastrofalna a predloæeni
iznosi bi takvu sliku mogli joπ
pogorπati. Proπlogodiπnji podaci o roe-
noj djeci najgori su u posljednjih 200
godina, a prema predvianjima demo-
grafa, u Hrvatskoj za 30 godina neÊe biti
radno sposobnog stanovniπtva. 

Nakon πto je Vlada ostala pri svome
stajaliπtu o amandmanu se glasovalo aallii
nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn. 

* Isto je bilo s amandmanom KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  DDCC--aa (nije bilo predstavnika
predlagatelja pa se o njemu glasovalo),
a traæeno je isto poveÊanje iznosa za
koriπtenje porodnog dopusta za
zaposlene, odnosno nezaposlene majke. 

* Vlada je bila suglasna s aman-
dmanom OOddbboorraa  zzaa  ffiinnaanncciijjee  ii  DDrrææaavvnnii
pprroorraaËËuunn koji je predloæio novi stavak u
Ëlanku 28. prema kojem je dræava duæna
financijski obeπtetiti jedinice podruËne,
regionalne samouprave za iznos
netransferiranog poreza na dobit i
dohodak koji je sanacijom pretvoren u
vlasniËke udjele u poduzeÊu, a pripada
jedinicama podruËne i regionalne
samouprave, u skladu sa Zakonom o
porezu na dohodak i Zakonom o porezu
na dobit. 

* Amandman KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  DDCC--aa
u kojem je rijeË o jamstvenoj priËuvi za
koju predlaæu smanjivanje sa 450
milijuna kuna na 340 milijuna kuna, za
Vladu je bilo neprihvatljivo je jer ona
svojim amandmanima predloæila sma-
njenje na 400 milijuna. O amandmanu
se glasovalo, aallii  nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn..
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* Predsjednik Sabora je zatraæio a
potom je i jednoglasno prihvaÊeno da se
raspravlja o amandmanima koje je
Vlada uputila izvan predvienog roka. 

* Potom je pprriihhvvaaÊÊeenn  aammaannddmmaann
kojim ona usklauje izriËaj s izriËajem
u RaËunskom planu proraËuna na
temelju kojeg je izraen Prijedlog
proraËuna za 2002. godinu, kao i onaj
kojim se na nov naËin iskazuju zadu-
æivanja i otplate dugova prema Meto-
dologiji MFF-a. Takoer i da se smanje
planirana sredstva jamËevne zalihe za
50 milijuna kuna, sa 450 na 400
milijuna kuna i temeljnog kapitala
Hrvatske banke za obnovu i razvitak u
svoti 50 milijuna kuna, i ta sredstva u
svoti 100 milijuna kuna transferiraju u
sredstva Fonda za regionalni razvoj za
2002. godinu. 

Vlada je amandmanom zatraæila da ju
se ovlasti da izvrπi preraspodjelu do 1
posto ukupnih rashoda ProraËuna a da
ta sredstva koristi u 2002. godini za
provedbu reforme u poljoprivredi i
ostalih reformi. Ovaj je aammaannddmmaann
nakon protivljenja Kluba zastupnika
HDZ-a pprriihhvvaaÊÊeenn. 

Naime, IIvvaann  ©©uukkeerr,,  je prigovorio
Vladi da zastupnici nemaju uvid u
financije, i sliku strategije razvoja za
2002. godinu. Situacija je takva da
ministri tijekom rasprave nisu mogli
popustiti niti za 2 ili 3 milijarde kuna za
odreene izdatke a istovremeno ovim
amandmanom Vlada traæi da raspolaæe
sa 1 posto sredstava proraËuna. Ocje-
njuje da se radi o Ëistom politiËkom

kompromisu. Opasno je da Vlada
samostalno provodi mali rebalans
proraËuna, rekao je, a to Klub ne moæe
prihvatiti. 

Ministar financija dr. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc
je uzvratio da to nije presedan jer takvo
rjeπenje ima Republika Slovenija, a osim
toga takvu moguÊnost daje i naπ Zakon
o proraËunu donijet 1994. godine.
Rjeπenjem se postiæe fleksibilnost a
Vlada ima obvezu svaka tri mjeseca
izvjeπÊivati Sabor o svojim potezima.
Valja znati, rekao je da predstoje
reforme obrazovanja, znanosti, pa je
nemoguÊe precizno odrediti potrebna
sredstva. Ujedno se time omoguÊava
Vladi da djeluje operativno. ©to se
proraËuna tiËe on je transparentniji od
prijaπnjih. U fondovima nema niπta
skrivenog a pretpostavlja da Êe ta
sredstva potaknuti takmiËenje za iznose
sredstava u fondovima o Ëemu Êe
takoer Sabor biti informiran. 

IIvvaann  ©©uukkeerr je inzistirao na tome da
Sabor mora odluËivati o vaænim
stvarima, te je prigovorio da ovaj
proraËun sve viπe izmiËe iz ruku
saborskih zastupnika. ©toviπe, kvali-
tetna sredstva o kojima se moæe odlu-
Ëivati otiπla su izvan proraËuna. 

U ime Kluba zastupnika mr. MMaattoo
AArrlloovviiÊÊ je upozorio na obvezu Vlade da
svaka tri mjeseca izvjeπÊuje o
provoenju reforme. 

Nakon πto je rasprava zakljuËena, kao
πto smo rekli o aammaannddmmaannuu  ssee  ggllaassoovvaalloo
ii  pprriihhvvaaÊÊeenn  jjee. PPrriihhvvaaÊÊeenn  jjee  ii  aammaannddmmaann
pod rednim brojem 6. kojim se predlaæe

da se ne primjenjuje odredba Ëlanka 12.
Zakona o obvezama i pravima duæno-
snika i Zakona o plaÊama sudaca i
pravosudnih duænosnika koje bi bez
toga porasle u 2002. godini. Ministar
dr. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc je to potkrijepio
stavom - s obzirom na to da je masa
plaÊa ograniËena ne bi bilo dobro da
doe do poveÊanja. 

U ime Kluba zastupnika HDZ-a njemu
se usprotivio IIvvaann  ©©uukkeerr primijetivπi da
plaÊe zastupnika nisu u skladu s
pozitivnim zakonskim propisima, ali je
Vladin amandman prihvaÊen veÊinom
glasova.

Glasovalo se o tekstu zakona. VVeeÊÊii--
nnoomm  ggllaassoovvaa  8833  ““zzaa””  ii  33  ““pprroottiivv””  ddoonneesseenn
jjee  ZZaakkoonn  oo  iizzvvrrππeennjjuu  ddrrææaavvnnoogg  pprroorraa--
ËËuunnaa  RReeppuubblliikkee  HHrrvvaattsskkee  zzaa  22000022..  ggooddii--
nnuu  uu  tteekkssttuu  kkaakkoo  ggaa  jjee  pprreeddllooææiillaa  VVllaaddaa
zzaajjeeddnnoo  ss  pprriihhvvaaÊÊeenniimm  aammaannddmmaanniimmaa.

VVeeÊÊiinnoomm  jjee  ggllaassoovvaa  ooddbbiijjeenn  pprriijjeeddlloogg
KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--HHKKDDUU--aa  ddaa  ssee
zzaadduuææii  VVllaadduu  ddaa  ddoo  iidduuÊÊee  ssjjeeddnniiccee
SSaabboorraa  iizzrraaddii  KKoonnaaËËnnii  pprriijjeeddlloogg  zzaakkoonnaa
oo  sspprrjjeeËËaavvaannjjuu  ssuukkoobbaa  iinntteerreessaa  uu
oobbnnaaππaannjjuu  jjaavvnnee  dduuæænnoossttii..

VVeeÊÊiinnoomm  jjee  ggllaassoovvaa  pprriihhvvaaÊÊeenn
pprriijjeeddlloogg  zzaassttuuppnniikkaa  mmrr..  MMaattee  AArrlloovviiÊÊaa
ddaa  ssee  oovvllaassttii  ssttrruuËËnnaa  sslluuææbbaa  HHrrvvaattsskkoogg
ssaabboorr  ddaa  zzaajjeeddnnoo  ss  MMiinniissttrroomm  ffiinnaanncciijjaa
kkaaoo  ssttrruuËËnniimm  nnoossiitteelljjeemm  iizzrraaddee  kkoonnaa--
ËËnnoogg  pprriijjeeddllooggaa  zzaakkoonnaa  iizzvvrrππii  rreeddaakkcciijjuu
oovvoogg  zzaakkoonnsskkoogg  tteekkssttaa  pprriijjee  nnjjeeggoovvee
oobbjjaavvee  uu  ““NNaarrooddnniimm  nnoovviinnaammaa””..

MM..PP


